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هفته نامه اقتصاد                                          ی   سیاسی   اجتماعی   ورزشی

شماره 

400

عناوینخبرها

 فولاد مباركه برای پنجمین بار 
 موفق به دریافت 

تندیس زرین تعالی سازمانی شد

9

 سال آینده بخش خرید و فروش 
در سامانه خودنویس فعال می شود 

13

بارها مستقیماً با آمریکا درگیر شده ایم 
ولی  تیر آخر را ما شلیک كرده ایم

10

 هرگوشه ای از خاک ایران 
مملو از استعدادهای بزرگی است

14

 مسئولان بخش های مختلف نباید 
 از ظرفیت ها، توانمندی ها،

 نشاط و انگیزه جوانی غفلت كنند

15

ماهواره های ایرانی با ماهواره برهای ملی تا 
۱۰ سال آینده در مدار ژئو مستقر می شود

11

گروه سایپا در زمینه بهره گیری از 
تکنولوژی های جدید پیشرو بوده است

16

 قدرت دریایی ایران باعث شده
 پایگاه »سنتکام« به آمریکا منتقل شود

12

سردار سلیمانی و ابومهدی برای دفاع از 
اسلام و ملت های مظلوم به شهادت رسیدند

3

 پیگیر رفع نیازهای ارزی 
بخش صنعت هستیم

6

 اگر شركتی بدون رانت،
  كالایی صادر كند

 ارز آن برای خود شركت است

5

 قدردان زحمات بی دریغ 
 كاركنان بیمه دی

 به خانواده ایثار و شهادت هستیم

7

برگزاری همایش »حضور تا ظهور«
8

 دولت آمادگی دارد
  بستر فعالیت بخش خصوصی 
را در اقتصاد كشور فراهم كند

8

 رونمایی از »سیناپس«
 با حضور رئیس بنیاد مستضعفان

5

سرمقاله
مجلس یازدهم و لایحه بودجه ۱4۰3 )۱3(

نگاهی به خواسته ها و اجرای اقدامات اساسی اقتصادی ، فرهنگی ، اجتماعی 
، سیاسی و.......  مصوبات نمایندگان ملت در مجلس یازدهم برای لایحه بودجه 

1403، بصورت خالصه توجهی ویژه خواهیم داشت . 
نمایندگان ملت در مجلس شــورای اســامی در بخش اول بودجه 1403 
تقدیمی دولت به مجلس، برداشــت سیســتمی از حساب کسانی که بدهکار 

مالیاتی عنوان شده اند مجاز شد.
یکی از نکات جالب توجه تبصره ششم لایحه بودجه سال 1403 این است 
کــه به منظور جلوگیری از فرار مالیاتــی و وصول بموقع درآمدهای مالیاتی با 
رعایت قانون مالیات مســتقیم، بانک مرکزی مکلف اســت حسب درخواست 
ســامانه ای ســازمان امور مالیاتی کشور، نسبت به مســدود کردن حساب یا 

حساب های بدهکاران مالیاتی به میزان بدهی قطعی اقدام کند.
درنتیجه بانک ها و مؤسسات اعتباری مکلفند وجوه مسدود شده را حداکثر 
ظرف پنج روز پس از مســدودی به حساب ســازمان امور مالیاتی کشور واریز 
نمایند. بانک مرکزی، بانک ها و مؤسسات اعتباری حسب مورد در صورت تخلف 

از اجرای این حکم، با مؤدی مسئولیت تضامنی دارند.
به تازگی نماینــدگان مجلس هم با تصویب بند ث تبصره ششــم لایحه 
بودجه 1403 کل کشــور در بخش هزینه ای، بانک مرکزی را مکلف کردند تا 
حسب درخواست سازمان امور مالیاتی کشور، نسبت به مسدود کردن حساب یا 

حساب های بدهکاران مالیاتی به میزان بدهی قطعی اقدام کند.
این در حالی اســت که برخــی از فراریان مالیاتی حتــی از صندوق های 
قرض الحسنه بابت اقدامات خود سوءاستفاده می کنند. در همین رابطه ، مدیرکل 
مبارزه با فرار مالیاتی و وصول و اجرای ویژه استان تهران گفته ، مجموع تراکنش 
بیش از 470 هزار میلیارد ریالی از یک صندوق قرض الحســنه، کشف بیش از 
19 هزار فراری مالیاتی ، ارائه اطاعاتی درخصوص تعداد اشخاص حقیقی دارای 
تراکنش در صندوق مذکور به تفکیک دارای پرونده و فاقد پرونده مالیاتی مربوط 
به عملکردهای سنوات 1397 لغایت 1401،بیش از 19 هزار نفر مؤدی جدید و 

فاقد پرونده مالیاتی شناسایی شدند.
ادامه در صفحه 8

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

رهبر   معظم  انقلاب اسلامی :

صفحه 2

حمایت از مردم و مقاومت غزه 

مهم ترین وظیفه قرآنی

 در حوزه های  پدافندی ، موشکی  و پهپادی 
جزو  قدرت  های  برتر  در  جهان هستیم

صفحه 3

میلاد عزیز دل حضرت زهرا سلام الله علیها، قائم آل محمد صلوات الله علیهم اجمعین، مولا حضرت حجت ابن الحسن المهدی ارواحنا فداه بر همه محبین آل الله و بر منتظران حضرت تبریک و تهنیت باد.

 سرمایه  هلدینگ  پتروپالایش  اصفهان
 به 371هزار  میلیارد  ریال  افزایش  یافت

بــه گــزارش روابــط 
عمومی هلدینگ پتروپالایش 
اصفهــان،در مجمع عمومی 
فوق العاده پالایشگاه اصفهان 
که اول اســفندماه در سالن 
همایش های شهرک محمد 
منتظری با حضور 77درصدی 
ســهامداران خرد و عمده به 
صورت آناین وبرخط برگزار 
شد ســهامداران با افزایش 
ســرمایه 371هزار میلیارد 
ریالی این شــرکت موافقت 

کردنند.
در این آئین مدیر عامل 
هلدینگ پتروپالایش اصفهان 
ضمن ارائه گزارشی کامل از 
فعالیت های انجام شــده در 
پتروپالایش اصفهــان از دو 
سال قبل تاکنون و همچنین 
میزان پیشــرفت طرح های 
هدف گذاری شده و قدر دانی 
از همراهی خوب هیات مدیره 
و کارکنان شرکت در اجرای 
طرح هــا گفت: همــه این 
موفقیت ها نتیجه زحمات کار 
بازنشســتگان و زیر ساخت 
های اســت که از قبل دراین 

شرکت فراهم شده است.
دکتر محسن قدیری،با 
اشاره به تعریف 1۲ هدف مهم 
برای این شرکت که همگی 
توســعه  راســتای  در 
پایدار،حفظ محیط زیست و 
اســت  اقتصــادی  رشــد 
افزود:خوشبختانه با اقدامات 
خوب صورت گرفته و با تولید 
390 هزار بشکه تصفیه نفت 
خام در روز در 9ماهه امسال 
به 31.۸ همت رشد رسیدیم 
که این سود تا پایان امسال به 

40همت خواهد رسید.
با اقدامات جهادی انجام 
شده 1۲7طرح در پالایشگاه 
اصفهان آمــاده بهره برداری 
اســت کــه چشــم انــداز 

با  محصولات اســتراتژیک 
برنامه ریزی انجام شده در افق 
140۵ تولیــد 3۲.۸میلیون 
لیتر بنزین یــورو۵ در روز و 
افزایش تولید گازوئیل یورو۵ 

است.
او با اشاره به اینکه تولید 
کلیه محصولات در پالایشگاه 
اصفهان مطابق با استاندارد
EP آمریکا اســت افزود:در 
برنامه امسال تصفیه ۲۵هزار 
لیتر میعانات گازی به صورت 
روزانــه هدف گذاری شــده 

است.
وی از خرید پالایشگاه 
دست دوم 1۲0هزار بشکه 
ای خبر داد و گفت:مجوزهای 
لازم بــرای حمــل ایــن 
پالایشگاه اخذ شده است که 
با هزینه انتقــال وخرید آن 
۲۵میلیــون یــورو بــرای 
پالایشگاه اصفهان هزینه در 
بر داشــته اســت کــه در 
پالایشــگاه اصفهــان یــا 

هرمزگان نصب خواهد شد.
دکتر قدیــری، درباره 
فعالیت شــرکت هــای زیر 
هلدینــگ  مجموعــه 
پتروپالایش اصفهان گفت: 
توســعه حمــل و نقــل 
ریلی،دریایی جــاده ای در 
دستور کاراین شرکت است 
که بــا اتمام خــط راه آهن 
درپترو پالایــش اصفهان تا 
10میلیــون تن در ســال 
محصولات این شــرکت با 
حمــل و نقل ریلــی انجام 

میشود.
وی ساخت 9۵درصد 
تجهیزات مورد نیاز در پترو 
پالایش اصفهان و همراهی 
1۵0شرکت دانش بنیان را از 
اســتراتژی های شــرکت 
مشــعل پویا عنــوان کرد و 
گفت:۸هزار میلیارد تومان 

طرح در این شــرکت هدف 
گذاری شده است.

او ساخت نیرو گاه هزار 
مگا واتی ،کاشت بذر درخت 
در  اســکوپاریا  بــادام 
11۵0هکتــار را از دیگــر 
فعالیــت های انجام شــده 
دراین شرکت عنوان کرد و 
افزود:برای اولین بار در ایران 
40تــن گوگــرد در طرح 
KHT جدا سازی میشود و 
گوگرد به زیر 1پی پی ام می 

رسد.
دکتر قدیری،با اشاره به 
اینکه برخی از زیر ساخت ها 
در پالایشگاه رو به فراموشی 
رفتــه بود که بــا نظر هیات 
مدیرها همه این زیر ساخت 
ها وارد مدار شد گفت:یکی 
ازاین طرح ها، RHU بود که 
از اردیبهشــت ماه امســال 
کلنگ زنی شــد که تا پایان 
انــدازی  ســال 1403راه 
خواهد شــد و بــا اتمام آن 
3.۵درصــد پروکلس جدا 
سازی میشــود و به ازاءهر 
بشــکه 7درصد سود نصیب 

پالایشگاه خواهد کرد.
وی با اشــاره به اینکه 
در  زمیــن  400هکتــار 
هرمزگان خریداری شده که 
شعبه دوم پالایشگاه اصفهان 

درآن محــل خواهــد بود 
افزود:بــرای کمــک بــه 
پتروشیمی و سود آوری این 
شرکت نیز مشاوران داخلی 
طراحــی  خارجــی  و 
10محصول با ارزش را برای 
این شــرکت نموده اند که 
3همت ســود آوری خواهد 

داشت.
مدیر عامل پالایشگاه 
اصفهان با اشاره به اینکه در 
سال قبل رتبه اول اصفهان 
در کاهــش مصــرف انرژی 
شدیم تا سال ۲0۵0به سمت 
صفر رساندن کربن کپشن 
حرکــت خواهیــم کــرد 
افزود:3هزار تله بخار دراین 
شرکت اصاح و نوسازی شد 
که 1سی ســی بخار آب به 
اتمسفر نمی رود،در راستای 
مدیریت مصرف آب 3مخزن 
اســتراتژیک آب تــا پایان 
امسال آبگیری شد و مابقی تا 
مرداد ماه سال آینده آبگیری 
میشــود ،از افتخارات هیات 
مدیره این اســت که امسال 
یک ریــال اوراق و وام برای 
شــرکت دریافت و فروخته 
نشــد و هیــچ کســری در 

نقدینگی نداشتیم.
در ادامه نیــز ارجمند 
منشی مجمع و معاون مالی، 

بودجــه و ســرمایه گذاری 
پالایشگاه اصفهان با اشاره به 
اینکه با افزایش ســرمایه در 
سال 140۲ برای پتروپالایش 
اصفهان 17.۲همت ســود 
نصیب شــرکت خواهد شد 
افزود:وضعیت مالی شرکت در 
۶ماهه امســال رشــد قابل 

توجهی داشته است .
ســید محمود سیدی 
،رییس هیات مدیره هلدینگ 
پتروپالایــش اصفهــان نیز 
درباره اقدامات انجام شــده 
برای سود آوری پتروشیمی 
اصفهان گفــت:در دوره های 
قبل پالایشگاه ازاین شرکت 
زمانی که به صورت خصوصی 
طلــب  شــد  مــی  اداره 
300میلیارد تومانی داشت که 
پرداخت نشده بود،البته اصل 
این بدهی پرداخت شد اما با 
خرید پتروشــیمی توســط 
پالایشگاه اصفهان مشکات 
مالی در مورد دریافت خسارت 
و مطالبات مطرح بود که باید 
این مورد توسط سهامداران 
حل شود تا گزارش حسابرسی 
پتروشــیمی دچار مشــکل 
نشــود ،اگر این مورد برطرف 
گردد بحث افزایش سرمایه و 
 تجدیــد ارزیابــی از محــل 

زمین ها پیگیری میشود.

 توزیع روزانه ۱3۲ میلیون لیتر بنزین
 همزمان با استمرار پایداری گاز در كشور

وزیر نفت گفت: همزمان با کاهش شدید دمای هوا و استمرار شبکه گازرسانی 
کشور، شرکت های ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی و پخش فرآورده های 

نفتی بیش از 13۲ میلیون لیتر بنزین را در تعطیات اخیر توزیع کردند.
به گزارش اعتباربه نقل از پایگاه اطاع رســانی وزارت نفت، جواد اوجی در 
حاشیه بازدید از مرکز دیسپچینگ شرکت ملی نفت ایران در جمع خبرنگاران با 
اشاره به کاهش محســوس دمای هوا طی هفته جاری و ادامه این روند در هفته 
آینده اظهار کرد: با تاش همکارانم در بخش بالادست و پایین دست صنعت نفت 
هیچ نقطه ای از کشــور دچار افت فشار نشده است،امسال نسبت به دوره مشابه 
پارسال روزانه 30 میلیون مترمکعب گاز بیشتری تولید می شود که سهم فاز 11 
میدان گازی پارس جنوبی در بخش دریا و فاز 14 در بخش خشکی در این میان 

از همه بیشتر است.
وزیر نفت بــا تأکید بر اینکه کارکنان صنعت نفت در بخش بالادســتی و 
پایین دســتی با آمادگی کامل وارد فصل زمستان شده اند، افزود: این کارکنان در 
کوتاه ترین زمان ممکن توانســتند آسیب ناشی از حمله تروریستی رژیم غاصب 
صهیونیستی به خطوط لوله سراسری گاز کشور را برطرف کنند و پایداری گاز را 

به شبکه گاز کشور بازگردانند.
 تزریق روزانه 8۵۰ میلیون مترمکعب 

گاز شیرین به شبکه سراسری
اوجی با اشاره به سرمای بی سابقه هوا در اسفندماه امسال اظهار کرد: امروز 
بر اســاس گزارش همکارانم در شرکت ملی نفت ایران بیش از یک میلیارد و 70 
میلیون مترمکعب گاز خام در کشور تولید می شود که پس از پالایش بیش از ۸۵0 

میلیون مترمکعب گاز شیرین به شبکه سراسری گاز کشور تزریق می شود.
همکاری مردم در زمینه رعایت الگوی مصرف گاز

وی با اشــاره به همکاری مردم در زمینه رعایت الگوی مصرف گاز و نیز ارائه 
مشوق های خوب شرکت ملی گاز ایران برای مشترکان کم مصرف گاز گفت: رعایت 
الگوی مصرف گاز در حالی در کشور از سوی مردم رعایت می شود که خدا را شکر 
شــاهد بارش یک متری برف در برخی نقاط کشــور همچون شمال شرق ایران 

بوده ایم.
وزیر نفت حفظ دمای 1۸ تا ۲۲ درجه منزل، اســتفاده از پرده های ضخیم 
برای پنجره ها و خاموش کردن سیســتم گرمایشی بخش های غیرقابل استفاده 
منزل را از جمله راه های کاهش مصرف گاز در هفته های باقی مانده از فصل زمستان 

دانست.
 بنزین رکوردشکنی کرد

اوجی به افزایش مصرف روزانه بنزین کشــور در ایام تعطیات اخیر اشاره 
کرد و گفت: مصرف بنزین کشــور به 13۲ میلیون لیتر در روز رسیده است و با 
وجود سرمای شدید در کشور در روزهای اخیر هیچ یک از 4 هزار و ۲00 جایگاه 
عرضه سوخت مایع کشور دچار اختال و کمبود سوخت نشد. همکاران من در 
شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران همزمان با تأمین بنزین 
به صورت شبانه روز سوخت مایع نیروگاه های کشور را نیز در این ایام به نحو احسن 

تأمین کرده اند.

 ماهنامه ای برای هر شهروند

و

منتشــر شد



خبر
در سال ۱4۰3 تمام كالا هاي كشف شده 

قاچاق به آتش كشیده خواهد شد

 فرمانده کل انتظامی کشــور  در همایش سراسري پلیس امنیت 
اقتصادي فراجا اظهار داشت: الحمدلله در سال 140۲ جهش پلیس امنیت 
اقتصادي فراجا به خوبي مشــهود بوده به گونه اي که ســال سختي براي 
قاچاقچیان و مجرمان اقتصادي رقم خورد اما در سال 1403 باید این فعالیت 

مضاعف شود.
به گزارش خبرگزاري پلیس، ســردار احمدرضا رادان ، با بیان اینکه 
به طور قطع باید پشتیبان کننده و حامي مطمئني براي سرمایه گذاران سالم 
در کشور باشیم، افزود: سرمایه گذاراني که هزینه مي کنند تا چرخ اقتصاد 
کشور سالم به گردش درآید باید مورد حمایت پلیس باشند. وی عنوان داشت: 
باید مشکات و مسائل در مسیر سرمایه گذاري مطمئن برطرف شود و در 
این حوزه سهم سازمان هاي دیگر مشخص و مطالبه گري کنیم. این موضوع 
حتماً باید یکي از برنامه هاي مدون و اجرایي ما در سال آتي باشد و جلسات 

منظمي با این افراد برگزار شود.
فرمانده فراجا گفت: سال آتي، سال بالا بردن ریسک براي قاچاقچیان 
است یعني قاچاقچي احساس کند که ریسک قاچاق کردن برایش بالا است 
و باید این نکته را هم در نظر داشته باشیم که در قاچاق خودمان را مشغول 

قاچاق هاي جزئي نکنیم.
رادان با تاکید بر اینکه قاچاقچیان کالا و ارز در سال 1403 نباید احساس 
امنیت داشته باشند، اظهار داشت: قاچاقچیان هر لحظه باید حس کنند 

دودمان شان در حوزه تجارت ناسالم از بین خواهد رفت.
وی از بعد اقتصادی به عنوان یکی از ابعاد مهم جنگ ترکیبی از تحریم 
تا تهدید در حوزه اقتصاد یاد کرد و افزود: نمود بارز جنگ ترکیبی اقتصادی، 
قاچاق است حال چه از داخل کشور به بیرون و چه بالعکس آن، این موضوع 
معضل بنیادین اقتصادی محسوب می شود و بر اساس آمارهای اعامی، اعداد 
بزرگ و نگران کننده بوده لذا اگر بتوانیم به سمت کاهشی پیش برویم و یا از 
افزایش این عدد جلوگیری شود به نظر بالاترین خدمت در بعد جنگ ترکیبی 
اقتصادی را برای مردم و دولت رقم زده ایم ، الحمدلله در راســتاي مبارزه با 
قاچاقچیان کالا ارتباطات خوبي با دستگاه هاي متولي برقرار شده است، باید 
از همه ظرفیت ها براي ضربه زدن به بنیان هاي قاچاقچیان کالا استفاده شود 

و اطاعات نقش اول در پلیس امنیت اقتصادي دارد.
وی با اشاره به امحاي کالاهاي قاچاق در سال 140۲ افزود: این اقدام 
یک شروع بود و در سال 1403 تمامي کالا هاي کشف شده اعم از خودرو و 

کالا هاي خانگي باید به آتش کشیده خواهد شد.
در سال 1403 باید نقش پلیس هاي تخصصي در برخورد با قاچاقچیان 
کالا مشــخص شــود؛ همچنین پلیس امنیت اقتصادي با هوشمندي و 
بهره گیري از تکنولوژي و اشراف اطاعاتي جلوي قاچاق کالا به کشور را بگیرد.

فرمانده انتظامي کشور با بیان اینکه در برخورد با خودرو هاي شوتي 
اقدامات خوبي از ابتداي سال تاکنون صورت گرفته است، خاطرنشان کرد: 
۵00 نفر از مردم ما بر اساس حادثه آفریني که این خودرو ها در جاده ها به 
وجود آوردند جان خود را از دست دادند؛ همچنین تعدادي از همکاران ما بر 
اثر برخورد با خودرو هاي شوتي به شهادت رسیدند لذا باید پدیده شوتي گري 
را از بین ببریم، تاش پلیس همواره بر این است که پدیده شوم »شوتي گري« 
را به طور کامل از بین ببرد و در این راستا از سازمان هاي مربوطه نیز خواستار 

کمک و همیاري بوده و هستیم.

بیانات در دیدار شرکت کنندگان در مسابقات بین المللی قرآن
بسم الله الرّحمن الرّحیم)1(

و الحمد لله ربّ العالمین و الصّلاة و السّلام علی سیّدنا و نبیّنا ابی القاسم 

المصطفی محمّد و علی آله الاطیبین الاطهرین المنتجبین سیّما بقیّة الله فی الارضین.

امروز بســیار جلسه ی عالی، شیرین و مطلوبی بود. بحمدالله قرّاء 
محترم و تاوت کنندگان از کشور خودمان و از کشورهای برادر، برنامه اجرا 
کردند و اســتفاده کردیم. امیدواریم که میل به استضائه ی)۲( از قرآن و 
گرایش به فهم معارف قرآن روز به روز در بین مردم ما و مردم همه ی جهان 

اسام و امّت اسامی گسترش پیدا کند؛ به این احتیاج داریم.
یک جمله در مورد مســئله ی استضائه ی از قرآن عرض کنم. این 
قرآنی که شما تاوت میکنید، کتاب هدایت است: انَِّ هٰذَا القُرآنَ یَهدی للَِّتی  
هِیَ اقَوَم؛)3( همه به هدایت احتیاج داریم. کتاب ذکر است و »ذکر« یعنی 

ازاله ی)4( غفلت؛ ما غالباً دچار غفلتیم؛ آحاد بشر غالباً معلومات خودشان 
را هم از یاد میبرند و دچار غفلت میشوند؛ قرآن کتاب ذکر است، ضدّ غفلت 
رنَا القُرآنَ للِذِّکرِ فَهَل مِن مُدَّکِر.)۶( قرآن  و مُزیل)۵( غفلت است؛ فرمود: وَ لقََد یَسَّ
کتاب انذار است: وَ اوحِیَ الِیََّ هٰذَا القُرآنُ لِانُذِرَکُم بِه؛)7( احتیاج داریم به انذار، 
که توجّه بدهند ما را به خطراتی که تهدید میکند آحاد بشر را، چه در این 
نشئه و چه در نشئه ی بعد که زندگی حقیقی است. کتاب درمان دردهای 
بشــر است؛ چه دردهای افراد بشــر ]مانند[ دردهای معنوی و روحی و 
فکری شــان، چه دردهای جوامع بشــری ]از قبیــل[ جنگها، ظلمها، 
بی عدالتی ها؛ قرآن درمان اینها است: وَ نُنَزِّلُ مِنَ القُرآنِ ما هُوَ شِفاءٌ وَ رَحمَةٌ 
للِمُؤمِنین.)۸( قرآن کتاب حکمت است: یس * وَ القُرآنِ الحَکیم؛)9( 

»حکمت« یعنی بیان حقایق زندگی که انسان به آنها احتیاج دارد. قرآن 
کتاب تبیین و رفع ابهامها و جهالتها است، مکرّر هم »تلِکَ آیاتُ الکِتابِ 
المُبین«)10( در قرآن تکرار شده است. کتاب مجید است، کتاب کریم 
است، کتاب نور است، کتاب برهان است؛ این قرآن است. اینها توصیف 
قرآن در خود قرآن است؛ قرآن را خود قرآن به ما معرّفی میکند و توصیف 

میکند قرآن را.
ـ که شاگرد برجسته ی  در کام امیرالمؤمنین )علیه الصّلاة و السّلام( ـ
ـ تعبیرات بلندی  قرآن و پیامبر اعظم )صلیّ الله علیه و آله و سلّم( است ـ
در نهج الباغه درباره ی قرآن وجود دارد. رَبیعُ القُلوب؛ بهار دلها اســت؛ 
همچنان که در بهار، عالم زنده میشود، زمین زنده میشود، قرآن دلها را 
زنده میکند و از دل مردگی، افسردگی و عقب رفت نجات میدهد؛ رَبیعُ 
دور؛)11( فیهِ عِلمَ ما یَأتی؛ دَواءَ دَائِکُم  وَ نَظمَ ما بَینَکُم .)1۲( اینها  القُلوبِ؛ شِفاءُ الصُّ

تعبیرات نهج الباغه درباره ی قرآن است؛ یعنی معارفِ تمام نشدنیِ مورد 
نیاز بشر، در قرآن موجود است؛ چه معارفی که مورد نیاز بشر به عنوان فرد 
است، چه معارفی که مورد نیاز بشر به عنوان جامعه ی بشری است. این 
عبارت »عِلمَ ما یأَتی« که از نهج الباغه خواندیم، یعنی برآورنده ی نیازهای 
همه ی بشــر و همه ی آینده؛ عِلمَ ما یأَتی. در تمام ادواری که بشر در این 
کره ی خاکی زندگی میکند، قرآن نیازهای او را تأمین میکند و پاســخ 
میدهد؛ »عِلمَ ما یأَتی« یعنی این. دوای دردهای بزرگ جوامع بشری است. 
وَ نظَمَ ما بیَنَکُم؛ نظام اجتماعی، ارتباطات بشری، ارتباطات جوامع، اینها 

همه در قرآن است. قرآن را بشناسیم.
متأسّفانه در خود دنیای اسام، یک عدّه ای بودند و هستند که تصوّر 
میکنند و باور کرده اند که قرآن فقط برای دلها است، برای کنج معابد است 
و انسانها برای نیازها و ارتباطات شخصی شان با خدا به قرآن احتیاج دارند؛ 
اسامِ پاسخگوی به نیازهای جوامع را قبول ندارند، اسام سیاسی را قبول 
ندارند، اسام سازنده ی نظام اجتماعی را قبول ندارند. این درست نقطه ی 
مقابل آن چیزی است که خود قرآن از خود تبیین میکند و نقطه ی مقابل 
آن چیزی است که امیرالمؤمنین )علیه السّام( درباره ی قرآن توصیف 

میکند.
خب، اینها معارف قرآنی اســت؛ این معارف را چه جوری به دست 
بیاوریم؟ با انُس با قرآن، با تدبرّ در قرآن، با رجوع به آنانی که قرآن در خانه ی 
آنها نازل شده است، ]یعنی[ اهل بیت رسول الله )علیهم الصّاة و السّام(؛ 
با استفاده ی از اینها میشود این معارف را به دست آورد و از آنها استفاده 
ـ این کار رایج بین  کرد و زندگی را بر اســاس آنها ســاخت. تاوت شما ـ
قرآن دوســتان در کشورهای اسامی که بحمدالله در کشور ما هم رواج 
ـ یکی از گامهای مؤثرّ برای انُس با قرآن و برای فهم  خوبی پیدا کرده است ـ
معارف قرآن است. ارزش والای تاوت قرآن برای این است که مخاطبِ 
شما را وادار به تدبرّ در آیات قرآن و در مفاهیم قرآن میکند، معارف قرآن 
را برای او روشن میکند. البتّه شرطش این است که این تاوت به قصد نشان 
دادن قرآن باشد، نه نشان دادن خود؛ من قباً هم این را به قرّاء عزیزمان 
ـ صوت خوب،  عرض کرده ام.)13( این هنرهایی که در تاوت وجود دارد ـ
ـ همه باید در خدمت  لحن خوب، فنون تاوت، قطع و وصل، فراز و فرود ـ
تفهیم معارف قرآن باشد. جوری تنظیم کنید، جوری تاوت کنید، جوری 

قطع و وصل کنید، جوری تکرار کنید که معارف قرآن در دلها جایگزین 
بشود؛ امروز ما به این احتیاج داریم. متأسّفانه بسیاری در دنیای اسام با 
قرآن انُس ندارند. این شکایت رسول مکرّم به خدای متعال که »وَ قالَ الرَّسولُ 
یا ربَِّ انَِّ قَومِی اتَّخَذوا هٰذَا القُرآنَ مَهجوراً«،)14( امروز در بسیاری از بخشهای 

دنیای اسام تحقّق دارد و یک واقعیّت تلخی است.
امروز مسئله ی بزرگ دنیای اسام مسئله ی غزّه است. آیا ما مشاهده 
میکنیم که سران کشــورهای اسامی و مسئولان کشورهای اسامی، 
دربــاره ی غزّه به تعلیم قرآن و معرفت قرآنی عمل میکنند؟ قرآن به ما 
میفرماید که »لایَتَّخِذِ المُؤمِنــونَ الکافِرینَ اوَلیِاءَ مِن دونِ المُؤمِنین«؛)1۵( آیا 
درباره ی غزّه به این آیه عمل میشود؟ چرا سران کشورهای اسامی علناً 
مخالفت خودشان، قطع رابطه ی خودشان، قطع کمکها و پشتیبانی های 
خودشــان از کافرِ مُقاتلِ خبیثِ صهیونیست را اعام نمیکنند؟ قرآن 
میفرماید که »لاتَتَّخِذوا عَدُوّی وَ عَدُوَّکُم اوَلیِاء«؛)1۶( آیا امروز در دنیا به این 
]آیه[ عمل میشود؟ قرآن میفرماید که »اشَِدّاءُ عَلَی الکُفّارِ رحَُماءُ بَینَهُم«؛)17( 
آیا این شدّت عمل، در مقابل رژیم خبیث صهیونیستی نشان داده میشود؟ 
امروز اینها دردهای بزرگ دنیای اسام است. خدای متعال از آحاد ملتّهای 
مسلمان مؤاخذه میکند که چرا بر دولتهای خودشان فشار نیاوردند، و از 
دولتهای مسلمان مؤاخذه میکند که چرا عمل نکردند. انَِّما یَنهاکُمُ اللهُ عَنِ 
الَّذینَ قاتَلوکُم فِی الدّینِ وَ اخَرجَوکُم مِن دِیارکُِم ... انَ تَولََّوهُم.)1۸( اینها همه معارف 

قرآنی است؛ اینها است که ما بایستی در این تاوتها آنها را برجسته کنیم، 
آنها را به یاد یکدیگر بیاوریم، این وظایف را با هم در میان بگذاریم، تواصیِ 
به حق بکنیم؛ این مجالس تاوت ما بایستی نتیجه و خروجی اش اینها 

باشد.
البتّه این مطلب روی دیگری هم دارد: امروز، در داخل غزّه و داخل 
فلسطین، نیروهای مقاومت دارند به قرآن عمل میکنند. مقاومت، در داخل 
غزّه، در حال ایستادگی در مقابل دشمن است. اذُِنَ للَِّذینَ یُقاتَلونَ بِانََّهُم ظُلِموا 
وَ انَِّ اللَهَ عَلیٰ  نَصرهِِم لقََدیر؛)19( خدای متعال ان شاءالله به آنها نصرت هم 

خواهد داد. قطعاً دنیای اسام امروز برای غزّه عزادار است. مردم غزّه مورد 
ظلم کسانی قرار گرفته اند که بویی از انسانیّت نبرده اند. یقیناً بزرگ ترین 
وظیفــه حمایــت از آن مردم مظلوم و حمایت از مقاومت شــجاعانه و 
فداکارانه ی نیروهای مقاومت در غزّه و در فلسطین است و از همه ی کسانی 
که از اکناف و اطراف دنیای اسام آنها را کمک میکنند. مردم فلسطین 
مظلومند؛ نه فقط دنیای اسام، بلکه آزادگان غیر مسلمان هم برای مردم 
مظلوم غزّه امروز عزادارند؛ امّا همین مردم، مقاومت فلسطین را تحسین 

میکنند، تمجید میکنند.
ما امیدواریم؛ امید ما به لطف الهی و به نصرت الهی تمام نمیشود. 
در همین آیه ی شریفه فرمود: وَ انَِّ اللَهَ عَلیٰ نَصرهِِم لقََدیر؛ در آیه ی دیگری فرمود: 
وَ لیََنصُرنََّ اللَهُ مَن یَنصُرهُ؛)۲0( این تأکیدِ الهی است. نصرت الهی ان شاءالله 

شامل حال مردم فلسطین خواهد بود و دنیای اسام، به لطف الهی، نابودی 
غدّه ی سرطانی صهیونیستی را به چشم مشاهده خواهد کرد. ما منتظر 
آن روزیم؛ آن روز ان شــاءالله خواهد آمد، آن روز حتماً خواهد آمد و این 
وظیفه ی همه ی ما را، بخصوص وظیفه ی ســران کشورهای اسامی را 
سنگین میکند؛ بایستی همه تاش کنند. امروز مهم ترین کار این است 

که پشتیبانی ها از رژیم غاصب و صهیونیست قطع بشود و مردم غزّه، مردم 
فلسطین، مقاومت فلسطین، به هر نحو ممکن پشتیبانی بشوند و کمک 
بشوند. امیدواریم ان شاءالله خدای متعال همه ی ما را در این راه موفّق کند.

والسّلام علیکم و رحمةالله و برکاته 

ـ که در پایان چهلمین دوره ی مسابقات  1 ( در ابتدای این دیدار ـ
ـ تعدادی از  بین المللی قرآن کریم جمهوری اسامی ایران برگزار شد ـ
قاریان به تاوت آیاتی از قرآن پرداختند و سپس حجّت الاسام سیّدمهدی 

خاموشی )رئیس سازمان اوقاف و امور خیریهّ( گزارشی ارائه کرد.
۲ ( روشنایی گرفتن، راهنمایی خواستن

3(  سوره ی اسراء، بخشی از آیه ی 9؛ »قطعاً این قرآن به ]آئینی[ که 
خود پایدارتر است راه مینماید ...«

4 ( از بین بردن
۵(  زایل کننده و برطرف کننده

۶ ( سوره ی قمر، آیه ی 17؛ »و قطعاً قرآن را برای پندآموزی آسان 
کرده ایم؛ پس آیا پندگیرنده ای هست؟«

7 ( سوره ی انعام، بخشی از آیه ی 19؛ »... و این قرآن به من وحی 
شده تا به وسیله ی آن، شما و هر کس را ]که این پیام به او[ برسد، هشدار 

دهم ...«
۸ ( سوره ی اسراء، بخشی از آیه ی ۸۲؛ »و ما آنچه را برای مؤمنان 

مایه ی درمان و رحمت است، از قرآن نازل میکنیم ...«
9(  ســوره ی یــس، آیات 1 و ۲؛ »یا ســین؛ ســوگند به قرآن 

حکمت آموز.«
10 ( از جمله، سوره ی شعراء، آیه ی ۲؛ »این است آیه های کتاب 

روشنگر.«
11 ( نهج الباغه، خطبه ی 110
1۲(  نهج الباغه، خطبه ی 1۵۸

13 ( بیانات در محفل انُس با قرآن کریم )1401/1/14(
14(  سوره ی فرقان، آیه ی 30؛ »و پیامبر ]خدا[ گفت: پروردگارا! 

قوم من این قرآن را رها کردند.«
1۵(  سوره ی آل عمران، بخشی از آیه ی ۲۸؛ »مؤمنان نباید کافران 

را به جای مؤمنان به دوستی بگیرند ...«
1۶ ( سوره ی ممتحنه، بخشی از آیه ی 1؛ »... دشمن من و دشمن 

خودتان را به دوستی برمگیرید ...«
17 ( سوره ی فتح، بخشی از آیه ی ۲9؛ »... بر کافران سختگیر ]و[ 

با همدیگر مهربانند ...«
1۸ ( سوره ی ممتحنه، بخشــی از آیه ی 9؛ »فقط خدا شما را از 
دوستی با کسانی بازمیدارد که در ]کار[ دین با شما جنگ کرده و شما را 

از خانه هایتان بیرون رانده ...«
19(  سوره ی حج، آیه ی 39؛ » به کسانی که جنگ بر آنان تحمیل 
شده، رخصت ]جهاد[ داده شده است، چرا که مورد ظلم قرار گرفته اند، 

و البتّه خدا بر پیروزی آنان سخت توانا است .«
۲0 ( سوره ی حج، بخشی از آیه ی 40؛ »... و قطعاً خدا به کسی که 

]دینِ [ او را یاری میکند، یاری میدهد ...«
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هفته نامه اقتصادی ایران

امیر کیومرث حیدری، فرمانده نیروی زمینی ارتش در حاشیه نخستین آئین بزرگداشت خانواده های معظم شهدا، جانبازان و رزمندگان مدافع حرم نیروی زمینی ارتش در 
جمع خبرنگاران،گفت: همه کسانی که در جغرافیای مرزی با ما همسایه هستند ما به حسن همجواری همیشه احترام گذاشته و احترام می گذاریم و هیچ زمانی جمهوری اسلامی 
قصد تهدید، تعدی، تجاوز و تصرف یک وجب از خاک و سرزمین کشورهای همسایه نداشته و ندارد. وی با تاکید بر اینکه اصلاً در استراتژی و راهبرد جمهوری اسلامی تصرف 
و تجاوز به کشورهای همسایه نیست گفت: اما تأمین امنیت پایدار رسالتی است که بر دوش نیروهای مسلح است و این امنیت پایدار زمانی با پهپاد یا با دوربین انجام می شود 
و زمانی هم با حضور فیزیکی و با انسداد مرزها صورت می گیرد، بنابراین دیگران نمی توانند برای ما تعیین تکلیف کنند که قرار است ما در مرزهایمان چه کاری انجام دهیم،اینکه 
ما می خواهیم در مرزهایمان امنیت ایجاد کنیم تشخیص نظام مقدس جمهوری اسلامی است که چگونه می خواهد این کار را انجام دهد. فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: 
می خواهیم در مرزهایمان انسداد انجام دهیم و مبادرت به این کار هم داریم و این کار ظلم به کشورهای همسایه نیست، چرا که در تمام کشورها متداول است که با اختیار 

و طرح و برنامه خود انسداد مرز ایجاد می کنند و هیچ کس هم نمی تواند اعتراض داشته باشد که چرا شما در نزدیکی مرز ما این کار را انجام می دهید./مهر

انسدادمرزی،
ظلمبه
همسایگان
نیست

پیام تسلیت رهبر انقلاب در پی درگذشت 
سالک الی الله حجت الاسلام عبدالقائم شوشتری

حضــرت آیت الله خامنه ای در پیامی، درگذشــت روحانی 
سالک الی الله حجت الاسام عبدالقائم شوشتری را تسلیت گفتند.

متن پیام رهبر انقاب به شرح زیر است:
بسم الله الرّحمن الرّحیم 

درگذشت روحانی سالک الی الله جناب حجةالاسام آقای 
حاج شیخ عبدالقائم شوشتری رحمةالله علیه را به بازماندگان محترم 
و شــاگردان و ارادتمندان ایشان تسلیت عرض میکنم و رحمت و 

مغفرت الهی و علوّ درجات برای آن مرحوم مسألت مینمایم.
سیدعلی خامنه ای 
14۰2/12/4

رهبر   معظم  انقلاب اسلامی  در دیدار شرکت کنندگان در مسابقات بین المللی قرآن تاکید کردند:

حمایت از مردم و مقاومت غزه مهم ترین وظیفه قرآنی
خبر
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پیام تسلیت رهبر انقلاب در پی درگذشت 

آیت الله سیدمحمد بجنوردی
رهبر انقاب اســامی در پیامی، درگذشــت آیت الله سیدمحمد 

بجنوردی را تسلیت گفتند.
متن پیام حضرت آیت الله خامنه ای به شرح زیر است:

بسم الله الرحمن الرحیم
درگذشت مرحوم آیت الله آقای سیدمحمد بجنوردی را به بازماندگان 
محترم ایشان تسلیت عرض میکنم و رحمت و مغفرت الهی را برای ایشان 

مسألت مینمایم.
سیدعلی خامنه ای
14۰2/12/6

رهبر معظم   انقلاب  اسلامی  در دیدار دست اندرکاران کنگره 24 هزار شهید خوزستان تبیین کردند:

معجزه تکیه بر جمهور مردم و اسلام
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم 
انقاب اســامی پیش از ظهر امروز در دیدار 
دست اندرکاران کنگره ۲4 هزار شهید استان 
خوزستان، حماسه و معجزه مردم خوزستان در 
دوران دفاع مقــدس را نتیجه ترکیب همت 
مردمی و ایمان اسامی دانستند و با اشاره به 
دقــت نظر امــام بزرگــوار در انتخاب تعبیر 
»جمهوری اسامی« گفتند: آنچه که باعث 
پایداری و پیشرفت نظام اسامی و غلبه آن بر 
بســیاری از موانع و توطئه ها شد، جمع بین 
»اعتماد به جمهور مردم و اسام« بود و در آینده 
نیز راه غلبه برمشکات استمرار همین تفکر 

است.
رهبر انقاب اسامی با تبریک عید سعید 
و بزرگ نیمه شــعبان، به شناخت دقیق امام 
نسبت به مردم و هم چنین نگاه جامع و مترقی 
امام نسبت به اسام اشــاره کردند و افزودند: 
امــام)ره( از همان روزهــای آغازین نهضت 
اسامی تا پیروزی انقاب اسامی و بعد از آن 
همواره به مردم اعتماد داشــت و اسام را یک 
مکتب و تفکر کارآمد برای سیاست و مدیریت 
جامعه می دانست و بر همین اساس توانست 

زمینه پیشرفت ایران و استمرار حرکت های 
بزرگ را بوجود آورد.

حضرت آیت الله خامنه ای با تاکید بر اینکه 
مهم ترین مشکل دشمنان جمهوری اسامی، 
نداشتن شــناخت نســبت به مردم ایران و 
هم چنین نداشتن شناخت از اسام است، خاطر 
نشان کردند: دشــمنان ملت ایران بر اساس 
برآوردها و طراحی های خود مطمئن بودند که 
جمهوری اسامی چهل سالگی خود را نخواهد 
دید اما به کوری چشــم آنها پیشرفت ایران 
متوقف نشد و به لطف الهی و با تکیه بر همت و 
اراده مردم و ایمان دینی آنها ادامه نیز خواهد 

یافت.
رهبر انقاب اســامی در بخش دیگری از 
سخنان نمونه دیگر از معجزه آفرینی تکیه بر مردم و 
ایمان دینی را شرایط امروز غزه برشمردند و گفتند: 
ایستادگی نیروهای مقاومت و مأیوس کردن دشمن 
از نابــودی آنها و هم چنین صبر مردم غزه در برابر 
بمباران ها و مصیبت ها نشانگر ایمان دینی قوی این 

مردم است.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به آشکار 
شدن دروغ بودن ادعاهای تمدن غربی درباره حقوق 

بشــر و ریاکاری و نفاق غربی هــا در ماجرای غزه 
افزودند: غربی ها که برای اعدام یک مجرم سر و صدا 
و هیاهو به راه می اندازند در برابر کشتار 30 هزار انسان 
بی گناه در غزه چشــم خود را بسته اند و آمریکا با 
وقاحت تمــام و برای چندمین بار قطعنامه قطع 

بمباران غزه را وتو می کند.
ایشان تاکید کردند: این، چهره واقعی فرهنگ 

و تمدن و لیبرال دموکراسی غربی است که در ظاهر 
آن سیاستمداران اتو کشیده و لبخند بر لب قرار دارند 
اما در باطن، یک سگ هار و گرگ خونخوار است.  
رهبر انقاب اسامی در پایان خاطر نشان کردند: ما 
مطمئن هستیم که این تمدن غربی و این بارِ کج به 
منزل نخواهد رسید و فرهنگ حق و منطق صحیح 

اسام بر همه اینها فائق خواهد آمد.
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پیشرفت و توسعه در بستر امنیت 

حاصل می شود

محمدباقر ذوالقدر،  دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با تأکید بر اینکه 
پیش نیاز توسعه دریامحور، امنیت دریایی است، گفت: پیشرفت و توسعه در 
بستر امنیت به دست می آید، چراکه در این عرصه بی واسطه با تهدیدات دشمنان 

و رقبا مواجه هستیم. 
وی  در همایش ملی تبیین ابعاد و دستاورد های ناوگروه ۸۶ نیروی دریایی 
ارتش اظهار داشت: این نیرو با انجام سفر موفق ناوگروه ۸۶ به دور دنیا، موقعیت 
نداجا را در سطح دنیا به عنوان یک قدرت بزرگ جهانی مطرح کرد و دست بلند 
جمهوری اسامی را در دریا به دنیا نشان داد. وی با تأکید بر اینکه نیروی دریایی 
ارتش برای اولین بار ایران را در باشگاه قدرت های بزرگ دریایی جهان قرار داد، 
افزود: درباره توسعه مسائل دریامحور در دین ما و در آیاتی از قرآن کریم به نکات 

بسیار مهمی تأکید و اشاره شده است. 
امروز بیشترین منبع غذا و مواد خام برای تولید از دریا قابل بهره برداری 
است و بنابر تأکید قرآن باید آن ها را از دریا ها استخراج کنیم، از نعمت کشتی، 
غربی ها به خوبی استفاده کردند، در دوران استعمار، غربی ها بر کشتی ها سوار 
شدند و بر دیگر کشور ها تسلط پیدا کردند. در دوران معاصر امریکا تحت تاثیر 
نظریه ای در مورد قدرت دریایی، با تشکیل ناوگان های بزرگ بر اقیانوس های 
بزرگ مسلط شد؛ البته بعد از آن ها کشور چین هم با استفاده از ظرفیت دریایی 
خود از طریق بنادر توانست یک جهش اقتصادی در کشورش ایجاد کند. ایران 
چه در گذشته و چه در سال های بعد از انقاب گرفتار غفلت تاریخی شد و از این 
موضوع مهم با وجود ظرفیت های بزرگ بهره کافی نبرد. اخیراً با توصیه و تأکید 
رهبر معظم انقاب، سیاست های توسعه دریامحور اباغ شد و این امر مبنای کار 
جمهوری اسامی برای توسعه قرار گرفت و لذا در همین سیاست ها ذکر شده 
است که برای 10 سال، رشد اقتصاد دریا باید دو برابر رشد اقتصادی کشور باشد، 
با پیاده شدن این سیاست ها و تاش دولت و دستگاه ها این غفلت تاریخی و عقب 
ماندگی جبران شود و از ظرفیت دریا ها برای توسعه کشور استفاده کنیم./ ایرنا
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در هر ماموریتی باید فرهنگ ایمنی را 

در دستور كار قرار داد

فرمانــده نیروی پدافند هوایی ارتــش با تاکید بر اینکه ارتقای کیفیت 
آموزش ها موجب کاهش حوادث می شود، گفت: در هر ماموریتی باید فرهنگ 
ایمنی را در دستور کار قرار داد زیرا عمل به فرهنگ ایمنی موجب کاهش حوادث 

و ارتقای عملکرد سازمان خواهد شد.
به گزارش ارتش، امیر سرتیپ علیرضا صباحی فرد فرمانده نیروی پدافند 
هوایی ارتش در همایش رشد، تعالی و توانمندسازی فرماندهان و روسای بازرسی 
و ایمنی مناطق پدافند هوایی گفت: ایمنی یکی از مهمترین مسائلی است که 
همواره مورد تاکید فرماندهی کل قوا قرار دارد و بر همین اساس است که ایشان 
ایمنی را در کنار بازرسی قرار دادند تا از این طریق فرماندهان، خودشان این موضوع 

را دنبال کنند.
وی با تاکید بر اینکه با ارتقای کیفیت آموزش ها می توان موجب کاهش 
حوادث شد، افزود: در هر ماموریتی باید فرهنگ ایمنی را در دستور کار قرار داد، 
زیرا عمل به فرهنگ ایمنی نه تنها موجب کاهش حوادث می شود بلکه ارتقای 

عملکرد سازمان را همراه خود خواهد داشت.
امیر سرتیپ صباحی فرد برنامه ریزی برای برطرف کردن نقاط ضعف و 
تقویت نقاط قوت را از اقدامات مهم برای کاهش خطرات در محیط کار و افزایش 
ایمنی دانست و اضافه کرد: ما باید با اجرای برنامه های تقویتی و آموزشی و اجرای 

عملی برنامه ها برای کارکنان سطح آموزش و مهارت آنها را ارتقا دهیم.
وی گفت: نظارت و کنترل قبل از انجام کار، در حین انجام کار و بعد از اجرای 
کار لازم و ضروری است و باید محیط کار مناسب برای کارکنان ایجاد شود و اگر 
ما به شرایط محیط کار دقت کافی نداشته باشیم باز هم احتمال وقوع حوادث بالا 
می رود. فرمانده نیروی پدافند هوایی، کنترل و نظارت را مهم ترین اصل افزایش 
ایمنی در محیط کار دانست و خاطرنشان کرد: در نیروهای مسلح راحت ترین کار 
صدور دستور و سخت ترین و دشوارترین کار نظارت بر اجرای صحیح این دستورات 
و فرامین است و اگر بتوانیم به صورت درست نظارت را انجام دهیم قطعاً سطح 

اشتباهات در اجرای کار کاهش خواهد یافت.
www.etebar.net

 برگزاری رزمایش مركب دریایی
 با حضور ۱۲ قدرت دریایی

 فرمانده نیروی دریایی ارتش از برگزاری رزمایش مرکب دریایی با حضور 
دوازده نیروی دریایی قدرتمند و همسایگان جمهوری اسامی ایران در شمال 

اقیانوس هند خبر داد.
امیر دریادار ایرانی با بیان اینکه ماموریت تامین خطوط کشــتیرانی 
جمهوری اسامی ایران در آب های بین المللی از سال 13۸۸ و با فرمان فرمانده 
کل قوا شروع شد، گفت: نیروی دریایی راهبردی ارتش از آن سال تاکنون در 
خلیج عدن و شمال اقیانوس هند مشغول تامین امنیت شاهرگ اقتصادی 
کشور است.به گفته فرمانده نیروی دریایی ارتش، عاوه بر این از چهار سال 
پیش تاکنون نیز تامین امنیت خطوط کشتیرانی جمهوری اسامی ایران در 
دریای سرخ به آن ماموریت اضافه شده؛ یعنی حالا تامین امنیت از خلیج عدن 
تا دهانه کانال سوئز برای خطوط کشتیرانی جمهوری اسامی ایران به طور 
کامل انجام می شود.امیر دریادار ایرانی در پایان با اعام این مطلب که تامین 
امنیتی خطوط کشتیرانی ایران با سه ناوگروه نیروی دریایی ارتش در سه نقطه 
دریایی درحال نجام است، گفت: در نقاط یاد شده اگر سایر کشور ها درخواست 
کمک داشته باشند یا نداشته باشند هم مورد حمایت نیروی دریایی ارتش 
جمهوری اسامی ایران قرار می گیرند؛ کمااینکه مواردی از این قبیل بوده و 

نیروی دریایی ارتش به کمک آنان شتافته است./ صدا و سیما
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خبرخبر رئیس قوه قضائیه در محل یادمان شهیدان سلیمانی و المهندس:

 سردار سلیمانی و ابومهدی برای دفاع از اسلام 
و ملت های مظلوم به شهادت رسیدند

سپاه پاسداران امروز به نماد مقاومت علیه 
زورگویان بدل شده است

محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسامی در نطق 
پیش از دستور جلســه علنی مجلس شورای اسامی ضمن 
تبریک روز پاسدار و جانباز، اظهار کرد: سپاه پاسداران امروز در 
جهان به نماد مقاومت علیه زورگویان و سلطه گران بدل شده 
و توانسته اســت الگویی موفق برای ایستادن نیروهای موفق 

مردمی در برابر قدرت های زیاده خواه ایجاد کند.
وی بیــان کرد: آموزه های امام راحل و قدرت خداباوری و 
مردم باوری ملت ایران بود که از جوانان عادی کشاورز، کارگر و 
دانشــجو در شهرها و روســتاها قهرمانانی همچون شهیدان 
سلیمانی، همت، باکری، باقری، کاظمی و شوشتری پرورش 
داد و دژی مستحکم به نام سپاه پاسداران ایجاد کرد که ضامن 
امنیت و آرامش مردم ایران و حفاظت از این آب و خاک و مایه 

امید مستضعفان و بی پناهان جهان است.
سپاه پاسداران چشم و چراغ ملت ایران است

رئیس مجلس شورای اسامی تصریح کرد: سپاه پاسداران 
چشم و چراغ ملت ایران است و همه ما قدردان مجاهدت های 
شــبانه روزی تمام عزیزان پاسدار در سپاه هستیم و از خداوند 

متعال توفیق روزافزون آنان را خواهانیم.
قالیباف ادامه داد: همچنیــن ولادت حضرت ابوالفضل 
العباس )ع( و روز جانباز را به ملت شریف ایران و جانبازان سرافراز 
کشورمان تبریک و تهنیت می گویم، ما در مجلس یازدهم تاش 
کردیم تا مطالبات جانبازان، ایثارگران و خانواده های ارجمند 
شهدا را در نظر داشته باشیم و همچنین در برنامه هفتم پیشرفت 
کشور احکام مهمی در این زمینه تصویب شده است که امیدوارم 
با اجرای درســت موجب رضایت خاطر یادگاران سربلند دفاع 

مقدس شود.
رئیس مجلس شــورای اســامی تاکید کرد: در پایان از 
حضور باشکوه ملت عزیز و سربلند ایران در راهپیمایی ۲۲ بهمن 
و جشن پیروزی انقاب اسامی ایران تقدیر و تشکر می کنیم و 
صمیمانه قدردان مردم در تمام شهرها و روستاها هستیم که 
پرشورتر از همیشــه با اتحاد و یکپارچگی پشتیبان امنیت و 

آرامش ایران عزیز بودند.
ایستادگی باشکوه مردم پای آرمان های انقاب اسامی 
مجدداً به ما مسئولان تذکر می دهد که باید با تاش مضاعف 
برای برآورده ساختن مطالبات و انتظارات به حق مردم و بهبود 
زندگی آنان قدردانی خود از مردم را در میدان عمل نشان دهیم.

 اصلی ترین شاخص برای یک جامعه 
رشد تفکر و عقلانیت دینی در آن جامعه است

محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شــورای اســامی در 
مراسم افتتاحیه چهلمین دوره مسابقات بین المللی قرآن گفت: 
بدون شک همه امت اسامی و جوامع امت اسامی ما در تاش 
هســتند تا بتوانند شاخص های اسامی بودن را در جوامع، در 
دولت های خــود و بالاخص در خانواده های خود، پایه گذاری 
کرده و توســعه دهند و همه همت خود را بر این امر متمرکز 

کنند.
بدون شــک مهم ترین معیار و ســنجه برای یک انسان 
متدین، خانواده و نیز امت اســامی وجود دارد، قرآن کریم و 
مکتب اهل بیت است که اگر صادقانه به آن نگاه کرده و قیاس 
کنیم، راه نجات ما آنجاســت و این مسیر است که باید در آن 

حرکت کنیم.
اگر به دنبال هدایت هستیم، تکیه بر قرآن و فرهنگ قرآنی 
برای هدایت است و طبیعتاً و بدون شک هدایتی که برخاسته 
از مکتب قرآنی باشد، به سمت رشد و تحول حرکت خواهد بود 

و دقیقاً در نقطه مقابل تحجر و رکود و انفعال است.
قالیباف ادامه داد: قرآن و کتابی که برای هدایت و تعلیم و 
تربیت اســت. این مأموریت نبی مکرم اسام است که تعلیم و 
تربیت و حکمت به جامعه آموخته شــود و این کتاب برای این 

آموختن و حرکت است.
وی بیان کرد: بدون شک این اجاس و این گونه نشست ها 
بهترین هنجارســازی ها برای انس با قرائت است؛ قرآن کتاب 

زندگی و حکمرانی و اداره و رشد جامعه است.
رئیس قوه مقننه با بیان اینکه اصلی ترین معیار رشد یک 
جامعه، عقانیت دینی آن جامعه است، اظهار داشت: اصلی ترین 
شــاخص برای یک جامعه، رشد تفکر و عقانیت دینی در آن 
جامعه است لذا جامعه قرآنی جامعه ای است که هر روز در آن 
رشــد و عقانیت دینی بیشتر از قبل باشد و در این مسیر گام 

بردارد و این امر معنوی است.
رئیس قوه مقننه تاکید کرد: اینکه رهبری فرمودند امام ما 
امام تحول است، ریشه در همین نکته دارد؛ مقام معظم رهبری 
در عید مبعث به همین موضوع اشاره کردند که انقاب اسامی 
در ادامه بعثت و برانگیختگی برای تحول و رشد و احیای مجدد 

اسام و عزت مسلمین است.
این انقاب رو به جلو ادامه دارد و ان شاءالله پیش خواهد 
رفت به طوری که دیده ایم چه تأثیراتی در اتحاد مســلمین و 
مقابله با استکبار و رژیم جنایتکار و کودک کش صهیونیستی 

داشته و امت اسامی ایستاده است./ خانه ملت

هفته نامه اقتصادی ایران

به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسام والمسلمین 
محسنی اژه ای، به همراه هیئت بلندپایه مقامات قضائی کشورمان در 
پاسخ به دعوت رسمی فائق زیدان، رئیس شورای عالی قضائی عراق، 
وارد بغداد پایتخت کشور عراق شد و مورد استقبال رسمی »قاضی 
زیون« معاون اول شــورای عالی قضائی عراق و سایر مقامات عالی 

قضائی این کشور قرار گرفت.
رئیس دستگاه قضائی جمهوری اسامی ایران و هیئت همراه، 
سپس در یادمان محل شهادت سردار سپهبد »حاج قاسم سلیمانی« 
فرمانده پیشــین نیروی قدس سپاه، »حاج ابومهدی المهندس« و 
همرزمانشان در نزدیکی فرودگاه بغداد حضور یافتند و یاد و خاطره 

این شهیدان عزیز را گرامی داشتند.
در جریان ســفر رئیس قوه قضائیه و مقامات قضائی عالی رتبه 
کشورمان به عراق، برنامه های کاری ویژه ای به منظور تقویت هر چه 
بیشتر مناسبات حقوقی و قضائی ایران و عراق، صورت خواهد پذیرفت. 
دیدار با ایرانیان مقیم عراق، مذاکره و رایزنی با مقامات قضائی عراق، 
پیگیری ویژه اقدامات دستگاه قضائی عراق پیرامون روند رسیدگی به 
پرونده ترور سرداران محور مقاومت شهیدان »حاج قاسم سلیمانی« 
و »ابومهدی المهندس« و همرزمانشان به دست اشرار آمریکایی در 
فرودگاه بغداد، تقویت و توسعه همکاری های مشترک قضائی برای 
مقابله با تروریســم و ماقات با مقامات سیاسی دولت عراق از جمله 
»عبداللطیف رشــید« رئیس جمهور و »محمد شــیاع السودانی« 
نخســت وزیر، از جمله برنامه های کاری ســفر رئیس قوه قضائیه 

جمهوری اسامی ایران به عراق است.
جرم ســرداران ســلیمانی و ابومهدی المهندس چه بود که 

این گونه به شهادت رسیدند؟
رئیس قوه قضائیه ســپس طی سخنانی در جمع خبرنگاران 
عراقی و ایرانیِ حاضر در یادمان محل شهادت حاج قاسم سلیمانی، 
ابومهدی المهندس و همرزمان شــهید آن ها گفــت: این یادمان، 
نشــانه ای از جنایت های آمریکا و مســتکبران امروز عالم است. چه 
کســانی در جنایتِ به شهادت رساندن شــهید سلیمانی و شهید 
المهندس، دو سردار بزرگ و دو مجاهد اسام و یاران و همرزمان آنها، 
نقش داشــتند؟ جرم این شــهیدان چه بود که این گونه به شهادت 

رسیدند و قطعه قطعه شدند؟
محسنی اژه ای افزود: ســرداران عزیز سلیمانی و المهندس و 
همراهان و همرزمان آن ها برای مبارزه با تروریســم و دفاع از اسام، 
کشور و ملت های مظلوم به شهادت رسیدند؛ آن ها عمر خود را در راه 
مبارزه با مستکبرین و خدمت به مردم و کشور صرف کردند و امروز 
نزد خداوند متعال زنده هستند و روزی می خورند. از خداوند بزرگ 
مسألت داریم به همه ما توفیق دهد که در راه دفاع از اسام و خدمت 

به مسلمین و مقابله با مستکبرین خدمت کنیم.
تحویل اسناد و مدار مرتبط با تروریست ها به بغداد

 رئیس قوه  قضائیه در نشســت خبری پایان سفر 3 روزه اش به 
عراق در محل فرودگاه مهرآباد با بیان اینکه سیاست نظام جمهوری 
اســامی ایران، توسعه روابط در ابعاد مختلف با کشورهای دوست و 
همســایه است، به اشتراکات گســترده ایران و عراق در حوزه های 
مختلف اشاره کرد و گفت: در حال حاضر ارتباطات جمهوری اسامی 
ایران و جمهوری عراق در همه ابعاد بویژه بعد حقوقی و قضایی، رو به 
توسعه است و شاهد مثال این موضوع، سفرهای 3 رئیس قوه  قضائیه 
جمهوری اســامی ایران به عراق طی سالیان گذشته و همچنین 
چندین ســفر رئیس و مسؤولان عالی رتبه قضایی عراق به ایران در 

سنوات اخیر است.
حجت الاسام والمسلمین غامحسین محسنی اژه ای ضمن 
اشاره به توافقنامه ها  و یادداشت های تفاهم منعقد شده میان ایران و 
عراق در  جریان سفر اردیبهشت  امسال رئیس شورای عالی قضایی 
عراق به تهران، گفت: در  جریان سفر به عراق، موارد مربوط به تکمیل 
این یادداشــت های تفاهم  و تســریع در روند اجرایی شــدن مفاد 
توافقنامه های مشــترک حقوقی و قضایی مورد بررسی و تاکید قرار 
گرفت. رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: همچنین در راستای تعقیب 
تروریست ها، مستندات، مدارک و پرونده های تعداد قابل توجهی از 
جریان های تروریستی به طرف عراقی ارائه شد و آنطور که امروز مطلع 
شدیم رئیس شــورای  عالی قضایی عراق، دستورات اکیدی را برای 

پیگیری این پرونده ها صادر کرده است.
محسنی اژه ای با اشــاره به مباحث مطرح شــده درباره رفع 
مشــکات حقوقی و قضایی تجار ایرانی فعال در عراق و تجار عراقی 
حاضر در ایران، گفت: همانگونه که شعب خاصی در ایران به صورت 
ویژه به مشکات حقوقی و قضایی تجار عراقی فعال در ایران رسیدگی 
می کند، عراق نیز شعب خاصی را برای رسیدگی  به مسائل و مشکات 

حقوقی و قضایی تجار ایرانی فعال در عراق در نظر گرفته و بنا شد که 
این موضوع به صورت ویژه از سوی ۲ طرف مورد پیگیری قرار گیرد. 
رئیس دستگاه قضا ادامه داد: در دیدار با رئیس شورای عالی قضایی 
عراق و قضات عالی رتبه این کشور، گفت وگوهای مفیدی پیرامون 
تبادل تجربیات سیستم های قضایی 3 کشور انجام شد که در یکی از 
این نمونه ها مقرر شــد ما تجارب ارزشمند خود در حوزه رسیدگی 
الکترونیکی به پرونده ها را در اختیار طرف عراقی قرار دهیم؛ همچنین 
در ایــن دیدار، صحبت هــا و توافقاتی دربــاره ایرانیان محبوس در 
زندان های عراق و عراقی های محبوس در زندان های ایران مطرح شد.

 محســنی اژه ای عنوان کرد: در جریــان دیدار رئیس جمهور، 
نخست وزیر، سرپرست و تعدادی از اعضای مجلس نمایندگان، وزیر 
عدلیه و مشاور امنیت ملی عراق نیز مباحث و گفت وگوهای مفیدی 
درباره ارتباطات دوجانبه حقوقی و غیرحقوقی ایران و عراق و همچنین 
جنایات رژیم صهیونیســتی در غزه و اقداماتی که لازم است در این 
زمینه صورت بگیرد، مطرح شد. وی گفت: در جریان نشست صمیمانه 
با ایرانیان مقیم عراق، در  جریان مســائل و مشکات خاص آنها قرار 
گرفتیم و امیدواریم با اقداماتی که اتخاذ خواهد شــد، این مشکات 
برطرف شــود؛ همچنین در جریان ســفر به عراق، با اعضای اصلی 
چارچوب هماهنگی که مجموعه ای از احزاب سیاسی شیعی کشور 

عراق است، دیدار و گفت وگوی مفیدی داشتیم.
 محســنی اژه ای تاکید کرد: امیدواریم بتوانیم به زودی درباره 
»اقدامــات صورت گرفته پس از توافقات ســفر به عــراق و نتایج و 
دستاوردهای ملموس این سفر« صحبت کنیم. رئیس دستگاه قضا 
با اشاره به بازدید خود از یادمان محل شهادت حاج قاسم سلیمانی، 
ابومهدی و همراهان شهید آنها در مسیر فرودگاه بغداد و همچنین 
حضور خود بر مزار مطهر شهید ابومهدی المهندس، گفت: یادمان 
محل شــهادت حاج قاسم سلیمانی و ابومهدی المهندس در بغداد، 
امروز به یک نماد استقامت و مقابله با ظلم و استکبار و همچنین به 

یک نشانه از جنایت های آمریکا تبدیل شده است. 
 محسنی اژه ای در مراسم روز 
حفاظت اطلاعات سپاه پاسداران:
 نیرو های مسلح توانسته اند 

در تراز نظام جمهوری اسلامی عمل کنند
رئیس قوه قضائیه گفت: نیروهای مسلح ما و به طور خاص، سپاه 
پاســداران، از جمله بخش هایی هستند که توانسته اند در تراز نظام 
جمهوری اسامی عمل کنند و بخش قابل توجهی از بازدارندگی نظام 

ما مرهون آنهاست.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسام والمسلمین 
غامحسین محسنی اژه ای در مراسم گرامیداشت سالروز عملیات 
غرورآفرین والفجر هشــت و روز حفاظت اطاعات سپاه پاسداران 
انقاب اسامی، طی سخنانی اظهارداشت: مجموعه حفاظت اطاعات 
ســپاه پاســداران انقاب اسامی، مجموعه ای بســیار ارزشمند و 
ذی قیمت اســت چرا که مسئولیت حفاظت و صیانت از نهادی را بر 
عهده  دارد که خودِ آن نهاد، مسئول حفاظت از نظام جمهوری اسامی 
ایران است و همان طور که امام عظیم الشأن فرمودند، حفظ نظام از 

اوجب واجبات است.
محسنی اژه ای افزود: نیرو های مسلح ما و به طور خاص، سپاه 
پاســداران انقاب اسامی، از جمله بخش هایی از کشور هستند که 
توانسته اند در تراز نظام جمهوری اسامی عمل کنند و امروز بخش 

قابل توجهی از بازدارندگی نظام ما مرهون مجاهدت ها و تاش های 
این بخش از کشور است. نیرو های مسلح ما تحت امر فرماندهی معظم 
کل قوا، یکی از حافظین اصلی نظام جمهوری اســامی هســتند و 
نیرو های حفاظت اطاعات سپاه که وظیفه و مسئولیت صیانت از این 

مجموعه ارزشمند را بر عهده  دارد، عهده دار وظیفه ای خطیر است.
وی به تبیین و تشریح اهمیت حفاظت از اسرار به ویژه در عرصه 
نظامی پرداخت و گفت: یکی از علل ظفرمندی ها و موفقیت های شهید 
سپهبد حاج قاسم سلیمانی در عرصه ها و نبرد های مختلف، از دفاع 

مقدس تا نبرد با تکفیری ها، اهتمام او به حفاظت از اسرار بود.
اژه ای به تقریر مراتب مختلف اصول حفاظتی پرداخت و گفت: 
در مرتبه اول باید از خود حفاظت کنیم و اسیر وسوسه های شیطانی 
و هوای نفس نشویم؛ در مرتبه بعدی باید از بستگان و نزدیکان خود 
حفاظت داشته باشیم؛ گاهی کم توجهی به این مهم، ضربات سنگینی 
را به ما تحمیــل می کند؛ در مرحله بعدی باید حفاظت از مجموعه 
خودمان را در دستور کار قرار دهیم و با نگاهی دلسوزانه و خیرخواهانه، 
از مجموعه و همکاران مان صیانت کنیم؛ البته باید توجه داشت که 
تمامــی این مراتب حفاظتی در عرض هم قرار دارند و همه آن ها در 

اولویت هستند.
وی تصریح کرد: بی تقوایی سیاسی، اخاقی و مادی، بی بصیرتی، 
عدم رازداری، عدم تشــخیص اولویت ها، عدم تشــخیص دوست و 
دشمن و همچنین عدم تشخیص زمان، از جمله دلایلی است که سبب 
شکست و هزیمت بسیاری از نهضت ها و جنبش ها در طول تاریخ شده 
است؛ در این میان نقش افشای اسرار و ارتباط آن با شکست و هزیمت 

نهضت ها، مقوله ای بسیار قابل تأمل و توجه می باشد.
شرایط امروز، از شرایط عملیات والفجر8 سخت تر است

رئیس قوه قضائیه در پایان با گرامیداشــت یاد و خاطره همه 
شهدای انقاب اسامی و دفاع مقدس به ویژه شهیدان عملیات والفجر 
هشت خاطرنشان کرد: بدون شک شرایط امروز، از شرایط عملیات 
والفجر هشــت، سخت تر است چرا که آن روز دشمن شما سپاهیان 
سلحشور را باور نداشت، اما امروز شما را باور کرده و از شما زخم خورده 
و کینه دارد لذا پیوســته در حال رصد و توطئه چینی اســت؛ لهذا 
مسئولیت شــما و به ویژه بخش حفاظت اطاعات شما، خطیرتر و 

سنگین تر است.
پیش از سخنان رئیس قوه قضائیه، فرمانده حفاظت سپاه طی 
سخنانی ضمن گرامیداشت سالروز عملیات غرورانگیز والفجر هشت 
و ادای احترام به مقام شهدا، جانبازان و رزمندگان این عملیات، گفت: 
عبــور از رودخانه اروند که یکی از مهم ترین اقدامات انجام شــده در 
عملیات والفجر هشت بود، به ذهن هیچ تحلیلگر نظامی و ژنرالی در 
سطح جهان خطور نمی کرد، اما ما دیدیم که این اقدام، با توانمندی 
بالا و مثال زدنی رزمندگان و رعایت اصل حفاظت اطاعات، به نحو 

احسن انجام شد.
سردار جمیری با بیان اینکه ماموریت امروز سپاه حفاظت، به 
مراتب ســخت تر، خطیرتر و حساس تر از دوران دفاع مقدس است، 
افزود: سنگری که امروز سپاه حفاظت در آن خدمت می کند، سنگر 

استقامت، شجاعت و ایستادگی در برابر استکبار جهانی است.
گفتنی اســت، در پایان این مراســم با حضور حجت الاسام 
والمسلمین محسنی اژه ای، از تعدادی از خانواده های معظم شهدای 
مجموعه حفاظت اطاعات ســپاه و همچنین تعدادی از نیرو های 

برگزیده این مجموعه تقدیر به عمل آمد.

سردار امیرعلی حاجی زاده، فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت:در حال حاضر ما می توانیم اهداف متحرک شناور را هدف قرار دهیم یا با استفاده از 
پهپاد های پیشرفته غیرقابل رؤیت، عملیات شناسایی را در هر نقطه ای انجام دهیم، جمعی از کارکنان دیوان محاسبات کشور همزمان با میلاد با سعادت امام حسین )ع(، حضرت 
ابوالفضل العباس )ع( و امام سجاد )ع( با حضور در نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی از نمایشگاه دستاورد های این نیرو بازدید کردند. وی ضمن خیرمقدم به کارکنان 
دیوان محاسبات و تبریک اعیاد شعبانیه، توان دفاعی کشور در قیاس با زمان جنگ تحمیلی را فراتر از تصورات دانست و گفت: زمانی بود که توپ ما در جنگ با رژیم بعث تنها تا 
شعاع ۲۷کیلومتری را هدف می گرفت، اما امروز به نقطه ای رسیده ایم که ارتش تروریستی امریکا در منطقه صراحتاً اعتراف می کند ما به دنبال درگیری با جمهوری اسلامی نیستیم، 
چون می داند که یارای مقاومت در برابر قدرت دفاعی ایران را ندارد،در حوزه های پدافندی، موشکی و پهپادی جزو قدرت های برتر در جهان هستیم، در حال حاضر ما می توانیم 
اهداف متحرک شناور را هدف قرار دهیم یا با استفاده از پهپاد های پیشرفته غیرقابل رؤیت، عملیات شناسایی را در هر نقطه ای انجام دهیم.  حاجی زاده کادرپروری و تربیت 

مدیران کارآمد را از مهم ترین الزامات در کشور دانست و تأکید کرد: مدیران کشور باید برای فعالیت اثربخش در شرایط تحریمی توجیه باشند./فارس 

درحوزههای
پدافندی،موشکی

وپهپادیجزو
قدرتهایبرتردر

جهانهستیم

پیشنهاد وزیر دادگستری برای ایجاد رشته تخصصی مبارزه با فساد
امین حسین رحیمی وزیر دادگستری در چهارمین همایش 
علمی انقاب اسامی و حقوق شهروندی؛ با تاکید بر اینکه مبارزه با 
فساد یکی از اهداف نظام جمهوری اسامی ایران است، افزود: فساد 
یک چالش بزرگ در جوامع بشــری است و فساد، اخاق و منابع و 
توسعه و سرمایه اجتماعی مردم و اعتمادشان را از بین می برد؛ لذا همه 

به دنبال این هستند که با فساد مبارزه کنند.
مبارزه با فساد باید بین المللی باشد همانطور که جرایم فساد 
سازمان یافته و فراملی است. ایران با پیوستن به کنوانسیون مبارزه با 
فساد تاش کرده از تحربیات موفق کشورهای دیگر در جهت مبارزه 
با فساد قدم بردارد اما به نتیجه مطلوب نرسیدیم و با آن فاصله زیاد 

داریم.
وزیر دادگستری گفت: با آن چیزی که جزو اهداف ماست و مقام 
معظم رهبری از ما در مبارزه با فساد مطالبه دارند، فاصله داریم و در 
این همایش ها باید نقص ها شناسایی و جبران شود. وزارت دادگستری 
به عنوان مرجع ملی کنوانسیون ملی مبارزه با فساد اقداماتی را در 
راستای مبارزه با فساد انجام داده است،بیشتر اقدامات مرجع ملی 
کنوانسیون مبارزه با فساد جنبه بین المللی و بیرونی داشته است تا 
اقدامات درون کشور را ساماندهی کند که مهمترین آن ارسال گزارش 

ارزیابی وضعیت مبارزه با فساد در داخل کشور به 
سازمان ملل است. سال گذشته موفق شدیم این 

گزارش را ارسال کنیم.
کار دیگر مرجع ملی کنوانسیون مبارزه با 
فساد این است که لایحه ای تدوین کرده و به دولت 
ارســال کردیم. لایحه جمهوری اسامی ایران 
آکادمی بین المللی مبارزه با فساد است که تربیت 
نیروی انسانی را برای مبارزه با فساد پیش بینی 

کرده است.
پیشــنهاد می دهم دانشگاه علوم قضایی 
رشته تخصصی مبارزه با فساد را راه اندازی کند و 
ما هم کمک میکنیم تا نیروی انسانی متخصص 
مبارزه با فســاد تربیت شود زیرا فساد لایه های 
مختلفی دارد و نمی شــود با روش های قدیمی 

مبارزه را انجام داد.
وی با طرح این سوال که چه چالش هایی برای مبارزه با فساد 
در کشور داریم و چرا در مبارزه با فساد موفق نبودیم؟ گفت: قانون 
گریزی و عدم احترام به قانون یکی از چالش های این زمینه است و 

قوانین مالی و محاسباتی هم چالش دیگری است. قانون بودجه را 
می بینید. بسیاری از مدیران تاش می کنند به نحوی قانون بودجه را 
یک جور تفسیر کنند و قوانین دقیق و کارامد کمتر تصویب می شود؛ 
لذا مدیران با حسن نیت قانون را خوب اجرا نمی کنند که فرهنگ 

غلطی است و قانون گریزی نباید در مدیران نهادینه شود./ایسنا 

سه شنبه هشتم اسفند ماه 1402، شماره 400-490

نقش رسانه در توسعه مهم است

دکتر نادر  نوروزی در نشست مدیران مسئول نشریات استان با 
مدیران اجرایی دســتگاه های دولتی بر نقش رسانه ها در توسعه و 

پیشرفت کرمانشاه تأکید کرد.
شهردار کرمانشاه گفت: در دوره های مختلف زندگانی بشر اطاع 
رسانی از طرق مختلف صورت می گرفته که به وسیله آنها اطاعات 
منتقل و ارتباطات برقرار می شد که اول دوران خرافات  بوده بعد فلسفه 
و سپس علم  و دانش تا عصر حاضر که  دوران اطاعات یا عصر اطاعات 
نامگذاری شده و در این عصر  قدرت در  دست کسی است که  رسانه 

و اطاعات داشته باشد.
در عصر حاضر سرعت انتقال اطاعات به لحظه رسیده است و 
این سرعت می تواند هم فرصت و هم تهدید باشد چرا که باید مراقب 

بود که آنچه از این ابزار منتقل می شود چیست ؟
زندگی بشر در دوره کنونی به گونه ای شده است که انسان  نمی 
تواند گوشــی موبایل را لحظه ای از خود جدا کند چرا که مغز ما به  
تصرف اطاعات درآمده است بدون اینکه بدانیم چه اتفاقی دارد برای 

ما رخ می دهد.
شهردار کانشهر کرمانشاه گفت: نقش مهم و تاثیر گذار رهبری 
در روشنگری جامعه بسیار زیاد است ،خوشبختانه مقام معظم رهبری 
چند دهه از جامعه جلوتر است سه دهه پیش در مورد هجمه فرهنگی 
صحبت کردند و در این خصوص هشدار دادند و امروز  همان شده که 
ایشان هشدار دادند افرادی نشسته و مغز جوانان ما را کنترل می کنند 
در حال تغییر ذهن ها هستند، و این گوشی های موبایل برای ما اندیشه 
تولید و اســترس وارد می کنند حتی عامل خوشحالی یا ناراحتی ما 
همین گوشی ها شده است، ما درگیر جنگی هستیم که ذهن ما را می 
خواهند کنترل کنند و به سمت حواشی ببرند نمونه آن اتفاقات سال 

گذشته بود که خسارات زیادی به کشور وارد نمود.
دکتر نوروزی ادامه داد: این درگیری فکر و ذهن ما در گوشی و 
فضای مجازی نوعی جنگ نرم است ،اما ژنرال های این جنگ همین 
رسانه ها هستند رسانه ای که تولید می کند می تواند در جنگ نرم 
موثر باشد، اما برای تاثیر گذاری رسانه ها عواملی مهم موثر هستند 
مانند اینکه رســالت رسانه و تحولات اقتصادی چقدر در رسانه ها و 
جهت دهی افکار بوســیله آن می تواند تاثیر گذار باشند ؟ اخاق در 
رســانه چه جایگاهی دارد؟ آنچه ما تولید و منتشر می کنیم چقدر 
اخاقی است ؟ ترور فیزیکی جان آدم را می گیرد اما ترور شخصیتی 
می تواند خیلی ویرانگرتر باشد،اخاق حرفه ای در تمام مشاغل هست 
در رســانه باید بیشتر باشد چون هر جا قدرت بیشتر بود باید اخاق 

پررنگ تر باشد.
شهردار کرمانشاه افزود:  فضای رسانه  کرمانشاه که  من خودم 
را جزیی از فضای رســانه ای آن  میدانم متأسفانه دچار بی هنجاری 
هســتیم چون رسانه قدرت دارد و ممکن است سوءاستفاده شود اما  
امیدوارم روی قواعد و قانونمند کردن رسانه بیشتر کار شود، رسانه ها  
روی نوشته ها و قلم خود بیشتر کار کنند و ما هم در مجموعه مدیریت 
شــهری آمادگی هر نوع کمک و همکاری را در جهت رشد رسانه ها 
داریم چرا که اعتقاد داریم نقش رسانه ها در توسعه و پیشرفت شهر 
مهم است و می توانند برای رشد و تعالی مدیریت شهری کمک های 

بسیاری نمایند.
 تاکید بر رفع موانع سرمایه گذاری

 جهت احداث شهربازی کرمانشاه
به گــزارش مرکز اطاع رســانی اداره کل روابط عمومی و امور 
بین الملل شــهرداری کرمانشاه در جلسه ســرمایه گذاری پروژه های 
مدیریت شهری بر رفع موانع سرمایه گذاری در پروژه های شهر کرمانشاه 

به ویژه پروژه شهربازی تاکید شد.
دکتر نوروزی شــهردار کرمانشــاه در این جلسه گفت: صنعت 
گردشــگری و تفریحی در دنیا یک صنعت پولســاز و درآمدزا است و 
استقبال از شهربازی ها هم که جای خود دارد و از بزرگ تا کوچک مردم 

عاقه به مراکز تفریحی و سرگرمی دارند.
شهربازی کرمانشاه مدتهاست مورد بی مهری قرار گرفته اما عزم 
مدیریت شهری کرمانشاه برای راه اندازی این نیاز اصلی شهر جدی است 
و مصمم هستیم در آینده نزدیک شاهد راه اندازی شهربازی کرمانشاه 
باشیم.زیرساخت های شهربازی کرمانشاه فراهم است و سرمایه گذاری 
نیــاز دارد کــه آن را راه اندازی کند و شــهرداری هم جهت رفع موانع 
ســرمایه گذاری در چنین پروژه ای آمادگی کامل دارد و امید است هر 

چه زودتر شاهد تحقق این مطالبه به حق مردم کرمانشاه باشیم.
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فروش حدود ۱۰ هزار میلیارد تومان 

اموال تملیکی از ابتدای امسال
 مدیــر بازاریابی و فروش اموال منقــول تملیکی گفت: از 
ابتدایی امسال تاکنون حدود 10 هزار میلیارد تومان کالای منقول 
متروکه به فروش رفته است. رستمی گفت: در سال 140۲ حدود 
40 مرحله مزایده الکترونیکی در ســازمان جمع آوری و فروش 
اموال تملیکی پیش بینی شد که از اول سال تا الان 33 مرحله آن 
برگزار شده و مابقی تا پایان سال برگزار می شود. وی گفت: در این 
33 مرحله مزایده برگزار شده حدود 9000 دسته کالایی عرضه 
و حدود 10 هزار میلیارد تومان از این کالاها فروخته شد. رستمی 
با اشاره به ارائه حدود 1100 میلیارد تومان کالا در مزایده ۵9۸ 
این سازمان، گفت: مراسم رمزگشایی از پیشنهادهای ارائه شده 
در این مزایده، اول اســفندماه برگزار شد و حدود 404 میلیارد 
تومــان کالا به فروش رفت. مدیر بازاریابی و فروش اموال منقول 
تملیکی افزود: سایر کالاهایی که در این مزایده به فروش نرفته 
است، در دیگر مزایده های سازمان اموال تملیکی و تا پایان امسال 

به فروش می رود./ صدا و سیما
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سلامت و تغذیه4
 دکتر سعید کریمی معاون درمان وزارت بهداشت گفت: تمام خدمات درمانی مراکز دولتی و مراکز درمانی دانشگاهی برای کودکان زیر ۷ سال به صورت رایگان ارائه می شود. موضوع ارائه هفته نامه اقتصادی ایران

خدمات درمانی رایگان در مراکز دولتی و مراکز درمانی دانشگاهی مورد تایید سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته است،سه دهک نخست جامعه، مددجویان بهزیستی و افراد تحت پوشش 
کمیته امداد نیز از خدمات رایگان برخوردار می شوند.وی با اشاره به تعداد تخت های بیمارستانی کشور گفت: دولت توانست 16 هزار تخت به ظرفیت تخت های بیمارستانی کشور اضافه 
کند. با توجه به اینکه تعداد تخت های بیمارستانی کشور 160 هزار مورد است، باید گفت که 10 درصد از ظرفیت تخت های بیمارستانی کشور در این دولت ایجاد شده است. این عدد، 15 درصد 
تخت های بیمارستان بخش دولتی را شامل می شود.کریمی افزود: رئیس جمهور در سفرهای استانی خود مراکز درمانی را افتتاح می کنند و ۷ هزار تخت دیگر نیز در شرف افتتاح و اضافه شدن 
به مجموعه تخت های بیمارستانی کشور است،اجرای 90 درصدی نسخه الکترونیک نیز جزو اقدامات وزارت بهداشت در حوزه درمان محسوب می شود.وی درباره بدهی سازمان تامین 
اجتماعی به وزارت بهداشت هم گفت: بدهکاری سازمان تامین اجتماعی به وزارت بهداشت حدود 13 هزار میلیارد تومان و میزان بدهکاری بیمه سلامت نیز 6 هزار میلیارد تومان است. 

متاسفانه، سازمان های بیمه گر اسناد مربوط به ارائه خدمات را از ما دریافت نمی کنند و به دلیل اینکه اسناد را از ما دریافت نکرده اند جزو بدهی های آنها به حساب نمی آید./وبدا 

درمان
رایگان

کودکانزیر
هفتسال

اعتماد به نفس پایین می تواند جوانب مختلفی از زندگی روزمره 
هر فردی را تحت تاثیر قرار دهد و ســامت روانی و جسمانی افراد را 

به خطر بیندازد.
به گزارش خبرگزاری فارس، هر وقت می خواهد حرف بزند مدام 
با خود کلنجار می رود و بالا و پایین می کند اما باز منصرف شــده و 
سکوت می کند. با اینکه درباره مطلب درسی اطاعات خوبی دارد اما 
از اعتمــاد به خود کوتاه می آید و فقط نظاره گر اظهار نظرهای دیگر 
همکاسی های خود است. در یک تعریف جامع،  اعتماد به نفس درک 
کلی فرد نسبت به خود و توانایی هایش است که می تواند تاثیر زیادی 
در زندگی او داشــته باشد. اعتماد به نفس بالا کمک می  کند تا دید 
مثبتی نسبت به خود داشته باشیم و در نتیجه زندگی راحت تری را 
تجربه کنیم. شناخت این موضوع که اعتماد به نفس چیست و چگونه 
اعتماد به نفس داشته باشــیم، برای مواجهه با مشکات زندگی از 

اهمیت بالایی برخوردار است.
اعتماد به نفس پایین چیست؟

از طرف دیگر، اعتماد به نفس پایین سبب می شود تا دیدمان 
نسبت به زندگی منفی بوده و همواره خود را سرزنش کنیم. اعتماد 
به نفس پایین اغلب با احساساتی از قبیل بی لیاقتی، بی ارزشی و شرم 
همراه است. فرد در این حالت روحی، نسبت به مسائل مختلف بیش 
از حد حساس است و هویت شکننده ای دارد که ممکن است به راحتی 
در مواجهه با عوامل محیطی آسیب ببیند. عدم پذیرش ، همواره یک 
تهدید جدی برای این افراد به حســاب می آید؛ در حالی که در اغلب 
اوقات چنین احساســاتی برآمده از ذهنیت فرد هستند و هیچ کدام 

ریشه در واقعیت ندارند.
هر فردی همواره ناظر رفتار، افکار و احساسات خویش است که 
نه تنها آنها را در ضمیر خودآگاهش ثبت می کند بلکه به بررســی و 
قضاوت آنها می پردازد. به همین دلیل، سخت ترین منتقد هر فردی 
می تواند خود او باشــد و با وقوع جزئی ترین اشتباهات، شدیدترین 

انتقادات را انجام دهد.
صدای منتقد درونی افرادی که اعتماد به نفس پایینی دارند، به 
آنها تصور غلطی از اعمال و رفتارشان می دهد. چنین تصور منفی و 

اشتباهی نتایج ناگواری به همراه دارد و زندگی عادی را سخت و دشوار 
می کند.

علائم اعتماد به نفس پایین
عائم اعتماد به نفس پایین ممکن است برای هر فردی متفاوت 
باشــد اما تمام آنها ریشه مشترکی دارند. خودداری از موقعیت های 
جدید، ســرزنش دیگران برای اشتباهات پیش آمده، ناخرسندی از 
تعریف و تمجید و افراط در جبران خطاها از مواردی هســتند که در 

افراد دارای اعتماد به نفس پایین دیده می شوند.
به عنوان نمونه، این افــراد به هرگونه انتقادی از طرف خود یا 
دیگران به شدت حساس هستند و ممکن است در مقابل آن واکنش 
پرخاشــگرانه ای بروز دهند. در این حالــت، رفتار خصمانه یک نوع 
سازوکار دفاعی محسوب می شود تا فرد را در برابر فشار روانی ناشی 

از کمبود اعتماد به نفس حفظ کند.
اعتماد به نفس پایین همچنیــن اغلب اوقات با افکار منفی و 
کاهــش انگیزه همراه اســت؛ به طوری که هرگونــه تمایلی برای 

فعالیت  های مفید زندگی کمرنگ می شود. 
دلایل اعتماد به نفس پایین

تجارب کودکی افراد نقش بسزایی در روند شکل گیری اعتماد 
به نفس آنها دارد. پدر و مادر، مربیان، دوســتان و تمام کسانی که با 
کودک ارتباط دارند، می توانند تاثیرات منفی یا مثبتی در این مسیر 
داشته باشند. برای نمونه، سرخوردگی کودک به علت عدم برآورده 
ساختن انتظارات خود یا اطرافیان می تواند یکی از دلایل اعتماد به 

نفس پایین باشد.
عاوه  بر این، اتفاقات ناگوار زندگی مانند بیماری  های جسمانی 
یا فوت نزدیکان می توانند تنش های ذهنی را دوچندان کنند و اعتماد 

به نفس افراد را کاهش دهند.
به غیر از شــرایط زندگی و عوامل محیطی، ژنتیک نیز فاکتور 
مهمی در تعیین میزان اعتماد به نفس افراد است. برخی افراد عموماً 
دارای شخصیتی منفی اندیش هستند که خود یکی از دلایل و عائم 
اعتماد به نفس پایین محسوب می شود. انزوا و گوشه گیری مفرط نیز 
در طرز تفکر افراد درباره خودشان تاثیرگذار است و ارتباط مستقیمی 

بــا اعتماد به نفس پاییــن دارد. البته باید به این 
موضوع توجه داشــت که در برخی موارد، دلایل 
اعتماد به نفس پایین به راحتی یافت نمی شوند. اما 
در هر حال، آنچه اهمیت دارد این است که افزایش 
اعتماد به نفس در زنان و مردان در هر گروه سنی 

امکان پذیر است.
اثرات مخرب اعتماد به نفس پایین

با توجه به اینکه اعتماد به نفس چیست و چه اهمیت بالایی در 
کیفیت زندگی دارد، کمبود آن اثرات مخربی در حفظ سامتی، شغل 
و روابط اجتماعی به بار می آورد. هرچند ممکن است تجربه دوره هایی 
از کاهش اعتماد به نفس عادی باشــد اما طولانی شدن این دوره ها 
می توانــد به اختالات روانی دیگری مانند اضطراب، افســردگی و 
درماندگی منجر شود. رفتارهای پرخطر مانند سوء مصرف مواد مخدر 

می توانند ریشه در عدم درمان اعتماد به نفس پایین داشته باشند.
اعتماد به نفس پایین همچنیــن موجب کناره گیری افراد از 
موقعیت های جدید و چالش برانگیز می شــود. اجتناب از تعامات 
اجتماعی ممکن است در ابتدا حس امنیت و آرامش ایجاد کند اما در 
درازمدت به تقویت ترس های نهفته می انجامد. افراد دارای اعتماد به 
نفس پایین به علت نگرش منفی نســبت به خود، سعی می کنند تا 
ارتباطات اجتماعی کمتری داشته باشند؛ زیرا در ذهن خود گمان 
می کنند غیر قابل تحمل، نفرت انگیز یا خجالت آور هستند. این نوع 
مکانیســم مقابله ای، مخرب و بی فایده است و مانع بزرگی در مسیر 

پیشرفت و ترقی به حساب می آید.
چگونه اعتماد به نفس داشته باشیم؟

 افزایش اعتماد به نفس در زنان، مردان و هر فردی ممکن است 
راهکار خاصی داشته باشد. اما در هر حال، مشاوره، روان درمانی و رفتار 
درمانی شــناختی می توانند در تمام مراحل درمان اعتماد به نفس 
پایین تاثیرگذار باشند. روان درمانی به فرد شناخت بهتری نسبت به 
افــکار و اعتقادات خود می دهد تا بتواند با تغییر و بهبود آنها نگرش 
مثبتی در ذهنش ایجاد کند. در نتیجه، این نگرش مثبت به بالا بردن 

اعتماد به نفس در سطوح مختلف زندگی کمک می کند.

توصیه هایی که برای افزایش اعتمــاد به نفس در نوجوانان و 
بزرگسالان می شوند عموماً بر دو نکته اساسی تاکید دارند که عبارتند 
از عدم توجه به صدای منتقد درونی و خود دلسوزی. در وهله اول برای 
بالا بردن اعتماد به نفس بایــد دقیقاً زمانی که افکار منفی در ذهن 
پدیدار می شوند، آنها را نادیده گرفت و با افکار مثبت جایگزین کرد. 
به عنوان نمونه، می توان تمام افکار سرزنشگر خود را بر روی برگه ای 
نوشــت و ســپس برآوردهای واقع  بینانه تر و دلسوزانه تر از وضعیت 
موجود را در پشت صفحه نوشت. با مقایسه این دو طرز تفکر می توان 

صدای منتقد درونی را به چالش کشید و دیگر از آن پیروی نکرد.
گام بعدی برای افزایش اعتماد به نفس را بالا بردن میزان ترحم 
و دلسوزی می توان در نظر گرفت. هر اندازه میزان دلسوزی فرد برای 
خود در برابر کاستی ها و مشکات موجود بیشتر شود، شانس بهتری 
برای بالا بردن اعتماد به نفس به وجود می آید. عاوه بر این، اذعان به 
وجود رنج روحی و پذیرش آن می تواند در اعتماد به نفس را بالا بردن 
تاثیر بسزایی داشته باشد. نکته ای که باید در افزایش اعتماد به نفس 
پایین به آن توجه داشــت این است که هیچ انسان کامل و بی نقصی 

وجود ندارد و هر فردی نقاط ضعف و قوت مختص به خود را دارد.
 روش هایی وجود دارند که برای افزایش اعتماد به نفس در زنان 
و مردان به یک اندازه مفید هستند. اختصاص وقت به کارهای باارزش 
و هدفمنــد در افزایــش اعتماد به نفــس در نوجوانان و همچنین 
بزرگســالان تاثیر مستقیمی دارد. ورزش مستمر نیز باعث افزایش 
انگیزه و ترشــح هورمون اندروفین در بدن می شود که حس خوب 
حاصل از آن می تواند در افزایش اعتماد به نفس پایین مؤثر باشد. عدم 
مقایسه خود با دیگران و تشکیل روابط مثبت از راهکارهای دیگری 

برای افزایش اعتماد به نفس در نوجوانان و بزرگسالان هستند.

اعتماد به نفس پایین چه علائمی دارد؟ 

هر آنچه لازم است درباره دیابت در کودکان بدانید

قند تلخ خردسالی
اگر سابقه وجود دیابت در خانواده تان دارید   یا از طرف دیگر، نسبت 
به نوع سبک زندگی در پیش گرفته تان و مصرف بالای مواد قندی اش 
آگاه هستید، لازم است که بیشتر از هرکس و هر وقت دیگری، نسبت به 
میزان قند خون کودک تان حساس باشیدکه اگر این طور نباشد، با یک 
نشانه و یک جرقه، خودش را نشان می دهد و خواه ناخواه، حساس تان 

می کند.
آنچه مشخص اســت، این که میزان قند خون نرمال درنوزادان 
وکودکان زیر پنج ســال باید بین100تا 1۸0میلی گرم، برای شش تا 
9 ســاله ها بین۸0تا140 و درکودکان بالای 10ســال باید بین 70 
تا1۲0 باشد. بازه ای که مشخص می کند  آیا فرزندمان دچار دیابت نوع 
یک  یا نوع دو هست یا نه! اما شما چقدر به نشانه ها و احتمال وجود این 

بیماری در کودکان تان دقت می کنید؟   
دیابت یک یا دو؟

هر دو نوعش ممکن است درکودکان بروز پیدا کند؛ اما نوع یک آن 
در کودکان مرسوم تر است؛ دیابتی که به دلیل اختالات ژنتیکی وزمانی 
رخ می  دهد که پانکراس قادر به تولید هورمون انسولین کافی نباشد. 
دیابتی که احتمالا لازم است   برای همیشه ازانسولین استفاده کند، نظارت 
مداوم بر میزان قند خون وجود داشــته باشد و مدیریت رژیم غذایی و 
ورزش جدی گرفته شود تا سطح قند خون، ازمیزان مجاز بالاتر نرود. 
دیابت نوع دو اما به میزان کمتری در بین کودکان شایع است و علت اصلی 
بروز این مشکل مصرف بیش ازحد انواع کربوهیدرات و چاقی است. البته 
که عادات غذایی اشتباه وتوجه نداشتن به میزان قند مصرفی درسبک 
زندگی کودکان و نوجوانان، می تواند احتمالا پدید آمدن این نوع از دیابت 

راهم بالا ببرد و خیلی اتفاق دور از انتظاری نباشــد؛ به همان اندازه که 
پیشگیری و کنترل آن دور از انتظار نیست!

کودک من دیابت دارد؟
توجه به نشانه ها، ازمهم ترین مسائلی است که والدین می توانند به 
احتمــال دیابت در کودک و نوجوان شــان پی ببرند؛  »تکــرر ادرار و 
شب ادراری، احســاس تشــنگی مداوم و کاهش وزن محسوس، از 
اصلی ترین نشانه هایی است که لازم است خیلی سریع کودک به پزشک 
متخصص ارجاع داده شود. « این را دکتر مهرزاد غامپور، فوق تخصص 
غدد درون و متابولیسم می گوید و معتقد است برخی  کودکان مبتا به 
دیابت نوع یک، غذای خوب و قابل توجهی می خورند اما کاهش وزن دارند. 
کاهش وزنی که ممکن است از ناتوانی بدن در جذب انرژی صورت بگیرد. 
در این میان، اگر زایمان زودرس اتفاق افتاده است، مادر به دیابت بارداری 
مبتا بود ه  یا در اطرافیان نزدیک کودک، افرادی هستند که به دیابت 
مبتا هستند، احتمال بروز دیابت در کودک بیشتر از حالت معمول است؛ 
بنابراین لازم است که هم به نشانه ها توجه بیشتری شود که شاید کودک 
درگیر دیابت نوع یک یا همان دیابت ژنتیکی است و هم کنترلی جدی 
بر رژیم غذایی و مواد مصرفی کودک داشــته باشیم که به دلیل وجود 

احتمال وراثت بیماری دیابت نوع دو، او دیگر به بیماری مبتا نشود. 
   چه بخوریم؟ چه نخوریم؟

مراعات نکردن رژیم غذایی، همان چیزی است که می تواند در 
دراز مدت، کودک را به تپش قلب، گیجی و ضعف، خواب آلودگی، دردهای 
شکمی و در مراحل بالاتر، آسیب های قلبی -عروقی وکلیوی دچار کند. 
برای همین است که توصیه می شود که تحت نظارت پزشک متخصص 

قرار بگیرند و عاوه بر توصیه های پزشکی لازم، رژیم غذایی کودکان هم 
جدی گرفته شود. البته که میزان مصرف کربوهیدارت، پروتئین وسایر 
گروه های غذایی به سن کودک و میزان فعالیتش بستگی دارد:  » اما مواد 
مغذی غیرنشاسته ای مثل هویج، سبزیجات، فلفل، گوجه و کلم بروکلی 
و به طورکلی میوه ها و از طرف دیگر، منابع خوب پروتئینی مانند ماهی، 
تخم مرغ، پنیر، ماست و...ازآن دسته مواد غذایی قابل قبول)البته به مقدار 

مشخص(برای این کودکان است.« 
زندگی تحت نظارت!

خوبی اش این است که به سادگی کنترل می شود و بدی اش هم 
این است که این کنترل باید همیشگی باشد. در واقع در بیماری دیابت، 
خواه در بزرگسالان و خواه در کودکان، نباید به دنبال درمان قطعی و رفع 
کامل بیماری بگردیم بلکه توصیه قریب به اتفاق متخصصان غدد، رعایت 

و نظارت بر سبک زندگی افراد است؛ عادت های غذایی و رفتاری از جمله 
پرهیز از مصرف قندهای مصنوعی و انجام هر روزه پیاده روی که می تواند 
قند خون کودک ونوجوان مان راهمیشه در یک مرز مشخص، معین و 
معقولــی حفظ کند. البته در کودکان مبتا به دیابت نوع یک، تزریق 
انسولین نیز باید درکنار سبک زندگی صحیح قرار بگیرد تا نتیجه بخش 
باشد. در این میان، حواس تان باشد که نشانه های اورژانسی را بشناسید 
تا درمواقع لزوم، بتوانید برخوردی صحیح در آن شرایط داشته باشید.
ضمن این که نهادینه کردن فرهنگ صحیح مصرف موادغذایی مناسب 
وعاقه مندی به انجام ورزش وفعالیت درخانواده، خیلی بهتر ازبکن و 
نکن های همیشگی ووقت وبی وقت به کودکی است که شاید خیلی درک 
درستی ازوضعیتی که درآن قرار دارد، نداشته باشد. /نرگس خانعلی زاده 

حال خوب سلامت كشور

وزارت بهداشت این روزهــا، سلسله نشست های خبری به بهانه فرا رسیدن 
دهه فجر برگزار کرده و برگزار می کند. در این نشست ها، توسعه پزشکی، سامت 
و دارویی ایران در روزهای بعد از انقاب مورد بررسی قرار می گیرد. در یکی از این 
نشست ها، حسین فرشیدی، معاون بهداشت وزارت بهداشت، نکته های جالبی 
درباره حوزه سامت و پزشکی ایران بعد از انقاب مطرح کرده است که نگاهی به 
آنها می اندازیم. به روایت وزارت بهداشت، در سال گذشته ۸03هزار تولد زنده 
داشته ایم که در حوزه خودش یک افتخار محسوب می شود. یکی از شاخص های 
بررســی ســامت عمومی در یک جامعه، نرخ تولد زنده نوزادان و همچنین 
مرگ ومیر مادران و کم و زیاد بودن آن است که در این حوزه پیشرفت فوق العاده  ای 
داشته ایم. از دیگر نکته های جالب مطرح شده در این نشست، سن امید به زندگی 
ایرانیان است. به روایت وزارت بهداشت، این عدد در زنان ایرانی به 7۸.۵سال در 
سال گذشته رسیده؛ و البته در آقایان 7۶.۲سال بوده. از دیگر نکته های مطرح شده، 
موارد مرتبط با بیماری های واگیردار بوده است؛ به عنوان مثال، مالاریا که هنوز هم 
در جهان مرگ ومیر زیادی دارد، در ایران به شدت کم شده است؛ آن هم درحالی که 
این بیماری در برخی همسایگان ما وجود داشت و سیل های ۲ سال پیش نیز، 
باعث رشد آن شده بود، اما حالا، با کاهش چشمگیر آن روبه رو هستیم. از دیگر 
نکته های مطرح شده در این نشست، واکسن های پنوموکوک و روتاویروس بود 
که گفته می شود از ســال 1390روی میز بوده ولی عملیاتی نمی شده است. 
همچنین از عمده بستری های مربوط به بیمارستان ها هم صحبت شد که مربوط 
به بیماری های گوارشی هستند. این در حالی است که واکسن های مطرح شده، 
می توانند تا 40درصد بیماری های گوارشــی در بیش از 10 هزار مورد بستری 
کودکان را کاهش دهند. ریشه کنی هپاتیت سی هم که برنامه ای اثرگذار در سطح 

منطقه است، دنبال خواهد شد./وبدا 

خبـــر
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فعالیت بیش از ۸۲۱ مركز تحقیقاتی در كشور

یونس پناهی، معاونت تحقیقات و فناوری وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی با اعام اینکه رتبه علمی ایران در دنیا 1۵ است، گفت: اکنون 
40 مرکز تحقیقاتی غیردولتی، ۸۲1 مرکز تحقیقاتی دولتی،  101 واحد 
توسعه بالینی در بیمارستان ها و ۲۵ شبکه تحقیقاتی داریم که باید توسعه 
یابد. ضروری است دانشگاه های علوم پزشکی در این جهت شتاب بیشتری 
داشته باشند،وی با بیان اینکه در تاش هستیم ۲۵0 نفر را به عنوان اعضای 
هیأت علمی در شبکه های تحقیقاتی جذب کنیم، اظهارداشت: 1۶ مرکز 
تحقیقاتی علوم بالینی مانند دهان و دندان، چشم، بیماری های قلبی، پوکی 
استخوان، دیابت و هپاتیت داریم و باید عمده پژوهش ها به سمت اقدامات 
پیشگیرانه هدایت شوند، پنج شبکه تحقیقاتی در حیطه ارتقای سامت، 
ازجمله اخاق پزشکی، غذا و دارو و بهداشت محیط داریم و اخیراً مأموریت 

تحقیق درباره دوران پساکرونا را به دانشگاه های علوم پزشکی داده ایم.
اوبا اشاره به اینکه در حوزه سامت، بیش از ۲۲ هزار عضو هیأت علمی 
داریم، گفت: از این تعداد ۲0 هزار و ۶34 نفر اعضای هیأت علمی آموزشی 
هستند. روند دانشمندان یک درصد رو به رشد است و اکنون ۲71 نفر در 
این رده در دنیا قرار دارند و سیاست آن است که تعداد این افراد را افزایش 

دهیم.
وی با اشاره به صدور مجوز برای 4۶9 مجله علمی و پژوهشی در کشور، 
گفت: از چاپ مجله های علم و فناوری که با نیازهای سامت مردم مرتبط 
باشد،  حمایت می کنیم،همگرایی و هم افزایی در مأموریت های تولید علم،  
فناوری و اشتغال دانش بنیان با راهبردهای اقتصاد مقاومتی، استفاده از 
ظرفیت های علمی کشور در جهت ساماندهی و شتاب تحقیقات سامت 
محور، استفاده از سلول درمانی،  ژن درمانی و هوش مصنوعی در پزشکی و 
ساماندهی پایان نامه های دانشجویی، از دیگر موضوع های مورد توجه وزارت 
بهداشت در زمینه راهبردهای نظام یکپارچه توسعه تحقیقات است./وبدا 

www.etebar.net
 راهکارهای طب سنتی
 برای كنترل قندخون

1- دوش آب گرم با افزایش جریان انسولین، قندخون 
را کاهش می دهد. نتایج بررســی ها نشــان داده است که 
دوش آب گــرم به کنترل میــزان قندخون کمک مؤثری 

می کند 
۲- ورزش تند: ورزش هایی مانند دویدن، قندخون را 
پایین می آورد؛ چراکه ورزش باعث می شــود قند موجود 

درخون به انرژی تبدیل شود و قندخون کاهش یابد 
3- آب آشامیدنی قوی ترین پایین آوردنده قند خون 
است. نوشیدن آب زیاد چون ادرار آور است، می تواند قند 

خون را پایین بیاورد 
4- دمنــوش دارچین: ترکیبــات دارچین می تواند 
قندخــون را از چند طریق پایین بیــاورد؛ مثا قند را در 
جریان خون پخش می کند یا میزان حساسیت به انسولین 

را بالامی برد 
۵- عــرق کاســنی: یکــی از اثرات عرق کاســنی 
پایین آورندگی قند خون است که برای بهتر شدن طعمش، 

می توان آن را با آب یا آب مرکبات ترکیب کرد 
برگ دارماننــد  سبزیجات:ســبزیجات   -۶
اسفناج،کلم بروکلی، کاهو و...باداشتن فیبر زیاد و منیزیم 

وویتامینA می توانند قندخون راکاهش دهند 

دیــروز پرچم کشــورهای عراق، افغانســتان، پاکســتان، 
تاجیکستان و ازبکستان در حالی در کنار پرچم سه رنگ جمهوری 
اسامی ایران در تهران به اهتزاز درآمد و بیست و هشتمین نشست 
کشــورهای عضو گروه پنج در حالی به مدت ســه روز در پایتخت 
کشورمان آغاز شد که پنج عضو اصلی و ازبکستان که عضو ناظر این 
گروه اســت، آمده بودند تا در مورد سامت زنان و خانواده بحث و 
تبادل نظر کنند و هر کدام از تاش هایی که در این حوزه برای ملت 

خویش انجام داده اند گزارشی به سایر اعضا ارائه دهند.
دیروز دست سخنرانان ایرانی این نشست، از وزیر بهداشت و 
معاونانش گرفته تا معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری برای 
ارائه گزارش عملکرد باز بود، چون جمهوری اسامی ایران به واسطه 
توجه ویژه به ســامت زنان به عنوان عنصر محــوری در خانواده، 

حرف های زیادی برای گفتن داشت .
از نگاه جمهوری اسامی، زنان محورخانواده وموجب نشاط 
وشادابی آن هستند ومی توانند سامت را به اعضای خانواده خویش 
آموزش دهند. از این رو در خدمات سامت و همه زیر مجموعه های 
آن باید موردتوجه ویژه باشند، چراکه یک زن سالم، خانواده ای سالم 
می ســازد و خانواده های سالم مانند تکه های یک پازل، جامعه ای 

سالم را شکل می دهند.       
مادر سالم، خانواده سالم، جامعه سالم

دستاوردهای انقاب اسامی در حوزه پزشکی و سامت فقط 
افزایش شــاخص امید به زندگی، کاهش مرگ و میرهای ناشی از 
بیماری های واگیر، افزایش تعداد بیمارستان ها و مراکز درمانی، رشد 
تعداد پزشــکان و متخصصان حوزه سامت، افزایش دانشگاه های 
علوم پزشکی یا ارتقای تجهیزات پزشکی و درمانی نیست، بلکه توجه 
به ســامت زنان و مادران نقطه درخشان این دستاوردهاست که 

می توان آن را در صدر کارنامه انقاب اســامی در حوزه بهداشت، 
درمان و سامت نشاند. اما چرا؟

سازمان جهانی بهداشت می گوید که زنان درمقایسه با مردان 
دربرابر بیماری های مختلف آسیب پذیری بیشتری دارند و از نظر 
دسترســی و اســتفاده از خدمات بهداشــتی درمانی در شرایط 
نامساعدتری قرار گرفته اند. بنابراین سامت و بهداشت زنان باید 
یکی از اولویت های اساسی سامت جوامع باشد، زیرا این از اهداف 
توســعه هزاره سوم اســت. در این میان اما کشورمان که سرعت 
قابل توجهی در توسعه سامت زنان و ارتقای وضعیت بهداشتی آنها 
دارد، لااقل در منطقه پرآشــوب و پرمشکلی که در آن قرار گرفته 
دستاوردهای چشمگیری دارد. روز گذشته انسیه خزعلی، معاون 
امور زنان و خانواده ریاست جمهوری در هتل پارسیان آزادی از چند 
نمونه برجسته از این دستاوردها روایت کرد: »اکنون مادران باردار 
ایرانی تا پایان دوره شــیردهی و فرزندان آنها تا پنج سالگی تحت 
پوشش بیمه قرار می گیرند. همچنین 99 خدمت رایگان و مشاوره 
و غربالگری های متعددی برای نوزادان، کودکان و مادران باردار در 
نظر گرفته شــده، در حالی که پایش بیماری های قلبی، سرطان و 
افسردگی برای زنان سالمند در کشورمان انجام می شود. در عین 
حال برای زنان باردار و کودکان دچار سوءتغذیه، سبدهای غذایی 
رایگان پیش بینی شــده و ماهانه وضعیت رشد جسمی آنها مورد 
بررســی قرار می گیرد و به همین دلیل است که میزان مرگ و میر 
مادران به ۲3 در 100 هزار نفر، مرگ نوزادان به هشت در100 هزار 
نفر و مرگ و میر کودکان زیر 1۵ سال به 14 در 100 هزار نفر کاهش 

یافته است.«
اما چرا جمهوری اســامی بر سامت زنان تمرکز دارد؟ این 
سؤالی بود که روز گذشته بهرام عین اللهی، وزیر بهداشت کشورمان 

در جمع نمایندگان کشورهای عضو گروه 
پنج به آن این گونه پاسخ داد: »زنان حدود 
۵0درصــد افراد یک جامعه را تشــکیل 
می دهند؛ بنابراین باید به ســامت زنان 
توجه کــرد، زیرا بانــوان می توانند نقش 
محوری در اجرای جوانی و شادابی جمعیت 
داشته باشند. همچنین اگر خواهان داشتن 
خانواده و فرزند سالم هستیم باید مادر سالم 

داشته باشیم.« 
وزیر بهداشت در کنار این اظهارات اما 

به یک دستاورد ویژه در وزارتخانه متبوعش نیز اشاره کرد که مردم 
آن را با نام برنامه سامت خانواده می شناسند؛ برنامه ای که نه فقط 
زنان که تک تک اعضای خانواده را قبل از تولد تا پس از مرگ تحت 
پوشش قرار می دهد، برنامه ای که شعار جمهوری اسامی مبنی بر 
این که »جامعه ســالم در گرو خانواده ســالم اســت« را محقق 

کرده است.
چرا سلامت زنان مهم است؟

تاکید برسامت زنان یک آرمان فانتزی و یک ایده آل شعارگونه 
نیســت، بلکه یک ضرورت اجتناب ناپذیراست که سازمان جهانی 
بهداشــت آن را باتعابیری لطیف وواقعی توضیح داده است:»زنان 
به دلیــل ایفای نقش هــای متعدددرخانواده وجامعــه، گذراندن 
دوره های فیزیولوژیکی مختلف مانند بلوغ، قاعدگی، بارداری، زایمان 
و یائسگی و همچنین احتمال خطر بیشتر در ابتا به فقر، گرسنگی 
و سوء تغذیه، بار کاری زیاد و تبعیض جنسیتی، گروه پرخطر محسوب 
می شــوند. زنان در دسترسی به آموزش و مراقبت های بهداشتی و 
اطاعات و خدمات بهداشتی درمانی مورد نیاز از فرصت های عادلانه 

و مشــابه با مردان برخوردار نیستند. همچنین در سراسر جهان در 
بسیاری از خانه ها، زنان نخستین کسانی هستند که صبح از خواب 
برمی خیزند و آخرین کسانی هستند که شب به بستر می روند. چنین 
زنانی که خســته از کارند در وهله آخر، آن هم با شــرایط خاصی 
می توانند به نیازهای بهداشــتی خود بیندیشند. حتی در برخی از 
جوامع، زنان فقط زمانی می توانند به پزشک مراجعه کنند که شوهر 
یا پدر همراه شان باشد، در نتیجه ممکن است معالجه زنان به تأخیر 
بیفتد یا اصا برای معالجه اقدامی نشود.« آیا این واقعیات برای اقناع 

جوامع جهت توجه هرچه بیشتر به سامت زنان کفایت نمی کند؟
اقدامات ایران برای ارتقای سلامت زنان

1- بیمه مادران تا پایان دوره شیردهی
۲- ارائه 99 خدمت رایگان به مادران باردار

3- ارائه سبدغذایی رایگان به مادران و کودکان دچار سوءتغذیه
4- پایش بیماری های قلبی، ســرطان و افســردگی در زنان 

سالمند
۵- اجرای برنامه سامت خانواده و تحت پوشش بودن زنان/

مریم خباز 

5گام تحولی برای سلامت زنان

سه شنبه هشتم اسفند ماه 1402، شماره 400-490



 عباس علی آبادی وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: اگر شرکتی 
بدون گرفتن رانت، کالایی صادر کند ارز آن برای خود شــرکت است و 
در وزارت صمت از آن حمایت می کنیم. وی در چهارمین رویداد ملی 
صنعت دانش بنیان که با محوریت ســامت برگزار شد، اظهار داشت: 
چشم امید همه مردم به شما دانشمندان و دانش بنیان های کشوراست، 
مردم به شــما دل بسته اند و ما سعی می کنیم با حل مشکات، مسیر 

حرکت شما را باز کنیم.
وی افــزود: با بانک مرکزی و وزارت اقتصاد مذاکراتی داریم و در 
جهت کاهش موانع ناشی از رفع تعهد ارزی تمام تاش خود را خواهیم 
کرد و از تمام صاحبان صنایع حمایت می کنیم. وزیر صمت با بیان اینکه 
دولت و رئیس جمهوری از شما حمایت می کند، گفت: هر کدام از شما 
شرکت ها بدون رانت کالایی صادر کردید، صاحب ارز حاصل از صادرات 
هســتید. در افزایش زمان بازگشــت ارز مذاکراتی انجام داده ایم و به 
موفقیت هایی رسیده ایم و در کنار شرکت هایی که به مشکاتی برخورد 

کرده اند، هستیم.
وزیر صمت گفت: با صندق توسعه ملی جهت اختصاص وام ارزی 
به طراح های صادرات محورمذاکراتی داریم و به دنبال آن هستیم وام با 
قیمت پایین تری به دست صنایع برسد. در اتصال به شرکت های بزرگ 
آن قســمت که به وزارت صمت مربوط می شــود، اباغ شــده است. 
شرکت های بزرگ را موظف کرده ایم که شرکت های بزرگ، شرکت های 
دانش بنیان کوچک را حمایت کنند. با کلیه دســتگاه های اجرایی و 
حاکمیتی جهت اهرم سازی ابزار های در اختیار دولت مذاکراتی داریم. 
این مذاکرات با هدف تشویق و حتی الزام به شرکت ها به سمت بکارگیری 
هر یک از اســتراتژی ها انجام می شود،اگر از مسیر نوآوری محصولی را 
تولید و صادرکنیم، می توانیم از بن بست مشکل مالی خارج شویم و به 
ثروت بزرگ دست پیدا کنیم. به این شکل رشد سریع و جهش اقتصادی 
اتفاق می افتد. علی آبادی با اشاره به اهمیت صادرات گفت: ایران و کره 
جنوبی ورود به صنعت خودرو را با هم شروع کردند، اما کره جنوبی هدف 
خود را صادرات تعریف کرد و امروز شاهد موفقیت این کشور در عرصه 

خودرو هستیم.
وزیر صمت با اشاره به حمایت این وزارتخانه از صادرات گفت: اگر 
شرکت های تولیدکننده ایرانی محصولات خود را به اروپا و آمریکا صادر 
کند، از وزارت صمت مشــوق دریافت می کنند و در اولویت حمایت ما 
قرار می گیرند، ارز به شــرکت هایی داده می شود که صادرات بیشتری 
داشته باشند، شاخص نوآوری و فناوری در اولویت رتبه بندی صنایع 

خواهد بود.
وی با اشاره به اهمیت تغییر الگوی تحقیقات کشور گفت: متاسفانه 
در کشــور ما بیشترین نقش را در تحقیقات به ترتیب دولت، دانشگاه، 
شرکت های دولتی دارد درحالی که در دنیای پیشرفته برعکس است و 
ما باید به این سمت حرکت کنیم. یکی از اهداف همایش دانش بنیان، 
گرد هم آمدن شرکت های کوچک و شرکت های بزرگ و صاحب قدرت 
در کنار هم است. شرکت های دانش بنیان کوچک به شرکت های بزرگ 
قاب شوید و با حفظ چابکی، خود را به پایگاه های محکم متصل کنید، 

اگر این کار رو نکنید امکان حذف شما بالا می رود.
تاکید وزیر صمت بر حذف قیمت گذاری دستوری

حذف قیمتگذاری دستوری و خارج کردن دولت از تصدی گری 
دو موضوع با اهمیت است. شرکت های دولتی نباید رقیب شرکت های 
خصوصی شــوند. علی آبادی با اشاره به ارزش رقابت در تجارت گفت: 
اجازه بدهیم شرکت های خارجی نیز در صنعت ورود کنند و رقابت سالم 
و صحیحی داشته باشند. تعرفه کالای وارداتی باید کاما هوشمندانه و 
زمان دار باشد. تعرفه اقام واسطه ای باید کاهش پیدا کند چرا که مواد 

اولیه تولید هستند.
وی با بیان اینکه اولویت در تخصیص ارز به شــرکت های دانش 
بنیان داده شود، گفت: موضوع اصلی برای صادرات این است که چطور 
به سمت بازار های بین المللی حرکت کنیم. اگر می خواهید بین المللی 
شوید شبکه ای از ارتباطات در سراسر جهان پیدا کنید و اطاع رسانی 
و معرفی محصولات خود را به بهترین شکل ممکن انجام دهید چرا که 
در بسیاری از موارد محصولات با کیفیت از این موضوع آسیب می بینند. 
سعی کنید تا جایی که می توانید با شرکت های بزرگ دنیا پیوند برقرار 
کنید و ارتباطات زیادی داشــته باشید. شما شرکت های دانش بنیان 
فرصت ها را قدر بدانید، از روابط خود استفاده و در جاهای مختلف حضور 
پیدا کنید. گاهی برای توسعه لازم است نمایندگی در کشورهای دیگه 

ایجاد کنید، و یا در آن کشور کارخانه ایجاد کنید و یا با شرکت های دیگر 
قرارداد ببندید وآنها فروشنده محصولات شما شوند. وی گفت: من به 
عنوان وزیر صمت از یک شرکتی حمایت می کنم که در کشور دیگر به 

عنوان یک شرکت ایرانی، محصولاتی تولید و عرضه می کند.
در چهارمین رویداد ملی همایش صنعت دانش بنیان که در پارک 
علم و فناوری برگزار شد. توافقنامه همکاری سه جانبه در جهت حمایت 
از صادرات محصولات دانش بنیان عرصه سامت بین وزارتخانه های 
بهداشت )هیئت امنای صرفه جویی ارزی(، وزارت صمت و ستاد اقتصاد 
سامت معاونت علمی ریاست جمهوری به امضا رسید. از محصولات 
جدید دارویــی درمان ســرطان و برخی تجهیزات پزشــکی تولید 
شرکت های دانش بنیان رونمایی شد واز شرکت های دانش بنیان برتر 

در حوزه سامت تقدیر شد.
 وزیر صمت کشورمان 

در حاشیه سیزدهمین اجلاس WTO تأکید کرد:
 ضرورت تقویت همکاری میان کشورهای 

در انتظار عضویت در سازمان تجارت جهانی
وزیر صمت ایران در حاشیه برگزاری سیزدهمین اجاس وزرای 
ســازمان تجارت جهانی )WTO( ، مشارکت در نشست وزرای گروه 
غیر رسمی دولت های در حال الحاق به سازمان تجارت جهانی را مایه 

افتخار دانست.
به گــزارش اعتباربه نقل از پایگاه اطاع رســانی وزارت صمت، 
»عباس علی آبادی« وزیر صنعت، معدن و تجارت ایران در نشست گروه 
غیر رسمی کشــورهای در حال الحاق سازمان تجارت جهانی که در 
حاشیه سیزدهمین اجاس وزرای سازمان تجارت جهانی برگزار شد، 

سخنرانی کرد.
در نشســت فعالیت های سیزدهمین کنفرانس سازمان تجارت 
جهانی با حضور 17۵ عضو در ابوظبی امارات برگزار شد، معاون دبیرکل 
سازمان تجارت جهانی نیز حضور داشت، مباحث و منافع کشورهای در 

حال الحاق مورد بررسی و تبادل نظر قرار گرفت.
ژانگ معاون دبیرکل WTO گفت: بعد از ۸ سال دو کشور در این 
اجاس مذاکرات الحاق خود را به اتمام رساندند و امیدواریم بعد از این، 
کشــورهای دیگر نیز بــه زودی به عضویت ســازمان تجارت جهانی 
درآیند،کشــورهایی که به عضویت WTO درآمده اند، نشان دادند با 
حمایت سیاسی و تاش خوب کشورها، عضویت در WTO قابل تحقق 

است و به شرایطی برد -برد می انجامد.
»عباس علی آبادی« وزیر صمت ایران در این نشست مطالب خود 

را به شرح زیر ارائه کرد:
* مشارکت در نشست وزرای گروه غیر رسمی دولت های در حال 

الحاق به سازمان تجارت جهانی برای من مایه افتخار است.
* ما از تشکیل به هنگام این گروه در سال ۲01۸ خرسندیم.

* این اقدام گام مهمی در جهت تقویت همکاری میان کشورهایی 
است که در انتظار عضویت در سازمان تجارت جهانی هستند.

* از جمهوری ازبکستان بابت تاش های مستمر در دوره ریاست 

گروه قدردانی می کنم.
* تعهد ازبکستان به تسهیل گفتگو و همکاری میان دولت های 

در حال الحاق شایسته تقدیر است.
* بر اساس دستاوردهای حاصل شده تاکنون، جمهوری اسامی 

ایران مصمم به تقویت بیشتر کارایی این گروه است.
* از دبیرخانه تجارت جهانی برای نقش آفرینی در تشــکیل و 

حمایت از این گروه سپاسگزارم.
* بر این باوریم که این گروه غیر رسمی به عنوان محفلی مهم برای 

تبادل نظر و آگاهی از مسائل گسترده درون سازمانی عمل می کند.
* افزایــش آگاهی از تحــولات در درون ســازمان به ویژه برای 
دولت های در حال الحاق، برای جهت گیری صحیح و آمادگی برای ورود 

به یک سازمان امری حیاتی است.
* بیانیه گروه که در این نشست تصویب خواهد شد، نشان دهنده 
تعهد جدی دولت های در حال الحاق به رعایت اصول نظام تجارت چند 

جانبه است.
* همانگونه که مستحضرید جمهوری اسامی ایران نقش فعالی 

در این بیانیه داشته و از آن حمایت می کند.
گفتنی است گروه غیر رسمی دولت های در حال الحاق متشکل 
از ۲4 کشــور در حال الحاق WTO است که در سال ۲01۸ تشکیل 

شده و منافع کشورهای در حال الحاق را نمایندگی می کند.
گروه غیر رســمی کشورهای در حال الحاق تاش می کند روند 
پیوستن کشورهای در حال الحاق را به این سازمان بین المللی تسهیل 

کند.
WTO آمادگی ایران برای شروع جلسه الحاق به

»عباس علی آبادی« وزیر صنعت، معدن و تجارت ایران، همچنین 
در حاشیه سیزدهمین اجاس وزرای سازمان تجارت جهانی در ابوظبی 
برگزار شد، گفت: ایران از هیچ تاشی برای انطباق رژیم تجارت خود با 
قواعد و مقررات قابل قبول سازمان تجارت جهانی فروگذار نکرده است 
و این باعث شــده ما به وضعیت مطلوب برای عضویت سازمان تجارت 
جهانی نزدیک تر شویم،ما اعام آمادگی می کنیم به محض شروع جلسه 

الحاق ایران به سازمان تجارت جهانی، مذاکرات فنی را شروع کنیم.
وزیــر صنعت، معدن و تجارت ایران در ادامه خاطرنشــان کرد: 
چالش های کنونی که به دلیل شیوع کوید 19 و تنش های ژئوپلتیک 
تشکیل شده است، اهمیت حفظ رویکرد منصفانه و متمرکز به تجارت 
را بویــژه در چهارچوب تجارت چند جانبه پر رنگ تر می کند، بنابراین 

نقش آفرینی سازمان تجارت جهانی بسیار حائز اهمیت است.
علی آبادی همچنین گفت: امیدوارم فرایند الحاق به ســازمان 
تجارت جهانی، فرآیندی دقیق و روان بوده و موجبات راحتی و سعادت 

مردم را به ارمغان آورد.
وزرای بازرگانی و مســئولان بلندپایه ای از سراسر جهان در این 
کنفرانس حضور دارند و درباره قوانین و مقررات حاکم بر فعالیت های 

تجارت جهانی و بازسازی آینده آن رایزنی خواهند کرد.

 اگر شرکتی بدون رانت، کالایی صادر کند
 ارز آن برای خود شرکت است

صنعت، معدن
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هفته نامه اقتصادی ایران

معاون حقوقی رئیس جمهور نیز درباره سهم ایران از دریای خزر، با بیان اینکه درباره این دریا توافقنامه کلی وجود دارد ولی هیچ گاه موافقتنامه قطعی درباره سهم جمهوری 
اسلامی از دریای خزر در هیچ دولتی وجود نداشته است، اظهار کرد: برای قطعی شدن این موضوع معتقدیم، ابتدا باید کشورهای حاشیه دریای خزر، خط مبدأ مستقیمی 
را که برای آن تصویب شده، بپذیرند، پس از آن سهم جمهوری اسلامی ایران از دریای خزر مشخص شود. محمد دهقان اضافه کرد: خط مبدأ مستقیم می تواند مبنای 
تقسیم بندی های بعدی بین کشورهای حاشیه دریای خزر شود. معاون حقوقی رئیس جمهور با اشاره به اینکه اخیراً در 5 پرونده حقوقی بین المللی، آرا به نفع ایران صادر 
شده است، گفت: پرونده ای در فرانسه داشتیم که رأی به نفع ما صادر شده و جزئیات آن بزودی اعلام می شود، یک پرونده هم در لوکزامبورگ داشتیم که در این 
پرونده هم رأی به نفع ما صادر شده و وجوه بلوکه شده ما در آنجا رفع توقیف شده است.دهقان با اشاره به دعاوی با عنوان ضدتروریستی امریکا علیه ایران، اظهار کرد: 
امریکا به ناحق پرونده هایی در دادگاه های داخلی تشکیل داده و به نفع خواهان های امریکایی رأی صادر کرده و در ادامه تلاش کرده اند این آرا در اروپا هم شناسایی و 

اجرایی شود، ولی تاکنون این آرا در اروپا شناسایی نشده و فقط کانادا با امریکا همکاری کرد که ایران از کانادا در دیوان بین المللی دادگستری شکایت کرده است./ ایرنا

پیروزیایراندر
5پرونده
حقوقی
بینالمللی

پروژه آب شیرین كن خلیج فارس، یکی از 
پروژه های موفق كشور است كه بایستی به 

مجموعه و مدیریت آن افتخار كرد 

فرشاد مقیمی معاون وزیر صمت و مدیر عامل سازمان صنایع 
کوچک و شهرکهای صنعتی کشور در سفر به استان هرمزگان که در 
راستای برگزاری مجمع عمومی سازمان صورت گرفت، با همراهی 
امیر امیرزاده، مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی هرمزگان از آب 
شــیرین کن خلیج فارس و فاز جدید توسعه کارخانه نمک زدایی با 

ظرفیت تولید ۲00.000 مترمکعب در شبانه روز، بازدید کرد.
وی، در این بازدید ضمن گفت وگو با مدیران و کارکنان این واحد 
شیرین سازی آب از دریا، در جریان روند توسعه فازهای پروژه و انتقال 
آب از خلیج فارس قرار گرفت،پروژه آب شیرین کن خلیج فارس، یکی 
از پروژه های موفق کشور است که بایستی به مجموعه و مدیریت آن 
افتخــار کرد،احداث کارخانــه نمک زدایی آب دریا و تأسیســات 
آب شیرین کن به روش اسمز معکوس RO و به ظرفیت ۲00.000 
متر مکعب در شبانه روز را می توان به جرات  یکی از مهم ترین پروژه 
های صنعتی کشور نام برد،تأمین آب شرب و صنعتی در استان های 
هرمزگان، کرمان و یزد به ویژه تأمین آب مورد نیاز واحدهای بزرگ 
در بخش های صنایع و معادن و افزایش رونق اقتصادی کشور می شود.

 روش های نوین تامین مالی
 با استفاده از اوراق گام در زنجیره فولاد

در نشســت معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و مدیرعامل 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران با اعضای انجمن 
تولیدکنندگان فولاد ایران روش های نوین تامین مالی با استفاده از 
اوراق گام در زنجیره فولاد مورد بحث، بررسی و تبادل نظر قرار گرفت.

“فرشــاد مقیمی” در این نشســت که با حضور نمایندگانی از 
صنایع پیشــران در صنعت فولاد ، صندوق ضمانت صادرات ایران و 
صندوق ضمانت سرمایه گذاری صنایع کوچک برگزار شد با اشاره به 
تأکیدات مقام معظم رهبری در خصوص تأمین مالی صنایع کوچک 
و متوسط، اظهار کرد: مکانیزم تأمین مالی را در زنجیره های صنایع 
کوچک و متوسط مورد تمرکز قرار داده ایم و به دنبال روش های نوین 
تأمین مالی درون زنجیره هستیم،طبیعتاً هر چقدر زنجیره بزرگتر 
باشد منافع بیشتری از طریق تأمین مالی زنجیره ای دریافت خواهد 

کرد و پشتیبانی های لازم نیز از طریق ما انجام خواهد شد.
رئیس هیــأت مدیره و مدیرعامل ســازمان صنایع کوچک و 
شهرک های صنعتی ایران ادامه داد: در وهله اول برای عرضه بخشی 
از محصولات از طریق اوراق گام پیگیری های لازم انجام می شــود و 
سهم این اوراق در تأمین مالی زنجیره، گام به گام ارتقاء خواهد یافت.

مقیمــی، با بیان اینکه امکان اســتفاده از اوراق گام برای رفع 
تعهدات در بورس کالا به شرط اعام در اطاعیه پذیرش شرکت ها 
نیز فراهم شــده است، تصریح کرد: صندوق ضمانت سرمایه گذاری 
صنایع کوچک ضمانت لازم را به شرکت های کوچک و متوسط برای 
دریافت اوراق گام خواهد داد، شرکت ها این اوراق را در طول زنجیره 
به فولادی ها می دهند، از ســوی دیگر خود شرکت های فولادی نیز 
می توانند اقدام به دریافــت اوراق گام به صورت جداگانه برای خود 

نمایند.
در این نشست مدل اجرای تامین مالی با استفاده از اوراق گام 
مــورد بحث، بررســی و تبادل نظــر قرار گرفــت و اعضای انجمن 
تولیدکنندگان فولاد ایران به بیان مهمترین نقطه نظرات و دغدغه های 

خود در این زمینه پرداختند.
همچنین نمایندگان شرکت های مطرح فولادی کشور حاضر 
در این نشست از جمله ذوب آهن اصفهان و فولاد خوزستان ، فولاد 
هرمزگان،زاگرس و... آمادگی خود را برای ورود به موضوع روش های 

نوین تامین مالی نظیر استفاده از اوراق گام اعام داشتند.
تأمیــن مالی به صورت مورد به مورد، تداوم اجرای این برنامه، 
تمرکز روی تأمین مواد اولیه در وهله اول، امکان درج تسویه با اوراق 
گام در اطاعیه پذیرش شــرکت ها در بورس کالا، کاهش ریســک 
نگهداری تا سررســید و مشخص بودن محل مصرف اوراق از جمله 
مهمترین دغدغه های اعضای انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران بوده 

است.
انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران با بیش از ۲۸0 عضو در حوزه 
زنجیره فولاد اعم از سنگ آهن، گندله، شمش، آهن اسفنجی، اسلب، 
نورد، مقاطع فولادی و... فعالیت می کند و نقش حائز اهمیتی در جهت 

تأمین مواد اولیه صنایع کوچک و متوسط دارد.
روش های نوین تأمین مالی بــه عنوان یکی اولویت های ویژه 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران دنبال می شود و 
نشست های مشابه برای تأمین مالی نوین در سایر زنجیره های تولید 

نیز برگزار خواهد شد.
تجلیل از سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران به عنوان همکار برتر حوزه تجارت فناوری برای توسعه 

فعالیت های فن بازارهای منطقه ای در کشور
در اولین همایش تجــارت فناوری که با حضور معاون علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور برگزار شد، از مدیرعامل 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران به عنوان همکار 
برتــر حوزه تجارت فناوری برای توســعه فعالیت های فن بازارهای 

منطقه ای در کشور تجلیل به عمل آمد.
به گزارش روابط عمومی سازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران، اولین همایش تجارت فناوری که  به همت شبکه فن 
بازار ملی ایران و با حمایت و مشارکت معاونت علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاســت جمهوری و دســتگاه های مرتبط در ســالن 

همایش های بین المللی دانشگاه شهید بهشتی برگزار شد.
در این همایش، سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران به پاس تاش ها و همکاری های موثر و ارزشمند با شبکه فن بازار 
ملی ایران برای توسعه فعالیت های فن بازارهای منطقه ای در کشور، 
مورد تجلیل و قدردانی قرار گرفت و “فرشــاد مقیمی” معاون وزیر 
صمت، رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل ســازمان لــوح تقدیر را از 
“دهقانــی فیروزآبادی” معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 

رئیس جمهور دریافت کرد.

خبرخبر
 رونمایی از »سیناپس«

 با حضور رئیس بنیاد مستضعفان

 ســامانه ارزیابی هوشمند و برخط نسخ و اسناد درمانی بیمه سینا با 
عنوان»سیناپس« با حضور رئیس بنیاد مستضعفان رونمایی شد.

به گزارش روابط عمومی بیمه سینا؛ در جریان برگزاری رویداد پل سوم 
سرمایه گذاری که با حضور شرکت های فناور و نوآور حوزه مالی و اقتصادی و 
با مشارکت و حمایت شرکت بیمه سینا برگزار شد، از سامانه جدید ارزیابی 

هوشمند و برخط نسخ و اسناد درمانی بیمه سینا »سیناپس« رونمایی شد.
عبداله سلطانی ثانی مدیرعامل بیمه سینا در این رویداد مالی و سرمایه 
گذاری در حضور حسین دهقان رئیس بنیاد مستضعفان انقاب اسامی، 
ضمن تشریح چگونگی طراحی و مزایای مختلف این سامانه برای مردم و بیمه 
شدگان، به طراحی این سامانه با کمک نخبگان علمی جوان کشور اشاره کرد.

این سامانه که ویژگی های منحصر به فردی همچون اتصال مستقیم به 
بستر نسخه الکترونیک سازمان تامین اجتماعی دارد، ضمن تسریع و تسهیل 
بارگذاری اســناد درمانی بیمه شدگان کمک می کند تا بیمه شده، فرایند 
پرداخت خسارت را به طور لحظه ای مشاهده و تا زمان پرداخت، پیگیری 
نماید.گفتنی است، بیمه سینا که مدتی است وارد فضای نوآورانه و دیجیتالی 
شده خود را در قبال مجموعه های دانش بنیان که در مسیر خاقیت و نوآوری 
هستند مسئول می داند و به همین منظور در این رویداد فناورانه مشارکت 

کرده است.
اعتماد راه آهن جمهوری اسلامی ایران به بیمه سینا

بیمه سینا به عنوان شرکت خدمات دهنده بیمه درمان گروهی کارکنان 
راه آهن جمهوری اسامی ایران انتخاب شد.

در مناقصه بیمه تکمیل درمان گروهی کارکنان راه آهن جمهوری 
اســامی ایران، بیمه سینا با ارائه نرخ و شرایط فنی به عنوان برنده مناقصه 

برگزیده شد.
این قرارداد بــا رعایت اصول فنی بیمه ای و در نظر گرفتن مدیریت 
ریسک، منعقد و با توجه به ماده 13 دستورالعمل اجرایی افشای اطاعات 
شرکتهای ثبت شده نزد سازمان بورس، در سامانه کدال افشا شده و بر این 
اساس، از روز جاری خدمت رسانی بیمه سینا به کارکنان راه آهن آغاز می شود.
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 خودكفایی كامل گندم

 برای سال آینده تسهیل شد

وزارت جهاد کشاورزی طرحی را با همکاری ستاد اجرای فرمان امام)ره( 
اجرا می کند که مسیرخودکفایی کامل در تامین گندم را تسهیل خواهد کرد.

کشــور در سال 1400 به میزان هفت میلیون و ۵00 هزار تن و در سال 
1401 به میزان چهار میلیون و ۵00 هزار تن گندم وارد کرد که حدود دو میلیارد 
دلار ارز برای واردات پرداخت کرد. در حالی که با این پول می توان نیمی از گندم 
تولیدی کشور را خرید تضمینی کرد.اکنون دولت پس از خودکفایی گندم نان 
که با خرید 10میلیون و ۵00 هزار تن گندم در سال 140۲ محقق شد با »طرح 
جهــش تولید در دیمزارها« خودکفایی کامل گندم در تمام بخش ها را دنبال 
می کند.محمدعلی نیکبخت، وزیر جهاد کشاورزی معتقد است که با افزایش 
بهره وری در طرح جهش تولید در دیمزارها و مزارع آبی خودکفایی کامل گندم 
محقق می شود. این طرح امسال با همکاری ستاد اجرای فرمان امام)ره( در سطح 

پنج میلیون و ۲00 هزار هکتار از اراضی دیم کشور اجرا می شود.
به گفته علیرضا مهاجر، معاون زراعت وزیر جهاد کشاورزی، طرح جهش 
تولید در دیمزارهای کشور چهار سال پیش آغاز شد و اکنون در چهار میلیون و 

۲00 هزار هکتار از زمین های دیم کشور اجرا می شود.
وزارت جهاد کشاورزی در این مدت تولید غات در این اراضی خشک و 
بی آب را تا 40 درصد افزایش داده اســت. به طوری که از پنج میلیون تن گندم 
تولید امسال اراضی دیم، یک میلیون و ۵00 هزار تن به ارزش ۲3 هزارمیلیارد 

ریال از محل اجرای این طرح بوده است.
ابراهیم مرادزاده،کارشناس کشاورزی معتقد است با توسعه دیم کاری در 
سطح ۲1 میلیون هکتار ظرفیت زمین دیم، امکان خودکفایی در پنج محصول 
اساســی وجود دارد. اگرچه میانگین بارش کشور ۲33 میلی متر و پایین تر از 
حدنصاب لازم برای دیم کاری اســت اما تکنیک های ویژه شخم نزدن، اصاح 
بذرهای مقاوم و به حداقل رســاندن عملیات آماده سازی، بهره وری تولید در 
زمین های دیم را افزایش می دهد، محصولات گندم، جو، ذرت، دانه های روغنی 

)کلزا، کنجد، گلرنگ( و حبوبات را می  توانیم با کشت دیم تولید کنیم.
 ضرورت ادامه اعتمادسازی در گندمکاران

گفتنی است وزارت جهاد کشاورزی رقم نهائی خرید تضمینی گندم در 
سال زراعی 1401 -140۲ را 10 میلیون و ۵00 هزار تن اعام کرد که در مقایسه 
با سال زراعی 1399- 1400 بیش از 133 درصد افزایش یافت و ایران در تولید 
گندم نان خودکفا کرد اما در بحث صنف و صنعت همچنان نیازمند واردات است. 
ضمن اینکه استان های خوزستان، کردستان و فارس رتبه اول تا سوم تولید گندم 

را در سال زراعی 1401-140۲ داشتند. 
اعتمادسازی دولت سیزدهم در کشاورزان با افزایش نرخ خرید تضمینی و 
پرداخــت بموقع مطالبات، موجب افزایش تولیــد و خرید تضمینی گندم و 
خودکفایی ایران در تامین نان شد. برخی در زمان قبل و حتی هنگام برداشت 
گندم در بوق و کرنا می کردند که گندمکاران محصول خود را به دولت نمی فروشند 
اما آنها تا آخرین دانه گندم خود را هم به سیلوهای دولتی تحویل دادند. ضرورت 

دارد که سیاست اعتمادسازی در گندمکاران ادامه یابد.
مسئولان وزارت جهاد کشاورزی هم باورشان نمی شد که کشاورزان چنین 
تولیدی کنند و این میزان از محصول خود را به دولت بفروشند. اوایل فصل برداشت 
خوش بینانه ترین پیش بینی های مسئولان وزارت جهاد کشاورزی خرید هشت 
میلیون و ۵00 هزار تن بود اما این میزان به 10 میلیون و ۵00 هزار رسید./فارس

سه شنبه هشتم اسفند ماه 1402، شماره 400-490

مجمع عمومی فوق العاده شرکت ملی صنایع 
مس ایران با دستور کار استماع گزارش هیات مدیره 
و اظهارنظر حسابرس و بازرس قانونی شرکت در 
خصوص افزایش سرمایه از محل سود انباشته به 
میزان 30 درصد، تصمیم گیری در خصوص افزایش 
سرمایه، تطابق اساسنامه شرکت با نمونه اساسنامه 
ســازمان بورس و ســایر موارد قابل طرح که در 
صاحیت مجمع عمومی فوق العاده بوده، با حضور 
۶7/۲9 درصد از ســهام داران در پژوهشگاه نیرو 

برگزار شد.
سومین شرکت بزرگ بورسی کشور

امیر خرمی شــاد مدیرعامل شرکت ملی 
صنایع مس ایران در این مجمع اظهار کرد: شرکت 
ملی صنایع مس ایران در حال تولید 1/۲ میلیون 
تن کنسانتره مس و 300 هزار تن کاتد مس است. 
در حال حاضر ارزش بازار »فملی« به 44 هزار میلیارد 
تومان رسیده است و سومین شرکت بزرگ بورسی 
کشور شناخته می شویم؛ ضمن اینکه با توجه به 
حفاری های انجام شده در معدن مس میدوک، رتبه 

حفاری اکتشافی در کشور را شکستیم.
34۰ هزار متر اکتشاف تا پایان دی

میزان ذخایر معدنی مس کشور 19 میلیارد 
تن برآورد شده است و از لحاظ ذخایر مس محتوی، 
با قدرت مکزیک و آمریکا را پشت سر گذاشته ایم. 

اگرچه در زمینه تولید کاتد، در رتبه 17 جهانی قرار 
داریــم و برای ارتقای این رتبــه، به دنبال اجرای 

طرح های توسعه ای هستیم.
شرکت ملی صنایع مس ایران تمرکز ویژه   ای 
روی فعالیت های اکتشافی دارد. میزان اکتشافات 
انجام شده در این شرکت تا پایان دی ماه سال جاری، 
340 هزار متر بوده اســت که بی شــک با تداوم 
فعالیت های اکتشافی مجموعه تا پایان سال، این 
عدد افزایش چشمگیری خواهد داشت. به منظور 
اجرای طرح هــای توســعه ای و افزایش میزان 
تولیدات، حدود 30 درصد از محل ســود انباشته 
افزایش سرمایه خواهیم داشت. در کنار این موضوع 
از ســایر بخش ها نیز به دنبال تامین منابع مالی 
هســتیم. در حال حاضر سرمایه شرکت ۶0 هزار 
میلیارد تومان است که با افزایش 1۸ هزار میلیارد 

تومانی، به 7۸ هزار میلیارد تومان خواهد رسید.
 به دنبال تامین مواد اولیه 

کارخانه اسید فسفریک
به گزارش روابط عمومی شرکت ملی صنایع 
مس ایران ، غامرضــا ماطاهری معاون طرح و 
برنامه ریزی راهبردی شرکت ملی صنایع مس ایران 
گفت: کمربند کانی زایی مس از شمال غرب کشور 
تا جنوب کشور را دربر می گیرد. در سال گذشته، 
موفق به اجرای ۲00 هزار متر حفاری اکتشــافی 

شدیم که این میزان در 10 ماهه سال جاری به 333 
هزار متر رسیده است. در حال مطالعات اکتشافی 
روی دو پهنه معدنی فسفات در بوشهر با هدف تامین 
مواد اولیه کارخانه اسید فسفریک هستیم. میزان 
فروش برنامه ریزی شده »فملی« در 10 ماهه سال 
جاری، 9۸ همت بوده است که ما موفق به کسب 
رکورد 101 همت شــدیم؛ ضمــن اینکه درآمد 
عملیاتی شــرکت در 10 ماهه سال 1401، از ۸۸ 
همت به 91 همت رسیده بود. 44 پروژه توسعه ای، 
سرمایه گذاری و زیرساختی در شرکت ملی صنایع 
مس ایران تعریف شده که ارزش سرمایه گذاری این 
پروژه ها معادل 1۲ میلیون یورو است. در این بین، 
1۶ پروژه با سرمایه ۶/۵ میلیارد یورو در مرحله ثبت 
قرارداد است و در 10 ماهه امسال، 30 همت سرمایه 

برای این پروژه ها جذب شده است. برای پنج طرح 
اصلی توسعه ای شرکت ملی صنایع مس ایران شامل 
کارخانه تولید اســید فســفریک، توسعه معدن 
سرچشــمه، فاز۲ تغلظ میــدوک، فاز3 تغلیظ 
سرچشمه و احداث کارخانه مس کاتدی سونگون 
نیاز به ۶۸/4۶ همت سرمایه داریم که این میزان تا 

سال 140۵ جذب خواهد شد.
هفت طرح توسعه ای شرکت مس

شرکت ملی صنایع مس ایران هفت طرح 
توسعه ای پیشران در برنامه خود دارد که هر کدام 
دارای پیشــرفت های فیزیکی خوبی هستند. دو 
پروژه از این هفت پروژه، جزو ابرپروژه های توسعه ای 

هستند که برای اولین بار در کشور اجرا می شوند.

ارزش بازار »فملی« به 44 هزار میلیارد تومان رسیده است
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هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــرخبـــر پیگیر رفع نیازهای ارزی بخش صنعت هستیم
وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: دولت به منظور تحقق اهداف نظام 
در عرصه تولید و کمک به واحدهای صنعتی به دنبال رفع نیازهای آنها از 
جمله ارزی می باشد،موضوع مولد سازی دارایی های مازاد دولت باید در 
اولویت استانها قرار گیرد که انجام آن به نفع مردم ، کشور ، تولید و اشتعال 
است،نرخ ارز  در بازار آزاد را به رسمیت نمی شناسیم و هدف دولت همان 
روش های توافقی  است و از همه ابزارها باید در ابن ارتباط استفاده شود،شاه 
بیت در حوزه اقتصادی موضوع پایان دادن به رکورد تورمی سنوات گذشته 
است و تا رسیدن به اهداف بلند مدت در ابن مسأله اقدام لازم با همکاری 

بخش های مختلف در کشور صورت خواهد گرفت.
خاندوزی گفت: به رغم تداوم تحریم های اقتصادی دشمنان علیه  
نظام و جمهوری اسامی، ما با همکاری کشورهای همسایه و سایر کشورها 
همه تاش ما برون رفت از تورم سال 90 است و دولت در دو سال اخیر با 
همکاری بخش خصوصی اقدامات خوبی انجام داده است،سرمایه گذاری 
خارجی به رغم تحریم ها در پایان امسال به 10 میلیارد دلار می رسد ولی 
با این وجود برای سال آینده برای کنترل تورم اقدامات لازم و مناسب با 
همراهی و همکاری بخش های مختلف انجام می شود،روحیه جمعی و 
همکاری بخش خصوصی با دولت، نقش مهمی در تحقق اهداف اقتصادی 
دولت در کمک به حل مشکات کشور و مردم دارد و برای انجام آن تاش 
و پیگیری و تاکنون  اقدامات خوبی انجام شده است،برای غلبه بر مشکات 
و تحقق اهداف اقتصادی دولت باید از اقتصاد تمرکز گرای گذشته خارج 

شویم و خوشبختانه در یزد و برخی استان این مشکل وجود ندارد .
دولت به موضوع مشوق های سرمایه گذاری معتقد و پایبند است 
و باید بیش از گذشته در سایه ارتقای بخش خصوصی و دولتی در کشور 

به این بخش توجه کند. 
 بررسی نیازها و مطالبات

 بخش های دولتی و خصوصی یزد در حوزه اقتصادی 
مسائل، مشکات، نیازها و مطالبات بخش های دولتی و خصوصی 
حوزه اقتصادی استان یزد در نشستی با حضور دکتر سید احسان خاندوزی 
وزیر امور اقتصادی و دارایی و مهران فاطمی استاندار یزد مورد بررسی قرار 
گرفت،مدیران و مسئولان اقتصادی بخش های یادشده  در این نشست 

به طرح دیدگاه ها و همچنین مطالبات خود پرداختند.
  ایجاد نمایندگی بانک مرکزی در یزد، بازنگری در نظام تعرفه ای 
صادرات، توجه به صنعت نساجی و کمک به توسعه آن، حمایت و تقویت 
بخش خصوصی، حمایت از صنایع و معادن برای تسهیل در ورود به بازار 

سرمایه از اهم مسایل مطرح شده در این نشست بود.
توجه به شرکت های دانش بنیان، بخش خصوصی و کارآفرینان 
برای تولید و اشتغال، تقویت تعاونی ها، مردمی سازی اقتصاد و ارزش نهادن 
به این بخش بر اســاس قانون اساسی و توجه به معافیت های مالیاتی و 
برگشــت ارز در قبال صادرات و همچنین افزایش تسهیات بانکی در 
نشست مسوولان اقتصادی بخش های  دولتی و خصوصی با وزیر اقتصاد 

مورد تاکید قرار گرفت.

در این نشســت سخت گیری در ثبت سفارش برای ورود ماشین 
آلات مورد نیاز نوسازی برخی واحدهای صنعتی و  تولیدی از چالش ها 
مطرح شد و لزوم پیگیری برای برون رفت از مشکات مورد تاکید برخی 

فعالان بخش خصوصی قرار گرفت.
افزایش اختیارات فعالان تولیدی و اقتصادی یزد و واگذاری برخی 
امور به استان برای تسریع در انجام امور و خدمات رسانی بهتر و به موقع 
به مردم، کمبود نیروی انسانی، امکانات و تجهیزات در حوزه اقتصادی و 
گمرکی و برخی امکانات و تجهیزات از دیگر مباحث مطرح شده در این 
نشست بود.مدیران و فعالان اقتصادی استان یزد خواستار حل مشکات 

مطرح شده توسط وزارت امور اقتصادی و دارایی شدند.
سید احســان خاندوزی وزیر اقتصادی و دارایی در این نشست از  
تاش و همراهی بخش های دولتی و خصوصی یزد قدردانی کرد،همه 
مطالبات، مسائل و مشــکات مدیران دولتی بخش اقتصادی در کنار 
مسائل بخش خصوصی و فعالان این حوزه و تعاونی ها بررسی و برای رفع 

آن تاش خواهد شد.
مهران فاطمی استاندار یزد هم در این نشست گفت: همکاری بخش 
خصوصی و تعاونی ها با دولت در یزد بسیار مناسب است و باید برای بررسی 
مطالبات و مسائل آنها بیش از گذشته در استان پیگیری و اقدام شود،هر 
شرکتی که حساب بانکی خود را از تهران به یزد منتقل کند باید اختیارات 
آنها افزایش یابد تا بهتر بتواند در انجام امور و خدمت به مردم تاش کند.

بنزین در سال آینده گران نمی شود
دولت هیچ برنامه ای برای افزایش قیمت بنزین در سال آینده ندارد 
امــا برنامه های غیرقیمتی برای کنترل ناترازی در بخش انرژی خواهد 
داشت.سید احسان خاندوزی در بیست و چهارمین نمایشگاه رسانه های 
کشورگفت: پیش بینی نهادهای معتبر خارجی و داخلی از اقتصاد ایران 

در سال 1403 حاکی از آن است که تورم سال 1403 پایین تر و در مسیر 
بسیار کمتر از ســال جاری خواهد بود. برای رشد اقتصادی هم، امسال 
وضعیت بهتری را نسبت به سال 1401 شاهد بودیم و در سال 1403 نیز 
شرایط در مقایسه با سال جاری بهتر خواهد بود،برای آنکه بخواهیم رقمی 
از رشــد اقتصادی سال آینده ارائه دهیم باید صبر کنیم تا بودجه 1403 
نهائی شــود و مطابق ورودی ها بتوانیم در مدل های اقتصادی، خروجی 

دریافت کنیم.
وزیر اقتصاد درباره قیمت بنزین در سال آینده نیز گفت: فعا دولت 
هیچ تصمیمی برای افزایش قیمت بنزین ندارد اما در برنامه دارد که بتواند 
ناترازی را از طریق چند ابزار سیاســتی غیر قیمتی در سال آینده از بین 

ببرد.
 انتشار گواهی اوراق سپرده؛ تصمیم ستاد اقتصادی دولت

وی افزود: انتشار گواهی اوراق سپرده خاص )با سود 30 درصد( در 
ستاد اقتصادی دولت مطرح و تصمیم گرفته شده بود که انتشار محدود 
این اوراق برای پروژه های ویژه در دستور کار قرار بگیرد،بانک مرکزی هم 
همان موضوعی که در ســتاد اقتصادی دولت تصمیم گرفته شده بود را 
اجرائی کرد و شایعاتی که در مورد اختافات وجود دارد عاقه  برخی افراد 

است که دنبال اختاف آفرینی هستند و به این موضوع دامن می زنند.
همچنین خاندوزی در پاسخ به سؤالی در مورد شایعه حذف یارانه 
نقــدی اظهار کرد: خیر! به هیچ وجه موضوعی تحت عنوان حذف یارانه 
نقدی در دولت مطرح نشــده است. طرح کالابرگ فجرانه در ادامه ارائه 
کالابرگ بوده و اصاً بحثی مبنی بر حذف یارانه نقدی مطرح نشده است.

سند ملی ارزیابی ریسک از سال آینده اجرا می شود
وزیر اقتصاد در مراســم رونمایی از سند ملی ارزیابی ریسک اعام 
کرد: مرکز اطاعات مالی در یک سال گذشته تاش کرد با همکاری قوه 
قضاییه، مجلس، بانک مرکزی و دیگر دستگاه ها این سند را تدوین کند 
که از ابتدای سال 1403اجرایی خواهد شد تا در سال آینده مطمئن شویم 
که جریان پول بیشتر به سمت بخش های مولد حرکت می کند و کمتر 
وارد شــوره زارهای سوداگری و سفته  بازی  های ضد تولید و تامین مالی 

فعالیت های غیرقانونی می شود
 ما یک کلید واژه مهم و الهام بخش داریم و آن اینکه در حرکت چرخ 
رشــد اقتصادی کشــور نیاز به یک اقدام مهم است و آن تسهیل تولید، 
سرمایه گذاری، تجارت و به طور خاصه تسهیل فعالیت های مولد است.

دکترخاندوزی گفت: ظرفیت موجود در معاونت نظارت مالی در 
سال های گذشته در عرصه عمل چندان به کار نیامده بود و همچنان شاهد 
سوء جریانات مالی و مخل برای تولید و اقتصاد کشور بودیم.وی همچنین 
در جمع خبرنگاران با اشــاره به اینکه سامانه فکتورینگ با اباغ مصوبه 
شورای پول و اعتبار به زودی عملیاتی خواهد شد، گفت: موضوع مربوط 
به فکتورینگ به چند مقدمه نیاز داشت که این مقدمات فراهم شده است 
و  در روزهای آینده ظرفیت سامانه فکتورینگ اجرایی شود که به تامین 

مالی قراردادهای رسمی و معتبر کمک می کند./شادا 

ساختمان جدید شــعبه آزادشهر بانک قرض الحسنه مهر ایران با هدف 
خدمت رسانی بهتر به مشتریان افتتاح شد و مورد بهره برداری قرار گرفت.

به گزارش روابط عمومی و امور مشــتریان بانک قرض الحسنه مهر ایران، 
همزمان با چهل و پنجمین دهه فجر انقاب اسامی و در راستای افزایش کیفیت 
خدمت رسانی به مشتریان، با حضور دکتر »سید سعید شمسی نژاد« مدیرعامل 
بانک، »عیسی امامی« رئیس هیأت مدیره، دکتر »رضا قرائی پور« معاون برنامه ریزی 
و توسعه، دکتر »احمدرضا کریمی« معاون امور استان ها، »مجید خسروی« رئیس 
اداره کل پشتیبانی، »مهدی شهریاری« مدیرعامل مؤسسه آتیه رفاه مهر ایرانیان، 
»محسن عسکری« مدیر شعب بانک در استان گلستان، »سید جواد کریمی« 
فرماندار شهرستان، حجت الاسام »محمدصالح منصوری« امام جمعه شهرستان 
آزادشهر و جمعی از مدیران ساختمان جدید شعبه آزادشهر)کد۶۲03( افتتاح و 
مورد بهره برداری قرار گرفت.حجت الاسام »محمدصالح منصوری« امام جمعه 
شهرستان آزادشهر در مراسم افتتاح ساختمان جدید شعبه آزادشهر در استان 
گلستان، اظهار داشت: بانک قرض الحســنه مهر ایران از بانک های خوش نام و 
درخشان کشور است که همواره خدمات ارزشمندی به مردم ارائه می کند.بانک 
قرض الحسنه مهر ایران مورد استقبال اکثر افراد جامعه است، امیدواریم برکات 

زیادی برای مردم آزادشهر نیز داشته باشد.
دکتر »سید سعید شمسی نژاد« مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران 
گفت: سهم مدیریت شعب بانک در استان از نقدینگی استان در ۲ سال گذشته، از 
4 درصد به حدود ۶.۵ درصد رســیده که این امر نشان دهنده استقبال گسترده 
مشتریان و رشد مطلوب منابع بانک قرض الحسنه مهر ایران در استان گلستان 
است.وی افزود: در حال حاضر وام های کمتر از ۲0 میلیون تومان با کارمزد صفر 
درصد پرداخت می شود و تاش می کنیم در سال آینده، مزد خدمت را جایگزین 

کارمزد وام ها کنیم.
»عیسی امامی« رئیس هیأت مدیره بانک نیز در این مراسم، گفت: بانک 
قرض الحسنه مهر ایران آثار اقتصادی مثبتی از خود نشان داده و همه تاش و انگیزه 
کارکنان بانک این است که به مردم کمک کنند.اقدامات ارزشمند بانک قرض الحسنه 
مهر ایران موجب تغییر رفتار شبکه بانکی کشور شده و تحت تأثیر عملکرد درخشان 
بانک قرض الحسنه مهر ایران، سایر بانک ها نیز بانکداری قرض الحسنه را در دستور 
کار خود قرار داده اند.منابع شعبه آزادشهر بیش از 3000 میلیارد ریال است و نسبت 

مطالبات به مصارف این شعبه نیز کمتر از نیم درصد است.

سرلشکر محمد باقری ، رئیس ستادکل نیروهای مسلح جمهوری اسامی 
ایران گفت: اقدامات صورت گرفته برای آثار سینمایی در حوزه دفاع مقدس در 

جشنواره فیلم فجر امسال چشمگیر بود.
وی در حاشــیه دوازدهمین جلسه هیئت امنای بنیاد حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس که در موزه ملی انقاب اسامی و دفاع مقدس برگزار شد، 
با اشــاره به همت مسئولان راهیان نور برای حضور پرشور جوانان در این سفر 
معنوی که اکنون در حال برگزاری است، گفت: با توجه به اینکه از ۲3 اسفند، ماه 
مبارک رمضان آغاز می شود، اوج سفر های راهیان نور از ۲۲ بهمن  آغاز شده و تا 

۲3 اسفند ادامه خواهد داشت.
وی بیان داشت: سفر راهیان نور تاکنون با استقبال خوب جوانان کشورمان 
اعم از دبیرستانی ها و دانشگاهی ها در حال برگزاری است که امیدواریم روزهای 
باقی مانده نیز سایر عاقه مندان هم بتوانند از این فرصت بی نظیر بهره مند شوند.

رئیس ستادکل نیرو های مسلح افزود: انتخاب شعار راهیان نور سال 1403 
با عنوان »در راه فتح قله ایم« مسیر کلی حرکات مجموعه بنیاد حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس و مجموعه های مربوطه را نشان می دهد. مقاومت و انقاب 
اسامی مسیر رو به رشد دارد و امیدواریم این حرکت، ملموس و قابل مشاهده 
باشد.وی با اشاره به اقدامات صورت گرفته برای آثار سینمایی در حوزه دفاع مقدس 
در جشنواره فیلم فجر امسال، خاطرنشان کرد: تولیدات این حوزه نیز رو به رشد 
است و آمار ها را مسئولان ارائه کردند که در این جلسه نیز همین بحث شد که 
امسال نیز فیلم های دفاع مقدس حضور چشمگیری داشتند و اسناد، مدارک و 
مســتندات مرتبط با جنگ تحمیلی هم در اختیار محققان قرار گرفته است. 
سرلشکر باقری ادامه داد: بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس به  لحاظ 
تجهیزات و تسلیحات زمینه حمایت از فیلم سازان این حوزه را نیز بیش از گذشته 
فراهم کرده است و افق رو به رشدی را شاهد هستیم، امیدوارم که این تولیدات 
هرساله به  لحاظ کمّی و کیفی رشد قابل توجهی پیدا کند. در این جلسه پیشنهاد 
شد که موضوع مقاومت ضد استکباری و ضدصهیونیستی به حوزه مأموریتی بنیاد 
حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس اضافه شود که پس از بحث و بررسی مورد 
تصویب اعضا قرار گرفت، این موضوع بایستی با بررسی تأثیراتی که بر اساسنامه 
و حوزه های مسئولیتی بنیاد می گذارد به طور کامل بررسی شود و در صورت تأیید 

رهبر معظم انقاب اسامی این اتفاق رخ خواهد داد./ تسنیم

تلاش می كنیم در سال آینده، مزد 
خدمت را جایگزین كارمزد وام ها كنیم 

رشد تولیدات دفاع مقدس در 
جشنواره فجر امسال چشمگیر بود

گمرک جمهوری اسلامی ایران آمار عملکرد 1۰۰ صادرکننده و واردکننده اول کشور در حوزه تجارت خارجی را طی 1۰ 
ماهه سال جاری اعلام کرد که براساس آن 6۰ درصد صادرات توسط 1۰۰ صادرکننده اول انجام شده و 1۰۰ واردکننده اول کشور 
حقوقی ها بوده اند. از مجموع صادرات غیرنفتی کشور در 1۰ ماهه سال جاری 6۰ میلیون و 24 هزار تن به ارزش 24 میلیارد و 3۰2 
میلیون دلار توسط 1۰۰ صادرکننده انجام گرفته است. براساس این گزارش، ۵3 درصد از وزن و 6۰درصد از ارزش کل صادرات 
غیرنفتی کشور توسط 1۰۰ صادر کننده نخست کشور انجام شد.همچنین از 1۰۰ صادر کننده نخست کشور، ۵۷ شرکت آن در 
حوزه پتروشیمی، نفت و گاز فعال هستند و در 1۰ ماهه سال جاری شرکت ملی گاز ایران، شرکت پتروشیمی نوری و شرکت 
پتروشیمی پردیس سه شرکت عمده صادرکننده کالا در بین 1۰۰ صادر کننده اول کشور بودند.در این مدت شرکت ملی گاز 
ایران 14 میلیون و 2۹2 هزار تن به ارزش پنج میلیارد و 2۷2 میلیون دلار، شرکت پتروشیمی نوری یک میلیون و 418 هزار تن 
به ارزش ۷4۵ میلیون دلار و شرکت پتروشیمی پردیس با دو میلیون و 2۵۷ هزار تن به ارزش 6۹۷ میلیون دلار، به خارج از 
کشور صادر کردند.براساس این گزارش، از 1۰۰ صادر کننده برتر کشور در 1۰ ماهه سال جاری ۹1 صادر کننده شخصیت حقوقی 
و ۹ صادرکننده شخصیت حقیقی داشته اند. همچنین درخصوص 1۰۰ واردکننده اول کشور در 1۰ ماهه سال جاری 1۹ میلیون و 
6۹ هزار تن کالا به ارزش 2۰ میلیارد و 363 میلیون دلار توســط 1۰۰ واردکننده انجام گرفته است که ۵8/3۵ درصد از وزن و 

3۷/46 درصد از ارزش کل واردات کشور را به خود اختصاص داده اند./ مهر

سهم۶۰درصدی
۱۰۰شرکتازصادرات
غیرنفتیکشور

گمرک جمهوری اسلامی ایران

شرکت خودروسازی اسنا پیرو قرارداد با شهرداری تهران، 2۵دستگاه اتوبوس درون شهری دیگر را راهی پایتخت کرد.اسنا که زیرمجموعه 
گروه بهمن خودرو محسوب می شود و در تولید اتوبوس درون شهری توانسته گام های موثری برداردو 2۵ دستگاه از محصولات تولیدشده خود را 
به رانندگان تهرانی تحویل داد تا در آینده ای نزدیک در ناوگان اتوبوسرانی پایتخت به کارگیری شوند.آبان ماه امسال نیز در راستای تعهدات 
منعقد شده، شرکت اسنا 2۵دستگاه اتوبوس را با تمام تجهیزات در تبریز به ناوگان اتوبوسرانی تهران تحویل داد. قرار است تا پایان سال اولین 
اتوبوس برقی اسنا تولید و عرضه شود.شرکت اسنا آمادگی دارد هر ماه تعدادی از این اتوبوس   ها را مطابق قرارداد تحویل دهد؛ البته تحویل اتوبوس ها 
مستلزم متعهد بودن شهرداری تهران به قرارداد فی مابین است. اسنا برای تحویل ۵۰ دستگاه اتوبوس   های دوکابین یا همان BRT به کلان شهر 
اصفهان نیز قراردادی منعقد کرده است.همچنین این شرکت با شهرداری کلان شهر مشهد برای تحویل تعدادی از اتوبوس   های دو کابین و تک کابین 
وارد مذاکره شده است و به زودی اتوبوس برقی شهری ۹ متری وارد خط تولید خودروسازی اسنا خواهد شد. تاکنون از قرارداد ۵۰۰ دستگاه اتوبوس 
درون شهری با شهرداری تهران، ۷3 دستگاه اتوبوس به ناوگان حمل ونقل تحویل داده شده است. اتوبوس تولیدی شرکت اسنا 12 و 18 متری بوده 
و در زمره اتوبوس   های مدرن و پیشرفته محسوب می   شود. اتوبوس   های یاد شده از امکاناتی نظیر سیستم تهویه هوا، امکانات ویژه افراد کم   توان و 
سالمند و فناوری   های پیشرفته حفاظت از مسافران برخوردار بوده و با اتکا به توان مهندسان و کارگران ایرانی ساخته شده   اند. در عین حال در داخل 
این اتوبوس   ها و تمام صندلی   ها پورت اختصاصی شارژ USB تعبیه شده و مسافران تا رسیدن به مقصد می توانند باتری تلفن خود را نیز شارژ کنند. 

همچنین در اتوبوس   ها از سیستم شبیه   ساز سه بعدی همه جانبه برای حفظ ایمنی در مسیرهای پرتردد استفاده شده است./ بهمن نیوز

تحویلاتوبوسهایبهمن
بهشهرداری

 گروه بهمن خودرو

مدیرعامل گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس با اشاره به نقش حمایتی بانک شهر از صنایع نفت، گاز و پتروشیمی، گفت: نگاه 
این بانک به صنعت پتروشیمی، تخصصی و حمایتی است.به گزارش روابط عمومی بانک شهر، دکتر عبدالعلی علی عسگری در دیدار 
با دکترسیدمحمدمهدی احمدی مدیرعامل بانک شهر که در حاشیه “نخستین همایش و نمایشگاه بین المللی ایران پتروکم” انجام 
شد، گفت: خوشبختانه دوطرف برنامه ای مدون برای توسعه تعاملات و استفاده از ظرفیت های یکدیگر دارند.عسگری با اشاره به 
برگزاری رویداد ایران پتروکم و نقش مهم آن در پیشرفت کشور، افزود: مقام معظم رهبری فرمودند که ما به یک رشد ٨ درصدی احتیاج 
داریم تا کشور بتواند جایگاه خود را ارتقاء دهد و تثبیت کند.لازمه این رشد ٨ درصدی، سرعت بخشیدن به اقدامات و فعالیت ها در 
تمامی عرصه ها و بخش های مختلف کشور از جمله حوزه پتروشیمی است؛ صنعت پتروشیمی امروز از صنایع با اهمیت در کشور به 
حساب میاد،نمایشگاه بین المللی ایران پتروکم نقشی مهم در پویایی سازی افراد و شرکت ها ایفا می کند، یکی دیگر از نقش های این 
نمایشگاه ایجاد یک زیست بوم برای رشد شتابان در صنعت پتروشیمی است،بانک شهر طی 2 سال گذشته تعاملات مهم و مثمرثمری 
با فعالان صنعت پتروشیمی و گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس داشته است، این بانک علاقه جدی برای سرمایه گذاری در صنایع 
پایین دستی پتروشیمی که ارزش آفرین است و خلق ثروت برای کشور می کند، دارد. بانک شهر ظرفیت های بسیار بالایی در حوزه 
ارزی دارد که توانسته این ظرفیت ها را در اختیار فعالان صنعت پتروشیمی قرار دهد.مدیرعامل گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس 

در پایان از نقش حمایتی دکتر سیدمحمدمهدی احمدی در کمک به توسعه صنعت پتروشیمی کشور قدردانی کرد./روابط عمومی 

نگاهبانکشهربهصنعت
پتروشیمی،تخصصیو
حمایتیاست

کامران کاظمی، مدیر توسعه فناوری بانک پارسیان از ارائه سفته الکترونیک با ویژگی های خاص به عنوان یک سند معتبر و قابل تأیید 
در راســتای پیاده سازی دولت الکترونیک و ارائه خدمات الکترونیک به مردم، خبر داد. سفته  مزبور، با برخورداری از امضای الکترونیک و 
تکنولوژی های امنیتی مدرن، تعهدات مالی را مطمئن ساخته و به موازات تسهیل معاملات تجاری، هزینه ها را نیز کاهش می دهد.  سفته 
الکترونیک با راهبری خزانه داری کل کشور و همکاری وزارت امور اقتصادی و دارایی، در بانک پارسیان به عنوان یکی از نخستین بانک های 
ارائه دهنده این خدمت، پیاده سازی شد و آماده سرویس دهی به مشتریان از طریق درگاه های غیرحضوری منجمله همراه بانک پارسیان من 
می باشد.سفته الکترونیک یک نوع سند معتبر و قابل تأیید است که به صورت الکترونیکی ایجاد شده و کاربرد آن، تعهد پرداخت پول یا انجام 
مفاد یک قرارداد می باشد. سفته الکترونیک دارای مزایایی مانند امنیت بالا، سهولت در معاملات اینترنتی و کاهش هزینه ها است،سفته 
الکترونیک می تواند به عنوان یک ضمانت برای پرداخت وام یا انجام تعهدات مالی و قراردادهای مختلف مورد استفاده قرار گیرد، شما می توانید 
از سفته الکترونیک برای دریافت وام که نمایانگر تعهد شما به بازپرداخت وام است، استفاده نمایید.با الکترونیکی شدن سفته، تمام فرآیندهای 
صدور آن نیز به صورت الکترونیکی و غیرحضوری انجام می پذیرد. سفته الکترونیک به جای سفته کاغذی به عنوان سند و مطابق با همان قوانین 
سفته کاغذی در معاملات قابل استناد خواهد بود. وی درباره ویژگی های استفاده از سفته الکترونیک، گفت: سفته الکترونیک با استفاده از 
امضای الکترونیک و فرآیندهای امنیتی مدرن، اطمینان از اصالت سند را فراهم ساخته و تقلب و جعل را کاهش می دهد. علاوه بر این، خریداران 

می توانند با استفاده از ویژگی بررسی سابقه پرداختی صادرکننده، از اعتماد به صادرکننده حصول اطمینان نمایند./روابط عمومی 

ارائهسفتهالکترونیک
پارسیانباویژگیهای
خاص

کامران کاظمی

دکتر بهزاد شیری مدیرعامل پست بانک ایران در همایش رویداد سرمایه گذاری برق در بخش ICT و اقتصاد دیجیتال در 
افق۱۴۰۷)برنامه هفتم پیشرفت ( که در سالن قندی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات برگزار شد، با تاکید بر اینکه پست بانک 
ایران تاکنون 5۰۰ میلیارد ریال برای تامین مالی و حمایت از صنعت برق به فعالان این بخش تسهیلات اعطا کرده است، گفت: به 
منظور حمایت از این صنعت و برنامه های توسعه ایی بانک ها می توانند از منابع دولتی و منابع داخلی تسهیلات مورد نیاز فعالان 
و سرمایه گذاران این بخش را تامین  کنند. وی با اشاره به ابلاغ اساسنامه جدید پست بانک ایران ادامه داد: هر یک از بانک ها به 
عنوان بانک های توسعه ایی و تخصصی در بخش های مختلف اقتصادی کشور از سرمایه گذاران حمایت می کنند و پست بانک 
ایران به عنوان بانک توسعه ای و تخصصی حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات در کشور تلاش می کند تا نیازهای سرمایه گذاران 
بخش ICT را تامین کند،یکی از مهمترین رویکردها و چشم انداز بانک مشارکت و حمایت از تولید برای افزایش سهم اقتصاد 
دیجیتال در اقتصاد ملی است.مدیرعامل بانک با بیان اینکه پست بانک ایران در سال های گذشته عاملیت تأمین مالی مختلفی 
را بر عهده داشته است، تصریح کرد: پست بانک ایران، تامین مالی و اشتغال زایی بخش روستایی و عشایری کشور را بر عهده 
دارد و در حوزه صنعت برق نیز به منظور حمایت از این صنعت و برنامه های توسعه ایی، بانک ها می توانند از منابع دولتی و منابع 
داخلی تسهیلات مورد نیاز فعالان این بخش را تامین  کنند،همایش رویداد سرمایه گذاری برق در بخش ICT و اقتصاد دیجیتال 

در افق۱۴۰۷  )برنامه هفتم پیشرفت ( به همت وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات برگزار شد ./روابط عمومی 

اعطاتسهیلات5۰۰میلیارد
ریالیبرایتامینمالیو
حمایتازصنعتبرق

 بهزاد شیری

دبیرخانه نهاد مردمی رسالت و سازمان بازنشستگی نیروهای مسلح با هدف بهره مندی بازنشستگان این سازمان 
از سامانه های نهاد، تفاهم نامه همکاری امضا کردند.به گزارش روابط عمومی، محمدحسین حسین زاده راهبر نهاد 
مردمی رســالت و سردار بهزادی نیا رئیس سازمان بازنشستگی نیروهای مســلح در راستای بالابردن رفاهیات 
بازنشستگان این سازمان تفاهم نامه همکاری امضا کردند.براساس این تفاهم نامه بازنشستگان نیروی های مسلح می 
توانند با عضویت در سامانه ام رسالت و با معرفی از سوی سازمان ازفعالیت سازمان های رهیاری و وام قرض الحسنه 
بهره مند شوند؛ تجلیل از بانکداران اجتماعی برتر بانک قرض الحسنه رسالت؛در چهاردهمین گردهمایی رؤسای 

موفق شعب بانک ها و مؤسسات اعتباری کشور، از بانکداران اجتماعی برتر بانک قرض الحسنه رسالت تجلیل شد.
به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه رسالت، چهاردهمین دوره گردهمایی تجلیل از رؤسای موفق شعب 
شبکه بانکی با حضور رئیس کل بانک مرکزی و به همت موسسه آموزش عالی بانکداری، باشعار”آینده شعب در نظام 
بانکی کشور” برگزار شد.در این گردهمایی که با هدف شناسایی روندهای رو به رشد فناوری و پیشرفت تکنولوژی و 
به چالش کشیده شدن شعب سنتی بانک ها و نیز به منظور قدردانی و تکریم رؤسای موفق شعب بانک  ها و مؤسسات 
اعتباری کشور برگزار شد، محمود سخی، مهدی سامره، محمد مهدی مرادی، مجتبی نصیری و عقیل انصاری به عنوان 

برگزیدگان اول تا پنجم بانک قرض الحسنه رسالت معرفی شدند.

امضایتفاهمنامهدبیرخانه
نهادمردمیرسالتوسازمان
بازنشستگینیروهایمسلح

محمدحسین حسین زاده

مدیرعامل و رئیس هیات مدیره بیمه ایران با حضور در خانه فرهنگ با اعضاء هیات رئیسه کانون بازنشستگان دیدار و 
گفتگو کرد.حسن شریفی در این دیدار که با حضور مونسان مدیرکل دفتر هیات مدیره همراه بود با تکریم مقام بازنشستگان 
شرکت گفت: در تمامی سفرهای استانی حتما با همکاران بازنشسته استان دیدار میکنم و از ابتدای حضور در طبقه 16 ساختمان 
برزیل، تاکید داشتم که در رویدادهای مهم میبایست نماینده ای از همکاران بازنشسته حضور داشته باشد چرا که خودمان را 
موظف میدانیم حرمت پیشکسوتان را نگاه داریم.وی در این دیدار که بیشتر به ارائه نقطه نظرات و پیشنهادات اعضاء کانون 
اختصاص داشت و در پاسخ به درخواست کمک به معیشت همکاران بازنشسته با تاکید بر رعایت ضوابط قانونی  گفت:  باور کنید 
که برای تامین معیشت و حوزه های مربوط به منابع انسانی،به دنبال روزنه های مختلف میگردیم که همکاران را کمک کنیم. 
پیشنهاد میدهم یکی از همکاران بازنشسته که به مباحث بودجه و مالی آشنا است به نمایندگی از سایر پیشکسوتان جلسات 
مستمر با ادارات کل بودجه و امور مالی داشته باشد که راهکارهایی که میتوانیم به معیشت بازنشستگان کمک کنیم را بررسی 
کنند.او  با اشاره به تصمیماتی که در هیات مدیره بیمه ایران برای رفاه حال همکاران گرفته میشود،افزود: خودم بصورت تقریبا 
ماهیانه  با حضور در منزل  بازنشستگان با آنها دیدار میکنم اما از کانون توقع دارم اخبار شرکت را از روابط عمومی دریافت کنند 
و در کانال و گروههای بازنشستگان قرار دهند که آنها هم از وقایع شرکت مطلع شوند. کانون میتواند با پاسخ به بعضی ابهاماتی 

که توسط عده ای مطرح میشود ما را در رفاه بیشتر بازنشستگان کمک کند./ روابط عمومی

هموارهخودراموظفبه
تکریمپیشکسوتان
میدانیم

حسن شریفی

معاون وزیر صمت تاکید کرد؛افزایش درآمد دولت از راه شناسایی معادن جدید
رئیس سازمان زمین   شناسی و اکتشافات    معدنی کشور گفت: اجرای برنامه   های گسترده اکتشافی و افزایش تعداد معادن، تنها راه 
مولدسازی و افزایش درآمدی دولت است.به گزارش سازمان زمین   شناسی و اکتشافات    معدنی، علیرضا شهیدی بیان کرد: با توجه به وابستگی 
حقوق دولتی معادن به معادن بزرگ و انگشت   شمار کشور که تامین   کننده بیش از 8۰ درصد درآمد در بحث حقوق دولتی هستند، کاهش 
ذخیره این معادن طی سال های آتی موجب بروز اختلال در روند توسعه بخش معدن و دریافت حقوق دولتی معادن به عنوان یکی از منابع 
درآمدی دولت خواهد شد که در این راستا برنامه   ریزی و اجرای طرح   های بزرگ اکتشاف حاکمیتی ضروری و حیاتی خواهد بود. وی با بیان 
اینکه معادن بزرگ و بعضا در کلاس جهانی ایران، انگشت   شمار است، افزود: این محدودیت صرفا به جهت عدم استفاده از ظرفیت   های 
تخصصی حوزه زمین   شناسی و اکتشاف و همچنین نبود نگاه توسعه   ای در بخش اکتشاف و معدن کاری توسط برنامه   ریزان کشور طی سال های 
اخیر بوده    است.رئیس سازمان زمین   شناسی و اکتشافات    معدنی کشور ادامه داد: تداوم این روند موجب بروز محدودیت هایی در حوزه تامین 
منابع معدنی حیاتی موردنیاز کشور و همچنین کاهش سطح درآمد دولت از محل حقوق دولتی معادن خواهد شد که این موضوع ارتباط 
مستقیمی با کشف دخایر بزرگ و ارزشمند معدنی خواهد داشت. معاون وزیر صمت تصریح کرد: با توجه به خاستگاه ۷درصدی ذخایر 
معدنی جهان در جمهوری اسلامی ایران، تغییر نگاه دولتمردان و برنامه   ریزان به مقوله اکتشافات حاکمیتی و افزایش سرمایه گذاری دولت 

در این حوزه جهت توسعه مناسب بخش معدن و همچنین افزایش سطح درآمدی دولت ضروری خواهد بود.

افزایشدرآمددولتازراه
شناساییمعادنجدید

علیرضا شهیدی

عبدالعلی علی عسگری

در رویداد سوم پل سرمایه گذاری؛دستاوردهای جدید بانک سینا در حضور رئیس بنیاد مستضعفان تشریح شد.رئیس بنیاد مستضعفان از 
غرفه بانک سینا که در رویداد سوم پل سرمایه گذاری بر پا شده بود، بازدید کرد.به گزارش روابط عمومی بانک سینا، حسین دهقان، رئیس 
بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی در بازدید از غرفه بانک سینا در رویداد پل سرمایه گذاری که با موضوع فراگیری و فناوری مالی در محل 
نمایشــگاه بین المللی برگزار شد، از توانمندی های بانک سینا در توسعه بانکداری پلتفرمی تقدیر کرد.بر اساس این گزارش، رئیس بنیاد 
مستضعفان، ضمن حضور در بخش نمایشگاهی رویداد سرمایه گذاری پل، از نزدیک در جریان آخرین دستاوردهای بانک سینا قرار گرفت. 
وی در این بازدید در جریان فعالیت و راه اندازی شــعب سیار بانک سینا و خودروهای سیار خودپردازهای بانک سینا قرار گرفت. در این 
بازدید دلایل و موفقیت های شــکل گیری »سرزمین هوشمند سینا« و برنامه های این بانک در حوزه توسعه بانکداری دیجیتال و پلتفرمی 

تشریح شد. »سیبانک«، »سیمارت« و »سیپات« از جمله سامانه های سرزمین هوشمند سینا هستند که در سال جاری شکل گرفته اند.

سه شنبه هشتم اسفند ماه 1402، شماره 400-490



در دیدار آیت ا...  سید حسن جبل عاملی نماینده ولی فقیه و امام جمعه اردبیل  از موسسه اعتباری ملل عنوان شد :فعالیت های کارکنان موسسه اعتباری ملل، مایه افتخاراست. 
به گزارش روابط عمومی موسسه اعتباری ملل: در دیداری که در ساختمان مرکزی موسسه اعتباری ملل برگزار شد آیت ا... سید حسن جبل عاملی نماینده ولی فقیه و امام 
جمعه استان اردبیل ضمن تبریک اعیاد شعبانیه از تلاش های موسسه اعتباری ملل در جهت گسترش اشتغال و حمایت از تولید در استان های کشور تقدیر و تشکر نمود و ضمن 
بازدید از بخش های مختلف موسسه از دیتا سنتر و کوربانکینگ اختصاصی موسسه اعتباری ملل نیز بازدید بعمل آوردند.آیت ا... جبل عاملی تلاش های مجموعه بزرگ ملل را  
ستودنی و بابت این دستاوردها، موسسه ملل را مایه افتخار کشور نامیدند.وی به فرصت های سرمایه گذاری در سطح استان که قطعا موجب شکوفایی ایران خواهد شد اشاره 
کردند و ابراز امیدواری کردند که موسسه ملل بیش از پیش نقش خود را در این استان پررنگ نماید. مدیرعامل موسسه اعتباری ملل ضمن خوش آمدگویی به ایشان و هیئت 
همراه با تاکید بر اینکه همه اقدامات و تلاش های همکارانمان در صف و ستاد حاصل دانش فنی داخلی بوده و برای تک تک بخش ها نیرو پروری شده است بیان داشت که یکی 

از اهداف و برنامه های ما تربیت نیروهای مخلص، اثرگذار و مدیر است که خالصانه هدفی جز خدمت به مردم شریف ایران و اعتلای نام میهن عزیزمان را نداشته و ندارند.
www.etebar.net
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خبـــر قدردان زحمات بی دریغ کارکنان بیمه دی به خانواده ایثار و شهادت هستیم

دکتر سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی گفت:ارتباط بنیاد شهید با شرکت 
بیمه دی، ارتباطی چند جانبه است. زیرا از طرفی، بنیاد به شکل غیرمستقیم مدیریت 
این شرکت در اختیار دارد. و از دیگر سو، خانواده ی بیمه دی، از جمله همکاران ما در 
بنیاد شهید محسوب می شوند و از طرف دیگر، مجمع دار اصلی بیمه دی، خانواده ی 

ایثار و شهادت بوده و همچنین، این شرکت، طرف قرارداد بنیاد شهید است.
معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران در مراسم نوزدهمین 
ســالروز تاسیس بیمه دی، ضمن تبریک اعیاد شعبانیه گفت: امروز از باب احترام و 
قدردانی از زحمات بی دریغ کارکنان بیمه دی به خانواده ی بزرگ ایثار و شهادت در 
این مراسم حضور یافته ام، ارتباط بنیاد شهید با شرکت بیمه دی، ارتباطی چند جانبه 
است. زیرا از طرفی، بنیاد به شکل غیرمستقیم مدیریت این شرکت در اختیار دارد. و از 
دیگر سو، خانواده ی بیمه دی، از جمله همکاران ما در بنیاد شهید محسوب می شوند و 
از طرف دیگر، مجمع دار اصلی بیمه دی، خانواده ی ایثار و شهادت بوده و همچنین، این 
شرکت، طرف قرارداد بنیاد شهید است. به دیگر معنا، از هر سو که بنگریم، نام بیمه دی، 
خارج از نام بنیاد شهید نیست. که البته این موضوع، نشان از سنگینی مسئولیت شما 
بیمه دی، در خدمتگزاری به خانواده ی بزرگ ایثار و شهادت دارد.امیدواریم سال آینده 
و در برگزاری مراسم بیستمین سالروز تأسیس این شرکت، آرزوهایی که برای این 
ســازمان مقدس در نظر داریم، محقق گردد. زیرا هر آرزویی که در ذهن آدمی پدید 
می آید، از آن جهت که وجود ما، مخلوق خداوند متعال است، دست یافتنی و قابل تحقق 
خواهد بود.صنعت بیمه می تواند در عرصه های مختلف به جامعه کمک نماید. زیرا در 
بسیاری از کارهایی که دولت در آن سرمایه گذاری می کند، نباید هزینه های آن را به 
طور مستقیم بپردازد. بلکه می باید در شرکت های بیمه ای سرمایه گذاری کند و ریسک 
خرید دولت از بودجه عمومی، باید از طریق سازوکارهای بیمه ای تامین شود.وی ادامه 
داد: هزینه بسیاری از خدمات که در امور بحرانی اتفاق می افتد را، دولت می پردازد و 
همه این ها قابلیت آن را دارند که از طریق صنعت بیمه پرداخت شوند.بیمه های بزرگ 
و قدرتمند باید در میدان بیایند و کفایت جبران هزینه را اثبات کنند تا کم کم دولت و 
جریان قانون گذاری کشور سرمایه گذاری در این زمینه را تغییر دهند.دکتر سیدامیر 
حسین قاضی زاده بهترین معرف بیمه دی، خانواده  ی بزرگ ایثار و شهادت هستند. در 
حال حاضر، جامعه ی تحت پوشش بنیاد شهید و امور ایثارگران، حدود سه میلیون و 

پانصد هزار نفر هســتند و بیمه دی می تواند در حوزه های متنوع و متعدد بیمه ای 
خدمت رسان این قشر معزز و معظم باشد، امیدوارم بیمه دی به عنوان یک شرکت 
پیشتاز بیمه گر، در همه ی عرصه های ملی و بین المللی، و در تمامی ابعاد کمی و کیفی 
بدرخشد . بار دیگر از خدمات بیمه دی به خانواده بزرگ ایثار و شهادت تشکر نموده و بر 
تکریم این قشر معزز تاکید می نمایم . چرا که تسریع و تسهیل خدمات و تکریم در حین 

خدمت، خیر و برکتی است که به زندگی یکایک ما وارد خواهد شد.
  با استمرار توفیقات بیمه دی، 

درخشش این شرکت  تدوام داشته است
رئیس کل بیمه مرکزی ج.ا.ا گفت:می بایست مردم را در امر آموزش مفاهیم و 
مباحث بیمه ای یاری دهیم و هنگامی که شهروندی برای خرید بیمه نامه به ما مراجعه 
می کند، باید همه ی موارد را برای آنان شرح دهیم تا به ارتقاء فرهنگ بیمه کمک کنیم 
و مردم نیز از سرمایه گذاری خود، احساس رضایت نمایند.علی استاد هاشمی رئیس 
کل بیمه مرکزی ج.ا.ا که در مراسم نوزدهمین سالروز تأسیس بیمه دی و در جمع 
مدیران، کارکنان و نمایندگان این شرکت حضور داشت، ضمن تبریک اعیاد شعبانیه 
و سالروز تأسیس بیمه دی، گفت: امروز روز میاد شرکت شماست. بیمه گری که با 
استمرار توفیقات توانسته، درخشش خود را در صنعت بیمه تدوام بخشد، هدف صنعت 
بیمه، خدمت گزاری به مردم است و می بایست از خداوند متعال، توفیق خدمتی خالصانه 
و منصفانه را، طلب نماییم. همه ی ما با کمک یکدیگر، می بایست مردم را در امر آموزش 
مفاهیم و مباحث بیمه ای یاری دهیم و هنگامی که شهروندی برای خرید بیمه نامه به 
ما مراجعه می کند، باید همه ی موارد را برای آنان شرح دهیم تا به ارتقاء فرهنگ بیمه 

کمک کنیم و مردم نیز از سرمایه گذاری خود، احساس رضایت نمایند.
 زیاندیدگان بیمه توسعه برای دریافت خسارت خود 

به بیمه ایران مراجعه کنند
دکتر مجید مشعلچی قائم مقام بیمه مرکزی در حاشیه بازدید از غرفه رسانه 
های ایران،بیست و چهارمین نمایشگاه از تعیین تکلیف شدن پرونده های باقی مانده 
بیمه توسعه خبر داد و گفت: پیرو آخرین مصوبه شورای عالی بیمه مبنی بر ابطال پروانه 
فعالیت بیمه توسعه در تمام رشته های بیمه ای، مقرر شد زیان دیدگان این شرکت 
بیمه برای دریافت خسارت معوق خود به بیمه ایران مراجعه کنند،زیان دیدگان با اسناد 

و مدارک معتبر مبنی بر عدم دریافت خسارت از شرکت بیمه توسعه می توانند به بیمه 
ایران مراجعه کنند و در کوتاهترین زمان ممکن خسارت خود را دریافت کنند.
برای تثبیت همطرازی بازنشستگان در تلاش هستیم

مراسم تکریم بازنشستگان با حضور رئیس کل و معاون توسعه مدیریت و منابع 
بیمه مرکزی برگزار شد.در این مراسم دکتر استادهاشمی با ابراز خشنودی از حضور در 
جمع بازنشستگان بیمه مر کزی  گفت: تمام تاش ما بر این است که جایگاه بازنشستگان 
را ارتقاء و پاسخ سالها خدمات صادقانه و خالصانه آنها را بدهیم.رئیس کل بیمه مرکزی 
در این مراسم بر حفظ تعامل و همفکری میان بازنشستگان و شاغلین سازمان تاکید 
کرد و گفت: ما همیشه پذیرای بازنشستگان عزیز و بهره مندی از تجربیات آنها هستم.
همچنین دکتر جواد فرشباف ماهریان رئیس کانون بازنشستگان بیمه مرکزی طی 
سخنانی از اقدامات اخیر در راستای تکریم و حمایت مالی و معنوی از بازنشستگان 

تقدیر و قدردانی کرد
هم افزایی نهادناظر و قوه قضائیه درخصوص تعیین نرخ دیه، ضروریست

نشست هم اندیشی در خصوص آخرین تحولات بیمه ای و محوریت کیفیت 
ارائه بیمه شخص ثالث در سال آینده با حضور مسئولان ارشد نهادناظر صنعت بیمه 
و سندیکای بیمه گران ایران برگزار شد.دکتر علی استادهاشمی در این نشست با 
قدردانی از پیگیری مجدانه سندیکای بیمه گران ایران، اظهار داشت: اهمیت توانگری 
مالی و پیگیری مطالبات معوق صنعت بیمه دو موضوعی است که باید با جدیت و 
حساسیت بیشتری دنبال شود.وی، هم افزایی نهادناظر و قوه قضائیه را در خصوص 
تعیین نرخ دیه، ضروری توصیف کرد و گفت: تعامل صنعت بیمه و قوه قضائیه با تعیین 
نرخ حق بیمه در سال آینده، ارتباط مستقیمی دارد و باید کار به گونه ای پیش رود 
که به معیشت مردم آسیبی وارد نشود.وی از گزارش های شفاف ارکان بیمه در حوزه 
های مختلف به عنوان رویکردی درخشان یاد کرد و افزود: سازوکار تشویقی برای 
شرکت هایی که در بخش های خدماتی به افق های بهره وری دست یافته اند، طراحی 
و اجرایی خواهد شد.او از لزوم تبادل داده های بیمه ای و راه اندازی داشبورد مدیریتی 
سخن گفت و خاطرنشان کرد: تعامل شایسته بیمه مرکزی و سندیکای بیمه گران 
 ایــران و حرکت در چارچوب قوانین و آییــن نامه ها به ایفای حقوق بیمه گران و 

بیمه گذاران منتهی خواهد شد./روابط عمومی 

فعالیتهایکارکنان
موسسهاعتباریملل،

مایهافتخاراست

سیدمرتضی ذکاوت عضو هیات مدیره بانک توسعه صادرات ایران با 
اشاره به تجربه حضور بانک توسعه صادرات ایران در نمایشگاه های مختلف 
حامی شــرکت های دانش بنیان، اعم از نمایشگاه پتروکم در کیش گفت: 
شرکت های دانش بنیان به دلیل توانایی تربیت نیروی انسانی متخصص به 
عنوان »مغزافزار« در چرخه تولید خاقانه کشور، اهمیت ویژه ای دارند و عاوه 
بر ظرفیت ارزآوری بالقوه آن ها، این شکل از اشتغالزایی همسو با اهداف بانک 
توسعه صادرات ایران است و به همین دلیل اعطای خدمات و تسهیات به 

این حوزه در برنامه های بانک قرار دارد.
وی با اشاره به اینکه تامین مالی جزیره ای در حوزه دانش بنیان باید کنار 
گذاشته شود، اظهار داشت: بانک توسعه صادرات ایران با نگاه به زنجیره ارزش 
در حوزه دانش بنیان، تاش دارد اکوسیستم این حوزه را تقویت کند، بانک 
برای تقویت اکوسیستم دانش بنیان، در ابتدا در بخش »تامین مالی« از محل 
منابع صندوق توسعه ملی و انعقاد تفاهم نامه با نهادهای مرتبط و در بخش 
دوم با »برنامه ریزی برای جذب مشتری« در خوشه ها و زیر مجموعه های 

دانش بنیان آماده ارایه خدمات است.
بانک معمولا به خوشه ها و مجموعه های صنعتی توجه کرده و از آنجایی 
که فرایند تولید در حوزه های فناوری و نوآوری به هم وابسته است، این زنجیره 
می تواند به جذب مشتری در بانک کمک کند،برای جذب مشتری در حوزه 
دانش بنیان باید یک برنامه سیستماتیک در بانک داشته باشیم، بانک بر اساس 
برنامه مذکور، شرکت های دانش بنیان را شناسایی و با آنها وارد مذاکره شود.

وی، حضور بانک های توسعه ای اعم از بانک توسعه صادرات ایران در 
پارک های علم و فناوری را ضروری دانست و گفت: پارک های فناوری نقطه 
تماس بانک ها با شرکت های دانش بنیان هستند و می توان از این بستر برای 

ایجاد مرکز تامین مالی این حوزه بهره برداری کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات ایران، ذکاوت در ادامه 
به تشریح طرح الماسان بانک توسعه صادرات ایران پرداخت و گفت: این طرح 
مشتمل بر خدمات جامع و متمایز بانک به مشتریان است که شامل تسهیات 
ارزی، خرید دین، مرابحه واردات کالا، سرمایه در گردش ریالی، سقف انواع 
ضمانت نامه، انتشار اوراق ویژه سپرده سرمایه گذاری عام و مالی اسامی در 
سامانه سیما، سقف تعهد ارایه برگ سبز گمرکی و تسهیات اعتبار خریدار، 

می شود.

طرح حمایتی بانک توسعه صادرات 
ایران از زنجیره ارزش دانش بنیان ها

فرشاد محمدپور ، معاون نظارت بانک مرکزی از برخورد با بانک های متخلف در زمینه عدم رعایت نرخ سود سپرده            ها و تسهیلات خبر داد.
در راستای حسن اجرای مقررات و ضوابط مربوط به نرخ های سود تسهیلات و انواع سپرده            ها در شبکه بانکی، مقرر شد تا موارد تخلف در رعایت 
ضوابط مزبور مورد بررسی ویژه قرارگرفته و به قید فوریت، اعمال اقدامات انضباطی و انتظامی متناسب با تخلف مربوطه در چارچوب ضوابط قانونی 
در دستور کار قرار گیرد. صلاحیت حرفه            ای اعضای هیات مدیره بانک های متخلف، مجددا بررسی خواهد شد.بازرسی            های میدانی بانک مرکزی از 
شعب بانکی در زمینه رعایت ضوابط این بانک در مورد نرخ انواع سود سپرده های بانکی در دستور کار بوده و اقدامات تنبیهی لازم در مورد بانک های 
متخلف به اجرا درمی آید.  بانک مرکزی 1۰بهمن 14۰1 در بخشنامه ای، مصوبه شورای پول و اعتبار درباره اصلاح نرخ سود سپرده و تسهیلات بانکی 
را به شبکه بانکی ابلاغ کرد که به شرح زیر تعیین شد:الف( سقف نرخ سود علی            الحساب سالانه سپرده های سرمایه گذاری مدت            دار:1- سپرده 
سرمایه گذاری کوتاه            مدت عادی: ۵ درصد؛ 2- سپرده سرمایه گذاری کوتاه            مدت ویژه سه ماهه: 12 درصد؛3- سپرده سرمایه گذاری کوتاه            مدت ویژه 
6 ماهه: 1۷ درصد ؛ 4- سپرده سرمایه گذاری بلندمدت با سررسید یک سال: 2۰.۵ درصد؛ ۵- سپرده سرمایه گذاری بلندمدت با سررسید دو سال: 
21.۵ درصد ؛ 6- سپرده سرمایه گذاری بلندمدت با سررسید سه سال: 22.۵ درصد    ؛ ب( نرخ سود تسهیلات عقود غیرمشارکتی بانک ها و موسسات 
اعتباری غیربانکی حداکثر 23 درصد و نرخ سود موردانتظار عقود مشارکتی قابل درج در قرارداد میان بانک  /موسسه اعتباری غیربانکی با مشتری 
معادل 23 درصد تعیین می شود؛ پ( نرخ سود علی            الحساب سپرده های سرمایه گذاری کوتاه            مدت ویژه و بلندمدت که قبل از سررسید برداشت 

شوند، معادل نرخ سود علی            الحساب سپرده سرمایه گذاری متناظر با دوره ماندگاری آن با کسر یک             واحد درصد خواهد بود./بانک مرکزی

برخوردبابانکهایمتخلفدر
عدمرعایتنرخسودسپردههاو
تسهیلات

فرشاد محمدپور

مدیر عامل بیمه دی در مراسم نوزدهمین سالروز تأسیس این شرکت عنوان کرد؛ رضایتمندی بیمه شدگان و مشتریان 
در بیمه دی، یک اصل اساسی است. دوم اسفندماه و مصادف با میلاد با سعادت حضرت علی اکبر )ع(، مراسم نوزدهمین 
سالروز تأسیس بیمه دی با حضور رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران، رئیس کل بیمه مرکزی ج.ا.ا، دبیرکل سندیکای بیمه گران 
ایران، فعالان و پیشکسوتان صنعت بیمه، مدیران عامل سابق بیمه دی، مدیران ارشد، کارکنان، شبکه فروش و برخی از 
ذی نفعان و مشتریان شرکت بیمه دی برگزار شد.طی این مراسم، طاهر موهبتی مدیرعامل بیمه دی، ضمن تبریک اعیاد 
شعبانیه و سالروز تاسیس این شرکت، بیان داشت: از جمله وظایف ما در قبال سهامداران معظم بیمه دی که خانواده ی بزرگ 
ایثار و شهادت هستند، سودآوری پایدار است و این مهم، محقق نمی شود مگر با فروش خوب و با کیفیت، و نیز، در نظر داشتن 
مدیریت هزینه ها.وی افزود: اما در فروش بیمه نامه، آن چه می بایست مورد دقت و توجه قرار گیرد، رضایت مندی مشتریان 
است. به دیگر معنا؛ رضایت مندی بیمه شدگان و مشتریان در بیمه دی، یک اصل اساسی است.مدیرعامل بیمه دی در ادامه، 
به بیان توفیقات و دستاوردهای این شرکت به ویژه در حوزه ی فروش پرداخت و این امر را، حاصل تلاش تمامی ارکان و اجزاء 
شرکت در ستاد، شعب و شبکه ی فروش بیمه دی برشمرده و آن را شایسته ی قدردانی دانست.طاهر موهبتی، در خاتمه ی 
سخنان خود، حرکت نوآورانه ی بیمه دی در ارایه ی راهکارهای فن آورانه، جهت افزایش رضایت بیمه شدگان، به ویژه جامعه ی 
معزز ایثار و شهادت را از جمله برنامه ها و افتخارات بیمه دی دانست و تدوام این روند را، مورد تاکید قرار داد./ روابط عمومی

رضایتمندیبیمهشدگانو
مشتریاندربیمهدی،یکاصل
اساسیاست

طاهر موهبتی

سیدمحمد امین آقامیری، دبیر شورای عالی و رئیس مرکز ملی فضای مجازی مصوبات جلسه نودوششم شورای عالی فضای مجازی 
را در خصوص امکان دسترسی به سکوهای خارجی با سازوکارهای حکمرانی پذیر، ساماندهی پیام رسان های اجتماعی و ایجاد سامانه ملی و 
جامع داده ابلاغ کرد. در مصوبه اول، شورای عالی فضای مجازی تنظیم گران بخشی را موظف کرده تا برای ایجاد تنوع در سبد مصرف کاربران 
با سازوکارهای حکمرانی پذیر و با هدف رفع نیاز مردم، سکوها و خدمات پرکاربرد خارجی را که امکان ارائه خدمات در قالب پوسته برای آنها 
وجود دارد، شناسایی و شرایط فعالیت آنها را در داخل کشور فراهم کنند.این مصوبه اعلام کرده که تنظیم گران بخشی موظفند در حوزه 
تنظیم گری خود ظرف مدت یک ماه، خدمات و سکوهای پرکاربرد خارجی را شناسایی و امکان فنی برای دسترسی کاربران به خدمات مفید 
خارجی را در قالب های حکمرانی پذیر مورد بررسی قرار داده و ضوابط ارائه خدمات یاد شده را به مرکز ملی فضای مجازی ارائه کنند.مطابق 
این مصوبه، مرکز ملی فضای مجازی نیز موظف است پس از بررسی، مجوز لازم جهت فعالیت بخش خصوصی را به تنظیم گران بخشی بدهد. 
در بخش دیگری از این ابلاغیه مقرر شده تا سیاست ها و اقدامات ساماندهی پیام رسان های اجتماعی در خصوص مرجع صدور مجوز شبکه های 
اجتماعی و پیام رسان ها برای تصویب در شورای معین شورای عالی فضای مجازی مطرح شود. طبق اعلام مرکز ملی فضای مجازی، همچنین 
بر اساس مصوبه سوم جلسه شورای عالی فضای مجازی، مرکز ملی فضای مجازی موظف شده است تا سامانه ملی سنجش و پایش داده ای 
فضای مجازی را در تمامی لایه های فضای مجازی ظرف مدت سه ماه ایجاد کند و تمامی دستگاه ها، سازمان ها، نهادها و تنظیم گران بخشی 

نیز موظف هستند تا دسترسی به داده ها و سامانه های مرتبط با فضای مجازی را برای مرکز ملی فضای مجازی فراهم کنند. / ایسنا

دسترسیبهسکوهای
پرمخاطبخارجی
امکانپذیرشد

سیدمحمد امین آقامیری

احمدرضا ضرابیه ، مدیرعامل شرکت بیمه سامان، با تاکید براهمیت بیمه عمر و زندگی در رفاه اجتماعی درکشور، ازمحصول بیمه زندگی 
به عنوان عاملی مهم در مدیریت بحران های مالی یک خانواده یاد کرد و گفت که افزایش ضریب نفوذ این محصول منجر به رشد رفاه در جامعه 
شده و زمانی که شرکت های بیمه ای بتوانند محصولات خود را برای مشتریان شفاف کنند اعتماد به صنعت بیمه نیز افزایش خواهد یافت.وی 
در رویداد ملی بایدها و نبایدها در بیمه های زندگی، با تاکید براینکه صنعت بیمه با روش های مختلف ریسک اشخاص و بیمه گذاران را ارزیابی 
می کند، گفت: نهاد ناظر صنعت بیمه بر مبانی یکی از اصلی ترین رشته های بیمه ای یعنی بیمه زندگی تسلط دارد و درعین حال از توسعه امر 
بیمه در کشور و رشد شرکت های بیمه ای حمایت می کند.بیمه نامه های عمر و تشکیل سرمایه یکی از محصولاتی است که شرکت های بیمه 
ای به مردم عرضه می کنند و برای فروش آن حتما باید از بیمه مرکزی مجوز داشته باشند.شرکت های بیمه ای پس از دریافت حق بیمه از مشتری، 
بخشی از آن را برای پوشش های بیمه ای نگه داشته و بخشی از این حق بیمه ها را هم برای سرمایه گذاری استفاده می کنند چرا که شرکت های 
بیمه به عنوان یک سرمایه گذار نهادی دسترسی های بیشتر و متنوع تری نسبت به یک سرمایه گذار انفرادی دارند. وی، به انواع پوشش های 
بیمه زندگی همچون پوشش خطرفوت، فوت حادثی، پوشش ازکارافتادگی و امراض خاص، اشاره کرد و افزود: در تمام جوامع بشری به دلیل 
سبک زندگی مدرن، بیماری های خاص روبه افرایش است. ضرابیه، ضمن اشاره به هزینه های سنگین امراض خاص که ممکن است افراد از عهده 
هزینه درمان آن برنیایند، گفت: بیمه های زندگی فراتر از پوشش های بیمه درمان گروهی و خانواده عمل می کنند.  محصول بیمه زندگی ضمن 

تامین مالی، آرامشی رابرای مشتریان تامین می کندکه هیچکدام از ابزارهای مالی در کشور آن را ندارند ./ روابط عمومی

آرامشبیمهعمروزندگی
رقیبیدربینابزارهای
مالیکشورندارد

کشت قراردادی در 2 میلیون هکتار از اراضی کشاورزی،کشت قراردادی به نفع دولت و بهره بردار است
 کشاورزی قراردادی، سیاستی است که دولت سیزدهم برای تحقق خودکفایی گندم و سایر محصولات اساسی اتخاذ کرده است و از سال 
14۰۰ به صورت آزمایشی، بخشی از کشت گندم، کلزا و برنج را به صورت کشت قراردادی به اجرا درآورد که نتایج قابل قبولی هم به همراه داشت.
علیرضا مهاجر، معاون امور زراعت وزارت جهاد کشاورزی گفت: کشت قراردادی اختیاری است و بیمه محصولات کشاورزی با تخفیف 2۰ 
درصدی و پرداخت در زمان تحویل محصول از ویژگی های کشاورزی قراردادی است. به ترتیب 3 استان شمال غرب کشور شامل استان های 
آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی و اردبیل پیشتاز پیش بینی درصد تحقق تولید کشاورزی قراردادی در کشور هستند. به گزارش شرکت 
بازرگانی دولتی ایران، به ترتیب استان های آذربایجان شرقی با تحقق 1۰3 درصد و بیش از تکلیف تعیین شده برنامه ابلاغی، آذربایجان غربی با 
تحقق ۹8 درصد برنامه ابلاغی و اردبیل با تحقق ۹4 درصد برنامه ابلاغی، در رتبه های اول تا سوم تحقق کشاورزی قراردادی قرار دارند، بعد از این 
سه استان، به ترتیب استان های اصفهان با تحقق 81 درصد، ایلام با تحقق ۷3 درصد و البرز با تحقق ۷2 درصد در رتبه های سوم تا ششم قرار 

دارند و سپس به ترتیب استان های بوشهر، تهران، خراسان  جنوبی، کرمان و خراسان  رضوی در جدول آمار کشت قراردادی جای گرفته اند.
بعد از 11 استان فوق، به ترتیب اســــــتان های خراســــان  شمالی، خوزستان، زنجان، سیستان و بلوچستان، فارس و لرستان قرار 

دارند؛ ضمن اینکه تاکنون کشاورزی قراردادی در 2 میلیون و 12 هزار هکتار از اراضی پیش بینی شده، محقق شده است./ایرنا

پیشبینی،کشاورزی
قراردادیدر۲میلیونو۱۲
هزارهکتارازاراضی

علیرضا مهاجر

 محمدرضا فرزین ؛ رئیس کل بانک مرکزی   گفت : ارز و ریال دو روی یک سکه هستند و زمانی که درباره ارز صحبت می کنیم در واقع در رابطه 
با پول صحبت می کنیم؛ بنابراین وقتی درباره حکمرانی ارزی صحبت می کنیم، باید حکمرانی ریال را نیز مد نظر قرار دهیم. حکمرانی ریال باید 
تقویت شود و تا جایی که می شود سهم ریال حتی در تجارت کشور نیز افزایش یابد.قصد داریم حضور خودمان را در کشور هایی که سهم تجارت 
ندارند، کمتر کنیم و به سمت کشور های شرقی و همسایه حرکت کنیم، در چشم انداز آتی نیز به نظر نمی رسد بتوانیم حجم تجارت آن چنانی با این 
کشور هایی که در آن ها حضور داریم، داشته باشیم؛ اما سهم کشور هایی مثل چین و هند از تجارت جهانی افزایش پیدا کرده و هم اکنون که عضو 
بریکس نیز شده ایم باید بتوانیم با نهادسازی حضور در این کشور ها را تقویت کنیم.در حوزه بریکس پیشنهادات مشخصی برای رشد تجارت با 
کشور هایی مثل روسیه، هند و چین داده ایم، تا به سمت یک پول مشترک و یک سازوکار نقل و انتقال مالی جایگزین برویم، چه اشکالی دارد که 
اعضای بریکس برای خود سازکاری مثل FATF و سوئیفت داشته باشند. این پیشنهادات را مطرح کرده ایم و به دنبال آن هستیم.باید با کشور های 
همسایه و شرق تعامل کنیم و مراودات مالی و تجاری را افزایش دهیم. بستر سیاسی زمینه ساز تجارت است و از طرفی حتی خود تجارت نیز روابط 
سیاسی را تقویت می کند، نگاه ما در بانک مرکزی توسعه این روابط است. دولت سیزدهم نیز از ابتدا اعلام کرده که تعامل با کشور های منطقه افزایش 
پیدا می کند.تمام کشور های دنیا حجم بالایی از تجارت را با همسایگان خود دارند و باید با کشور های همسایه روابط تجاری و مالی خود را افزایش 
دهیم و این روابط را تقویت کنیم.تقویت روابط تجاری و مالی با همسایگان، یکی از ملزومات تقویت حکمرانی ارزی در کشور است. از طرف دیگر 

برای قیمت ارز، دائما کانال هایی نرخ سازی می کنند و هر چه زمان می گذرد تعداد آن ها افزایش پیدا می کند که در جا هایی مرجعیت پیدا کردند.

بریکسبایدFATFوسوئیفت
خودشراداشتهباشد

 محمدرضا فرزین

در نشست هم اندیشی با حضور معصوم ضمیری مدیرعامل، اعضای هیأت عامل و مدیران بیمه پاسارگاد با مدیران ارشد 
فروش شرکت ، چالش ها و فرصت های پیش روی صنعت در حوزه بیمه های عمر و تأمین آتیه مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
معصوم ضمیری مدیرعامل بیمه پاسارگاد در این نشست بر افزایش دانش و آگاهی مدیران ارشد فروش بیمه های زندگی در بخش 
فروش بیمه های زندگی برای پاسخگویی به ابهامات و سئوالات بیمه گزاران و متقاضیان خرید بیمه عمر و تأمین آتیه تاکید کرد 
و گفت: قطعاً در شرایط امروز که شاهد نوسانات متفاوتی در عرصه اقتصادی هستیم باید در خصوص علت چرایی برخورداری از 
خدمات بیمه عمر و تامین آتیه و رفع ابهامات متقاضیان پاسخی علمی و درست ارائه شود.در بازه فعلی که شاهد افزایش نرخ 
سود سپرده ها هستیم برخی سوالات در خصوص تفاوت و تمایز نرخ سود مشارکت بیمه نامه های عمر و تامین آتیه و سایر سرمایه 
گذاری ها مطرح می شود، طبیعتاً برای منابع مالی متفاوت راهکارهای متفاوتی برای سرمایه گذاری وجود  دارد و این طبیعی است 
که افراد با منابع مالی بیشتر تمایل به کسب سود بالاتر داشته باشند و برای سرمایه گذاران کم ریسک سپرده گذاری با نرخ های 
اکنون قطعا جذاب است.اما  بیمه عمر و تأمین آتیه با هدف تشکیل سرمایه با منابع خرد ایجاد می شود و در کنار خرید این بیمه 
نامه علاوه بر برخورداری از سود مشارکت بیمه گزاران متناسب با قرارداد منعقد شده با شرکت بیمه، ریسک های متعددی را 
پوشش می دهند در نتیجه در گام اول باید این آگاهی به بیمه گزاران داده شود. با توجه به اطلاعاتی که در کدال نیز موجود است 

بیمه پاسارگاد نسبت به سهمی که از بازار در اختیار دارد جز مقتدر ترین ها از نظر بنیه مالی و دارایی ها است. / روابط عمومی

بیمهپاسارگاددرکلاس
مقتدرترینهایصنعتبیمه
ازنظربنیهمالیوداراییها

معصوم ضمیری

علی اصغر شالبافیان معاون گردشگری وزارت میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی  در مراسم افتتاح نمایشگاه بین المللی گردشگری 
از ورود ۵ میلیون گردشگر خارجی به کشور در 1۰ ماهه سال جاری خبر داد.در 1۰ ماه نخست امسال ۵ میلیون و 4۰۰ هزار گردشگر خارجی به ایران 
سفر کردند که نسبت به مدت مشابه سال قبل، ۵2 درصد رشد داشته است.نمایشگاه امسال در مساحتی به وسعت 6۰ هزار متر مربع و در 2۰ سالن 
برگزار می شود. این نمایشگاه میزبان رئیس جمهور و دبیرکل سازمان جهانی گردشگری است. تلاش شده تا فضای خلاقی برای همه ذی نفعان 
فراهم شود.وی گفت: یکی از ویژگی های نمایشگاه آن است که ۵۰ برنامه تخصصی برای این دوره از نمایشگاه تدارک دیده شده و هم زمان با برپایی 
هفدهمین نمایشگاه بین المللی گردشگری تهران، 2۰ اینفلوئنسر به منظور تولید محتوا در حوزه گردشگری وارد کشور شده اند؛آمادگی برای کمک 
به جهانی شدن روستاهای ایران؛رئیس سازمان گردشگری ملل متحد نیز در مراسم افتتاح نمایشگاه گردشگر گفت: آمادگی داریم تا به روستاهای 
مهم گردشگری ایران کمک کنیم تا به جایگاه جهانی دست پیدا کنند.حس فوق العاده ای دارم که به ایران برگشتم. ما در این نمایشگاه پرشور گرد 
هم آمدیم و جدیدترین گزارش گردشگری و آخرین داده های گردشگری جهان اخیراً منتشر شده که برای ما دلگرم کننده بود، رقم گردشگری 
بین المللی 84 درصد به میزان خود در قبل از کرونا رسیده است و گردشگری در مسیر درستی از بازیابی قرار گرفته است. ایران از نظر تاریخی و 
فرهنگی بسیار غنی است و مردم ایران پذیرای مسافران از سراسر جهان هستند. گردهمایی امروز مقامات نیز الهام بخش وحدت است.روستای 
کندوان به عنوان بهترین روستای گردشگری در سال 2۰23 انتخاب شده و من آن را به مردم ایران تبریک می گویم، اعتقاد دارم روستاهای بیشتری 

در ایران است که ظرفیت جهانی شدن را دارند. ما آماده ایم تا به این روستاها کمک کنیم تا به جایگاه جهانی دست پیدا کنند./ ایرنا

5میلیونگردشگرورودی
در۱۰ماهاولسال

علی اصغر شالبافیان احمدرضا ضرابیه

خبر

رئیس ســازمان برنامه و بودجه ضمن اعام اینکه ایران نوزدهمین اقتصاد 
دنیاست، گفت: تولید ناخالص داخلی تا پنج سال آینده به ۲.۵ تریلیون دلار می رسد. 
داوود منظور در توئیتی نوشت: ایران نوزدهمین اقتصاد دنیا با تولید ناخالص داخلی 

1.۸1 تریلیون دلار )براساس شاخص قدرت خرید( است.
به گفته وی، برای پنج سال آینده افزایش تولید ناخالص داخلی به سطح ۲.۵ 
تریلیون دلار )براساس شاخص قدرت خرید( همزمان با ۵0 سالگی انقاب اسامی 
هدف گذاری شده است. منظور گفت: این رتبه بندی توسط نهادهای بین المللی 
براساس نرخ ارز مرجع موسوم به نرخ برابری قدرت خرید صورت گرفته است. این نرخ 
ارز متفاوت از نرخ ارز اعامی ازســوی کشورها است و توسط نهادهای بین المللی 
محاسبه می شود.برای محاسبه این شاخص یک سبد کالای مشخص برحسب پول 
ملی دو کشور ارزش گذاری می شود. نسبت این دو ارزش به یکدیگر نرخ ارز بر حسب 
برابری قدرت خرید را نشان می دهد. در کشورهایی مثل ایران که یارانه گسترده ای 

پرداخت می شود، این نرخ بسیار کمتر از نرخ ارز اعامی توسط بانک مرکزی است.
ورود صندوق توسعه ملی به سرمایه گذاری های بخش خصوصی

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور اعام کرد: رویکرد جدید صندوق توسعه 
ملی مبنی بر مشارکت در طرح های سرمایه گذاری بخش خصوصی مورد تایید هیئت 

امنا قرار گرفت.
»داود منظور« در صفحه خود در فضای مجازی نوشت:  در دومین جلسه هیئت 
امنا صندوق توسعه ملی در سال جاری با حضور رئیس جمهور، گزارش هیئت نظارت 
درخصوص عملکرد سال گذشته صندوق بررسی و بندهای مربوط مورد تصمیم گیری 
قرار گرفت، رویکرد جدید صندوق توســعه ملی مبنی بر مشارکت در طرح های 

سرمایه گذاری بخش خصوصی مورد تایید هیئت امنا قرار گرفت.
مهدی غضنفری ، رئیس هیئت عامل صندوق توسعه ملی هم چندی قبل از 
امکان مشارکت هموطنان خارج از کشور با این صندوق خبر داد و گفت: اگر هموطنان 
خارج از کشور عاقه مند هستند در داخل یا خارج از کشور سرمایه گذاری داشته 
باشند، امکان مشارکت با صندوق برای آن ها فراهم است؛ البته لازم نیست فقط در 

طرح هایی که صندوق توسعه ملی پیشنهاد می دهد مشارکت کنند.
در واقع صندوق توســعه ملی به فرد ایرانی که خارج از کشور است ضمانت 
می دهد در صورتی که گیرنده وام نکول کرد، صندوق وام را بازپرداخت خواهد کرد.

وی با تاکید بر اینکه صندوق توسعه ملی تقریبا مجوز همه ابزارهایی که بانک ها 
می توانند داشــته باشند را اخذ کرده  است، عنوان کرد: یعنی صندوق توسعه ملی 

می تواند مجموعه ای از فعالیت بانکداری و صرافی را انجام دهد./ روابط عمومی

ایران نوزدهمین اقتصاد دنیا شد

سه شنبه هشتم اسفند ماه 1402، شماره 400-490
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 معــاون اول رئیس جمهور و در آســتانه دهمین ســالگرد اباغ 
سیاســت های کلی اقتصاد مقاومتی ازسوی رهبر انقاب و “روز اقتصاد 
مقاومتی و کارآفرینی” با جمعی از کارآفرینان و فعالان بخش خصوصی 

دیدار کرد و پای درد و دل و دغدغه های آنان نشست.
به گزارش پایگاه اطاع رسانی معاون اول ریاست جمهوری،محمد 
مخبر در این جلســه بخش خصوصی و فعالان اقتصادی را به مشارکت 
هرچه بیشتر در اقتصاد و استفاده از ظرفیت ها و مزیت های کشور فراخواند 
و گفت: دولت آمادگی دارد بســتر فعالیت و نقش آفرینی هرچه بیشتر 
بخش خصوصی را در اقتصاد کشــور فراهم کند و موانع را از سر راه آنان 

بردارد.
معاون اول رئیس جمهور یکی از مهمترین مســائل و موانع پیش 
روی توسعه کشور را کمرنگ بودن نقش بخش خصوصی در اقتصاد کشور 
برشمرد و افزود: البته این مشکل دو سویه است و متاسفانه طی سالیان 
گذشــته و در ادوار مختلف، روابط و تعامل مناسب میان دولت و بخش 
خصوصی در کشور شکل نگرفته و این ارتباط به صورت حداقلی بوده که 
اصاح این روند و نزدیک شدن بخش خصوصی و دولت یکی از نیازهای 

مهم و ضروری امروز کشور است.
باور قطعی دولت این است که دستیابی به رشد اقتصادی ۸ درصدی، 
ثبات بازار، اطمینان از نرخ ارز و تحقق سایر اهداف اقتصادی جز با فعال 
شدن بخش خصوصی و مشارکت جدی فعالان اقتصادی محقق نخواهد 

شد.
وی به ظرفیت های گسترده کشور همچون ذخایر نفت و گاز، نیروی 
انســانی نخبه و مجرب، معادن و سایر مزیت ها اشاره و خاطرنشان کرد: 
فعال سازی این ظرفیت ها توسط بخش دولتی میسر نیست و لازم است 
بخش خصوصی پای کار باشــد تا از این ظرفیت های گسترده در جهت 

توسعه و بزرگ شدن اقتصاد کشور استفاده کند.
وظیفه دولت از یک ســو حل مشکات بخش خصوصی و ازسوی 
دیگر پاســخگویی به دغدغه ها و نیازهای مردم است ضمن آنکه باید در 
این میان به دنبال بی اثر کردن نقشه ها و کارشکنی های دشمن نیز باشد؛ 
که امیدوارم با همراهی بخش خصوصی بتوانیم به این برنامه ها جامه عمل 

بپوشانیم.

بیش از گذشته آمادگی دارم جلسات هماهنگی و همفکری با فعالان 
اقتصادی و نمایندگان بخش خصوصی را به صورت مستمر ادامه دهم تا 
به برنامه ای مشترک و جامع الاطراف دست یابیم که هم مشکات و موانع 
بخش خصوصی برطرف شود و هم به دغدغه های اقتصادی و معیشتی 
مردم پاســخ داده شود،بخش خصوصی و شرکت های دانش بنیان باید 
پشت فرمان اقتصاد کشور باشند، من صمیمانه دست بخش خصوصی را 
میبوســم و نقشه اســتراتژی صنعتی که تدوین کرده اند را روی چشم 
می گذارم و تاش خواهم کرد که بستر فعالیت فعالان اقتصادی را فراهم 
کنم.  در این جلســه رئیس کل بانک مرکزی نیز به برخی ســوالات و 
دغدغه های مطرح شده ازسوی فعالان اقتصادی پاسخ داد و گفت: بانک 
مرکزی در ســال جاری تاش کرده است که نرخ رشد اقتصادی کاهش 
پیدا نکند و همزمان تورم کاهشــی باشد و نقدینگی نیز کنترل شود که 

خوشبختانه تا حد زیادی در این برنامه موفق بوده ایم.

محمدرضا فرزین گزارشی از اقدامات صورت گرفته برای کنترل 
نرخ ارز و تامین نیازهای ارزی بخش خصوصی ارائه کرد و از راه اندازی ابزار 
جدیدی تحت عنوان بازار ســلف ارزی در مرکز مبادله ارز و طای ایران 

در آینده نزدیک خبر داد.
در این نشست که وزرای امور اقتصادی و دارایی و صنعت، معدن و 
تجارت نیز حضور داشــتند، فعالان اقتصــادی و مدیران عامل برخی 
شرکت ها ضمن تشریح دغدغه ها و مشکات پیش روی فعالیت بخش 
خصوصــی، از آمادگی کامل خود برای همراهی با دولت و نقش آفرینی 

هرچه بیشتر در اقتصاد کشور خبر دادند.
تامین نقدینگی و سرمایه درگردش، موانع و بروکراسی اداری، رفع 
محدودیت های ارزی و چند نرخی بودن ارز از جمله مهمترین موضوعات 
مطرح شــده ازسوی فعالان اقتصادی در این جلسه بود که مورد بحث و 

بررسی قرار گرفت.

هفته نامه اقتصادی ایران

 دولت آمادگی دارد بستر فعالیت بخش خصوصی 
را در اقتصاد کشور فراهم کند

سخنگوی کمیسیون توسعه تجارت خانه صمت از تجارت غیر نفتی 50 میلیارد دلاری ایران و 15 کشور همسایه در   10 ماهه امسال خبر داد. سید روح الله لطیفی  درخصوص تجارت 
غیر نفتی ایران با 15 کشور همسایه، اظهار داشت: از ابتدای سال جاری تا پایان دی ماه، ۷9 میلیون و 9۸۲ هزار و 360 تن کالا به ارزش ۴9 میلیارد و ۸31 میلیون و ۸۷1 هزار دلار 
بین ایران و کشورهای همسایه ایران تبادل شد که سهم صادرات ایران به این کشورها 60 میلیون و 36۸ هزار و 6۴۲ تن کالا به ارزش ۲3 میلیارد و 150 میلیون و ۴۸3 هزار دلار 
و سهم واردات ایران از کشورهای همسایه، 19 میلیون و 613 هزار و ۷1۷ تن به ارزش ۲6 میلیارد و 6۸1 میلیون و 3۸۸ هزار و ۴65 دلار بوده است. تجارت ایران و همسایگان، 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته با رشد یک و هشت دهم درصدی همراه بوده است.او درخصوص صادرات محصولات غذایی و کشاورزی ایران به همسایگان اظهار 
داشت: عراق با خرید هفت میلیارد و ۲00 میلیون دلار، امارات با پنج میلیارد و ۲00 میلیون دلار و ترکیه با سه میلیارد و 500 میلیون دلار، سه مقصد نخست صادرات کشورمان در 
بین همسایگان بودند.سخنگوی کمیسیون توسعه تجارت خانه صمت درخصوص میزان واردات از کشورهای همسایه گفت: در 10 ماهه امسال، امارات با فروش 1۷ میلیارد 

دلار ، ترکیه با شش میلیارد دلار، روسیه با یک میلیارد و 500 میلیون دلار، سه کشور نخست در بین همسایگان برای فروش کالاهای مورد نیاز کشورمان بودند ./فارس 

تجارت5۰میلیارددلاری
ایرانوکشورهای
همسایهدر۱۰ماه

برگزاری همایش »حضور تا ظهور«

استاندار تهران با بیان این که هر عملی برای تحول خواهی 
و آینده سازی، جهاد است، اظهار کرد: با تولید، در اقتصاد کشور 
و در نقطه مرزی، با اسلحه برای مقابله با دشمنان به هدف خود 
خواهیم رسید و با شناخت دشمن، نیرنگ های آنان را نقش بر 
آب خواهیم کرد که البته لازم است آگاه، هوشیار و زمان شناس 

باشیم.
علیرضا فخاری در همایش »حضور تا ظهور« که به همت 
حوزه ۵01 بسیج نبی اکرم )ص( گروه صنعتی ایران خودرو و با 
حضور مدیر عامل این گروه صنعتی و نمایندگان جامعه کارگری 
از کارخانه های بزرگ اســتان تهران در سالن همایش ساپکو 
برگزار شد، با ذکر این نکته که باید همیشه در مسیر نورانی شهدا 
حرکــت کنیم، گفت: تولیدکننــدگان در خط مقدم جهاد و 
استقال کشور قرار دارند و جامعه کارگری دارای اصول نیکویی 
مانند قاعده مندی، استواری، پیشرو بودن، صداقت، مقاومت، 

خلوص نیت و استقال طلبی است.
وی ادامه داد: دشمن از اول انقاب سعی کرد، از مسیرهای 
مختلف برای رســیدن به اهداف خود در جامعه کارگری نفوذ 
کند، ولی به علت درک بالا، موقعیت شناســی و تدبیر جامعه 
کارگری، موفق به این کار نشد و این قشر زحمت کش، کم ادعا 
و پرتاش در تمام عرصه ها به نظام جمهوری اســامی ایران 

وفادار ماند.
فخاری با بیان این که خواسته ما استقال و آزادی بود و با 
همه گرفتاری ها، شاهد حضور گسترده مردم در مناسبت های 
مختلف هســتیم و نباید در این راه متوقف شویم، افزود: چون 
اقدامات تولیدکنندگان و بسیجیان مبتنی بر اعتقاد، ایمان و 
خلوص است، چراغ این جهاد خاموش نخواهد شد و تا تحقق 

آرمان های شهدا ادامه خواهد داشت.
وی به سناریوی دشمن در دوقطبی کردن جامعه اشاره و 
تاکید کرد: هر جا که متحد و یک دســت بودیم و دفاع کردیم، 
دشمن ناامید شده و شکست خورده است. به فرموده مقام معظم 
رهبری، انتخابات مهم ترین موضوع جاری کشور است که در 
کنار انتخــاب نمایندگان و قانون گذاران، اصاح نقاط بهبود و 
همچنین با اتحاد ملت، نتیجه و خروجی نهایی از صندوق ها، 

رای برای نظام جمهوری اسامی خواهد بود.
فخــاری عاوه بر بهبود معیشــت کارگران، کاهش نرخ 
بیکاری را از دیگر توفیقات دولت سیزدهم دانست و ادامه داد: 
در دولت سیزدهم شاهد کاهش نرخ بیکاری در کشور هستیم، 
به طوری که در برخی از نقاط شــاهد کمبود نیروی کارگری و 
متخصص هستیم که لازم است تربیت نیروی کار حرفه ای مد 

نظر مدیران شرکت های تولید قرار گیرد.
وی ضمن قدردانی از حوزه بسیج گروه صنعتی ایران خودرو 
در برگزاری این همایش گفت: همه باید در کنار هم، برای هم 
و با هم برای ایران سربلند اختافات را کنار بگذاریم و دشمنان 

را که در حال دسیسه چینی هستند ناامید کنیم.
فرمانده سازمان بسیج کارگران و کارخانجات تهران بزرگ 
نیــز در این همایش ضمن قدردانی از مدیرعامل ایران خودرو، 
مدیرعامل ساپکو و فرماندهی حوزه ۵01 بسیج گفت: جامعه 
کارگــری در زمان دفاع مقدس در حوزه های مختلف اعزام به 
جبهه، کمک های مردمی و... حضور فعالی داشتند و 14 هزار 

شهید تقدیم انقاب کردند.
حســین قلیجی ادامه داد: کارگران بعــد از جنگ و در 
سال های اخیر در کسوت مدافعان حرم و شهدای امنیت ایفای 
نقش کرده اند و در شرایط فعلی که در جنگ اقتصادی هستیم، 
همه کارگران و مدیران به عنوان افسران جنگ اقتصادی نقش 

مهمی در روند تولید و کاهش وابستگی داشته اند.
محرومیت زدایی و تامین اقام معیشتی در مناسبت های 
ملی و مذهبی مختلف، از دیگر اقدامات جامعه کارگری ما است 
و در این همایش پنج هزار و ۵00 بســته کمک معیشتی و ۸0 
سرویس جهیزیه به همت این عزیزان تهیه و برای نیازمندان 
توزیع خواهد شــد،ماموریت تخصصی کارگران، روشن نگه 
داشتن چراغ تولید و صنعت است که در استان تهران، این اقدام 
ارزشمند توسط کمیسیون کارگری استانداری تهران در حال 
انجام اســت و در 11 ماهه اخیر اتفاقات بی نظیری برای رفع 
مشــکات کارخانه ها و کارگران صورت گرفت تا چرخ تولید 

متوقف نشود. 
گفتنی است، همایش »حضور تا ظهور«، به همت حوزه 
۵01 بسیج نبی اکرم )ص( گروه صنعتی ایران خودرو و با حضور 
استاندار تهران، مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، فرمانده 
سازمان بسیج کارگران و کارخانجات تهران بزرگ، مدیران عامل 
شرکت های تابعه گروه صنعتی ایران خودرو، سرپرست اداره کل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی تهران، فرمانده حوزه بســیج ۵01 
نبی اکرم)ص( و بسیجیان کارخانجات استان تهران هم زمان با 
ولادت حضرت علی اکبر )ع( و روز جوان در سالن همایش های 

شرکت ساپکو برگزار شد./روابط عمومی 

گفتگو خبر
ورود خودروهای دست دوم ، ضربه  سختی به 

خودروسازان دولتی و خصوصی وارد می كند

سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودرو 
به نظر من، واردات خودروهای دســت دوم نه تنها درد بازار را از 
ریشــه  دوا نخواهد کرد، بلکه ممکن است بعد از تسکین موقت آن، 
مشکاتی را به مصائب سال آینده صنعت و بازار خودرو تحمیل کند. 
به دلیل این که اگر قرار باشد خودروهای دست دوم با تیراژ بالا وارد شود، 
ضربه  سختی به خودروسازان دولتی و خصوصی وارد می کند و جلو 

رشد این صنعت را خواهد گرفت.
 واردات خودروهای نو ، 

به تنظیم بازار بیشتر کمک می کند 
اگر واردات خودروهای نو سالی به تعداد ۵0 تا 100 هزار خودرو 
ادامه پیدا کند، به تنظیم بازار بیشــتر کمک می کند تا خودروهای 
دست دوم که در شأن شهروندان ما نیست. اگر از روی ناچاری برای 
تنظیم بازار این کار انجام می شود، آن هم در تیراژ انبوه و در کوتاه مدت 
شاید مقداری عطش بازار را فروکش دهد؛ اما در درازمدت نقش زیادی 
برای توسعه صنعت خودروی ما نخواهد داشت. اگر معادل 10 درصد 
تولید داخــل را به واردات خودروهای نو اختصاص می دادیم، چهره 
بازارمان به روزتر و فضای آن رقابتی تر می شد و اثرات مثبت تر آن به 

چشم می آید.
 باید بررسی شود خودروهای وارداتی

 با چه تعرفه هایی وارد می شوند 
در رابطه با قیمت محصولات موجود در بازار ممکن است تاثیراتی 
داشته باشد، ولی این نیز باید بررسی شود خودروهای وارداتی با چه 
تعرفه هایی وارد می شوند. اگر قرار است خودروهای 10هزار دلاری 
دســت دوم از کشورهای منطقه همچون امارات یا ترکیه به صورت 
محدود وارد شده و مشمول تعرفه های بالا شود، باز همان قیمت چند 
میلیارد تومانی که برخی از خودروهای نو داخلی دارند، تکرار می شود. 
پس عما نمی شــود قیمت را در آینــده پیش بینی کرد و به تعداد 

خودرویی که وارد می شود، بستگی دارد.
 اگر باید امسال یک میلیون و ۷۰۰هزار خودرو 

 تولید کنیم، پس باید تمام زمینه ها
 برای تحقق این برنامه فراهم شود

به عقیده من، قوانین برای اثربخشی باید حداقل برای یک دوره 
متناسب با انتظار عملکردی مدیران اجرایی استمرار داشته باشند. اگر 
طبق برنامه باید امسال یک میلیون و 700هزار خودرو تولید کنیم، 
پس باید تمام زمینه ها برای تحقق این برنامه فراهم شود. باید به این 
موضوع هم باید توجه داشت که اگر یک میلیون و 300هزار خودرو هم 
تولید شود، 100هزار خودرو دست دوم تاثیر چندانی بر قیمت ندارند. 
به هیچ وجه هم رقیب خودروسازان داخلی نیستند. چون آن ها قیمت 
کارخانه ای پایینی دارند، ولی در بازار قیمت بالایی به خود اختصاص 
می دهند. از این شاخه به آن شاخه پریدن در دولت سیزدهم، آن هم 
زمانی که به سرعت وزرای صمت تغییر یافتند، امری ناپسند است. برای 
این که قوانین بتوانند اثربخشی مشخصی داشته باشند، باید چندسال 
و برخی مواقع چند دهه ادامه داشــته باشد. ما ظرف یک سال بارها 
همه چیــز را تجربه کردیم و جواب نگرفتیــم و الان هم نمی دانیم 

می خواهیم چه کار کنیم.

پیرو اطلاعیه منتشر شده بانک دی در سامانه کدال، با موضوع قطعی شدن معامله کوهستان پارک شادی مشهد، این بانک 3۷ 
هزار و 500 میلیارد ریال سود شناسایی کرد.به گزارش روابط عمومی بانک دی؛ پیرو اطلاعیه منتشره در سامانه کدال، این بانک 
از قطعیت معامله واگذاری ملک موسوم به کوهستان پارک شادی مشهد در قبال املاک سهل البیع سازمان اموال و املاک کوثر 
خبر داد. بر این اساس و با توجه به وصول و تهاتر قسمتی از بهای معامله کوهستان پارک مشهد، رویداد مزبور در دفاتر مالی 
بانک ثبت و مبلغ 3۷.500 میلیارد ریال سود شناسایی گردیده است.همچنین علاوه بر املاک مذکور، فرایند قیمت گذاری مابقی 
املاک معرفی شده دیگر نیز در دست انجام است که به زودی به بانک دی واگذار خواهد شد.واگذاری موفق کوهستان پارک 
شادی مشهد، به عنوان یکی از املاک بزرگ مقیاس بانک دی، یکی از گام های اساسی در پیاده سازی برنامه تحول این بانک و از 

مهمترین خواسته های سهامداران از هیئت مدیره بانک دی بود که تحقق آن خبری خوش برای سهامداران نماد دی است.

بانکدی37هزارو500میلیاردریالسودشناساییکرد
بانک سامان در راستای ایفای مسئولیت اجتماعی خود، با اختصاص یک واحد تجاری واقع در برج سامان، به مجموعه خانه هفت دست، از 
اشتغال زنان سرپرست خانوار حمایت کرد.بر این اساس، طی همکاری مشترک بانک سامان و خانه هفت دست، قرار است در این واحد 
تجاری صنایع دستی تولید شده توسط زنان سرپرست خانوار در معرض فروش عموم قرار بگیرد.بانک سامان در یک همکاری مشترک 

با اتاق بازرگانی ایران و اتریش، برنامه مبارزه با پولشویی را اجرایی می کند.
با اعلام رسمی اتاق بازرگانی مشترک ایران و اتریش، با توجه به مذاکرات و تفاهم صورت گرفته میان بانک سامان و این اتاق، از این پس 
تمامی برنامه های مربوط به پیشگیری از پولشویی اتاق با همکاری بانک سامان برگزار می شود، پیش از این بانک مرکزی اعلام کرده بود 
که بر اساس نتایچ بازرسی جامع با رویکرد ریسک محور، بانک سامان از حیث  تطبیق و میزان رعایت ضوابط مبارزه با پول شویی و تامین 

مالی تروریسم با کسب رتبه نخست شبکه بانکی در صدر پوشش الزامات این حوزه قرار گرفته است./روابط عمومی 

همکاریمشترکبانکسامانوخانههفتدستبرایحمایتاززنانسرپرستخانوار

 محمود مشهدی شریف،رئیس انجمن مراکز اسقاط 
و بازیافت کشور ضمن اشاره به اینکه یکسال از تصویب قانون 
ساماندهی صنعت خودرو می گذرد و با گذشت بیش از 
یک ماه از تصویب در کمیسیون زیربنایی دولت، اما هنوز 
اجرایی نشده است از این تاخیر یک ساله در اجرای قانون 
گله کرد، پس از برگزاری 17 جلسه تخصصی در کمیسیون 
فرعی و چندین جلســه در کمیسیون اصلی زیربنایی، 
صنعت و محیط زیست دولت و همچنین گذشت بیش از 
یکســال از تصویب اصاحیه ماده 10 قانون ساماندهی 
صنعت خودرو )11 بهمن ماه ســال 1401( و برگزاری 
ساعت ها جلسات کارشناسی، چهارم دی ماه، آیین نامه 
اجرایی این ماده در کمیسیون اصلی زیربنایی دولت به 
تصویب  رسید و برای تصویب نهایی به هیات وزیران رفت.
بر این اساس یکسال از تصویب اصاحیه ماده 10 
قانون ساماندهی صنعت خودرو پیرامون از رده خارج کردن 
خودروهای فرسوده می گذرد و چند ماهی است صنعت 
خودرو منتظر اباغ آیین نامه اسقاط خودروهای فرسوده 

است اما آیین نامه این قانون هنوز اباغ نشده است. این 
درحالیست که به اعتقاد فعالان این حوزه، عدم اسقاط 
خودروهای فرسوده از جمله مهمترین معضات اصلی در 

مسیر اجرای قانون هوای پاک است.
یادآوری می شــود که قانون ساماندهی صنعت 
خودرو حدودا 4.۵ سال پیش مورد بحث مجلس قبلی قرار 
گرفت و در گیرو دار رفت وآمد به شورای نگهبان و مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام، در نهایت پس از سه سال، در 
خرداد ماه سال 1401 به تصویب رسید. قانون سه سال 
طول کشید تا تصویب شد. پس از آن، سه ماه به دولت مهلت 
داده شد تا آیین نامه از رده خارج کردن خودروهای فرسوده 
را تدوین، تصویب و اباغ کند؛ اما چه اتفاقی افتاد؟ به جای 
آنکه این آیین نامه تصویب و اباغ شود، ماده 10 این قانون 
را اصــاح کردند و نــام “قانون اصاح مــاده 10 قانون 
ساماندهی صنعت خودرو” را بر آن نهادند. به عبارت دیگر 
درست در شهریور ماه که قرار بود آیین نامه از رده خارج 
کردن خودروهای فرسوده تصویب شود، ماده 10 را اصاح 

کردند. بر این اساس 9 ماه از فرصت 
سه ماهه دولت برای اباغ گذشته اما 

هنوز خبری از اباغ نیست.
در پی این تاخیر پیش آمده، 
یکــی از مدیــران مراکز اســقاط 
خودروهای فرســوده از تعدیل 9۶ 
درصدی نیروهای فعال در مرکز خود 
خبر داده و گفت: طی سال های اخیر 
به لحــاظ برخی تصمیمــات در 

شرایطی قرار گرفته ایم که از ۸0 نفر کارکن درحال حاضر 
با سه نفر مشغول هستیم و مراکز در آستانه تعطیلی کامل 

هستند.
رئیس انجمن مراکز اســقاط و بازیافت کشور، 
تصریح کرد: متاسفانه 9 ماه از فرصت سه ماهه دولت برای 
تصویب و اباغی آیین نامه از رده خارج کردن خودروهای 
فرسوده گذشــته اما هنوز این امر محقق نشده است. 
بندهای تشویقی و تنبیهی بسیاری از آیین نامه در نظر 

گرفته شده که از جمله آن ها، تعداد گواهی اسقاط به ازای 
سن خودرو اســت که هر چه سن خودرو، کمتر تعداد 
گواهی اسقاط بیشتر و هرچه سن خودرو، بالاتر، تعداد 

گواهی اسقاط کم تر دریافت کند.
اما در این رابطه، محمدمهدی ابراهیمی، قائم مقام 
رئیس ستاد نوسازی ناوگان اسقاط خودروهای فرسوده، 
اعام کرده است: در حوزه دولت، اقدامات تصویب صورت 
گرفته و کارها به پایان رسیده است؛ بنابراین امیدوار هستیم 

که از ابتدای سال آینده، این قانون اجرایی شود./ایسنا 

گلایه رئیس انجمن مراکز اسقاط از تاخیر یک ساله در اجرای قانون ساماندهی صنعت خودرو

علی صالحی دادســتان عمومی و انقاب اســتان تهران در 
چهارمین جلسه کارگروه نظارت و پیگیری حقوق عامه با موضوع 
آلودگــی هوا گفت: یکی از موضوعاتی کــه در حوزه حقوق عامه 
پیگیری می کنیم بحث هوای پاک است، با حضور مسئولان مربوطه 
در دادســرای تهران چهارمین جلسه کارگروه نظارت و پیگیری 
حقــوق عامه با موضوع آلودگی هوا مورد بررســی و پیگیری قرار 

گرفت.
حسب اظهارات مسئولان مربوطه یکی از مسائلی که باعث 
آلایندگی جدی در شــهر تهران می شود بحث خودرو ها و وسایل 
نقلیه فرسوده است. طبق گزارش مدیرکل محیط زیست استان 
تهران، ۶1 درصد از آلایندگی هوا در تهران ناشــی از خودرو های 
متحرک اعم از ســواری، اتوبوس ها، تاکســی ها و مینی بوس ها و 

وانت ها است.
در دادســرای تهران بر روی بحــث جایگزینی خودرو های 

فرسوده و نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی متمرکز شده ایم.
مشــکلی که در این جلسه مطرح شد بحث تامین اعتبارات 
لازم در این حوزه است که پیگیری های لازم از دستگاه های متولی 
صورت خواهد گرفت و نیاز است تمام دستگاه ها به صورت جدی 

در این زمینه کمک کنند.
صالحی گفت: بانک مرکزی در حوزه تامین ارز برای واردات 
بخــش عظیم قطعات و لوازمی که ناوگان عمومی نیاز دارد کمک 
کند و در حوزه دادستانی این موضوع را پیگیری خواهیم کرد. وی 
اظهار داشت: موضوع دیگر بحث تامین برق و زیرساخت های این 
خودرو ها است که پیگیری های لازم صورت خواهد گرفت امیدوارم 
که بتوانیم در اسرع وقت و با پیگیری های تمام دستگاه هایی که در 

قانون هوای پاک مسئولیت دارند 
این مشکل را به حداقل برسانیم.

امیدواریم ظرف دو ســال 
آینده بتوانیم ناوگان عمومی که 
مورد نیاز و مطالبه مردم است را 
پیگیری کنیم تا مشــکات را 

برطرف کنیم.
در این حوزه به دستگا های 
مسئول تذکرات لازم ارسال شده 
است. همچنین قباً پرونده ای در 
دادسرای تهران تشکیل شده که 
منتهی بــه صدور قــرار جلب 
دادرسی و حکم قطعی نیز صادر 
شده است و اگر دستگاهی در این 
زمینه کم کاری و ســهل انگاری 
کرده باشد و به تکالیف خود در 
قانون هوای پــاک عمل نکرده 
باشد قطعاً برخورد قانونی خواهیم 

کرد.
ولی الله مهبودی، معاون حقوق عامه و پیشگیری از وقوع جرم 
دادسرای عمومی و انقاب تهران نیز در این جلسه گفت: موضوع 
این جلسه بررسی عملکرد گزارش اقدامات دستگاه های مسئول 
درباره اجرای قانون هوای پاک و مصوبات جلسه گذشته همچنین 
ارائه برنامه اعضا و دستگاه های مسئول درباره از رده خارج کردن 
خودرو های فرسوده و ارائه برنامه اعضا و دستگاه های مسئول درباره 

توسعه و نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی است.
در ادامه این جلســه دستگاه های مسئول طبق وظایفشان 
مطابق قانون درباره از رده خارج کردن خودرو های فرســوده که 
شامل اسقاط وسایل نقلیه موتوری فرسوده، بیمه مسئولیت از رده 
خــارج کردن خــودرو، تدوین و اباغ آیین نامــه اجرائی ماده ۸، 
ممنوعیت تردد، حمل بار، مسافر، صدور گواهی معاینه فنی و بیمه 
شخص ثالث همچنین فروش و نقل و انتقال خودرو های فرسوده 

می شود گزارش هایی را ارائه کردند./میزان 

برخورد قانونی در انتظار دستگاهی که به تکالیف خود در قانون هوای پاک عمل نکرده باشد

www.etebar.net
 پارسیانی ها در استان های مختلف

 رییس و نایب رییس شورای هماهنگی شدند
در انتخابات اخیر شورای هماهنگی شرکت های بیمه، مجموعه ای از 
مدیران شعب استانی شرکت بیمه پارسیان به عنوان رییس، نایب رییس و 
دبیر برخی از این شــوراها انتخاب شدند.در این انتخابات که در تاریخ ۲9 
بهمن ماه به صورت آناین در سراسر کشور برگزار شد، ۸ مدیر شعبه بیمه 
پارسیان به عنوان رییس، نایب رییس و دبیر شورای هماهنگی استان ها 
انتخاب شدند.در این میان، افرادی همچون سعید توسلی مدیر منطقه غرب 
به عنوان رییس شورای هماهنگی استان کرمانشاه و همچنین فرهنگ 
جوادی نوده رییس شعبه اردبیل، فرهاد بازیار رییس شعبه رشت و رامین 
احتشامی رییس شعبه کرمان به عنوان رییس شورای هماهنگی این استان 
ها، شورش سلیمان پور رییس شعبه سنندج و کیوان کمالی رییس شعبه 
زاهدان به عنوان نایب رییس شــورای هماهنگی استان های مربوطه و 
همچنین حسین لعل نظامی مدیر منطقه شرق کشور به عنوان نایب رییس 
شورای هماهنگی استان خراسان رضوی و در پایان سید سجاد نیک نژاد 
رییس شعبه یاسوج به عنوان دبیر شورای هماهنگی استان کهگیلویه و 
بویراحمد معرفی شدند.انتخاب و حضور فعال روسای شعب بیمه پارسیان 
در هیات رییسه شورای هماهنگی شرکت های بیمه در استان ها، نشان از 
کارآمدی و تعهد مدیران این شرکت به گسترش فرهنگ بیمه و تحقق 

اهداف متعالی صنعت بیمه در سراسر کشور است./ روابط عمومی

سه شنبه هشتم اسفند ماه 1402، شماره 400-490

ادامه از صفحه یک
بررســی های اولیه و جمع بندی اطاعات به دســت آمده ناشی از 
تقاطع گیری های فنی و اســتخراجی به دســت آمده از سرورهای این 
صنــدوق قرض الحســنه، از الصاق برخی تراکنش هــای این صندوق 
بــه 1۵۸ هزار مــؤدی دارای پرونده مالیاتی، در باب رســیدگی های 
مالیاتی، مجموع تراکنشــی به مبلغ بیش از 470 هــزار میلیارد ریال 
شناسایی،برخی صندوق های قرض الحسنه به دلیل عدم اتصال به بانک 
مرکزی به محملی برای اختفای فعالیت های اقتصادی فراریان مالیاتی 
تبدیل شده اند، هدف از مقابله با فرار مالیاتی را بالا بردن هزینه اقتصاد 
غیرشــفاف،برای رســیدن به این هدف خط قرمزی نمی شناسیم و با 
قاطعیت مسیر مطالبه حقوق حقه ملت و توسعه بیش از پیش عدالت 

مالیاتی در جامعه را دنبال می کنیم.
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هفته نامه اقتصادی ایرانایران زمین9
مدیرکل امور مالیاتی استان یزد با بیان اینکه گسترش چتر مالیاتی از طریق شناسایی فراریان مالیاتی است نه از طریق مودیان خوش حساب گفت: امسال ۷30 میلیارد 
تومان مالیات از فراریان مالیاتی و عمدتا از دانه درشت ها گرفته و به خزانه دولت واریز شد.رضا نجف زاده، در نشست خبری با خبرنگاران استان افزود: فرارهای 
مالیاتی یاد شده، رشته شغلی خاصی نداشته و در همه زمینه ها اقدام به صدور فاکتورهای صوری شده است،در مواردی که فاکتورهای صوری صادر شده باشد، 
سراغ افراد ثالثی می رویم که از صدور این قبیل فاکتورها منتفع می شوند.مدیرکل امور مالیاتی استان یزد با اشاره به وضعیت وصول مالیات در استان افزود: تاکنون 
میزان 9۲ درصد مالیاتی مصوب اســتان وصل شده و این رقم تا پایان به 100 درصد خواهد رسید،از این میزان مالیات وصول شده 5۸ درصد سهم بخش حقوقی 
غیرشرکتی، ۸ درصد سهم بخش عمومی و غیردولتی، 6 درصد سهم مشاغل و 3۲ درصد سهم ارزش  افزوده است. اوبا اشاره به وصول ۲ هزار و ۲00 میلیارد تومانی 

عوارض در استان طی سال جاری گفت: در 10 ماهه سال جاری بالغ بر ۲۲00 میلیارد تومان عوارض، وصول شده که تا پایان سال این رقم افزایش خواهد یافت.
وی از توزیع بخشی از عوارض جهت سکونتگاه های غیر رسمی طی چند روز آینده خبر داد و این رقم را حدود 1۸0 میلیارد تومان اعلام کرد./ایرنا 

73۰میلیاردتومان
مالیاتدریزداز

فراریانمالیاتیدانه
درشتگرفتهشد

 تجلیل استاندار اصفهان
 از فعالان اربعین حسینی

دکتر سیدرضا مرتضوی استاندار اصفهان، در آیین تقدیر از فعالان 
اربعین حسینی، ضمن تبریک اعیاد شعبانیه و میاد حضرت ولیعصر )عج(، 
اظهار کرد: پیاده روی اربعین رویداد شکوهمند حماسی است که در ذیل خود 

فرهنگ انتظار و ظهور را پیش می برد.
در راستای بسترسازی این حماسه شکوهمند همه ما وظیفه داریم تا 

تمام قد در حوزه های مختلف نقش آفرینی کنیم.
اســتاندار اصفهان با اشاره به نقش آفرینی عوامل اجرایی در اربعین 
حسینی، بیان کرد: بر خود وظیفه می دانیم تا از همه افرادی که به هر نحوی 

در اربعین حسینی نقش آفرینی می کنند تقدیر و قدردانی کنیم.
بــه گزارش اعتبار به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل 
استانداری اصفهان، دکتر مرتضوی اربعین حسینی را یکی از شعائر الهی 
دانست و اظهار کرد: یکی از تجلی هایی که در سالهای اخیر به آن به صورت 
ویژه ورود شده ارتباط میان اربعین حسینی و ظهور منجی عالم بشریت است.

دشمنان تاش می کنند تا به هر نحوی با این همایش عظیم و باشکوه 
برخورد کنند.

در مقابل افرادی هستند که با جان، مال و همه بضاعت خود در تاش 
هستند تا پرچم اربعین حسینی برافراشته بماند.

اربعین و برپایی باشــکوه این همایش بین المللی، در راستای زنده 
نگهداشتن نهضت امام حسین )ع( است.

استاندار اصفهان نهضت عاشورا را مستمر و ممتدد دانست و در پایان 
از همه دســت اندرکاران و فعالینی که در برپایی اربعین حسینی تاش 

می کنند، تقدیر و قدردانی کرد.
مدیریت استان اصفهان پیگیر رفع چالش های صنف رانندگان است

محمدرضا جان نثاری معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری 
اصفهان نیز در این نشست ضمن اشاره به عظمت و تأثیر بی بدیل اربعین 
حسینی و جهاد در راه برپایی اربعین، گفت: دشمن تاش می کند که اربعین 
حسینی برگزار نشود در این شرایط هر فردی که خاف خواست دشمنان 

عمل کند جهاد کرده است.
کار جهــادی را راننده ای انجام می دهد کــه با وجود تمام کمبود و 

چالش ها برای انجام مأموریت خود به بهترین نحو تاش می کند.
طبق گزارشات ارائه شده هیچ فردی در ایام اربعین از به میان آوردن 
داشته های خود دریغ نکرده است، حتی یک گزارش نیز از بدخلقی در مسیر 

دریافت نکردیم و این مسیر و حرکت با زیبایی و انسجام برگزار شده است.
وی ضمن اشاره به پیگیری مشکات صنف رانندگان در سطح استان 
و ملی، عنوان کرد: رفع چالش های صنف رانندگان استان همواره مورد تأکید 
و پیگیری مدیریت استان قرار دارد و در این راه نامه و جلسات بسیاری را با 
سطح ملی مکاتبه کرده ایم و پیگیری مشکات ادامه خواهد داشت تا بتوانیم 

به این صنف خدوم خدمت رسانی کنیم.
گفتنی است در پایان این نشست از 7۲ نفر از فعالان همایش اربعین 

در استان اصفهان تقدیر شد.

در بیســت و یکمین دوره جایزه تعالی سازمانی که روز 
سه شنبه اول اسفندماه 140۲ در سالن همایش های سازمان 
مدیریت صنعتی برگزار شد، شرکت فولاد مبارکه با عبور از امتیاز 
700 و کسب عنوان سرآمدترین شرکت ایرانی، برای پنجمین 

بار تندیس زرین تعالی سازمانی را به خود اختصاص داد.
به گزارش اعتبار به نقل از فولاد مبارکه ، در این همایش 
که با حضور مدیرعامل سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران 
)ایدرو(، رئیس سازمان ملی بهره وری ایران، مدیرعامل شرکت 
فولاد مبارکه، مدیران ارشد و مدیران تعالی شرکت های سرآمد 
ایرانی برگزار شد، مدیرعامل و جمعی از معاونان فولاد مبارکه در 
مصاحبه با خبرنگاران در تشریح راهبردها و اقدامات فولاد مبارکه 

برای کسب این موفقیت بزرگ چنین گفتند:
محمدیاسر طیب نیا،    مدیرعامل:

رسیدن فولاد مبارکه به این جایگاه، نه یک اتفاق، 
بلکه یک مسیر است

جایزه تعالی مسیری مبتنی بر نگاه تحولی و رشد پی درپی 
است و ما در مسیر خود در فولاد مبارکه درصددیم با نگاه به آینده 
و با پنج استراتژی اصلی شرکت، جایگاه جدیدی را برای گروه 

فولاد مبارکه تعریف کنیم.
دست یابی به این جایگاه یک اتفاق نیست، بلکه یک مسیر 
است. همان طور که می دانید این جایزه ۲1 دوره از سال 13۸۲ 
تاکنون بر اساس به روزترین مدل های ارزیابی دنیا در کشورمان 
برگزارشده و شرکت های بزرگ و کوچک بی شماری در فرایند 

این مدل تعالی شرکت کرده اند.
 فولاد مبارکه در سال جاری در حالی برای پنجمین بار 
موفق به دریافت تندیس زرین شد که به عنوان اولین شرکت 
موفق به عبور از سطح 700 امتیاز شده؛ در حالی که هیچ شرکتی 

در طول ادوار گذشته موفق به دریافت این امتیاز نشده است.
با عنایت به اینکه حرکت در مسیر تعالی نزد همه بخش ها 
و تک تک کارکنان شرکت نهادینه  شده است، در یکی دو سال 
اخیر همکاران در تمامی بخش ها برای کسب موفقیت های بیشتر 
در ایــن مدل تعالی همکاری کردند و امروز شــاهد بودیم که 
خوشبختانه این تاش ها به بار نشست و با رسیدن به بالاترین 
امتیاز در طول برگزاری این جایزه، رکورد پرافتخار دیگری را به 

سایر رکوردهای کسب شده در فولاد مبارکه اضافه کنیم.
همان گونه که بارها اشاره  کرده ایم، روند تعالی در فولاد 
مبارکه و شرکت های زیرمجموعه آن یک مسیر است و همواره 
بر این باور بوده و هســتیم که نه فقط فولاد مبارکه، بلکه سایر 
شرکت های زیرمجموعه نیز باید دائماً روند روبه رشد خود را با 
بهترین کیفیت ادامه دهند. در سایه این رویکرد، خوشبختانه 
شــاهد بودیم که در فرایند جایزه امسال 9 شرکت دیگر فولاد 
مبارکه نیز به  عناوین  مختلف دیگری دست  یافتند و توانستند 
مجموع امتیازات خود را نسبت به سال های قبل، چند پله ارتقا 

دهند.
جایزه تعالی مبتنی بر یک نگاه تحولی رشد پی درپی در 
مســیر تعالی اســت. امروز فولاد مبارکه در زمره بزرگ ترین 
شرکت های زیرمجموعه معدن و صنایع معدنی کشور است. 
بااین حال هیچ گاه و در هیچ مقطعی، به جایگاهی که در آن قرار 
داشته ایم بسنده نکرده ایم و دست یافتن به قله های بالاتر را برای 

این مجموعه هدف گرفته ایم.
در این مسیر، مدل تعالی به ما کمک می کند تا بهتر بتوانیم 
به اهداف دست یابیم و جهت تحقق حداکثری اهداف در تمامی 
ارکان سازمان، از هیئت مدیره تا همه رده های سازمانی، بتوانیم 

در مسیر تأمین منافع حداکثری ذی نفعان گام برداریم.
در راهبرد فولاد مبارکه، »خلق آینده بهتر« نه تنها یک 
شعار نیست، بلکه همان گونه که اشاره شد، یک مسیر است و در 
این مسیر، مدل تعالی سازمانی می تواند به ما کمک کند تا همه 
ارکان سازمان در جهت تحقق اهداف بلندپروازانه متناسب با 

ظرفیت های سازمان بسیج شوند.
با توجه به اینکه امروز کشورمان بیش از هر زمان دیگر به 
رونق تولید و رشــد اقتصادی نیــاز دارد، امیدواریم بتوانیم با 
به کارگیری تمامی این ظرفیت ها با استفاده از مدل های تعالی 
به روز دنیا در این مسیر حرکت کنیم. به خاطر داشته باشیم امروز 
نقش مجموعه هایی که بتوانند همانند مجموعه ای پویا و پیشرو 
سایر بخش ها را به دنبال خود بکشانند، در این مسیر بسیار حائز 
اهمیت اســت. به همین سبب اســت که راهبردهایی مانند 
خودتأمینی، استفاده حداکثری از ظرفیت های موجود، توسعه 
سرمایه های انسانی، استفاده از فناوری های نوین و حرکت در 
مسیر فولاد سبز امروز به خوبی در تمامی سطوح فولاد مبارکه 
ساری و جاری شده و همه این ها شرایط خلق آینده بهتر برای 

ذی نفعان و سایر هم وطنان را فراهم آورده است.
امروز فولاد مبارکه به لوکوموتیو و پیشران توسعه صنعت 
کشور مبدل شده است. نه تنها در شرکت فولاد مبارکه، بلکه در 
سایر شرکت های زیرمجموعه نیز توسعه های متعددی تعریف  
شده که الحمدالله با قدرت در حال اجرا و پیشرفت است. در حوزه 
خودکفایی و تکمیل زنجیره فولاد و خودتأمینی اجرای طرح های 

توسعه ای و پروژه های مدنظر مطلوب است.
محمد ناظمی هرندی، معاون تکنولوژی:

تعالی سازمانی تصویر آنچه در فولاد مبارکه 
شکل گرفته را نشان می دهد

پس  از اینکه مدل تعالی ســازمانی از ســال 13۸۲ در 
کشورمان بنیان گذاشته شد، فولاد مبارکه به عنوان یکی از اولین 
شرکت ها درصدد برآمد تا با این مدل، خود را مورد ارزیابی قرار 
دهد. تعالی سازمانی تصویر آنچه در سازمان شکل گرفته را به ما 

نشان می دهد.
خود مدل تعالی ســازمانی که برگرفته از الگوهای برتر 
جهان تراز است بر حرکت مستمر در مسیر بهتر شدن تمرکز دارد؛ 
به همین دلیل است که در مدل تعالی سازمانی، بیش از اینکه 
سازمان ها را با یکدیگر مقایسه کنند، آن ها را با گذشته خودشان 
می ســنجند و در یک مسیر مستمر و مداوم مورد ارزیابی قرار 
می دهند. به عنوان مثال، اینکه یک شرکت یا یک سازمان از جایزه 
دوستاره سال قبل خود در سال جاری به چهارستاره ارتقا یافته 
است، گواه حرکت پرشتاب و رشد همه عوامل آن سازمان است.

فولاد مبارکه از ۸۲ تا 91 به طور مداوم در فرایند این جایزه 
حضور داشته و اولین بار در سال 91 بود که به تندیس زرین دست 
 یافت. از آن  پس، با عنایت به شرایط و آیین نامه مدل جایزه، با یک 
توقــف مواجه شــد و پــس  از آن توانســت در دوره های بعد 
تندیس های زرین بعدی را با امتیاز بیشتر به دست آورد. در سال 
1400 توانست تندیس زرین بعدی خود را با امتیاز نزدیک به 
700 دریافت کند و امسال نیز توانست برای اولین بار به عنوان 
یک شرکت ایرانی با کسب امتیاز بالاتر از 700 به تندیس بعدی 

دست یابد.
فولاد مبارکه همواره بیشترین امتیازها را نسبت به سایر 
شرکت های ایرانی حاضر در مدل تعالی سازمانی کسب کرده 
 )EFQM( است. شرکت کردن فولاد مبارکه در مدل تعالی اروپا
و کسب تندیس زرین آن جایزه یکی دیگر از گام های موفق فولاد 
مبارکه در مسیر رشد بوده است و همان گونه که اشاره شد، همه 
پله های رشد و ترقی که فولاد مبارکه در این سال ها طی کرده 
نشان دهنده تصویری است از آنچه که در فولاد مبارکه در حال 

رخ دادن است.
ما سازمان را بر اســاس الزامات الگوهای تعالی در همه 
معیارها در حوزه های مختلف ازجمله منابع، نگاه رهبری و نتایج 
موردنظر برای ذی نفعان می سنجیم و خوشبختانه شاهد این 
بوده ایم که نتایج ارزیابی ها و این جایزه نیز با عملکرد شــرکت 
منطبق بوده است. فولاد مبارکه یک سازمان روبه جلو و همواره 

در حال بهبود است.
 یکی از عوامل مهمی که فولاد مبارکه توانسته است همواره 
در فرایند این جایزه به امتیازات بهتری دست یابد این است که ما 
از گزارش هــا و بازخوردهای حاصل از ارزیابی های گذشــته 
پروژه های بهبود آینده را تعریف می کنیم و هر سازمانی که با این 
روش اقدام کند، قطعاً می تواند نسبت به سال قبل خود به امتیازات 

بیشتری دست یابد.
نکته مهم و قابل توجه این است که فولاد مبارکه هیچ گاه 
بــه این جایزه ها به عنوان یک کار فانتــزی و صرفاً برای دکور، 
فخرفروشی و افتخار بدون پشتوانه نپرداخته است، بلکه در هر 
دوره و به طور مستمر تاش کرده است به طور واقعی خود را ارزیابی 
کند تا بهتر شود و همواره خوشحال از این است که مسیری تعریف 
کرده تا تجارب خود را در اختیار ســایر ســازمان های کشور و 

شرکت های گروه فولاد مبارکه قرار دهد.
غلامرضا سلیمی معاون بهره برداری:

 نوآوری و چابکی دو عامل اصلی حرکت
 فولاد مبارکه در مسیر تعالی و خلق آینده بهتر

تندیس زرین تعالی سازمانی یکی از معتبرترین جوایز ملی 
در حوزه تعالی و بهره وری کشور و به معنای دست یابی به بالاترین 
استانداردهای کیفیت و کارایی با تمرکز بر رضایت مشتری، بهبود 
فرایندها و ارتقای مهارت کارکنان است. این تندیس عاوه بر 
ارزش نمادین و افتخاری که برای سازمان به ارمغان می آورد، باعث 
افزایش انگیزه و بهبود استراتژی ها، عملکرد و کیفیت محصولات 
و درنتیجه ایجاد زمینه رقابت سالم و بهتر میان صنایع می گردد.

به نظر می رسد دو عامل کلیدی که به فولاد مبارکه کمک 
می کند در مسیر خلق آینده بهتر همیشه روبه جلو حرکت کند و 
همچنین در معیارهای مربوط به مدل های تعالی عملکرد متمایز 
و مناسب با نیاز ذی نفعان خود داشته باشد، نوآوری و چابکی است 
که هر دو از ارزش های بنیادین مدل تعالی سازمانی نیز به شمار 
می آیــد. نوآوری می تواند با ارائــه محصول و خدمات جدید و 
ارزشمند به رضایت مشتریان و جامعه منجر  شود و چابکی نیز 
می تواند به بهبود فرایندها و کاهش هزینه ها و زمان  تحویل که در 
افزایش کارایی و کیفیت سازمان مؤثر است کمک کند. البته این 
عوامل نیازمند رهبری فرهنگ ساختار و استراتژی مناسب در 

سازمان است که فولاد مبارکه به خوبی از آن ها بهره مند است.
به نوبه خود از کلیه کارکنان که با تاش و مسئولیت پذیری 
خود نقش اساسی در کسب این موفقیت داشته اند تشکر می کنم 
و امیدوارم گروه فولاد مبارکه بتواند به عنوان یک الگوی موفق 
بنگاه داری نقش مهمی در خلق آینده بهتر برای کشورمان ایفا 

کند.
علیرضا کاظمی، معاون سرمایه های انسانی و سازماندهی:

 کارکنان ستون های اصلی
 این تعالی و رشد را شکل داده اند

ابتدا موفقیت ارزشمند کسب شده در اخذ تندیس زرین 
تعالی سازمانی و گذر از مرز 700 امتیاز را به همه همکاران عزیز 
تبریــک می گویم. این موفقیت حاصــل تاش  بی وقفه تمام 
همکاران و نشــان دهنده قدرت واقعی تیم های ما در پیشبرد 

اهداف و آرمان های بزرگ است.
نقش کارکنان در تعالی ســازمانی و رســیدن به این 
دستاوردها بی بدیل و کلیدی اســت. هرکدام از افراد سازمان 
به عنوان یک عضو ارزشمند، با انجام وظایف و مسئولیت های خود، 

ستون های اصلی این تعالی و رشد را شکل داده اند.
در حوزه سرمایه های انسانی، بر این باوریم که دل بستگی 
و تعلق خاطر شــما به شرکت، عاملی تعیین کننده در ارتقای 
بهره وری و کارآمدی ماست. ازاین رو، متعهد به ایجاد محیطی 
حمایتی، پویا و مشوق توسعه فردی و حرفه ای برای هریک از شما 
هستیم. افزایش دل بستگی کارکنان از طریق اقداماتی نظیر 
آموزش های مســتمر، فرصت های پیشرفت شغلی و تقویت 
فرهنگ سازمانی مبتنی بر احترام متقابل و همکاری، در دستور 

کار ما قرار دارد.
توجه به فرهنگ تعالی در ســازمان یعنی پرورش یک 
محیط کاری که در آن هر فردی احساس مسئولیت کند و بداند 
که کوچک ترین تاش ها نیز در دســت یابی به اهداف بزرگ 
سازمانی مؤثر است. ما به دنبال آن هستیم که هر کارمند، خود 
را شریکی در موفقیت ها بداند و با افتخار در این مسیر همراه ما 

باشد.
این موفقیت، آغاز راهی اســت که ما را به سوی تحقق 
چشم اندازهای بزرگ تر هدایت می کند. با همراهی و تاش های 
مشترک، مطمئناً به موفقیت های بیشتری به سوی آینده بهتر 

دست خواهیم یافت.
رضا حیدری، معاون فروش و بازاریابی:

این دستاورد بزرگ، آغاز مسیری جدید است

تعالی سازمانی بیش از هر 
چیز یک راهبرد بلندمدت است 
که به ما امکان می دهد در مسیر 
رشد و توسعه پایدار گام برداریم. 
این دستاورد تنها نشان دهنده 
کیفیت محصولات و خدمات ما 
نیست، بلکه بیانگر توجه ما به 
و  مشــتری مداری  اصــول 
ارزش آفرینی برای ذی نفعانمان 

است.
تعالی سازمانی برای ما در 
فولاد مبارکه، تنها یک شــعار 
نیست؛ بلکه یک فرهنگ است که 
در تمامی فعالیت هایمان جریان 
دارد. این دســتاورد، ثمره تفکر 
راهبــردی و اجــرای دقیــق 
برنامه هایی است که به منظور 
و  رقابت پذیــری  افزایــش 
شایستگی های محوری سازمان 

جریان دارد.
بدون شک حرکت در این مسیر می تواند در توسعه بازار 
و افزایش رضایتمندی مشتریان به خصوص مشتریان استراتژیک 

فولاد مبارکه مؤثر باشد.
اهمیت تعالی سازمانی در رشد و تقویت رقابت پذیری 
شرکت ما بی بدیل است. در عصر حاضر، که رقابت شدیدی بین 
شرکت ها در جریان است، تعالی سازمانی به ما امکان می دهد با 
ارتقای مستمر کیفیت، نوآوری و بهبود فرایندها، پیشرو باقی 

بمانیم و از رقبا پیشی بگیریم.
بدون شک حرکت به سمت تولید محصولات کیفی جدید 
از درک درست نیاز بازار و نوآوری های جدید در صنعت ناشی 
می شود. این دستاورد بزرگ، آغاز مسیری جدید است. ما متعهد 
می شویم که در این مسیر تجربه ای بی نظیر برای مشتریانمان 
خلق کنیم و از این طریق، جایگاه و موقعیت رهبری خود را در 

صنعت فولاد تقویت نماییم.
در پایان، از همه همکاران به ویژه در حوزه فروش و بازاریابی 
بابت تاش های بی وقفه و تعهد به ارزش ها و اهداف شــرکت 
قدردانی می کنم. امیدوارم با همین انگیزه و تعهد، به پیشروی در 
مســیر تعالی ادامه دهیم و آینده ای بهتر را برای شرکت فولاد 

مبارکه و کشور عزیزمان رقم بزنیم.
 مهدی کویتی ،معاون اقتصادی و مالی:

 فولاد مبارکه طی سال های متمادی توانسته 
برای سهام داران خود سود قابل توجهی به ارمغان آورد

موفقیت های فولاد مبارکه در تعالی سازمانی منحصر به 
یک بخش یا یک ناحیه نیست، بلکه نشان دهنده این است که 
سازمان در تمامی بخش ها به توسعه و نوآوری و رشد خود توجه 
دارد؛ تا جایی که امسال در حوزه مالی نیز این شرکت توانست 
جایزه مدیریت مالی را کسب کند تا در حوزه اقتصادی و مالی گام 
دیگری در مسیر تعالی سازمان بردارد. همه این ها نشان دهنده 
این اســت که فولاد مبارکه به دنبال تعالی و توسعه پایدار در 

حوزه های مختلف کاری است.
خوشبختانه در سال گذشــته صورت های مالی فولاد 
مبارکه به اذعان حسابرسان شرکت کاماً مقبول، شفاف و بدون 
اشکال بوده است. در مسیر تعالی سازمانی کسب سودآوری پایدار 
یکی از بزرگ ترین مؤلفه ها و موارد مهم موردنظر سهام داران و 
ذی نفعان شرکت است و یکی از مؤلفه هایی که در این جایزه به 
آن توجه می شود این است که شرکت ها تا چه اندازه توانسته اند 
سودآوری پایداری برای سهام داران و ذی نفعان خود ایجاد کنند. 
خوشبختانه فولاد مبارکه طی سال های متمادی توانسته است 
برای ســهام داران و ذی نفعان خود افزایش ســرمایه و ســود 

قابل توجهی را به ارمغان آورد.
مصطفی عطایی پور، معاون خرید:

تأمین کنندگان و شرکای تجاری بخشی 
جدایی ناپذیر از دستاوردهای ما هستند

 افتخار می کنم که در کنار سایر همکاران، شاهد یکی از 
بزرگ ترین دستاوردهایمان در مسیر تعالی سازمانی هستم. 
کسب تندیس زرین تعالی سازمانی و گذر از مرز 700 امتیاز برای 
اولین بار در کشور، نه تنها نمادی از تعهد و پشتکار ماست، بلکه 
بیانگر توانایی ما در ایجاد و توسعه شراکت های استراتژیک با 

شرکای تجاری و تأمین کنندگان است.
»توسعه شراکت ها« و »تقویت قابلیت های سازمانی« دو 
رکن اصلی در استراتژی ما برای رسیدن به تعالی سازمانی و تحقق 
اهداف بلندمدت شرکت است. ما می کوشیم تا با تأمین پایدار و 
متکی بــر اصول اخاقی و حرفه ای، زمینه هــای لازم را برای 

پیشرفت و توسعه فراهم آوریم.
توجه ویژه به بومی سازی و حمایت از تأمین کنندگان 
داخلی، نه تنها به تقویت زنجیره تأمین ما کمک می کند، بلکه 
نقش حیاتی در توسعه و تقویت اقتصاد ملی و زیرساخت های 
کشور دارد. ما باور داریم که هر قدمی در جهت حمایت از تولید 
داخلی، گامی استوار در مسیر توسعه پایدار و تعالی سازمانی است.
در این مسیر، نقش پیمانکاران و شرکای تجاری ما بی بدیل 
است. همکاری متقابل و سازنده با آن ها، نه تنها به بهبود فرایندها 
و افزایش کارایی می انجامد، بلکه بستری برای نوآوری و خلق 

ارزش افزوده بیشتر است.
در بخش خرید، متعهد به ادامه راه در جهت تقویت این 
همکاری ها هســتیم و برآنیم تا با استفاده از تجربیات و دانش 
مشترک، به بهبود مستمر و دست یابی به اهداف بزرگ تر ادامه 
دهیم. با این رویکرد، فولاد مبارکه را به عنوان الگویی برای تعالی 

و موفقیت در صنعت و فراتر از آن معرفی خواهیم کرد.
در پایان از تمامی تأمین کنندگان و شرکای تجاری که در 
این مسیر همراه و حامی ما بوده اند، قدردانی می کنم. آن ها بخشی 
جدایی ناپذیر از دســتاوردهای ما هستند و نقشی بی بدیل در 
رسیدن ما به این موفقیت ها دارند. با همکاری و همدلی همه 
ذی نفعان، ما قادر خواهیم بود تا به اهداف بلندمدت خود دست 

یابیم و در مسیر تعالی، همواره پیشرو باشیم.

 اکبری محمدی،  
معاون سرمایه گذاری و راهبری شرکت ها:

از طریق سرمایه گذاری های هدفمند، 
زیرساخت ها و ظرفیت های لازم برای پیشبرد 

چشم انداز گروه را فراهم می آوریم
امروز شاهد تحقق یکی دیگر از مهم ترین دستاوردهایمان 
در زمینه تعالی سازمانی هستیم. کسب تندیس زرین تعالی 
سازمانی با بالاترین امتیاز در سطح کشور، نشان دهنده نقش 
حیاتی و بی بدیل همه اعضای خانواده بزرگ فولاد در پیشبرد 

اهداف و چشم انداز ماست.
در گروه فولاد مبارکه، ما به دنبال هم افزایی استراتژیک و 
سرمایه گذاری های هدفمند همسو با استراتژی ها و چشم انداز 
شرکت هستیم. مسیر تعالی سازمانی، فراتر از یک مفهوم انتزاعی، 
بستری برای تحقق هم افزایی میان همه شرکت های گروه است. 
این مسیر، توسعه قابلیت های سازمانی و بهره برداری مؤثر از منابع 

و فرصت ها را ممکن می سازد.
ما تاش می کنیم از طریق سرمایه گذاری های هدفمند، 
زیرساخت ها و ظرفیت های لازم برای پیشبرد چشم انداز گروه را 
فراهم آوریم. این رویکرد به ما کمک می کند تا در یک بازار رقابتی 
و پویا، نه تنها به عنوان یک بازیگر کلیدی، بلکه به عنوان یک رهبر 

فکری و عملی، حضور داشته باشیم.
معتقدیم که همکاری میان همه شرکت های گروه فولاد 
مبارکه، نه تنها به تحقق چشم انداز گروه کمک می کند، بلکه 
موجب رشد و توسعه پایدار صنعت فولاد کشور نیز می گردد. این 
همکاری زمینه ساز شکل گیری یک اکوسیستم قوی و مقاوم در 

برابر تغییرات و چالش های آتی است.
در پایان، از همه کسانی که در این مسیر سخت و پرچالش، 
یار و یاور ما بوده اند، صمیمانه سپاسگزاریم و باور داریم که با ادامه 
این تعهد و تاش مشترک، می توانیم به اهداف بلندمدت خود 
دســت یابیم و میراثی ماندگار برای نسل های آینده بر جای 

بگذاریم.
احمد یوسف  زاده، معاون طرح و توسعه:

 این موفقیت، تجلی واقعی
 از تعهد به تعالی و پیشرفت مستمر است

 در ابتدا کســب تندیس زرین تعالی سازمانی را به همه 
همکاران و ذی نفعان شرکت تبریک می گویم و مراتب قدردانی 
خود را از کوشــش های بی وقفه همه عزیزانی که در کسب این 
موفقیت سهیم بوده اند ابراز می دارم. این موفقیت، تجلی واقعی 

از تعهد ما به تعالی و پیشرفت مستمر است.
فولاد مبارکه از ابتدا همراه مسیر تعالی، مسیر توسعه را در 
پیش گرفته است و در این راه، اجرای به موقع طرح های توسعه ای، 
نه تنها برای رشد و توسعه شرکت فولاد مبارکه حیاتی است، بلکه 
نقش بسزایی در توسعه زیرساخت های کشور دارد. ما با افتخار 
می توانیم بگوییم که هر پروژه توسعه ای که به سرانجام می رسد، 
گامی اســت در جهت حمایت و تقویت پایه های اقتصادی و 

صنعتی ایران.
در این مسیر، نقش پیمانکاران و شرکای تجاری ما بسیار 
حیاتی است. همکاری و هماهنگی میان شرکت فولاد مبارکه و 
پیمانکارانش در اجرای طرح ها، نمونه ای بارز از تاش مشترک 
برای دست یابی به اهداف توسعه ای ماست. این همکاری ها نه تنها 
به پیشــبرد پروژه ها کمک می کنند، بلکه موجب توســعه 
قابلیت های ســازمانی و افزایش اثربخشی ما در تمام سطوح 

می شوند.
تعالی ســازمانی در فولاد مبارکه، فراتر از دستاوردهای 
فردی و گروهی، به توسعه قابلیت های سازمانی می انجامد. این 
رویکرد، امکان ســنجش، ارزیابی و بهبود مستمر فرایندها و 
سیســتم ها را فراهم می آورد و در نهایــت به افزایش کارایی و 
بهره وری می انجامد. ما معتقدیم که تعالی سازمانی پایه و اساس 

رشد پایدار و توسعه مداوم شرکت است.
ما به پیشبرد اهداف توسعه ای ادامه خواهیم داد و از همه 
ذی نفعان شرکت دعوت می کنیم تا در این سفر همراه و همگام 
ما باشــند. با اتکا به خداوند متعال و با وجود تعهد، تخصص و 
سخت کوشی شما، مطمئنم که می توانیم به افق های جدیدی 
دست یابیم و تأثیر ماندگاری در صنعت و جامعه ای بهتر ایجاد 

کنیم.
در پایان از تمامی همکاران خصوصاً همکاران معاونت 
تکنولوژی و تضمین کیفیت تشــکر ویژه دارم که با جدیت و 
برنامه ریزی مناسب، باعث عملکرد درخشان سازمان در این حوزه 

می شوند.
محمدجواد براتی، مدیر روابط عمومی:

 تعالی سازمانی یک فرهنگ نهادینه شده 
در فولاد مبارکه است

فولاد مبارکه شرکتی سرآمد و پیشران در صنعت و اقتصاد 
ایران، همواره در پی خلق آینده ای بهتر برای کشور و هم وطنان 

بوده و در این راه، پیوســته کوشیده در مسیر تعالی و بهبود 
مستمر در تمامی جنبه های درون و برون سازمانی گام بردارد 
و بــه همین دلیل امروز الگوی موفق بنگاه داری شــناخته 

می شود.
تندیس زرین جایزه تعالی سازمانی معتبرترین جایزه 
ملی در حوزه تعالی و بهره وری کشــور، به حول و قوه الهی و 
تاش شبانه روزی همکاران عزیز، تأمین کنندگان و شرکای 
تجاری و خانــواده بزرگ فولاد مبارکه برای پنجمین بار به 
شرکت فولاد مبارکه اهدا شد. این دستاورد که نشانی روشن 
از تعهد فولاد مبارکه به تعالی و پیشرفت است، آنجا بیشتر 
درخور توجه و افتخار است که بدانیم این اولین بار است که از 
ابتدای برگزاری این آیین تا کنون، شرکتی توانسته به امتیازی 

بیشتر از 700 دست یابد.
کسب این جایزه و دست یابی به این افتخار نشان داد که 
تعالی سازمانی برای شرکت متعالی فولاد مبارکه، یک فرهنگ 
نهادینه شده در سازمان است و در بستر این فرهنگ، تحقق 
بالاترین استانداردهای کمّی و کیفی و خلق ارزش های والا و 
متعالی از ضروریات به شمار می آید؛ زیرا شایستگی در تمامی 
صحنه ها و عرصه ها برای خلق آینده ای بهتر برای کشــور، 
خواسته اصلی همه همکاران و همراهان و یاران شرکت است.

کســب این موفقیت که حاصل تــاش روزافزون و 
مجاهدت شــبانه روزی تمام همکارانی اســت که به دنبال 
ارزش آفرینی برای سازمان وکشور بوده و هستند، توانایی های 
والای شرکت فولاد مبارکه برای اعتای صنعت و اقتصاد را 
آشکارتر از همیشه می کند و افقی دست یافتنی برای توسعه 

پایدار ایران اسامی ترسیم می سازد.
علی کیانی، رئیس واحد سرآمدی و تعالی سازمانی:

 فولاد مبارکه؛ اولین شرکتی
 که موفق به عبور از سطح ۷۰۰ امتیاز شده است

پیشینه مدل تعالی سازمانی در ایران به سال 13۸۲ 
بازمی گردد و امســال ۲1 دوره از برگزاری جایزه ملی تعالی 
ســازمانی می گذرد و فولاد مبارکه در 14 دوره از این جایزه 
شرکت کرده است. این شرکت نخستین بار در سال 1391 
موفق به کسب تندیس زرین در دهمین دوره جایزه ملی تعالی 
سازمانی شــد و پس از آن نیز در سال های 1393، 139۸ و 
1400 تندیس زرین این رویداد را از آنِ خود کرد. فولاد مبارکه 
در سال جاری برای پنجمین بار موفق به دریافت تندیس زرین 
گردید و اولین شرکتی است که موفق به عبور از سطح 700 
امتیاز شده است؛ این در حالی است که هیچ شرکتی در طول 
ادوار گذشته موفق به دریافت این امتیاز نشده و شرکت های 
دریافت کننده تندیس زرین نیز همواره در بازه های ابتدایی 
این رتبه بندی )یعنی امتیازهایی بین ۶۵1 تا زیر 700( قرار 

داشته اند.
در ســال جاری 74 شرکت در فرایند ارزیابی حضور 
داشتند که 1۵ شرکت در سطح تعهد به تعالی،40 شرکت در 
سطح تقدیرنامه و 19 شرکت در سطح تندیس اعام آمادگی 

نموده بودند.
درخشش گروه فولاد مبارکه در همایش ملی 

تعالی سازمانی با کسب ۹ عنوان برتر
عاوه بر شــرکت فــولاد مبارکه، 9 شــرکت دیگر 
زیرمجموعه آن نیز موفق شدند جزو شرکت های برتر در جایزه 
ملی تعالی سازمانی قرار گیرند. شرکت فولاد هرمزگان به عنوان 
یکی از شرکت های زیرمجموعه فولاد مبارکه موفق به کسب 
تندیس بلورین برای سومین بار شد. شرکت های ورق خودرو 
چهارمحال و بختیاری، فولادسنگ مبارکه و ایریسا توانستند 
برای اولین بار تقدیرنامه چهارستاره دریافت کنند. شرکت فولاد 
سنگان موفق به دریافت تقدیرنامه سه ستاره، شرکت تأمین و 
فرآوری مواد معدنی فولاد مبارکه و هلدینگ فولاد متیل موفق 
به کسب تقدیرنامه دوستاره و شرکت فولاد تاراز چهارمحال و 
بختیاری و شــرکت توکاریل نیز موفق به کسب تقدیرنامه 

یک ستاره این رویداد ملی شدند.
گفتنی است پیشینه مدل تعالی سازمانی در ایران به 
سال 13۸۲ بازمی گردد و امسال ۲1 دوره از برگزاری جایزه 
ملی تعالی سازمانی می گذرد. این جایزه در سه سطح »تعهد 
به تعالی«، »تقدیرنامه« و »تندیس« )بلورین، سیمین و زرین( 
به شرکت کنندگان اعطا می گردد؛ به طوری که شرکت هایی 
که امتیازشان بین صفر تا ۲۵0 است در سطح تعهد به تعالی 
قرار می گیرند؛ شرکت هایی که امتیازشان بین ۲۵1 تا 4۵0 
است، در گروه دریافت کنندگان تقدیرنامه )که در بازه های ۵0 
امتیازی از یک ستاره تا چهارستاره دسته بندی می شوند( قرار 
می گیرند و شرکت های دارای امتیاز 4۵1 تا ۵۵0 به تندیس 
بلورین، شــرکت های دارای امتیاز ۵۵1 تا ۶۵0 به تندیس 
سیمین و شرکت های دارای امتیاز بالاتر از ۶۵1 به تندیس 

زرین دست خواهند یافت.

فولاد مبارکه برای پنجمین بار موفق به دریافت تندیس زرین تعالی سازمانی شد
خبـــربا عبور از امتیاز 7۰۰ و كسب عنوان سرآمدترین شركت ایرانی  به دست آمد؛
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تجهیز نیروی زمینی سپاه به پهپادهای 

انتحاری »شاهد ۱3۱« و رزمی »ابابیل ۵«
در پی نیاز یگان های مختلف و همچنین گسترش ماموریت های 
نیروی زمینی سپاه در رصد و برخورد با دشمنان و گروهک های تروریستی، 

این نیرو به پهپادهای انتحاری شاهد 131 و رزمی ابابیل ۵ مجهز شد.
نیروی زمینی سپاه به پهپاد انتحاری »شاهد 131« و پهپاد رزمی 
»ابابیل ۵« تجهیز شد. نخستین بار در رزمایش پیامبر اعظم 1۵ نیروی 
هوافضای سپاه پاسداران انقاب اسامی، تصاویری از انهدام اهداف مختلف 
توســط پهپادهای »شاهد 131« به نمایش در آمد.این پهپاد در جریان 
رزمایش پیامبر اعظم)ص( 17 نیز نقش پررنگی در تمرین حمله به شبیه ساز 
نیروگاه اتمی دیمونا رژیم صهیونیستی داشت و در این تمرین، دقت بالای 
خود را به نمایش گذاشت. پهپاد شاهد 131 دارای ۲.۶ متر طول،  ۲.۲ متر 

عرض،  13۵ کیلو وزن و 900 کیلومتر برد است.
یکی از تفاوت های ظاهری شاهد 131 با شاهد 13۶ که شاید به تمایز 
این دو پهپاد هم کمک می کند،  تفاوتی است که در بالک های انتهایی آنها 
وجود دارد، در شاهد13۶ این بالک های در بالا و پایین بدنه وجود دارند و 

در شاهد131 این بالک ها فقط در بالای بدنه قرار گرفتند.
پیش از این نیز در جریان عملیات های متعدد نیروی زمینی سپاه 
علیه مواضع گروه های تجزیه طلب در اقلیم کردستان در شمال عراق نیز 
شاهد به کارگیری موفق این پهپاد در همکاری با نیروی هوافضای سپاه 

بوده ایم.
۲9 فرودین سال 1401 نیز برای نخستین مرتبه پهپاد ابابیل ۵ در 
رژه روز ارتش به نمایش درآمد. این پهپاد از خانواده پهپادهای ابابیل است 

که توسط سازمان صنایع هوائی وزارت دفاع طراحی و تولید شده است.
ابابیل ۵ دارای پیکربندی مشابه ابابیل 3 و مهاجر ۶ است اما بال های 
بزرگ تری از پهپاد مهاجر ۶ دارد و به همین دلیل قادر به حمل مهمات 
بیشتری نسبت به این پهپاد است.عاوه بر این ارابه فرود جلویی ابابیل ۵ 
برخاف مهاجر ۶ از نوع جمع شونده است که همین موضوع به دید بهتر 
دوربین این پهپاد کمک می کند.قابل ذکر است که در سال 13۸4 مجموعه 
پهپادی در معاونت اطاعات نیروی زمینی سپاه و تحت عنوان مدیریت 

پهپاد شروع به فعالیت کرد.
پس از ۲ سال انتظارات از پهپاد افزایش یافت و در این زمان با تشکیل 
یک گروه مستقل پهپادی ذیل فرماندهی نیروی زمینی سپاه موافقت شد 
و در سال ۸۶ بنای تشکیل یگان مستقل پهپادی گذاشته شد و اولین پایگاه 

در قرارگاه کربا در اهواز با همکاری نیروی هوائی وقت سپاه ایجاد شد.
پــس از آن و بنا به نیاز یگان های مختلف و همچنین گســترش 
ماموریت های نیروی زمینی مخصوصا برای پایش مرزها، مجموعه پهپادی 
از گروه به فرماندهی پهپاد در نیروی زمینی سپاه ارتقا پیدا کرد و این موضوع 

در اواخر سال 9۵ توسط سردار پاکپور به صورت رسمی اعام شد.
از آن زمان به بعد مرکز تحقیقات پهپادی در سازمان تحقیقات و جهاد 
خودکفایی نیروی زمینی ســپاه ایجاد شد تا در زمینه طراحی و تولید 

پهپادهای مورد نیاز رزم زمینی فعالیت کند./ تسنیم
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خبـــــر خبـــر

آیت ا...  »علیرضا اعرافی« گفت: بانک قرض الحسنه مهر ایران، بانکی خِردمحور است و عملکرد این بانک در برطرف کردن نیازهای مادی اقشار نیازمند، ستودنی است.به گزارش پایگاه 
اطلاع رسانی قرض الحسنه، آیت ا... »علیرضا اعرافی« مدیر حوزه های علمیه کشور ضمن ابراز خرسندی از عملکرد این بانک در خصوص ترویج فرهنگ نیکوی قرض الحسنه، اظهار داشت: 
بانک قرض الحسنه مهر ایران، بانکی بر مبنای عقلانیت است و عملکرد این بانک در برطرف کردن نیازهای مادی اقشار نیازمند، بسیار با ارزش و ستودنی است.عضو شورای نگهبان قانون 
اساسی در دیدار با مدیر شعب بانک در استان یزد، کرامت نفس انسان را اولویت زندگی بشر و اساس قرض و احکام قرض الحسنه دانست و گفت: یکی از مصادیق رعایت این شأن، 
سرعت عمل مناسب بانک در پرداخت وام و آسان سازی ضمانت است، عملکرد بانک قرض الحسنه مهر ایران در این زمینه مطلوب است و باید تقویت شود،بانک قرض الحسنه مهر 
ایران در همکاری با سایر کشورهای اسلامی می تواند نقشی بسیار مفید و کارگشا ایفا کند و این نشان از برنامه ریزی دقیق این بانک دارد.پرداخت وام بدون مراجعه به شعبه؛در ادامه »امیر 
حسینی« مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران در استان یزد با بیان اینکه عملکرد این بانک در شبکه بانکی کشور کم نظیر است، افزود: ارائه خدمات آنلاین و پرداخت وام بدون ضامن 

از مزیت های بانک قرض الحسنه مهر ایران است،از ابتدای سال جاری 69هزار فقره وام به مشتریان در استان یزد پرداخت شده که بیش از 1۲هزار فقره آن بدون ضامن بوده است.

بانکقرضالحسنه
مهرایران،بانکیبر
مبنایعقلانیتاست

 امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی در آیین اختتامیه دانش آموختگان 
دانشــگاه فرماندهی و ستاد ارتش که در این دانشگاه برگزار شد، گفت: دانشگاه 
فرماندهی و ستاد در سال های اخیر پیشرفت های خوب کمی و کیفی داشته است 
و امید را برای داشتن یک ارتش کیفی تر و قدرتمندتر ، روز به روز در دل های ما بیشتر 
می کند و از این بابت از مسئولان دانشگاه و ستادی و همه کسانی که برای به دست 

آمدن این توفیقات کمک کردند ، تشکر و قدردانی می کنم.
با توجه به آنچه که شما دانش آموختگان در طول دوره آموخته اید هم انتظار 
سازمان و هم انتظار سایر کارکنان بیشتر شده است، چشم امید سازمان به این است 
که شما با آنچه که به دانش خود افزوده اید منشا تسریع حرکت رو به جلو و تحولی 

در ارتش شوید.
فرمانده کل ارتش یادآورشد: با توجه به سرعت تغییرات، الگوهای روندها و 
فناوری های نوظهور و شالوده شکن و پیچیدگی جنگ های ترکیبی و تصویری که 
از آینده در چشم ماست از شما بیش از هر چیزی انتظار رویکرد تحولی در فرماندهی 

و مدیریت داریم.
سرلشکر موسوی گفت: با تجهیزات جدیدی که به سازمان رزم ارتش اضافه 
شده است و همچنین تغییراتی که در ساختار و سازمان صورت گرفته انتظار این 
است که شما راه کنش های جدیدی را برای موفقیت بیشتر در ماموریت ها به کار 
بگیرید و توقع ما این است که روش های مدیریت و فرماندهی شما ارتقا یافته و 
کیفی تر شود. وی افزود: همان طور که بارها اعام کردیم مهم ترین سرمایه این 
سازمان نیروی انسانی است و ما بسیار امیدوار هستیم که شما با این سرمایه انسانی 
کم نظیری که در سازمان همراه با تجهیزات پیشرفته وجود دارد بتوانید فرماندهی 
هم افزا و موفق تر از قبل را اعمال کنید تا در نتیجه آن ارتش جمهوری اسامی ایران 

همچنان سربلند به پیش برود.
وی درباره جنایات رژیم صهیونیستی در غزه گفت: ۵ ماه است که دنیا شاهد 
انواع جنایات جنگی توسط رژیم کودکش صهیونیستی است که با حمایت تمام قد 
آمریکای جنایتکار و بی عملی مجامع بین المللی و برخی دولت ها صورت می گیرد.
سرلشکر موسوی تاکید کرد: آنچه با عملیات بی سابقه طوفان الاقصی و 
مقاومت های بعد از آن تا امروز اتفاق افتاد، رژیم نامشروع صهیونیستی و حامیان او 
را در استیصال و درماندگی قرار داده که دیوانه وار و حیوان صفت به هر جنایتی 
دست می زنند تا بلکه بتوانند زمان دیگری را به عمر منحوس این رژیم رو به زوال 
اضافه کنند ، اما شک نداریم که قدرت مقاومت آنها را در این نقشه بی سرانجام 

ناکام خواهد گذاشت./ فارس

دانش آموختگان رویکرد تحولی در 
فرماندهی و مدیریت داشته باشند

رئیس ســازمان انرژی اتمی گفت: امروز صنعت هســته ای، با همه 
فناوری های هم خانواده خود، یک ظرفیت بومی قابل اتکاء است که آثار آن در 

نمایشگاه سرآمدان فناوری و صنعت قابل رویت است.
محمد اسامی، در حاشیه بازدید از سومین جشنواره و نمایشگاه سرآمدان 
فناوری و صنعت با اشــاره به اینکه قدرت سازی و اقتدار آفرینی بر پایه علم و 
فناوری، یکی از مولفه های پیشرفت، استقال، عزت آفرینی و آبروبخشی هر 
ملتی است، گفت: استعداد و ظرفیت های فراوانی برای تولید علم و دانش در 
کشور وجود دارد و ما می توانیم با سازوکار های موجود، این علم و دانش را به 

فناوری تبدیل کنیم و فناوری را به صنعت و زندگی مردم بیاوریم.
نمایشگاه سرآمدان فناوری و صنعت، جلوه ای از حیات این فرایندهاست 
و نشان می دهد متولیان امر، این فرایند را خوب شناخته و احصا کرده اند؛ فرایند ها 
ممکن است جلوه شرکت دانش بنیانی، یک واحد صنعتی و یا حتی یک مرکز 
علمی و پژوهشی داشته باشند؛ مهم این است که این فرایند، یک فرایند اقتدار 
آفرین است که می تواند، حاّل خیلی از مشکات در حوزه نفت، صنعت و... 

باشد.
سازمان انرژی اتمی یک سازمان خودباور است و با همه فشار ها و تحریم هایی 
که جاری و مستدام است، توانسته این فرایند را با قدرت ایجاد کند، پیش ببرد و به 
اهداف برساند.در این فرایند همچنان به دنبال این هستیم تا از فناوری های ترکیبی 

هسته ای، لیزر و پاسما برای موسسات بزرگ و صنایع پیشرفته استفاده کنیم.
اسامی درباره کاربرد انرژی اتمی در حوزه صنعت هم افزود: در صنایع، 
خطوط تولید، فرایند ها و در هر جایی که یک جریانی وجود دارد، نیاز به یک 
ابزار کنترلی و دقیق است که همه اینها، هسته ای هستند و امروز بیش از 1۵0 
مجتمع بزرگ صنعتی، از سامانه های ابزار دقیق هسته ای استفاده می کنند که 
ساخت سازمان انرژی اتمی است ضمن اینکه در فرایند های گوناگون هم رو به 
گسترش است.در گذشته یکسری از تجهیزات این صنایع واردتی بود و عما 
بعد از خراب شدن، نیاز به تعمیر و پشتیبانی داشت، اما با اعمال تحریم ها، دیگر 
پشتیبانی و تعمیر نشدند؛ سازمان انرژی اتمی به عنوان مسئله محور، این 
تقاضا هــا را دنبال می کند و هم اکنون همکاران ما هم می توانند مثل همان 
تجهیزات را بسازنند و در اختیار متقاضیان قرار دهند و هم می توانند آنها را با 
سامانه های ساخت انرژی اتمی جایگزین کنند که امروزه در حوزه صنعت به 

یک جریان فعال تبدیل شده است. / صدا و سیما

استفاده بیش از ۱۵۰ مجتمع صنعتی از 
سامانه های دقیق هسته ای

حاج میرزا علی اکبر به عنوان نماینده بیمه رازی رئیس انجمن صنفی نمایندگان استان تهران بیمه رازی از تشکیل کانون 
نمایندگان این شرکت در آینده نزدیک خبر داد و گفت: تشکیل انجمن های صنفی هم صدایی نمایندگان را به همراه داشت و عامل 
افزایش ارتباط شبکه فروش و ستاد شد،در سال 13۹6 انجمن صنفی استان تهران با هدف انتقال نظرات نمایندگان و شبکه فروش 
به ستاد در قالب یک صدای واحد تشکیل شد،تشکل صنفی در هر حوزه و صنفی یک ضرورت است زیرا هم صدایی و وجود یک 
صدای واحد در پیشبرد اهداف و رفع برخی معضلات، کارآمد و تاثیرگذار است،زمانی یک تشکل تاثیرگذار و قوی تر خواهد بود 
که تعداد اعضای بیشتری داشته باشد.شورای نمایندگان و شبکه فروش صنعت بیمه در ماه های گذشته تشکیل شده و بیمه مرکزی 

آن را به رسمیت می شناسد و این در حالی است که در برخی از تصمیمات و جلسات بیمه مرکزی اعضای این شورا حضور دارند.
شبکه فروش بیمه رازی نیاز به یک کانون سراسری دارد و در برنامه های آینده این کانون تشکیل خواهد شد.توقع آن است 
که شرکت بیمه رازی در زمان ارائه کد نمایندگی، انجمن صنفی را معرفی کنند زیرا انجمن به اطلاعات نمایندگان جدید دسترسی 
ندارند.انجمن ها به دلیل آنکه از نمایندگان و شبکه فروش تشکیل شده اند، اطلاعات به روز و شرایط خاص بازار را به لحظه اطلاع 
دارند، از این رو تصمیمات ستاد می تواند به لحظه و متناسب با نیاز بازار باشد.در سال 13۹6 ساختار مشخص و واحدی برای ارتباط 
با مدیران ستادی وجود نداشت و با ایجاد این انجمن، ارتباط نمایندگان و مدیران ستادی تقویت شد و اقدامات خاصی صورت گرفت، 

از این موارد می توان به بازگشت سپرده تجمیعی از محل کارمزد نمایندگان اشاره کرد./روابط عمومی 

تشکیلکانوننمایندگان
بیمهرازیدرآیندهنزدیک

حاج میرزا علی اکبر

 خدمات بیمه درمان با سرعت  و دقت بیشتر به بیمه گزاران ارایه می شود؛ علی رضا یزدان دوست ، مدیرعامل شرکت بیمه ملت در مراسم 
رونمایی از سامانه یکپارچه صدور و خسارت درمان گفت: این سامانه با هدف سرعت بخشی به خدمات بیمه  درمان تکمیلی بیمه گزاران، رفع 
بروکراسی های زاید اداری و شفاف سازی فرآیندهای صدور و خسارت درمان راه اندازی شده است.وی که در مراسم راه اندازی سامانه یکپارچه 
صدور و خسارت درمان این شرکت با حضور محمدتقی چراغی نایب رییس هیات مدیره، ابراهیم نوروزی عضو هیات مدیره و معاونین و مدیران 
شرکت سخن می گفت، با اشاره به مشکلات سیستم نرم افزاری پیشین، اظهار داشت: این سیستم با نواقصی همراه بود که عدم شفافیت در 
برخی موارد را فراهم می کرد. به همین دلیل، حدود یک سال پیش موضوع را در هیئت مدیره مطرح و بررسی ساختارهای نرم افزاری را آغاز 
کردیم.او با قدردانی از تلاش و همکاری همه همکاران خود در شرکت، خاطرنشان کرد: با همت و تلاش شبانه روزی همه بخش ها، این سامانه 
در کمتر از 3 ماه به مرحله نهایی رسید، در حالی که انجام چنین پروژه ای به طور معمول 6 ماه زمان می برد.وی با اشاره به مزایای این سامانه برای 
بیمه شدگان، گفت: این سامانه به بیمه شدگان این امکان را می دهد که در زمان خود صرفه جویی کرده و با خیالی آسوده از خدمات آن استفاده 
کنند. همچنین، اطلاعات حدود 4 هزار مرکز درمانی طرف قرارداد بیمه ملت در این سامانه درج شده که گامی بزرگ در جهت ارائه خدمات 
مناسب تر به بیمه شدگان است.او به اثرات مثبت این سامانه در حوزه خدمات رسانی اشاره کرد و گفت: با راه اندازی این سامانه، خدمات با سرعت  
و دقت بیشتر ارائه شده و شاهد اثرات مثبت قابل توجهی در این زمینه خواهیم بود. وی در پایان با تأکید بر لزوم رفع معایب احتمالی سامانه در 
طول زمان، از همه ذینفعان خواست تا با ارائه نظرات و پیشنهادات خود، در ارتقای کیفیت خدمات این سامانه مشارکت کنند./ روابط عمومی

سامانهیکپارچهصدورو
خسارتدرمانبیمهملت
راهاندازیشد

علی رضا یزدان دوست

مدیرعامل شرکت، یونس مظلومی، به همراه تعدادی از معاونین و مدیران ستادی، به استان هرمزگان سفر کردند. در این سفر، 
مظلومی با نمایندگان و کارگزاران استان دیدار کرد و در یک نشست صمیمی، دستاوردهای شرکت را مورد بررسی قرار داد. او به 
موفقیت های شرکت در دو شاخص فروش و بهروری اشاره کرد و از تلاش های همه ی همکاران در این موفقیت ها تقدیر کرد.مدیرعامل 
بیمه تعاون همچنین از برنامه های سال آتی شرکت سخن گفت؛ بهبود فرآیندها، ارائه ی محصولات و خدمات متمایز، تبلیغات هدفمند 
و ورود به کسب و کارهای دیجیتال از جمله ی موارد مورد بحث ایشان بود.یونس مظلومی سرانجام ابراز امیدواری کرد که با یاری 
خداوند متعال، موفقیت های بیشتری در سال جدید نصیب شرکت بیمه تعاون شود.در ادامه محل جدید شعبه بندرعباس بیمه 
تعاون با حضور مدیرعامل و تیم همراه و همکاران شعبه افتتاح و بازدید شد؛ سه نماینده منتخب بیمه های زندگی تعاون ؛ نمایندگان 
منتخب بیمه های زندگی بیمه تعاون در بهمن ماه معرفی شدند.برترین نمایندگان و اعضای سازمان فروش بیمه های زندگی بیمه 
تعاون در بهمن ماه معرفی شدند.بر این اساس، حسن مسکینی، مونا شهرکی و نسرین ابراهیمی سرائی از استان گیلان؛ سه برگزیده 
ای بودند که موفق شدند عناوین نمایندگان برتر بیمه های زندگی را به خود اختصاص دهند.گفتنی است پیش از این نیز نمایندگان 
استان گیلان در فصل پاییز سهم 6۰ درصدی و در دوماهه اول فصل زمستان سهم 1۰۰ درصدی از نمایندگان برتر فروش بیمه نامه های 
زندگی بیمه تعاون را داشته اند؛ همچنین جناب آقای حسن مسکینی نماینده برتر فروش بیمه نامه های زندگی بیمه تعاون در فصل 

پاییز بوده است که در دی و همچنین بهمن ماه نیز موفق به کسب مقام اول در این زمینه شده است./ روابط عمومی

نشستمدیرعاملبیمه
تعاونبانمایندگانو
کارگزاراناستانهرمزگان

یونس مظلومی

در راستای عمل به تعهدات و الزامات بانک مرکزی، در یازده ماهه نخست سال ۱۴۰2، بانک کارآفرین به بیش از 5هزار نفر تسهیلات 
ازدواج و فرزندآوری اعطا کرد.به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین، این بانک به منظور ترویج سنت حسنه ازدواج، از ابتدای سال ۱۴۰2تا 
پایان بهمن ماه به۳۳٨٨نفر از متقاضیان دریافت وام ازدواج تسهیلات قرض الحسنه ازدواج معادل۶٨۶۹۰۰۰میلیون ریال به متقاضیان 
پرداخت کرد.فرآیند دریافت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در بانک کارآفرین به این شرح است؛ هر یک از زوجین به صورت جداگانه 
باید در سامانه تسهیلات وام ازدواج بانک مرکزی، ثبت نام و کدرهگیری دریافت کنند. سپس توسط سرپرستی بانکی که در سامانه از 
طرف شخص متقاضی مشخص شده است، شعبه پرداخت کننده تسهیلات مشخص و برای فرد ثبت نام کننده، پیامک ثبت اطلاعات و 
شروع مرحله بعدی دریافت تسهیلات ارسال می شود.در مرحله آخر فردمتقاضی باید به شعبه مراجعه کرده با ارائه مدارک لازم پرونده 
خود را تکمیل و وام ازدواج خود را دریافت کند.شایان ذکر است این فرآیند نباید بیشتر از یک ماه زمان ببرد، در غیر این صورت فرد متقاضی 
باید مجددا ثبت نام کند؛ والدین ۱۶۹۶ فرزند از کارآفرین تسهیلات فرزندآوری گرفتند؛همچنین بانک کارآفرین، به منظور ترویج فرهنگ 
فرزندآوری و پس ازابلاغ بخشنامه بانک مرکزی در خصوص ارائه تسهیلات فرزندآوری در هفت ماهه نخست سال جاری ، به ۱۶۹۶نفر 
متقاضی تسهیلات فرزندآوری معادل ۱۰۰٨۶۰۰میلیون ریال تسهیلات دریافت کردند. بر اساس بخشنامه ابلاغی بانک مرکزی به بانکها، 
ارائه تسهیلات قرض الحسنه فرزندآوری در دســتور کار بانک کارآفرین قرار گرفته است. به این ترتیب، بانک ها مکلفند مبتنی بر 

اعتبارسنجی متقاضیان، با أخذ سفته از متقاضی و یا یک ضامن معتبر، اقدام به پرداخت تسهیلات موصوف کنند.

اعطایبیشاز5هزارتسهیلات
ازدواجوفرزندآوریتوسطبانک
کارآفرین

بانک کارآفرین

بانک کشاورزی از ابتدای ســال ۱۴۰2 تا پایان بهمن ماه، بالغ بر ۱۰5 هزار میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و 
فرزندآوری به ۷٨ هزار نفر از متقاضیان پرداخت کرده است.به گزارش روابط عمومی بانک کشاورزی، در راستای تسهیل شرایط 
ازدواج، تحکیم بنیان خانواده و جوانی جمعیت، شــعب این بانک در سراسر کشور طی ۱۱ ماهه سال جاری ۳٨ هزار و ۴۰۰ فقره 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به مبلغ ۷۹ هزار و ۱۰۴ میلیارد ریال و نیز ۳۹ هزار و ۶۶۷ فقره تسهیلات قرض الحسنه فرزندآوری 
به مبلغ 2۶ هزار و ۴2۰ میلیارد ریال به متقاضیان و واجدان شــرایط پرداخت کرده اند.»جشنواره باران« بانک کشاورزی از اول 
اسفندماه ۱۴۰2 آغاز شد و مشتریانی که نسبت به نصب و استفاده از خدمات اپلیکیشن »باران« اقدام کنند، در قرعه کشی جوایز 
این جشنواره شرکت داده می شوند، شرایط شرکت در »جشنواره باران« شامل نصب اپلیکیشن »باران«، انجام حداقل یک تراکنش 
در این اپلیکیشن، داشتن حداقل میانگین حساب ۱۰ میلیون ریال و کسب حداقل ۳۰ امتیاز )نصب اپلیکیشن باران ۱۰ امتیاز، دو 
امتیاز به ازای هر ۱۰ میلیون ریال موجودی حســاب، یک امتیاز به ازای هر ۳ تراکنش خرید شارژ یا پرداخت قبض در اپلیکیشن 
باران و پنج امتیاز به ازای معرفی هر مشتری با کد معرف( اســت،زمان قرعه کشی »جشنواره باران« بانک کشاورزی، هفته پایانی 
فروردین ماه ۱۴۰۳ و جوایز این جشنواره شامل 5۰۰ جایزه ۱۰۰ میلیون ریالی خواهد بود.شایان ذکر است اپلیکیشن » باران « بانک 
کشــاورزی با هدف افزایش کیفیت ارائه خدمات بانکداری دیجیتال و سهولت و سرعت دسترسی مشتریان به خدمات بانکی 

غیرحضوری، با خدماتی نظیر احراز هویت و افتتاح حساب غیرحضوری، دریافت تسهیلات غیرحضوری در دسترس است.

پرداخت۱۰5هزارمیلیارد
ریالتسهیلاتقرضالحسنه
ازدواجوفرزندآوری

به گزارش روابط عمومی شرکت بیمه حکمت صبا ، در ادامه استقبال پرشور از طرح جذب و مدیریت منابع مالی و 
سپرده گذاری که با نام طرح اتباع در کشور شناخته می شود ، دکتر حجت بهاری فر مدیرعامل شرکت بیمه حکمت صبا 
با حضور در مجموعه ورزشی شهید شیرکوند ورامین که از دو روز گذشته با حضور کارشناسان بیمه ای این شرکت میزبان 
اتباع و مهاجرین می باشد ،بازدید و از نزدیک به صورت چهره به چهره با آنان دیدار کرد.در این بازدید دوساعته ، دکتر 
بهاری فر ضمن تاکید بر موضوع خدمت رســانی بیمه ای سریع و به موقع به اتباع و مهاجرین ، گفت : احترام و تکریم به 
همه افراد از جمله اتباع بیگانه نماد اعتقادی و فرهنگی نظام مقدس جمهوری اســلامی است و این موضوع باعث تعلق 
خاطر آنها به نظام و کشور می شود.بر همین اساس ، کلیه اتباع و مهاجرین خارجی دارای مدارک اقامتی معتبر در استان 
تهران که تمایل به دریافت خدمات متنوع بیمه ای در قالب طرح مذکور می باشند ، می توانند به آدرس : ورامین ، خیابان 
صادقعلی ، خیابان شهید فکوری ، مجتمع ورزشی شهید شیرکوند مراجعه نمایند.گفتنی است ، اتباع خارجی مقیم ایران 
با مشکلات متعددی از جمله عدم برخورداری از پوشش های بیمه ای مناسب مواجه هستند که با اجرای این طرح ، شرکت 
بیمه حکمت صبا با ارائه طیف گسترده ای از پوشش های بیمه ای ، نیازهای مختلف اتباع و مهاجرین را پوشش و به آنها 

این امکان را می دهد تا از مزایای بیمه ای برای اولین بار بهره مند شوند.

استقبالپرشورازطرح
جذبومدیریتمنابعمالی
وسپردهگذاری

حجت بهاری فر

غلامرضا فتحعلی مدیرعامل بانک سینا در رویداد پل سرمایه گذاری که با محوریت موضوع »فراگیری و فناوری مالی« با حضور شرکت ها 
و هلدینگ های بنیاد مستضعفان در نمایشگاه بین المللی تهران برگزار شد، اظهار داشت: بانک سینا در راستای حمایت از ایده های نوآورانه و 
طراحی پلتفرم ها، ظرفیت و پتانسیل بالایی دارد که باید به بهترین شکل از آن استفاده شود،بانک سینا حرکت به سمت تحول دیجیتال را سرلوحه 
اقدامات خود قرار داده  است و پیشبرد طرح راهبردی کسب وکار بانک، منوط به بهره گیری مطلوب از بانکداری دیجیتال است،این بانک در 
سال جاری توانست سه پلتفرم »سیبانک«، »سیمارت« و »سیپات« از سرزمین هوشمند سینا را راه اندازی کند و بسیاری از خدماتی که در پیشخوان 
ارائه می شود را از طریق این پلتفرم ها ارائه دهد.این بانک بر اساس ظرفیت های بالقوه و بالفعل خود، قادر است با استفاده از راهکارها و ابزارهای 
تأمین مالی، پلتفرم های جدیدی را در سرزمین هوشمند سینا طراحی و ارائه کند.شکل گیری سرزمین هوشمند سینا ترجمان مرحله گذر از 
بانکداری سنتی به سمت بانکداری دیجیتال و پلتفرمی است که در آن مجموعه ای از پلتفرم ها با بهره گیری ازظرفیت های نوین بانکداری ارائه 
می شود.بر اساس برنامه ها و رویکردهای آینده نگر، این بانک به دنبال توسعه سرزمین هوشمند سینا با طراحی پلتفرم های جدید است که در سال 
آینده عملیاتی خواهد شد، این بانک در اپلیکیشن سیبانک، خدمتی نوین در زمینه بانکداری دیجیتال به مشتریان ارائه می دهد و مشتریان و 
فعالان اقتصادی می توانند با استفاده از این پلتفرم به صورت غیرحضوری و بدون مراجعه به شعب از امکانات افتتاح حساب، صدور کارت، اخذ 
تسهیلات خرد و .... بهره مند شوند.دراین رویداد ، از پوستر رویداد »توسعه پلتفرم های سرزمین هوشمند سینا« با محورهای بانکداری مبتنی بر 

هوش مصنوعی و پلتفرم های بانکداری برای مشاغل مختلف که در اردیبهشت سال آینده برگزار می شود، رونمایی شد./روابط عمومی

»سرزمینهوشمندسینا«
باارائهپلتفرمهایجدید
توسعهمییابد

غلامرضا فتحعلی

معاون اقتصادی بانک مرکزی گفت: گواهی سپرده خاص یکی از ابزارهای سیاست پولی است،  این ابزار می تواند به 
بهبود متغیرهای پولی و تحقق هدف گذاری ها در مسیرهای در نظر گرفته شده، کمک کند.

به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، دکتر محمد شیریجیان با بیان اینکه این ابزار یکی از روش هایی است که می 
تواند به صورت هدفمند به تأمین مالی بنگاه ها کمک کند، تصریح کرد: بدین معنا که تأمین مالی سرمایه در گردش بنگاه 
ها به واسطه این ابزار می تواند انجام شود، چراکه تقریباً ٨2 درصد تسهیلاتی که در شبکه بانکی به بخش صنعت پرداخت 
می شود،  برای سرمایه در گردش بنگاه هااست و در مجموع حدود ۶5 درصد تسهیلات بانکی برای سرمایه در گردش 
است.  براین اساس بانک مرکزی برای استفاده از ابزار گواهی سپرده خاص برای تأمین سرمایه در گردش بنگاه ها برنامه 
ریزی کرد به این صورت که گواهی سپرده خاص برای بنگاه ها و پروژه های مشخص منتشر می شود و این منابع تجهیز 
شده صرف تامین مالی بنگاه های متقاضی می شود.وی در توضیح نرخ سود این اوراق گفت: نرخ سود اوراق گواهی سپرده 
براساس بازدهی پروژه ها تعیین می شود و به واسطه آن مشارکت واقعی بین سرمایه گذار و تأمین مالی شونده برقرار می 
شود؛ لذا گواهی سپرده خاص هم کارکرد تأمین مالی سرمایه در گردش و هم تأمین مالی طرح های بلندمدت توسعه ای 
و ایجادی بنگاه ها را شامل می شود و گشایش جدی به حساب می آید. لذا می توان گفت که در این شیوه، منابع به صورت 

هدفمند تر،  موثرتر و با بهره وری مناسب تری به سمت بخش های مولد اقتصادی هدایت می شود.

محمد شیریجیان
گواهیسپردهخاصبه
بهبودمتغیرهایاقتصادی
کمکمیکند

بانک کشاورزی

بارها مستقیماً با آمریکا درگیر شده ایم ولی  تیر آخر را ما شلیک کرده ایم
 سردار سرلشکر پاسدار حسین سامی، فرمانده  کل سپاه پاسداران انقاب 
اسامی در همایش ملی شناورهای تندرو با اشاره به حضور مثال زدنی مردم ایران در 
راهپیمایی ۲۲ بهمن اظهار داشت: این حضور تکرار اعجاز بود؛ انقابی که  در سال ۵7 
پیروز شد موقعیت سیاسی کشور ایران را از یک کشور وابسته و یک نظام برده داری 

به نظام سیاسی مستقل و استقال نقل مکان داد.
وی با بیان اینکه ایران هویت ازدست رفته خود را در انقاب باز یافت، افزود: 
ایران صاحب شکوه، تمدن، تاریخ، عظمت و استقال از  فضای برده داری  سیاسی 
نجــات یافت؛ ایرانی که قدرت های بزرگ شــاه او را انتخاب می کردند؛ ایرانی که 
انگلیسی ها پادشاه او  را  به جزایری هزاران مایل دورتر تبعید می کردند، با پیروزی 
انقاب به یک ایران آزاد، مقتدر و قدرتمند تبدیل شد؛ امروز به ایرانی تبدیل شده ایم 
که غرب برای جلوگیری از نفوذ کشورمان به رقابت برخاسته است، امروز جوانان 
کشورمان انواع ماهواره  را در مدار قرار می دهند،  روزی فقط روی کاغذ اجازه انجام کار 

داشتیم اما امروز ماهواره را مستقل از سایر کشورها در مدار قرار می دهیم.
سرلشکر سامی با ابراز اینکه روزی هیچ پدیده صنعتی به نام خودمان نداشتیم 
و قدرت خلق هیچ فناوری را نداشتیم و این قدرت را از ما سلب کرده بودند، ادامه داد: 
امروز در تمام این خطوط ساحلی پیشرفت های شگفت انگیزی شکل گرفته است، 
ایرانی که به کمک ملت های مستضعف می رود و ناجی ملل ضعیف و مسلمان شده 

است.
وی با تذکر اینکه دشمن تاش می کند این فضای خوب را تیره وتار نشان دهد، 
اضافه کرد: توانستیم از روی ناو تماماً ایرانی موشک بالستیک را به سمت اهداف معین 

در فضای واقعی با موفقیت شلیک کنیم، اینها پدیده ای ساده برای ماست.
فرمانده  کل سپاه با توجه به اینکه ایران یک کشور ساحلی است و به آب های 
آزاد جهان متصل است و دسترسی دارد، گفت: این یک موقعیت مهم برای ماست؛ با 
تمام کشورهای ساحلی جهان همسایه هستیم؛ همسایه صرفاً همجواری نیست، 
امروز از بوشهر تا سواحل آمریکا می توانیم حرکت کنیم و پیش برویم کما اینکه دیگران 

هم این کار را انجام می دهند.
وی با تصریح به اینکه ساخت یک نیروی دریایی برای خنثی سازی تهدیدات 
دشمنان مهم ترین مؤلفه بازدارندگی یک کشور است، اضافه کرد: بخش مهمی از 
اقتصاد جهانی شامل اقتصاد نفت و اقتصاد دریا متعلق به کشورهای ساحلی است و 
توسط کشتی ها روزانه در دریاها جابه جا می شود؛ یکی از امتیازات سوق الجیشی 
کشورمان که توانست تحریم را با شکست مواجه کند موقعیت جغرافیایی و دریایی 

ایران بود.
او با ابراز اینکه قدرت به تنهائی کافی نیست، ادامه داد: ایران هم صاحب اراده 
است و هم صاحب قدرت است و هم صاحب استراتژی و راهبرد است، برای همین 
ایران قوی مورد تأکید اســت. در نگاه رهبری ایران قوی و مقتدر مدنظر اســت، 
شرافتمندانه از قدرتمان استفاده خواهیم کرد،  قوی بودن مسیر همیشگی ما خواهد 
بود و باید با قوت زندگی کنیم چون از تاریخ نزدیک و دور آموخته ایم که نام ضعفا در 
میان نیست و ضعیف فقط با اراده دیگران حرکت می کند لذا اگر می خواهیم قوی 

باشیم باید در دورترین نقاط دریا حضور یابیم.
وی با تأکید به اینکه قدرت دریایی قوی باید در برابر قدرت های دریایی حرف 
برای گفتن داشته باشد، گفت: قدرت آمریکا بر بستر قدرت دریایی استوار است. قدرت 
موشکی این کشور به روی شناورهاست که بر دریا استوار است، آنها ترکیبی از قدرت 

هوائی و دریایی را به کار گرفته اند.
فرمانده کل سپاه با اظهار اینکه بیان اغراق آمیز از قدرتمان نداریم و قابل مشاهده 
است، یادآور شد: دریا میدان جنگ ثابتی مانند زمین ندارد و میدان جنگ ثابت نیست، 

ولی قدرت رزمی فرق می کند.
وی با تصریح به اینکه »برای جنگ دریایی کاماً مهیا هستیم و در آمادگی 
صددرصدی به سر می بریم و به امکانات جنگ از دور دست یافته ایم«، گفت: در جنگ 
دریایی میدان نبرد حساس متفاوت است چرا که باید یک نقطه را دقیقاً هدف قرار 

داد  و قادریم از ابعاد دور دشمن را نابود کنیم.
کوچک ترین تعرض دشمن را  بدون پا سخ نگذاشته ایم

سرلشکر سامی با بیان اینکه ناوبری دریایی در جنگ دریایی باید کاماً قوی 
و متفاوت باشد، اضافه کرد: در جنگ دریایی نبرد فناوری هاست؛ جایی که به ما تعرضی 
شود بدون پاسخ نگذ اشته ایم و من بعد هم بدون پا سخ نخواهیم گذاشت و شاید در 

برخی مواقع اطاع رسانی نکنیم.
فرمانده  کل سپاه با ابراز اینکه در شناورهای تندرو سرعت بسیار تعیین کننده 
است، اعام کرد: به بسیاری از قابلیت های دریایی دست یافته ایم که قابل گفتن نیست 
ولی این را بگویم که به قدرتمندی های بی نظیری دســت یافته ایم، رونمایی های 
جدیدی از ایران »قدرتمند، مدرن و پیشرفته« در عرصه نظامی به زودی برای مردم 
خواهیم داشت، بارها مستقیماً با آمریکا درگیر شده ایم ولی به حول و قوه الهی همیشه 
تیر آخر را ما شلیک کرده ایم و  پیروز میدان بوده ایم؛ نمونه آن هم دستگیری تفنگداران 

آمریکایی با آن وضعیت بود.
 نصب موشک با برد 3۰ کیلومتری

 روی شناور 8 متری برای نخستین بار در جهان
دریادار پاسدار علیرضا تنگسیری، فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقاب 
اسامی نیز در این همایش ملی اظهار کرد: به برکت انقاب اسامی شاهد دستیابی 

به موفقیت های بزرگی در سطح کشور هستیم.
وی با اشاره به دستیابی به فناوری های نوین در عرصه دریا و ساخت شناورهای 

مختلف بیان کرد: در کشور به دانش ساخت شناورهای تندرو دست یافته ایم و در 
این عرصه شاهد نقش آفرین دانش بنیان ها هستیم.

او دستیابی به این فناوری ها و کسب دانش در این عرصه را مهم دانست و اضافه 
کرد: تاب آوری، دریامانی و دریانوردی شناورها از موضوعات بسیار مهمی است که با 

جدیت در این زمینه کار شده است.
وی با اشــاره به ساخت شناورهای جدید از جنس کربن به جای استفاده از 
فایبرگاس خاطرنشان کرد: کربن دارای استحکام بسیار بالا است و از نظر وزن و 

قدرت دارای وضعیت خیلی بهتری است.
او  با اشاره به ساخت این شناورها در نیروی دریایی سپاه تصریح کرد: جوانان 
زیر 3۵ سال طراحی شناورهای تندروی آلومینیومی را انجام داده اند که افتخاری 

بزرگ برای کشور محسوب می شود.
وی از ساخت یک شناور در یک شرکت دانش بنیان خبر داد و افزود: در وزارت 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح یک شناور و در نیروی دریایی سپاه نیز یک شناور 
ساخته شده است.او  با بیان اینکه هر روز قدم های جدیدی در عرصه فناوری های 
دریایی برمی داریم تاکید کرد: از جمله این شناورها می توان به شناورهای هشت 
متری که روی آن موشک 30 کیلومتری نصب شده است اشاره کرد. وی شناور شهید 
مهدوی را یکی دیگر از دستاوردها در عرصه شناورسازی دانست و اضافه کرد: موشک 

بالستیک با موفقیت از روی شناور شهید مهدوی شلیک شده است.
سردار تنگسیری با اشاره به نامگذاری شناورها به نام شهدا تصریح کرد: شهدا 
بعد از شهادت خود نیز مددکار ما بوده و کمک بزرگی برای ما در شرایط کنونی هستند.

3 فروند شناور پیشرفته تندرو تولید شد  
فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقاب اسامی گفت: سه فروند شناور 
پیشــرفته تندرو با قابلیت نصب موشک های با برد بالا توسط متخصصان داخلی 
طراحی و ساخته شد،   103 شرکت دانش بنیان در حوزه ساخت تجهیزات نیروی 
دریایی سپاه فعال شده و در مجتمع و موسسة صنعتی، دریایی شهید محاتی سپاه 

در بوشهر شناورهای بالاتر از ۶۸ متر ساخته شده است./ مهر

سه شنبه هشتم اسفند ماه 1402، شماره 400-490
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سرپرست مدیریت شعب و شبکۀ فروش بیمۀ سرمد در هفتۀ پایانی بهمن ماه از شعب ۹ استان کشور بازدید کرد.حامد 
فرشباف سرپرست مدیریت شعب و شبکۀ فروش بیمۀ سرمد در هفتۀ پایانی بهمن ماه به منظور بررسی عملکرد شعب بیمۀ سرمد، 
به ۹ استان کشور سفر کرد و از نزدیک عملکرد شعب را مورد بررسی قرار داد.او در بازدید از شعب بیمۀ سرمد در استان های البرز، 
قم، اراک، لرستان، کرمانشاه، همدان، کردستان، قزوین و زنجان، ضمن بررسی عملکرد و امکانات شعب، طی جلساتی، با کارکنان 
گفت وگو کرده و از نزدیک در جریان کیفیت خدمت رسانی به بیمه شدگان قرار گرفت.فرشباف در این سفرها با هدف ارتقای کمّی 
و کیفی شعب، توانمندی و سطح دانش کارکنان را بررسی کرده و پیشنهاداتی جهت بهبود فعالیت شعب ارائه نمود. به گفتۀ 
فرشباف، سرپرست مدیریت شعب و شبکۀ فروش بیمۀ سرمد، به جهت نظارت هرچه بیشتر بر عملکرد شعب، بهبود خدمت رسانی 
و حل مسائل و مشکلات شعب، بازدید از دیگر استان ها نیز در دستور کار قرار دارد؛حضور چند مدیر استانی بیمۀ سرمد در هیئت 
رئیسۀ شورای هماهنگی شرکت های بیمه در استان ها؛با برگزاری انتخابات سراسری، مدیران چند شعبۀ استانی بیمۀ سرمد به 
عضویت در هیئت رئیسۀ شورای هماهنگی شرکت های بیمه در استان ها انتخاب شدند. در این انتخابات، مهسا فامیلی، مدیر 
شعبۀ بیمۀ سرمد در استان کرمان و ابوالفضل فتح الهی دهکردی مدیر شعبۀ بیمۀ سرمد در استان چهارمحال و بختیاری به سمت 
نائب رئیس شورای هماهنگی شرکت های بیمه در این استان ها؛ و احسان الهامی، سرپرست مدیریت بیمۀ سرمد شعبۀ خراسان 

شمالی، به عنوان دبیر هیئت رئیسۀ شورای هماهنگی شرکت های بیمۀ استان خراسان شمالی منصوب شدند./ روابط عمومی

بازدیدمدیرشعبوشبکۀ
فروشبیمۀسرمدازشعب
9استانکشور

شرکت بیمه  سرمد

مدرسه شش کلاسه بانک اقتصادنوین به کودکان و نوجوانان روستای قاسم آباد تاکستان در استان قزوین تقدیم شد.در مراسم افتتاحیه 
این مدرسه که با حضور گرم دانش آموزان، والدین، اهالی روستا، مدیران ارشد بانک و جمعی از مسئولان استانی برگزار شد، علیرضا بلگوری، 
مدیرعامل بانک اقتصادنوین، بر اهمیت علم آموزی و دسترسی به آموزش های با کیفیت به عنوان حقی اساسی برای تمامی کودکان تاکید کرد 
و گفت: ما افتخار می کنیم که به عنوان بخشی از تعهدات اجتماعی مان، در ساخت این پایگاه علمی سهیم بوده ایم، با این امید که فرزندان این 
سرزمین به آرزوهای بزرگ خود دست یابند.مدیرعامل بانک اقتصادنوین تقویت بنیان های آموزشی و فراهم آوردن فرصت های برابر تحصیلی 
برای دانش آموزان مناطق محروم را از اولویت های محوری این بانک در حوزه مسئولیت اجتماعی دانست و افزود: بانک اقتصادنوین تاکنون 
۴٨ مدرسه در مناطق کمتر برخوردار کشور احداث کرده که تداوم این فعالیت در سالیان اخیر نمادی از تعهد ما به ارتقا سطح دانش و پرورش 
نسل های آینده در جهت کمک به توسعه همه جانبه کشور است.گفتنی است، مدرسه روستای قاسم آباد با شش کلاس  درس مجهز و امکانات 
آموزشی به روز با زیربنای ۳2۷ متر مربع در زمینی به مساحت ۱۷۰۰ مترمربع و اعتباری بالغ  بر 5۶ میلیارد ریال به بهره برداری رسیده است. 
همچنین در این مراسم به همه دانش آموزان مدرسه کوله پشتی و بسته لوازم تحریر و کمک آموزشی اهدا شد.هیئت مدیره بانک اقتصادنوین 
نرخ حق الوکاله سال ۱۴۰۳ را حداکثر ۳ درصد تعیین کرد.در راستای اجرای مقررات و ضوابط بانک مرکزی ج.ا.ا. و تصویب هیئت مدیره، نرخ 

حق الوکاله به کارگیری سپرده های سرمایه گذاری در سال ۱۴۰۳، حداکثر معادل ۳ درصد خالص منابع سپرده گذاران تعیین شد.
رویه پرداخت سود قطعی برای سال ۱۴۰۳ متناسب با مانده و مدت سپرده هاخواهد بود./روابط عمومی 

ماافتخارمیکنیمکهبهعنوان
بخشیازتعهداتاجتماعیمان،
درساختاینپایگاهعلمیسهیم
بودهایم

علیرضا بلگوری

محمد شیخ حسینی مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: بانک مرکزی به عنوان نهاد ناظر بازار پولی و بانکی اهداف 
کنترل نقدینگی و مهار تورم را دنبال می کند و بانک ها نیز ملزم به رعایت قواعد و کنترل و محدود نمودن اعتبار دهی هستند. 
از سویی دولت و دستگاههای اجرایی نیز هدفگذاری متعددی برای راه اندازی پروژه ها ، حمایت از کسب و کارها و ارتقای 
سطح تولید و اشتغال در استانها و مناطق کشور داشته اند، و به همین منظور از شبکه بانکی انتظار دارند تا با پرداخت تسهیلات 
به کارآفرینان و تولید کنندگان موجبات تسریع در رشد اقتصادی را فراهم آورند.وی افزود: بنا به اقتضائات بخش واقعی و 
مالی اقتصاد معمولا ، این دو رویکرد انبساطی و انقباضی در همه اقتصادها در دوران مختلف وجود دارد، شدت گرفتن این دو 
رویکرد موجبات دشواری کار شبکه بانکی را فراهم می آورد،بانک توسعه تعاون در این شرایط با انضباط نقدینگی و تعامل 
بهینه با دستگاههای اجرایی و نیز تکریم مشتریان و حمایت از تعاونگران و کارآفرینان را در دستور کار قرار داده است، همچنین 
با اولویت بندی فعالیت ها در تلاش است تا وظایف بانکی و توسعه ای را انجام دهد، ۶5۰۰ میلیارد ریال تسهیلات به معرفی 
شدگان شهرکهای صنعتی پرداخت شده است، سه هزار میلیارد ریال تسهیلات نیز به معرفی شدگان صندوق ملی محیط 
زیست اعطا گردیده است.در این جلسه که با حضور معاونین مدیر عامل و تعدادی از مدیران و روسای ادارات ستادی همراه 
بود، مباحثی در خصوص اقدامات فناورانه در رابطه با رصد مشتریان و منابع بانک بر پایه سامانه رتبه بندی مشتریان و سامانه 

تفاهم نامه ها و همچنین سامانه شناسایی وثائق جهت محاسبه کفایت سرمایه مطرح گردید./روابط عمومی 

۶5۰۰میلیاردریالتسهیلات
پرداختیبانکبهمعرفی
شدگانشهرکهایصنعتی

محمد شیخ حسینی

رییس هیات مدیره بانک تجارت در بازدید ازبیست وچهارمین نمایشگاه رسانه های ایران که با حضور بهزاد درگاهی مدیر روابط 
عمومی و ارتقای سرمایه اجتماعی این بانک همراه بود، از جامعه رسانه ای کشور  به عنوان شریک تجاری و استراتژیک بانک ها نام برد و 
شناخت متقابل بانک و رسانه  از ماموریت های یکدیگر را زمینه ساز حرکت دوجانبه در مسیر تعامل برنامه مند دانست.مرتضی ترک تبریزی 
برگزاری این نمایشگاه را بیانگر اهمیت و نقش اطلاع رسانی به مخاطب در شرایط فعلی و هماهنگی موجود بین رسانه  و کسب وکارها عنوان 
کرد،بانک تجارت تعامل با رسانه ها را در فضایی فراتر از درج تبلیغات و اخبار بانک در رسانه پیگیری می کند. رسانه ها باید بکوشند تا مردم 
را با خدمات بانک ها، نقش بانک ها در بهبود فضای اقتصادی و تسهیل فعالیت کسب وکارها، نقاط قوت، محدودیت ها و همچنین مزیت های 
رقابتی هر یک از بانک ها نسبت به یکدیگر آشنا کنند.بانک تجارت رسانه ها را شریک تجاری و استراتژیک خود می داند و از رسانه ها در 
قالب یک تعامل برنامه مند و بلندمدت حمایت می کند.با رای اکثریت سهامداران، در جریان برگزاری مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده 
بانک تجارت، دکتر سید مهدی حسینی دولت آبادی به عنوان عضو جدید هیات مدیره این بانک فعالیت خود را آغاز کرد.وی با مدرک دکتری 
اقتصاد در گرایش پولی و بانکی از دانشکده اقتصاد دانشگاه تهران، پیش از این مسئولیت هایی مختلفی همچون، مشاور وزیر امور اقتصادی 
و دارایی، عضو کمیته نقدینگی بانک مرکزی، مشاور معاون اقتصادی مرکز پژوهش های مجلس، مدیر گروه بازارهای مالی مرکز پژوهش 
های مجلس و مدیر گروه پولی و بانکی اندیشکده حکمرانی شریف را تجربه کرده و تدریس دروس اقتصاد کلان، اقتصاد پول و بانکداری و 

بانکداری اسلامی در سطوح کارشناسی و کارشناسی ارشد نیز از جمله سوابق علمی و اجرایی وی محسوب می شود./روابط عمومی 

شناختمتقابلبانکورسانه،
گامیدرمسیرتعامل
برنامهمند

مرتضی ترک تبریزی

قدردانیوتکریمرؤسای
موفقشعببانکسپه

 بانک سپه

رویدادملیبایدهاو
نبایدهادربیمههای
زندگیبرگزارشد

محمدرضا خوش کیش

بررسی راه کارهای همکاری دوجانبه در؛ نشست مدیرعامل بانک آینده و مدیران ارشد کانون سردفتران
نشست مدیرعامل بانک آینده با رئیس هیأت مدیره و مدیران کانون سردفتران، در ساختمان برج آینده برگزار شد.دراین نشست 
که به منظور توسعه همکاری های دوجانبه بانک آینده و کانون سردفتران برگزار گردید، دکتر بهمن اسکندری، با اشاره به ظرفیت های مطلوب 
بانک آینده، دارایی های موجود بانک را بیش تر اقتصادی دانست و از این ویژگی، به عنوان یکی از مزیت های متمایز بانک آینده در نظام بانکی 
کشور یاد کرد. وی شرایط پایدار و رو به رشد کنونی بانک آینده را حاصل تلاش های مجدانه سرمایه انسانی در تمام سطوح این بانک و همراهی 
مشتریان ارزشمند عنوان کرد.مدیرعامل بانک آینده با اشاره به ارزش دارایی های موجود بانک، از مازاد دارایی در مقایسه با دیگر مجموعه های 
همتا خبر داد. اهمیت این موضوع با توجه به تعداد کم تر شعب بانک آینده در قیاس با سایر بانک ها، دو چندان می شود.دکتر اسکندری تأکید 
کرد: تمام تلاش مجموعه بانک آینده در ارتباط با مشتریان گران قدر بانک آن است که تعاملی دوسویه بر مبنای مزیت های پایدار پی ریزی 
شود تا بانک با اقداماتی مطلوب تر، رسالت خود را در عرصه بانکداری کشور به انجام رساند.در ادامه، علی خندانی، رئیس هیأت مدیره کانون 
سردفتران با اشاره به پیشینه همکاری این کانون با بانک آینده در سال های گذشته، اظهار امیدواری کرد که این همکاری در حوزه ها و 
بسترهای مختلف مورد بررسی قرار گرفته و با توافق طرفین به تعاملی مثبت و پایدار منتج گردد.در این نشست، محسن خوارزمی، عضو 
هیأت مدیره؛ احمد کریمی، مدیر امور حوزه مدیریت و روابط عمومی؛ نادر خواجه حق وردی، معاون امور شعب و بازاریابی و علی رضا مهرجو، 

مدیر امور شعب تهران بزرگ، اعظم بختیاری، رییس شعبه شهید مطهری- میرزای شیرازی نیز حضور داشتند.

شرایطپایداروروبهرشدکنونی
بانکآیندهحاصلتلاشهای
مجدانهسرمایهانسانیبانک

 بهمن اسکندری

با هدف بازطراحی برنامه راهبری بانک صنعت و معدن، همایش بررسی موضوعات استراتژیک برنامه راهبردی پنجم این بانک 
با حضور دکتر علی خورسندیان مدیرعامل، حسین عسکری، بیژن اسدی و امیرهوشنگ عصارزاده اعضای هیأت مدیره، اعضای 
هیأت عامل و جمعی از مدیران این بانک برگزار شد.این نشست به منظور همفکری در خصوص استراتژیهای برنامه راهبردی پنجم 
بانک برگزار و مواردی همچون توان تسهیلات دهی و مدیریت مطالبات ارزی، تحقق عملیاتی تحول دیجیتال، تامین و تجهیز منابع 
پایدار)غیر دولتی و ارزان قیمت(، بهبود و تقویت سرمایه سازمانی و انسانی، توسعه بانکداری سرمایه گذاری، جایگاه یابی مجدد 
بانک در نظام اقتصادی کشور) فرصت ایجاد بانک توسعه جمهوری اسلامی و تصمیم استراتژیست یا عملیاتی بودن(، توسعه بانکداری 
شرکتی، تعیین مشتریان هدف و سبد خدمات برای این مشتریان هدف، تعیین صنایع و یا مناطق هدف سرمایه گذاری و تصمیم 
گیری در خصوص ایجاد نئوبانک شرکتی یا خرد مبتنی بر بانکداری باز، تعیین فین تک ها و بیگ تک ها و حوزه های عمل آنان و 
چگونگی تمرکز بر زنجیره های خلق ارزش مورد بحث و همفکری تمامی حاضران قرار گرفت، موارد مطرح شده در این نشست که 
به عنوان استراتژیهای پیشنهادی مورد تشریح و ارزیابی قرار گرفت، بر اساس مطالعات علمی و تحلیل نتایج حاصل از نظرسنجی 
از تمامی مدیران ستادی و استانی این بانک و بر پایه مدل های استاندارد پیشنهاد شده و مقرر گردید در نشست های آتی و پس از 
اتفاق آراء و هم اندیشی با تمامی مدیران ارشد بانک در مورد اولویت بندی آنها، این استراتژیها به عنوان نقشه راه تعیین کننده خط 
مشی تمامی سیاست ها، اهداف و برنامه ریزیهای آتی مورد بهره برداری تمامی ارکان و بخش های این بانک قرار گیرد./روابط عمومی 

همایشبررسیموضوعات
استراتژیکبرنامهراهبردیپنجم
بانک

علی خورسندیان 

خبـــر ماهواره های ایرانی با ماهواره برهای ملی تا 10 سال آینده در مدار ژئو مستقر می شود
عیســی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطاعات از هدف گذاری پرتاب 
ماهواره های ملی با ماهواره برهای ایرانی و استقرار آنها در مدار ژئو تا 10 سال آینده 

خبر داد.
او به پروژه های بر زمین مانده فضائی در دولت های قبل اشاره کرد و اظهار 
داشت: برخی ماهواره ها که توسط کشورمان یا دیگر کشورها ساخته و برای پرتاب 
به سایر کشورها سپرده شده بود، دچار سرنوشت نامعلومی شدند،سازمان فضائی 
این موضوعات را پیگیری کرده است، برای دولت سیزدهم مهم این است که امروز 
در حوزه فضائی روی پای خود ایســتاده ایم؛ در طول ۲ ســال گذشته 11 پرتاب 
تحقیقاتی، مداری، زیرمداری و عملیاتی داشتیم و موفق شدیم ماهواره های خود را 
بــا موفقیت در مدار قرار دهیم،ما خود را در ابتدای راه می دانیم، توانایی قرار دادن 
ماهواره های سبک در مدار لئو را داریم و در تاش هستیم که به زودی ماهواره های 
نیمه سنگین و سنگین را نیز در مدار لئو قرار دهیم.اکنون به ریل پرشتاب پیشرفت 

صنعت فضائی کشور برگشته ایم و این مسیر ادامه خواهد داشت.
زارع پور با اشاره به سند چشم انداز 10 ساله صنعت فضائی کشور، تاکید کرد: 
پرتاب ماهواره های ایرانی با ماهواره برهای ملی و قرارگیری آنها در لایه ژئو )3۶ هزار 
کیلومتری سطح زمین یا همان مدار GEO( در افق 1407 پیش بینی شده است.
وزیر ارتباطات با اشاره به اینکه در تاش هستیم صنعت فضایی کشورمان را 
به نقطه ای برسانیم که با اطمینان خاطر ماهواره بقیه کشورها را از ایستگاه های پرتاب 
ایرانی به فضا بفرستیم، گفت: هدف گذاری کرده ایم تا ۲ سال آینده ماهواره کشورهای 

دیگر را نیز توسط ماهواره برهای ایرانی و از پایگاه پرتاب ایرانی در مدار قرار دهیم. 
وی با اشاره به ظرفیت های بالای کشورمان در صنعت فضایی، ادامه داد: در 
حوزه ســاخت ماهواره های تصویربرداری و سنجشی خودکفا و در حال کار روی 
افزایش دقت ماهواره های ایرانی هستیم. زارع پور اذعان داشت: پرتابگرهای ایرانی 
امکان پرتاب ماهواره های 100 تا ۲00 کیلویی را دارا هســتند، ما ایستگاه پرتاب 
ماهواره و ایستگاه های زمینی دریافت سیگنال های ماهواره را نیز دارا هستیم. همه 
اینها نشان می دهد کاربردهای صنعت فضایی در کشورمان بومی شده است، چرا 
که در حال استفاده از چرخه کامل صنعت و فناوری فضایی برای بهبود سطح زندگی 

مردم عزیزمان در بخش های گوناگون هستیم.
وزیر ارتباطات با تاکید بر اینکه کشــور نیازمند توسعه صنعت فضایی در 
بخش های مختلف است، افزود: به عنوان مثال پرتابگر ایرانی تا 7۵0 کیلومتری 
پرتاب انجام می دهد و با پیگیری های انجام شده و تاش دانشمندان مان به فضل 
الهی طی برنامه ۵ ساله به لایه ژئو نیز دست خواهیم یافت،ماهواره های متعددی در 
دست پرتاب داریم که با اتفاقات خوب اخیری که افتاد و پرتابگرهای ما تثبیت شدند، 
ان شاءالله با اطمینان خاطر ماهواره های ساخت جمهوری اسامی ایران را یکی پس 

از دیگری در مدار قرار می دهیم.
عملیاتی شدن فیبر نوری زیر دریا و ارتباطات فضائی در دولت سیزدهم

وزیر ارتباطات و فناوری اطاعات گفت:مردم در آینده نزدیک طعم شیرین 
سرعت اینترنت نزدیک به گیگابایت بر ثانیه را خواهند چشید. توسعه و نوسازی همه 
لایه شبکه ارتباطی سیار و ثابت هم از بستر فیبر نوری با هدف ایران هوشمند شروع 

شده است.
وی با اشاره به اینکه در مازندران افتتاح فیبر نوری منازل و کسب و کار در سه 
شهر بابل، بابلسر و نکا انجام شد، تصریح کرد: با توسعه زیرساخت های ارتباطی، 

افزایش کیفیت تصاویر ماهواره ای را نیز شاهد هستیم.

زارع پور به طرح شــبکه ملی اطاعات به عنوان مهم ترین ماموریت این 
وزارتخانه دانست و افزود: در 1۲ سال گذشته شبکه ملی اطاعات مورد بی مهری 
قرار گرفته است. هم اکنون در کمتر از سه سال زیرساخت های این طرح از ۲0 درصد 

به بیش از ۶0 درصد افزایش یافته است.
وی شبکه ملی اطاعات را شبکه ای با سرعت و امن در گستره جمهوری 
اسامی ایران عنوان کرد و گفت: زیرساخت ارتباطی و اطاعاتی، خدمات مثل موتور 
جست وجو و شبکه های اجتماعی از مهم ترین بخش های شبکه ملی اطاعات است.

او با اشاره به شکل گیری قرارگاه شبکه ملی اطاعات، بر اجرای گسترش 
زیرساخت شبکه ارتباطی کشور تاکید کرد و ادامه داد: اکنون کشور ایران در رتبه  
1۵4 به لحاظ توسعه در ارتباطات سیار و ثابت دنیا قراردارد، مردم این وزارت را با 
سرعت بالای اینترنت می شناسند و دولت سیزدهم در مدت دو سال اخیر 1۵0 

کیلومتری فیبر نوری زیر دریا و ارتباطات فضائی را عملیاتی کرده است.
وی بی توجهی به مسائل زیرساختی ارتباطات را متوجه همه دولت های 
پیشین دانســت و افزود: از دو سال گذشته طرح فیبر نوری به عنوان مهم ترین 

زیرساخت ارتباطی به خوبی در حال اجراست.
زارع پور با اظهار این که ارتباطات در ۲4 استان کشور وضعیت خوبی ندارد، 
گفت: نوسازی شبکه ارتباطی سیار و ثابت کشور شروع شده است،دولت با توسعه 
زیرساخت های ارتباطی، آینده ایران هوشمند را تضمین می کند، مدیریت فضای 
مجازی از سوی وزارت ارتباطات و فناوری اطاعات نیست، اگر کشوری در این 
بخش راهبرد نداشته باشد، مدیریت کشورش را از دست می دهد،دولت سیزدهم 
با همه توان درصدد توسعه زیرساخت های لازم ارتباطات است، دولت هوشمند و 
ارائه خدمات غیر حضوری به مردم به عنوان دیگر ماموریت مهم وزارت ارتباطات و 
فناوری اطاعات است. اکنون سه هزار خدمت از بستر دولت هوشمند در حال اجرا 
اســت. یعنی مردم از پنجره ملی دولت تا 70 درصد خدمت مختلف را دریافت 

می کنند.
وی با بیان اینکه 10 درصد خدمات دولت بدون حضور و ارائه مدرک انجام 
می شود، یادآور شد: طبق برنامه تا سال 140۶ صددرصد خدمات دولت هوشمند 

خواهد شد.
بیش  از 6۰۰۰ روستا به اینترنت متصل شده اند

یکی از طرح هایی که می تواند روند دیجیتالی شدن را تسریع کند، اتصال 
روستاها به اینترنت و در سطح وسیع تر اتصال به شبکه ملی اطاعات است. چراکه 
یکی از مهم ترین اهداف این شبکه برقراری عدالت اجتماعی با اتصال روستاها به 
اینترنت عنوان شده است و در این راستا یکی از وعده های وزیر ارتباطات در سال 

1400، دسترسی تمامی روستاهای بالای ۲0 خانوار به اینترنت پرسرعت بود.
عمده روســتاهایی که پوشــش اینترنت در آنها برقرار شده است، جزو 
روستاهایی هستند که از نظر وجود زیرساخت هایی مانند جاده، برق و زیرساخت 
شبکه که الزامات ایجاد پوشش اینترنت است، در مضیقه بوده اند. این موضوع هم 

سختی و هم هزینه اجرای پروژه را به طرز قابل توجهی افزایش داده است.
با اقدامات انجام شده در دو سال گذشته و پیشرفت شبکه ملی اطاعات، 
بنابر آخرین آمار اعامی تاکنون بیش از ۶000 روستا به اینترنت متصل شده اند و 
حدود ۲000 روستای باقی مانده تا پایان سال دسترسی به اینترنت برایشان فراهم 

می شود.
افزایش سرعت اجرای فیبر نوری با صندوق توسعه فیبر

امیر محمدزاده لاجوردی رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 
در خصوص برنامه سال آینده برای اجرای فیبرنوری در کشور گفت: طبق برنامه ریزی 
انجام شده برای اجرای فیبر نوری در کشور هدف این است که پوشش فیبر نوری 
در کشور تا آخر امسال به ۸ میلیون برسد و در حال حاضر پیش بینی ما این است 

که به این هدف می رسیم.
وی با اشاره به برنامه سال آتی در این خصوص افزود: برای سال آینده، صندوق 
توسعه شبکه فیبرنوری در برنامه هفتم توسعه پیش بینی شده که این صندوق، منابع 
لازم برای این پروژه را تأمین می کند بنابراین باعث می شود سرعت اجرای پروژه 
فیبرنوری در کشور بیشتر شود،در حال حاضر با مقایسه و بررسی سرعت پروژه فیبر 
نوری، متوجه می شویم که هر ماه سرعت پروژه بالاتر می رود بنابراین پوشش فیبر 

نوری در کشور به ۲0 میلیون خانوار تا پایان دولت سیزدهم خواهد رسید./مهر

همزمان با انعقاد تفاهم نامه ساخت شهرهای جدید ساحلی در استان 
هرمزگان با حضور وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل بانک مسکن، جذب منابع 
صنایع بزرگ در این بانک و استفاده از فرصت تعامل دوجانبه با شرکت های بزرگ 
پالایشگاهی به عنوان مجموعه های بزرگ اقتصادی اولویت یافت، در راستای 
تاکید دکتر سیدعباس حسینی بر جذب منابع پالایشگاه ها و صنایع بزرگ، 
اعضای هیات مدیره بانک مسکن در سفر اخیر خود به استان هرمزگان، با مدیران 

عامل دو پالایشگاه نفت بندرعباس و ستاره خلیج فارس دیدار کردند.
جعفر آقامائی و علی کمالی اعضای هیات مدیره بانک در نشست هایی با 
علیرضا جعفرپور مدیرعامل شرکت پالایشگاه نفت ستاره خلیج فارس و احمد 
هاشمی مدیرعامل پالایشگاه نفت بندرعباس در محل این پالایشگاه ها، در مورد 

همکاری های دو جانبه و انعقاد تفاهم نامه به تبادل نظر پرداختند.
کمالی در این جلسات گفت: بانک مسکن نخستین مجموعه ای بود که با 
عمل به منویات رهبر معظم انقاب در راستای توسعه شهرهای جدید ساحلی، 
در آیین کلنگ زنی این شهر ۲0 هزار واحدی با حضور وزیر راه و شهرسازی حضور 
یافت.پالایشگاه های جنوب کشور به عنوان مجموعه هایی بزرگ در کمک به 
اقتصاد کشور نیز سهم بسزایی دارند و می توانند با انعقاد تفاهم نامه و سپرده گذاری 
مناسب نزد بانک مسکن عاوه بر کمک شایان در پیشرفت این پروژه، فرصت 
تامین مسکن برای کارکنان این پالایشگاه ها را فراهم کنند،بانک مسکن ضمن 
انعقاد تفاهم نامه، عاوه بر پرداخت تسهیات در بخش مسکن به کارکنان این 
مجموعه ها، در زمینه صدور ضمانت نامه نیز خدمات خوبی ارائه می کند. خدمات 
ارزی بانک مسکن نیز جزء موارد قابل ارائه در این تعامل خواهد بود.جعفر آقامائی 
با اشاره به اینکه ۲ مجموعه پالایشگاه بیش از ۶۵ درصد بنزین کشور را تامین 
می کنند، از تاش های جوانان این مرز و بوم برای سربلندی ایران عزیز اسامی 
در مقابل تحریم های ظالمانه تشکر و قدردانی کرد.وی با ارائه توضیحات جامعی 
از محصولات سپرده ای و تسهیات بانک مسکن، پیشنهادات مختلفی را برای 
اســتفاده از تسهیات مسکن برای کارکنان پالایشگاه ها تشریح کرد.در این 
جلسات مقرر شد پس از انعقاد تفاهم نامه و تکمیل پرونده، تسهیات ارزی جهت 
تکمیل فاز جدید پالایشگاه نفت بندرعباس و در بخش خرید تجهیزات پرداخت 
شود. علیرضا جعفرپور مدیرعامل شرکت نفت ستاره خلیج فارس نیز با خدمات 
ارزنده بانک مسکن در آبادانی کشور بالاخص تامین مالی تسهیات نهضت ملی 

مسکن قدردانی و بر همکاری های دوجانبه تاکید کرد.

با هدف پیشرفت پروژه های مسکونی شهرهای 
ساحلی، تعاملات بانک مسکن با پالایشگاه های 

جنوب كشور آغاز می شود

دانشکده معارف اسلامی و اقتصاد دانشگاه امام صادق علیه السلام ، رویداد ملی با عنوان “بایدها و نبایدها در بیمه های زندگی” را برگزار کرد. 
این رویداد با حضور جمعی از اساتید، متخصصان و فعالان صنعت بیمه، از جمله: استاد هاشمی رئیس کل بیمه مرکزی، علی بنیادی معاون طرح و 
توسعه بیمه مرکزی، محمدرضا خوش کیش مدیرعامل بیمه اتکایی امین و برخی دیگر از مدیران عامل شرکت های بیمه برگزارکه بررسی چالش ها 
و فرصت های پیش روی بیمه های زندگی در ایران، ارائه راهکارهای توسعه و تعمیق نفوذ بیمه های زندگی، تبیین بایدها و نبایدها در صدور و مدیریت 
بیمه نامه های زندگی، بررسی نقش و جایگاه بیمه های زندگی در اقتصاد کشور مطرح گردید.“بیمه های زندگی از جمله مهمترین ابزارهای تامین 
امنیت مالی افراد و خانواده ها در برابر مخاطرات مختلفی مانند فوت، بیماری، ازکارافتادگی و پیری هستند. این نوع بیمه ها می توانند به افراد کمک 
کنند تا در صورت بروز هرگونه مشکل مالی، دغدغه ای از بابت تامین نیازهای خود و خانواده شان نداشته باشند.” وی به بیان چالش ها و فرصت های 
پیش روی صنعت بیمه های زندگی در ایران پرداخت و به ارائه راهکارهایی برای توسعه و تعمیق نفوذ بیمه های زندگی اشاره نمود.سطح یک توانگری 
مالی شرکت بیمه  اتکایی امین در بیستمین سال فعالیت شرکت توسط بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران تایید شد. بیمه مرکزی در اجرای ماده 
۶ آئین نامه نحوه محاسبه و نظارت بر توانگری مالی مؤسسات بیمه )شماره ۶۹( و حسب بررسی و کنترل انجام شده، بر اساس صورت های مالی سال 
۱۴۰2 نسبت توانگری مالی شرکت بیمه اتکایی امین را برای سال ۱۴۰۳ معادل 5۰٨ درصد )سطح یک( ارزیابی کرد.گفتنی است توانگری مالی 
شرکت های بیمه ای در ایران دارای 5 سطح است که از سوی بیمه مرکزی پس از بررسی صورت های مالی سالیانه مشخص می شود که سطح یک 

توانگری مالی در شرکت بیمه ای بیانگر وضعیت مطلوب شرکت در ارائه خدمات و ایفای درست و به موقع تعهدات مالی است./ روابط عمومی

تجلیل رئیس کل بانک مرکزی از روسای شعب موفق بانک سپه؛ در چهاردهمین گردهمایی روسای موفق شعب بانک های 
کشور از روسای شعب موفق بانک سپه تجلیل به عمل آمد.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، چهاردهمین گردهمایی روسای 
موفق شعب بانک ها و موسسات اعتباری کشور ۱۴۰2 با عنوان “آینده شعب در نظام بانکی کشور” با حضور دکتر فرزین رئیس کل 
بانک مرکزی، دکتر ابراهیمی مدیرعامل بانک سپه، دکتر حسینی قائم مقام بانک سپه و جمعی از صاحب نظران و مدیران بانک 
مرکزی و سیستم بانکی کشور برگزار شد.در این گردهمایی از سه رئیس شعبه موفق بانک سپه به ترتیب آقایان علیرضا نجفی از 
شعبه بلوار کارخانجات ورامین مدیریت شعب منطقه دو تهران، محسن نیازی محسنی از شعبه ایزدشهر مدیریت شعب منطقه 
مازندران و احد احمدلو از شعبه کُشک سرای مدیریت شعب منطقه آذربایجان شرقی تقدیر شد.این همایش همه ساله توسط 
موسسه عالی آموزش بانکداری ایران با هدف ایجاد بستر و فرصت مناسب برای تعامل و انتقال تجربه ها و دستاوردهای رؤسای 
موفق شعب و دیگر مدیران شبکه بانکی کشور و همچنین قدردانی و تکریم رؤسای موفق شعب بانک ها و مؤسسات اعتباری کشور 
برگزار می شود. این رویداد همچنین فرصت مناسبی فراهم می آورد تا آخرین تغییرات و تحولات در حوزه بانکداری در سطح شعب، 

مطرح و دیدگاه های صاحب نظران و مدیران ارشد نظام بانکی کشور در این خصوص به مخاطبین ارائه شود.
ارتقای دانش حرفه ای رؤسای موفق شعب، تقویت مهارت  های مورد نیاز و بحث و تبادل نظر میان رؤسای شعب، از دیگر اهداف 

برگزاری چهاردهمین دوره گردهمایی روسای موفق شعب بانک ها و موسسات اعتباری کشور می باشد.

دیدن نظم و انضباط عملیات معدن کاری در معدن چادرملو بسیار لذت بخش است. اردشیر سعدمحمدی مدیر عامل گروه سرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات پس از بازدید از 
مجتمع معدنی چادرملو با لذت بخش توصیف کردن عملیات معدن کاری در این مجتمع افزود: مشاهده نظم و انسجام در مراحل مختلف استخراج، فرآوری، تولید و انضباط مالی شرکت 
معدنی و صنعتی چادرملو لذت بخش و ستودنی است و جا دارد از مدیران چادرملو که هدایت این سیستم به سمت رشد و توسعه و سودآوری را عهده دار هستند، تقدیر و تشکر کرد.
پس از بازدید مدیر عامل و جمعی از مدیران گروه سرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات از مجتمع معدنی چادرملو، در نشستی مشترک، مدیر عامل و معاون مالی و اقتصادی چادرملو 
در گزارشی به بیان عملکرد 10 ماهه شرکت و مقایسه آن با مدت مشابه سال گذشته به لحاظ تولید و فروش و نیز طرح های توسعه به ویژه در واحدهای پایین دستی صنعت فولاد 
پرداختند. براساس همین گزارش، مهندس طاهرزاده ضمن اعلام درآمد ۴63 هزارو 9۷۸ میلیارد ریالی شرکت طی 10 ماهه گذشته، افزود: این میزان درآمد نسبت به مدت مشابه 
سال 1۴01 از 3۷ درصد رشد برخوردار بوده است. ضمن اینکه چادرملو طی همین مدت موفق شده است از کل معاملات حوزه معدن و فولاد کشور سهم ۲1 درصدی را به خود اختصاص 

دهد.گفتنی است با اجرای طرح های توسعه چادرملو با مبلغ برآوردی 5/۲ میلیارد یورو حدود  ۸ هزار شغل مستقیم و 36 هزار شغل غیر مستقیم ایجاد خواهد شد./ روابط عمومی

درآمد۴۶3هزارو
97۸میلیاردریالی
شرکتچادرملو
طی۱۰ماهه
گذشته

خبـــر

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری کرمانشاه گفت: اهالی رسانه 
زمینه ساز مشارکت شــهروندانی هستند که موتور توسعه  شهر را به حرکت در 

می آورند.
به گزارش مرکز اطاع رســانی شهرداری کرمانشــاه، امیر رضا همایون 
دولتشاهی در جمع تعدای از فعالان رسانه، اظهار کرد: اصحاب رسانه و فعالان این 

حوزه وجدان بیدار و نمادی از جامعه مدنی هستند.
این افراد با احساس مسئولیت در قبال شهر و جامعه شهروندی برای توسعه 
کانشهر کرمانشاه بر اساس عدالت محوری با نقد منصفانه نیازمندی های کرمانشاه 
، هم یار و یاور مجموعه مدیریت شهری بوده و هم زمینه ساز مشارکت شهروندانی 

هستند که موتور توسعه این کانشهر را به حرکت در می آورند.
یکی از نیازمندی های شهر کرمانشاه که به کمک فعالین رسانه محتاج است 

حضور در عرصه معماری و شهرسازی است.
وی خاطرنشان کرد: اهالی رسانه می توانند با بیان ساده و قابل درک در این 
حوزه و در راستای ارتقاء آگاهی همشهریان ، مطالبه گری را بر اساس هنر و فرهنگ 
اصیل و ارزشمند معماری و شهرسازی ایرانی اسامی در سیما، منظر و کالبد شهری 
رواج دهند.یکی از مســائلی که امروزه در کانشهرها با آن مواجه هستیم در کنار 
ساخت وسازهای ناهمگون، انواع آلودگی، کمبود فضاهای سبز و انباشت ترافیکی، 

فقدان هویت شهری است.
هنر معماری و شهرسازی ایرانی اسامی می تواند با معانی عرفانی، زیبایی، 
تقدس و تواضع در مقابل اقلیم الگوی بسیار مناسبی با توجه به توسعه پایدار بر اساس 
شرایط اکولوژی، اجتماعی و اقتصادی باشد تا با هویت بخشی به شهرها ارزش، اصالت 

و هنر تعالی بخش را در حوزه معماری و شهرسازی متجلی سازد.
دولتشاهی عنوان کرد: به علت عدم  توجه به نگاه هنرمندانه معماری و شهرسازی 
در بسیاری از مواقع شاهد مصرف بی رویه انرژی و برهم زدن شرایط طبیعی و لطمه 
زدن به اکوسیستم شهرها بوده ایم.در صورتی که در هنر معماری و شهرسازی ایرانی 
اسامی نگاه ویژه ای به شرایط محیطی و مکانی شده و عناصری مانند آب، خاک، گیاه 
و هوا از ارزش بالایی در طراحی شهری برخوردار هستند، به صورتی که توجه به اقلیم، 
انسان، فرهنگ و محیط زیست نظم اجتماعی و فرهنگی خاصی را به وجود آورده است. 
قطعاً سیاست گذاری درست و برنامه ریزی مناسب با بهره مندی از دیدگاه اساتید فن، 
افراد خبره، استفاده از بدنه کارشناسی توانمند در مدیریت شهری، مشارکت شهروندان 
کرمانشــاهی و حضور پررنگ و تاثیر گذار و هدایتگر فعالان عرصه رسانه می تواند 

زمینه ساز رشد و تعالی در حوزه معماری و شهرسازی کهن دیار کرمانشاه باشد.

نقش موثر اهالی رسانه در توسعه شهری

سه شنبه هشتم اسفند ماه 1402، شماره 400-490
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عملیات نوسازی و بهسازی شبکه های 
فاضلاب و ارتقا تصفیه خانه های فاضلاب 

در كشور باید عملیاتی شود

 علیرضا جز قاسمی معاون راهبری و نظارت بر بهره 
برداری آبفای کشور در نشســت تخصصی بومی سازی 
عملیات بازسازی شبکه های جمع آوری فاضاب و انتقال 
تجارب در استان اصفهان گفت: عملیات نوسازی و بهسازی 
شبکه های فاضاب و ارتقا تصفیه خانه های فاضاب در 
کشــور باید به جهت ارائه خدمــات پایدار و  جلوگیری از 
وقوع حوادث بســیار مورد توجه قرار گیرد،هم اکنون ۵4 
درصد جمعیت کشــور تحت پوشــش خدمات شــبکه 
فاضاب قرار دارند،توســعه و اجرای تاسیســات شبکه 
فاضاب بســیار هزینه براست براین اســاس باید محل 
مطمئنی برای تامین مالی لازم در این بخش در نظر گرفته 
شود؛ این درحالیست که عاوه بر سرمایه گذاری در بخش 
پســاب می توان به ســرمایه گذاری در بخش لجن نیز 

پرداخت.
وی با اشــاره به ســرمایه گذاری در بخش توســعه 
تاسیســات فاضاب در کشور گفت: اســتان اصفهان در 
بخش سرمایه گذاری توسعه تاسیسات فاضاب در کشور 
بسیار موفق عمل کرده است و توانسته قرارداد های قابل 
توجهی در زمینه ســرمایه گــذاری بخش خصوصی در  
راستای اجرا و بازسازی تاسیسات فاضاب منعقد نماید.

او به فرسودگی شبکه فاضاب در اصفهان پرداخت و 
تصریح کرد: بررســی ها حاکی از فرســودگی تاسیسات 
فاضاب در اصفهان است و همه دستگاه های اجرایی باید 
برای رفــع این چالش نهایت همکاری را  با صنعت آبفای 

کشور مد نظر قرار دهند.
وی استفاده از پساب را یکی از راه های غلبه بر چالش 
های کم آبی دانســت و گفت:  امسال هم  با پدیده خشک 
ســالی مواجه شــدیم بطوریکه میزان بارش ها در کشور 
نســبت به میانگین بلند مدت 3۸ درصد و نسبت به سال 
قبل 34 درصد کمتر بوده اســت به گونه ای که در ســال 
گذشــته فقط 4 استان در شــرایط بحرانی کم آبی قرار 
داشتند ولی پیش بینی می شود سال پیش رو حداقل  1۶ 

استان با بحران کم آبی روبرو باشند.
جز قاسمی به بحران کم آبی در استان اصفهان اشاره 
کرد و گفت: بارندگی ها در استان اصفهان ۶1 درصد نسبت 
به ســال قبل کاهش یافته اســت که انتظــار می رود با 
مســاعدت شرکت آب منطقه ای سامانه دوم آبرسانی در 
اســتان اصفهان هر چه زودتر در مــدار بهره برداری قرار 

گیرد.
بومی سازی دانش بازسازی و نوسازی
 CIPP شبکه فاضلاب به روش نوین  

به مرحله نهایی رسیده است
مدیرعامل آبفای استان اصفهان در نشست تخصصی 
بومی ســازی عملیات بازسازی شــبکه های جمع آوری 
فاضاب و انتقال تجارب، از اجرای 100 متر نوسازی شبکه 
فاضاب در اصفهان به روش نوین بدون ترانشــه به روش 
CIPP و همچنین ازمرحله نهایی بومی ســازی دانش 
 CIPP بازسازی و نوسازی شبکه فاضاب به روش نوین

خبر داد.
حسین اکبریان گفت:9 هزار کیلومتر طول شبکه جمع 
آوری فاضــاب در اســتان اصفهان اســت کــه بالغ بر 4 
هزارکیلومتر آن در شــهر اصفهان قرار دارد،قدمت بالای 
شبکه فاضاب در استان اصفهان باعث شده که از سال های 
137۵ تاکنون به صورت متناوب شــاهد حوادث شــبکه 
فاضاب باشیم، بطوریکه هم اکنون300 کیلومتر از 4 هزار 
کیلومتر شــبکه فاضاب اصفهان نیازبه اصاح و بازسازی 
دارد، این درحالیست که 30 الی 40 کیلومتر آن فوق بحرانی 
است و باید در اسرع وقت مورد بازسازی و نوسازی قرار گیرد.

وی به اســتفاده از روش نوین در خصوص بازســازی 
شبکه فاضاب در استان اصفهان اشاره کرد و گفت: از سال 
1391 اصاح و بازســازی شــبکه فاضاب با اســتفاده از 
فاینانس خارجی به روش نوین عملیاتی شد و 10 کیلومتر 
شبکه اصلی به روش نوین بازسازی شد،هم اکنون با کمک 
شرکت های دانش بنیان، نوسازی شبکه فاضاب در استان 
اصفهان عملیاتی شده است،استان اصفهان توانسته با کمک 
شرکت های دانش بنیان، نوســازی شبکه فاضاب بدون 
ترانشه و به روش cipp و نوسازی منهول ها به روش نوین 
را در دســتور کار خود قرار دهد،انتظــار می رود که آبفای 
استان اصفهان در استفاده از فاز دوم فاینانس خارجی مورد 
حمایت قرار گیرد، تا بتوان از این طریق ســریع تر شــبکه 

فرسوده فاضاب استان اصفهان نوسازی و بازسازی شود.
او از ایجاد سامانه دبی سنجی و باران سنجی در اصفهان 
خبــر داد و گفت: در اصفهان با کمک ســامانه دبی و باران 
ســنجی وقوع حوادث شبکه فاضاب کاهش یافته، این در 
حالیست که ویدیو متری شبکه فاضاب در اصفهان نیز در 
جلوگیری از وقوع حوادث  در اســتان اصفهان بسیار موثر 

است.
وی از انجــام عملیات  GIS بر روی شــبکه فاضاب 
اســتان اصفهان خبر داد و تصریح کرد: از 9 هزار کیلومتر 
شبکه فاضاب استان اصفهان نقشه های ۸ هزار و 300 متر 
آن بصورت GIs موجود است که این امر نیز در مهار به موقع 

حوادث فاضاب موثر می باشد./روابط عمومی 

خبـــر

سردار »غامرضا جالی« رئیس سازمان پدافند غیر عامل کشور  در 
همایش ملی تبیین ابعاد و دستاوردهای ناوگروه ۸۶ ارتش جمهوری اسامی 
ایران اظهار کرد: آنچه امروز در غزه می گذرد، حتماً باعث شده تا دنیا و جهانیان 
این موضوع را به باور برســند که مســئولیت این نسل کشــی بر عهده 
آمریکایی هاست زیرا چنانچه آنها پشت صهیونیست ها نبودند، این رژیم چند 
روز بیشتر نمی توانست دوام بیاورد؛ لذا باید آمریکایی ها در برابر این جنایت ها 

پاسخگو باشند.
وی افزود: دریا، محور توســعه اقتصادی است به همین جهت همه 
کشورهای دارای ساحل دریایی آن را به عنوان یک فرصت برای خود می دانند 
و از آن اســتفاده می کنند؛ ما در برنامه توسعه کشور مانند توسعه مکران 
راهبردهای دریایی را دنبال می کنیم؛ البته توسعه اقتصاد دریا با امنیت دریا 
رابطه مستقیم دارد، لذا ما در دریا نیازمند توسعه امنیت همزمان با توسعه 
اقتصادی هستیم. سردار جالی با تاکید بر اینکه هیچ توسعه اقتصادی بدون 
توسعه امنیت میسر نیست، ادامه داد: برای نیروهای مسلح خیلی قابل توجیه 
نیست که بخواهند به تنهائی توسعه فعالیت های دریا پایه را برعهده بگیرند 
چون این موضوع باید در قالب امنیت چند جانبه ابعاد مختلف توســعه 
فعالیت های دریاپایه دیده شود بنابر این تحقق آن فقط بر عهده نیروهای 

مسلح نیست.
برای توسعه امنیت نیاز به توسعه قدرت دریایی داریم که این در چند 
سال اخیر به ویژه در خلیج فارس محقق شده است؛ عمق محدود خلیج فارس 
قابلیت ها و محدودیت های خاصی دارد، به این صورت که ایران برای تولید 
قدرت در خلیج فارس متکی به ساحل است و وجود جزایر متعدد به جهت 

پدافند غیرعامل، ویژگی های خاصی را به وجود آورده است.
 آمریکایی ها می دانند چنانچه جنگی در خلیج فارس 

روی دهد آن ها بازنده خواهند بود
قدرت دریایی ایران در خلیج فارس موجب شده تا آمریکا ناوگان نیروی 
دریایی خود را از منطقه خارج کند و حتی پایگاه فرماندهی سنتکام نیز از 
قطر به آمریکا منتقل شود زیرا در بازی جنگ، آمریکایی ها می دانند چنانچه 
هر جنگی در منطقه خلیج فارس روی دهد آن ها بازنده خواهند بود؛ همچنین 
زمانی که رژیم صهیونیستی و دولت انگلیس یا بقیه با شرارت تمام در دریاهای 
دوردست و در تنگه جبل الطارق، در مدیترانه یا جاهای دیگه با اعمال فشار 
کشتی های ما توقیف یا برای آن ها مزاحمت ایجاد می کنند، قدرت دفاعی و 

دریایی ما باعث شده آن ها وادار به عقب نشینی شوند.
البته برای اینکه قدرت دفاعی و دریایی کشور بیشتر بروز یابد، نیازمند 
زیرساخت های ساحلی در حوزه دریای عمان و زیرساخت های دریایی به 
صورت دو کارکردی دفاعی و اقتصادی مانند زیرســاخت های ارتباطی 
فرودگاهی، راه های ارتباطی و خطوط ریلی هستیم تا بتواند صادرات و واردات 

را تسهیل کند.
ســردار جالی با بیان اینکه اقدام جســورانه گروه ۸۶ توانســت 
بن بست شکنی کند، اضافه کرد: تاکید می کنیم که توسعه امنیت دریایی 
ضامن توســعه امنیت اقتصادی کشور است؛ بنابراین اگر می خواهیم در 
دریاهای دوردست حضور داشته باشیم طبیعتاً نباید اتکای ما به چند شناور 
باشد بلکه باید ساخت شناورهای اقیانوس پیما را داشته باشیم؛ البته در کنار 
توســعه زیرســاخت های دوگانه دفاعی- اقتصادی، تجهیزات، ابزارها و 
شناورهای اقیانوس پیما، نیازمند راهبردهای همگرا نیز هستیم تا بتوان برای 

کشور اقتدار و افتخار ایجاد شود.
 »ناوگروه 86« اصل ویژه خواری آمریکا

 را با چالش مواجه کرد
امیر »عزیز نصیرزاده« جانشین رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در 
این همایش ملی، اظهار کرد: این افتخاری که توسط ناوگروه ۸۶ به دست 
آمد را نباید هیچ گاه فراموش کنیم لذا با برگزاری جلســات مختلف باید 

دستاوردهای این عملیات دریانوردی را تبیین کنیم.
وی با بیان اینکه بر اساس تاریخ همواره منازعات از خشکی به دریا 
کشیده شده است، افزود: ایده دسترسی جهانی اقیانوسی و سرکوب رقبا 

موضوعی بود که باعث شد در جنگ جهانی دوم دو کشور آلمان و انگلیس 
برای تســلط بر دریا با یکدیگر وارد جنگ شوند؛ انگلیس و آمریکا در سال 
19۲۲ و بعد از جنگ جهانی اول معاهده هایی برای همکاری در دریا منعقد 
کردند که در جنگ دوم جهانی این معاهده عملی شد به نحوی که می توان 

محاصره دریایی ژاپن را نتیجه این همکاری دانست.
بعد از آن آمریکایی ها برای اینکه قدرت خود را افزایش دهند، سیاست 
تسخیر سواحل دیگر کشورها و حفظ سواحل خودی را در پیش گرفتند، 
سیاستی که همچنان آن را دنبال می کنند؛ بنابراین کاری که شما با اقیانوس 
پیمایی انجام دادید اصل اول نظریه آمریکایی ها را برای جهانخواری زیر سؤال 
بردید زیرا با این اقیانوس پیمایی، دسترسی جهانی دریایی را برای ایران فراهم 
ساختید، لذا با سیاست های تمدن سازی و ضد ویژه خواری ایران دستیابی 

به این قدرت اهمیت دارد.
ما از موقعیت ژئوپلیتیک بسیار با اهمیتی برخوردار هستیم زیرا در 
نقطه بسیار استراتژیکی قرار داریم و این در حالی است که چنانچه کشور 
محصور در خشکی بودیم نمی توانستیم چنین کارهایی را انجام دهیم؛ امروز 
عنوان می شود که 1۵00 شغل در دریا وجود دارد به همین جهت توسعه 
دریانوردی جمهوری اسامی ایران نباید دچار توقف شود و اصل دوم نظریه 
آمریکایی ها که عنوان می کند می بایست رقیب ها را در ساحل متوقف کنیم 

باید به چالش کشیده شود.
وی با اشاره به اینکه در دنیا 9 تنگه مهم وجود دارد که از این تعداد سه 
تنگه در منطقه ما قرار دارد، گفت: بیشتر فعالیت های اقتصادی و انرژی در 
منطقه ما وجود دارد، حال وقتی قدرت منطقه ای و فرامنطقه ای داشته باشیم 
نمی توان از این موقعیت استراتژیک غافل شد؛ ناوگروه ۸۶ دسترسی جهانی 
را برای ایران فراهم و اصل ویژه خواری آمریکا را با چالش مواجه کرد و شرایط 
را برای افتخار منطقه ای و فرامنطقه ای ما فراهم ساخت اما با این وجود نباید 

بگذاریم نه تنها این روند متوقف شود بلکه باید توسعه هم داشته باشد.
دانش »ناوگروه 86 ارتش« باید در دانشگاه ها تدریس شود

حجت الاسام »عبدالحسین خسروپناه« دبیر شورایعالی انقاب 
فرهنگی نیز در دومین روز از همایش ملی تبیین ابعاد و دستاوردهای ناوگروه 
۸۶ نداجا، اظهار کرد: مأموریت ناوگروه ۸۶ نیروی دریایی راهبردی ارتش 
جمهوری اسامی ایران )نداجا( کار بزرگی بود که دستاوردهای مهمی داشته 

است.
درخصوص کار بزرگ و عظیم ناوگروه ۸۶ نیروی دریایی ارتش، مستند 
ارزشمندی که به عنوان مستند »فتح آب« تولید شد که روایتی از این سفر 
هشت ماهه جهادگران نیروی دریایی ارتش جمهوری اسامی ایران است.

دبیر شــورایعالی انقاب فرهنگی گفت: یکی از دستاوردهای مهم 
ناوگروه ۸۶ دستاورد علمی است؛ در این سفر بزرگ از ظرفیت های عظیم ناو 
بندر مکران و ناوشکن تمام ایرانی دنا که دارای یک عقبه دانشی است، استفاده 
شد؛ وقتی می گوییم دانش، فقط در ذهن مخاطب نباید علوم مهندسی یا 
علوم کشتی ســازی شکل بگیرد، بلکه یک دوره علوم در این دریانوردی و 

دنیانوردی شکل گرفته است.
دستاورد دیگر خودسازی است، در طول این هشت ماه تمام برنامه های 
معنوی و ارتباط با خدا در این سفر همراه این عزیزان بوده است؛ مقام معظم 
رهبری در نظریه نظام انقابی فرمودند: »نظریه نظام انقابی سه رکن دارد؛ 
خودسازی، جامعه پردازی و تمدن سازی«؛ این رکن مهم خودسازی در این 
سفر نمایان بوده است. خسروپناه اظهار کرد: این کار بزرگ ناوگروه ۸۶ باید 
تجربه نگاری شود، یعنی با کارکنان ناوگروه ۸۶ و دانشمندانی که در طراحی، 
تجهیزات و ساخت نقش داشتند مصاحبه شود و دانش حکمرانی دریانوردی، 
دفاعی و امنیتی ناوگروه ۸۶ به دانشی تبدیل شود که در دانشگاه های کشور 

قابل تدریس باشد.
اقیانوس پیمایی و دریانوردی یک فناوری ترکیبی است

دکتر محمدعلی زلفی گل وزیر علوم در این همایش ضمن گرامیداشت 
یاد شهدای انقاب اسامی، گفت: مردم ما قدردان رشادت ها و ایثارگری های 
شما هستند، هر زمان ما شما را در حال خدمت به مردم می بینیم برای شما 

دعا می کنیم چرا که شما از میهن ما دفاع می کنید و این وظیفه ماست که 
برای شما عزیزان و دلاورمردان دعا کنیم.

امروز به دلیل داشتن سطح بالای علوم و فناوری در جایگاه های بالای 
جهانی حضور داریم و شــما عزیزان نشان دادید که ما می توانیم در همه 

میدان ها رشد و پیشرفت کنیم.
زلفی گل با اشاره به اهمیت اقیانوس ها و دریاها گفت: اقیانوس پیمایی 
و دریانوردی یک فناوری ترکیبی است یعنی در این فناوری باید از تمامی 

رشته های علمی و تخصصی استفاده شود تا یک اتفاق مبارک رقم بخورد.
ترکیبی بودن بدان معناست که در ساخت یک ناو، رشته های مختلف 
مهندسی حضور دارند و زمانی که ناو می خواهد به حرکت درآید نیاز به تمامی 
تخصص ها در خود دارد، پس در توسعه دریانوردی و حرکت در دریاها نیاز 
به تمامی رشته های مهندسی، پزشکی، علوم انسانی و هنری است. زلفی گل 
تأکید کرد: کشوری که به دریاها و حضور در اقیانوس ها کم توجهی کند در 

میان قدرت های جهانی جایی نخواهد داشت .
 ماموریت ناوگروه86 ارتش نقطه عطفی 

در تاریخ دریانوردی کشور بود
ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه در دومین روز از همایش 
ملی تبیین ابعاد و دستاوردهای ناوگروه ۸۶ نداجا که در مرکز همایش های  
کوثر سازمان عقیدتی سیاسی ارتش برگزار شد گفت: بسیار خرسندم که 
در روزهای فرخنده و عطرآگین اعیاد شعبانیه و عید چهل و پنجمین سالگرد 
پیروزی شکوهمند انقاب اسامی در جمع افتخار آفرینان غیور نیروهای 

مسلح به ویژه نیروی دریایی ارتش جمهوری اسامی ایران هستم.
ملت و دولت جمهوری اسامی ایران همواره به شجاعت ها دلاوری ها 
و دســتاوردهای نیروی مسلح و به ویژه دریادلان ارتش افتخار و مباهات 

می کند.
ماموریت بی نظیر و موفقیت آمیز ناوگروه ۸۶ نیروی دریایی ارتش 
متشکل از ناوشکن دنا و ناو بندر مکران در ماموریت 3۶0 درجه ای به دور 
کره زمین که حدود ۸ ماه به طول انجامید، نقطه عطفی در تاریخ دریانوردی 
و نیروی دریایی کشور و حضور مقتدرانه و به تعبیر رهبر معظم انقاب امنیت 

ساز جمهوری اسامی ایران در آب های بین المللی است.
وی گفت: نیروی دریایی ارتش جمهوری اســامی ایران عاوه بر 
حراست و حفاظت از مرزهای آبی کشور ماموریت حفاظت از امنیت و منافع 
جمهوری اسامی ایران در دریاها و آب های بین المللی را نیز بر عهده دارد؛ 
شما دریادلان با انجام چنین ماموریتی نشان دادید که نه تنها در آب های 
خلیج فارس و دریای عمان و دریای خزر بلکه در هر نقطه از دنیا از خلیج عدن 
تا دریای کارائیب آمادگی دفاعی از منافع ملی جمهوری اسامی ایران را 

دارید.
هم اکنون وابســتگان نظامی و دفاعی جمهوری اسامی ایران در 
سفارتخانه های ما در تعداد قابل توجهی از کشورهای دنیا حضور داشته و 
عضو مؤثری از تیم دیپلماسی خارجی توسعه محور و صلح جویانه جمهوری 

اسامی ایران به شمار می روند.
وی تاکید کرد: وزارت امور خارجه و سفرا و دیپلمات های جمهوری 
اسامی ایران نیز با درک اهمیت دیپلماسی دفاعی همواره سعی نموده اند 
که موجبات انجام ماموریت موفق فرستادگان نظامی و دفاعی کشور را فراهم 

سازند.
در همین راستا بسیار خرسندم که سفرا و نمایندگی های سیاسی 
کشورمان در کشورهای حوزه ماموریت ناوگروه ۸۶ با تاش حداکثری برای 
انجام موفق این ماموریت کوشیدند و زمینه ارتقای روابط دوستانه با کشورهای 
حوزه ماموریت خود را در حوزه دریایی فراهم کرده اند. اینجانب به نمایندگی 
دستگاه دیپلماسی و با اغتنام از فرصت، از این جایگاه، بار دیگر آمادگی دستگاه 
دیپلماسی جهت تسهیل و کمک به توسعه هرچه بیشتر همکاری های دفاعی 
و تقویت تعامات خارجی جمهوری اسامی ایران در این حوزه را در مسیر 
کمک به صلح و امنیت بین المللی و دفاع از دولت ها و ملت های مستقل جهان 

اعام می کنم./ ایرنا

سردار جلالی در همایش ملی تبیین ابعاد و دستاوردهای ناوگروه 86 نداجا: 

قدرت دریایی ایران باعث شده پایگاه »سنتکام« به آمریکا منتقل شود

 هاشم امینی مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور با اعلام اینکه 1۸ استان کشور شاهد ناترازی تولید و مصرف آب هستند، گفت: کشور چهارمین سال خشکسالی 
متوالی را می گذراند،شرایط اقلیمی و بارش ها حاکی از آن است که ما چهارمین سال خشکسالی را داریم می گذرانیم و در روندهای 56 ساله بارش های کشور به لحاظ کم بارشی 
رتبه 5۴ را داریم،تفاوت این رتبه این است که استمرار چهار سال پشت سر هم خشکسالی را شاهد هستیم و قطعا این شرایط بر میزان منابع آب شرب تاثیر گذاشته و خواهد 
گذاشت و یک ناترازی را در بخش آب شرب براساس رصد و پایشی که انجام شد خواهیم داشت.مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور گفت: مجموع وزارت 
نیرو پروژه هایی را در قالب پروژه های تامین آب اضطراری تعریف کرده تا بتواند دغدغه مردم را در خصوص آب شرب و بهداشت رفع کند،حدود 1۸ استان شاهد ناترازی 
هستیم که پروژه های متعددی تعریف کردیم که به صورت شبانه روزی توسط شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور این پروژه ها درحال پیشرفت است. به این ترتیب ما 
دغدغه ای از باب آب شرب و بهداشت در پیک تابستان 1۴03 نخواهیم داشت،البته این نکته را بگویم که انتظار ما از مردم آن است که موضوع مدیریت مصرف بهینه آب و 

توجه به تغییر رویه مصرف و تغییر سبک مصرف داشته باشند که می تواند کمک شایانی به ما داشته باشد و تاب آوری شبکه و منابع آب را بالاتر ببرد./ایرنا 

۱۸استانکشور
درگیرناترازیآب

خبـــر

 علی اکبر محرابیان وزیر نیرو گفت: شیرین سازی 100 هزار مترمکعب 
درشبانه روز در طرح تامین آب اضطراری سیستان و زاهدان در دستور کار است .

او در جریان سفر به سیستان و بلوچستان که به منظور بررسی وضعیت 
پروژه های مهم آبرسانی در استان صورت گرفت، از آب شیرین کن طرح تامین 
آب اضطراری منطقه سیستان و زاهدان بازدید و بیان کرد: با توجه به شرایط آبی 
منطقه و محدودیت های موجود در تامین آب شرب سیستان و زاهدان، وزارت 
نیرو از سال گذشته تمامی تاش خود را برای تامین منابع آب جایگزین به کار 
گرفته است،در این زمینه بسته ای از برنامه های کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت 
طراحی شده است، طرح تامین آب اضطراری از دشتک در همین راستا و به دلیل 
ضرورت تامین آب از منابع موجود در منطقه تا زمان تکمیل طرح های میان مدت 
و بلندمدت، مطالعه و اجرا شــده اســت،به منظور اجرای این طرح، احداث و 
آماده سازی دستگاه های آب شیرین کن در دستور کار قرار گرفت،شیرین سازی 
آب در دشــت هامون هیرمند از طریق سیســتم اسمز معکوس )RO( که 
جدیدترین روش شیرین سازی در دنیاست صورت می گیرد،با توجه به حجم آب 
قابل تامین براساس محاسبات صورت گرفته از میزان ذخیره سفره، طراحی آب  
شــیرین  کن برای احداث در این پروژه مهم، به میزان 100 هزار مترمکعب در 
شبانه روز صورت گرفته است، ابنیه آب  شیرین  کن دشتک شامل پست برق، سه 
سالن برای نصب دستگاه های شیرین سازی، مخزن آب خام و پاک، ایستگاه پمپاژ 

و تاسیسات ابزار دقیق است.
وی دستگاه های شیرین ســازی، پمپ ها و پیش تصفیه ها را از جمله 
تجهیزات این طرح برشمرد و گفت: این تجهیزات با توجه به شرایط تولید و نوع 
خاص آن، از خارج کشور تامین می شود، حجم کل شیرین سازی را هزار و 1۵۵ 
لیتر در ثانیــه اعام و در مجموع حدود 100 هزار مترمکعب در شــبانه روز 
شیرین ســازی آب در این طرح صورت خواهد گرفــت، تمامی قراردادهای 
شیرین سازی در کشور توسط سرمایه گذار و به روش BOO یا BOT بوده، 
ولی در این طرح قرارداد از نوع احداث و خرید و بهره برداری است که با توجه به 
اضطراری بودن طرح، بهترین قابلیت بهره برداری و اجرایی را دارد،مدت زمان 
بهره برداری از طرح تامین آب اضطراری منطقه سیستان و زاهدان با توجه به زمان 
تکمیل پروژه های دیگر، 3 تا ۵ سال پیش بینی شده است، اما در صورت عدم 

تکمیل طرح های دیگر، قابلیت ادامه  دار بودن را دارد.
محرابیان گفت: با تکمیل و تامین آب سیســتان از دریای عمان، این 
تاسیسات جمع آوری و در صورت لزوم به سایر نقاط، به منظور تامین آب شرب 
منتقل می شود. وزیر نیرو اعتبار در نظر گرفته شده برای طرح تامین آب اضطراری 
سیســتان و زاهدان را از محل تنش آبی حدود 3 هزار میلیارد تومان اعام و 
خاطرنشان کرد: قرار است این طرح طی 3 فاز، تهیه، نصب، تجهیز و به بهره برداری 

برسد./پاون 

اعتبار برای طرح تامین آب اضطراری سیستان و 
زاهدان حدود 3 هزار میلیارد تومان 

حمید بهنگار دکتــرای هوش مصنوعی و 
روباتیک معتقد است، رتبه 17 ایران در تولید هوش 
مصنوعــی درباره بهبودهای کشــور ما در حوزه 
الگوریتم های تشــخیص چهره، تحلیل صوت و 
یادگیری عمیق و شبکه های عصبی مصنوعی است 
و حتی در این موضوع رتبه کشورمان نسبت به سال 

۲0۲3 یک رتبه هم بهتر شده است.
تولید هوش مصنوعی در کشورمان به واسطه 
تولید مقالات علمی در مجات و مراجع معتبر علمی 
از سوی پژوهشگران دانشگاهی صورت می گیرد و 
تعداد مقالات در این حوزه در کشور ما رو به فزونی 
است و این موضوع را مثبت ارزیابی می کنیم اما به 
شــرطی که با هدف مهاجرت، تولید علم صورت 
نگیــرد و بتوانیم نخبگان خود را در این حوزه نگه 
داریم تا به تولید علم هوش مصنوعی در کشور ادامه 

دهند.

 وی درباره رتبه 77 ایران در حوزه کاربرد 
هوش مصنوعی گفت: این عدد یک هشدار است 
و نشان می دهد علم هوش مصنوعی در کشور 
ما کاربردی نشــده اســت و صنایع از این علم 
استفاده کاربردی نمی کنند و این به دلیل نبود 
دانش موضوعی و تخصصی است تا در آن هوش 
مصنوعی به کار رود، دلیل دیگر این است که بین 
دانشگاه و صنعت هم فاصله وجود دارد و تعامل 
بین این دو بخش اندک است. صراحتاً باید گفت 
دانشگاهیان در حوزه عملیات و اجرا مهارت کافی 
ندارند و جای میان رشته ها به شدت خالی است. 
رشته های میان رشته ای هوش مصنوعی باید در 
بیشتر بخش ها مانند معدن، کشاورزی، زراعت، 
سامت و معضل آب، حمل و نقل، زیر شاخه های 

شهر هوشمند و غیره شکل بگیرد.
به اعتقاد این کارشناس هوش مصنوعی، 
صنایعی چون خودروسازی، کشاورزی و حتی هنر 
و موسیقی که به صورت مستقیم بر کیفیت زندگی 
مردم اثرگذار هستند را می توان با هوش مصنوعی 
عملیاتی کرد و این پتانسیل وجود دارد.همچنین 
اینکه با کاربــردی کردن هوش مصنوعی در این 
صنایع می توان قیمت تمام شده را کاهش داده و با 
ایجاد آن تنوع محصولات را نیز متحول کرد،از سوی 
دیگر در دنیا صنایع طرح مسأله می کنند و برای حل 
آن، مسأله را به دانشگاهیان ارائه می دهند تا با تولید 
علم و کاربردی کردن آن، مسأله صنایع حل شود 

ولی در کشــور ما کار برعکس است و پروژه های 
صنایع را دانشگاه ها اخذ و بعد بین شرکت های فناور 
توزیع می کنند و این تأثیر معکوسی دارد چون استاد 
دانشگاه دید قوی نسبت به صنعتگر ندارد و از این رو 
مجدداً این فرایند به تولید مقاله ختم می شود یا با 
نگاه خروجی محور، پروژه اجرایی نمی شــود زیرا 
پژوهشگر به دنبال حل مسائل صنعت نیست و نباید 
هم باشد از این رو تولید علم هم کاربردی و در صنایع 

عملیاتی نمی شود.
بهنگار علت دیگر برای کاربردی و عملیاتی 
نشدن علم تولید شده را دسترسی نداشتن محققان 
به آمار واقعی عنوان کرد و گفت: خوراک و پایه اصلی 
توسعه و کاربردی کردن هوش مصنوعی، داده های 
تمیز و پیوسته، باارزش و قابل اتکاست. تولید داده 
سال هاست در سایر کشورها شروع شده و از داده ها 
به عنوان یک دارایی ملی و حتی نفت جدید استفاده 
می شود اما در کشور ما به داده های باارزش دسترسی 
وجود ندارد و یک شرکت برای کاربردی کردن هوش 
مصنوعی باید خود داده تولید کند که هزینه زیادی 
در بردارد و این اتفاق باعث می شود تا شرکت های 
فعال در هوش مصنوعی روی ریل درستی حرکت 
نکنند و روی کاربردی کردن علم تولید شده نروند.

به اعتقــاد وی، برای کاربردی کردن هوش 
مصنوعی به اینترنت پایدار و پرسرعت نیاز داریم و 
مهمتر از همه بحث پردازش های ابری و آناین است 
و این موضوع برای هوش مصنوعی مانند اکسیژن 

می مانــد و نبــودش باعــث می شــود هیــچ 
سرمایه گذاری ای در هوش مصنوعی صورت نگیرد 

و کاربردی کردن آن نیز شکل نگیرد.
بهنگار بــه اقدام های دیگری که دولت باید 
انجام دهد هم اشاره کرد و گفت: معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری تا جایی که می تواند در 
بحث رگولاتوری و حمایت ورود کند. از سوی دیگر 
مشوق هایی را برای صنایع در نظر بگیرد تا نخبگان 
را جذب کرده و از مهاجرت نیروی انسانی این حوزه 
جلوگیری کنــد، بنابراین بدیهی اســت هزینه 
نگهداشت نخبگان از تربیت ۵00 هزار نیروی انسانی 
طبق برنامه هفتم توسعه کمتر است. وی افزود: بهتر 
است به جای اینکه پروژه ها به شرکت های خاص 
داده شود، در ادغام شرکت های دانش بنیان واقعی 
و چابک کوچک بکوشد و پروژه ها را به آنها بسپارد 
و از آنهــا حمایت کند تــا فاصله بین تولید علم و 
کاربردی کردن و تولید محصول که ارزش افزوده 
محسوب می شود را کاهش دهد ، کشورهای حاشیه 
خلیج فارس که در حوزه فناوری فعالیت می کنند، 
گویی شــرکت دانش بنیان و فنــاور را در اتوبان 
چهاربانده حرکت می دهند اما در کشور ما مسیر 
برای شرکت های دانش بنیان دارای چالش های 
زیــادی مانند بیمه، تخصیــص ارز، مالیات های 
مستقیم و غیرمستقیم، خروج سرمایه از صنعت، 
تحریم و... است که این مشکات اصطکاک زیادی 

در بلندمدت ایجاد می کند./ایرنا

جای خالی میان رشته ها در دانشگاه
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تعرفه برق خودروهای برقی مشابه 

نرخ واحدهای تجاری است

مصطفی رجبی مشهدی مدیرعامل شرکت توانیر ، با اشاره به تعرفه 
برق خودروهای برقی گفت: تعرفه شارژ خودروهای برقی در رده تعرفه های 
تجاری قرار گرفته و براساس قانون تعرفه برق خودروهای برقی معادل یک 
نرخ تامین برق و مشابه واحدهای تجاری محاسبه می شود،درشرایط فعلی 
توسعه خودروهای برقی امری مثبت است و می تواند مزایای زیادی برای 
کشور داشته باشد، وزارت نیرو در تاش است تا زیرساخت های لازم برای 
توسعه خودروهای برقی را فراهم کند و در این راستا آماده همکاری با وزارت 
صمت می باشد،در هر جایی ظرفیت شبکه اجازه دهد صنعت برق همکاری 
خواهد کرد، در هرمکانی که با توجه به زیرســاخت های شــبکه امکان 
دسترسی در این خصوص فراهم باشد، همکاری خواهد شد، تعرفه برق 
واحدهای تجاری ۵ هــزار و 470 ریال )۵47 تومان( به ازای هر کیلووات 

ساعت است.
گرم ترین تابستان در راه است

 مدیرعامل شرکت توانیر گفت: تابستان 1403 گرمترین تابستان 
خواهد بود که به تبع افزایش دما و استفاده از سیستم های سرمایشی، مصرف 

شبکه افزایش می یابد.
وی به طراحی 1۸0 اقدام عملیاتی در ۶ محور برای تامین پایدار برق 
خانه ها و بخش های مولد کشور، به برنامه های توسعه نیروگاه ها و افزایش 
ظرفیت نیروگاه های موجود اشاره کرد که در بخش حرارتی، نیروگاه های 
گازی، چرخه ترکیبی و مولد های مقیاس کوچک را شــامل می شود و تا 
تابستان آینده عاوه بر احداث 900 مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر، 4۵00 
مگاوات نیروگاه که اخیرا در مناقصه قرار گرفته به ظرفیت تولید برق کشور 
افزوده می شود و انتظار می رود با پیوستن 1700 مگاوات نیروگاه صنایع 
انرژی بر، افزایش تولید قابل ماحظه ای را در تابستان شاهد باشیم،تعریف 
77 طرح برای ارتقای پایداری بخش انتقال برق که از پیشــرفت خوبی 
برخوردار است و تا قبل از اوج بار تابستان به مدار می آید. وی در سمت مصرف 
نیز از طراحی برنامه های تشویقی از جمله در بخش خانگی خبر داد و گفت: 
بخش خانگی در تابستان امسال مشارکت 40 درصدی با برنامه های مدیریت 
مصرف داشتند و 1100 مگاوات کاهش مصرف اوج بار، ناشی از مشارکت 
بخش خانگی محقق شد،تعرفه برق برای مصارف زیر الگو براساس تعرفه های 
یارانه ای محاســبه می شود و برای مصارف بالای الگو به صورت پلکانی و 
افزایشی است،درحال حاضر بیش از ۶0 درصد تولید برق کشور به وسیله 
بخش غیردولتی تولید می شود، بخش خصوصی در بخش های تعمیر و 
نگهداری و طرح های توســعه ای نقش پررنگی دارد و بیش از ۸0 درصد 

سرمایه گذاری های حوزه برق مربوط به بخش خصوصی است./تسنیم

سه شنبه هشتم اسفند ماه 1402، شماره 400-490



www.etebar.net

هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران13
شهردار تهران گفت: سال آینده چهار هزار و 500 دستگاه اتوبوس به ناوگان حمل ونقل تهران اضافه می شود، 500 دستگاه اتوبوس نیز از مسیر بازسازی افزوده 
خواهد شد. علیرضا زاکانی برای بررسی لایحه بودجه سال 1۴03 شهرداری در صحن شورای شهر حاضر شد.وی با بیان اینکه ده ها نوع پل عابر پیاده وجود دارد، 
گفت: سازمان زیباسازی تلاش کرد و قرارداد بست. 60 دستگاه پله برقی برای نوسازی پله های عابر پیاده تحویل خواهد شد. معاونت فنی و عمرانی از طریق 
سازمان امور مناطق می تواند ظرفیت مناطق را مورد استفاده قرار دهد. سازمان مهندسی و عمران پل هایی را طراحی کرده که برای عابران پیاده تسهیلاتی ایجاد 
می کند و نوآوری در طراحی را نیز به دنبال دارد؛ هر اتوبوس داخلی بیش از 3میلیارد تومان از اتوبوس خارجی گران تر بود؛وی درخصوص خرید اتوبوس های 
جدید اظهار داشت: ما در این بخش از مجموعه های مختلف قیمت گرفتیم. قیمت ها حداقل 316هزار یورو و حداکثر 3۴۷هزار یورو بود. برای بخشی از این موضوع 
نیز پیمان کلی بسته شد. وقتی موضوع به سفر به چین کشیده شد و از نزدیک با ظرفیت ها آشنا شدیم، دیدیم که با همین کیفیت، قیمت ها ارزان تر است.شهردار 

تهران با بیان اینکه آنچه مورد تأکید دولت و وزارت صمت بود، این بود که باید بسته اولیه کامل وارد شود تا مشکل شهر را حل کنیم. / شهر

ورود۴5۰۰اتوبوسبه
ناوگاناتوبوسرانی
تهراندرسالآینده

سرمایه گذاری باارزش و بازدهی بالا از 
اولویت های هلدینگ صباانرژی است

علی اکبر صفائی مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی در همایش اقتصاد 
دریامحور ایران )کریدور شمال- جنوب( در مرکز همایش های بین المللی سازمان 
صدا و سیما، گفت: حضور ناوگان بین المللی با بیش از ۸0 هزار فروند کشتی در 
سطح جهان و ترانزیت بیش از 11 هزار تن کالا، عامل اصلی یکپارچه شدن اقتصاد 

است.
حمل ونقل دریایی به دلیل ارزان و ایمن بودن و با توجه به اتفاقات بزرگی که 
در حوزه کانتینری رخ داده، همچنان قابل اعتماد است و تجار در دنیا از این نوع 
حمل ونقل استفاده می کنند،امروز بازارهای حمل ونقل دریایی وضعیت متفاوتی 
دارند و در بحث کانتینری نرخ ها کاهش شــدیدی داشته است، امروز بازارهای 
حمل ونقل دریایی وضعیت متفاوتی دارند در بازار اجاره کشتی و کشتی های تانکر 

نرخ ها بالاست اما در بحث کانتینری نرخ ها کاهش شدیدی داشته است.
به گزارش وزارت راه و شهرســازی، صفایی ادامه داد: البته اتفاق اخیر در 
»باب المندب« باعث شده که ظرفیت ها پاسخگوی عرضه نباشد و نرخ ها افزایش 
پیدا کند. بازار کشتی سازی از چند سال پیش گرم شد ساخت کشتی ها به سرعت 
در حال افزایش است. در بازار »اسکراب« مالکان کشتی سعی می کنند کشتی های 

خود را اسقاط نکنند و از کشتی های مسن تر در حمل ونقل استفاده کنند.
اقتصاد دریا به چهار بازار اصلی کشتیرانی می پردازد که بر مبنای بازار و عرضه 
و تقاضاست و اتفاقات سیاسی در اقصی  نقاط جهان می توانند بر حمل ونقل بار و 

کرایه اثرات بسیاری بگذارد.
باید بین توسعه دریامحور، اقتصاد دریا و اقتصاد کشتیرانی تفاوت قائل شویم 
که در این زمینه مطالعات تطبیقی متعددی هم انجام شــده است اما بر اساس 
مطالعات علمی، تاثیرات دریا بر ســاحل تا 10 کیلومتر و در بعضی موارد تا ۲0 

کیلومتر ساحل اثبات شده است.
صفایی با بیان اینکه سالانه 140 هزار کشتی در بنادر ایران تردد دارند، افزود: 
ناوگان دریایی ایران در بین ۲0 کشور کشتیرانی بزرگ قرار دارد و بین 10 کشور 
برتر در این حوزه است. در 10 ماه ابتدائی امسال نسبت به مدت مشابه در سال 
گذشــته تجارت دریابرد ایران تا هشت درصد رشد داشت و به رشد 9 درصدی 
حمل ونقل کانتینری دست یافتیم. امروز بنادر ایران آماده پذیرش کشتی ها با 
ظرفیت 1۸ هزار TEU هستند. وی با اشاره به رشد حمل ونقل مسافر دریایی، 
گفت: در چند روز تعطیات منتج به ۲۲ بهمن ماه، 4۵0 هزار نفر بین بنادر مسافری 
استان هرمزگان تردد داشتند که این عدد در ایام نوروز به میلیون ها نفر خواهد 
رسید. از این رو زیرساخت های بنادر هرمزگان را آماده افزایش پذیرش گردشگران 
دریایی کردیم،زیرساخت هایی که سازمان بنادر و دریانوردی در حوزه حمل ونقل 
فراهم کرده است، این اقدامات باعث شده که فعالان بخش  خصوصی به سازمان 
بنادر اعتماد کنند. همچنین در هفته حمل ونقل، شاهد سرمایه گذاری بیش از ۵0 
هزار میلیارد تومان از سوی بخش خصوصی بودیم، 1۸ هزار میلیارد تومان پروژه 
از سوی سازمان بنادر و دریانوردی اجرا و به بهره برداری رسیده است، ما معتقدیم 

هر اتفاقی که در حوزه دریا رخ می دهد، باید با پیشتازی بخش خصوصی باشد.
گفتنی است، در روزهای اخیر مباحثی از سوی مخالفان خودکفایی گندم 
درباره ماندن چهار تا هشت ماهه کشتی های گندم وارداتی در صف تخلیه مطرح 

شده است.

مهرداد بذرپاش، وزیر راه و شهرسازی، با یادآوری اینکه در سال جاری 
هدف گذاری برای واگذاری زمین به 70 هزار متقاضی در طرح جوانی جمعیت 
محقق شد، گفت: امروز و فردا در 10 استان کشور به 10 هزار متقاضی طرح 
جوانی جمعیت زمین واگذار می شود که این واگذاری ها در مراسمی در این 
استان ها انجام می شود و با این واگذاری ها، در مجموع ۶۸ هزار و 347 متقاضی 
طرح جوانی جمعیت به زمین دست خواهند یافت. همچنین پس از اتمام 
کمپین خانواده مهدوی، به رقم 70 هزار واگذاری زمین دست خواهیم یافت.
رشد بخش مسکن و ساختمان به مثبت 2.8 درصد رسید

وی در خصوص نرخ رشد بخش مسکن و ساختمان، توضیح داد: رییس 
سازمان برنامه و بودجه کشور با استناد به آمار مرکز آمار ایران، اعام کرد که 
در بخش مســکن و ساختمان در 9 ماهه ســال 1401 با نزول منفی 1.۸ 
درصدی مواجه بود،  اما این رقم در 9 ماه مشــابه سال 140۲ به مثبت ۲.۸ 
درصد رسید و تاش می کنیم تا با ابزارهایی که در دست داریم، این میزان 

رشد را افزایش دهیم.
به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، بذرپاش 
به راه اندازی و فعالیت سامانه خودنویس برای ثبت رایگان اجاره اشاره کرد و 
افزود: سامانه خودنویس سامانه ای است که با هدف رایگان کردن قرارداد اجاره 
بین موجر و مستاجر راه اندازی شده است و از سال آینده خرید و فروش ملک 
را در این سامانه انجام خواهیم داد،سامانه خودنویس با هدف شفاف کردن 
معامات، مدیریت بهتر بازار و کاهش قیمت تمام شــده مستاجران برای 
پرداخت هزینه های واسطه و کمک برای رفتن به سمت اسناد رسمی که مورد 
تاکید رهبر انقاب است، راه اندازی شده است، سامانه خودنویس و راه اندازی 
و ارتقای آن، یکی از روش های مناسب برای جاری و ساری کردن اسناد رسمی 

است که انجام معامات را آسان تر می کند.
 قرارداد اجاره 8۷ هزار و 43۵ نفر 

در سامانه خودنویس نهایی شد
بیش از یک میلیون و ۲۶۸ هزار کاربر از سامانه خودنویس استفاده 
کردند و 347 هزار و ۸7۵ نفر نیز قرارداد خود را در این سامانه ثبت، و ۸7 هزار 

و 43۵ نفر قرارداد خود را نهایی کردند.
بذرپاش ادامه داد: وزارت راه و شهرسازی در تاش است تا سایر سامانه ها 
را به تدریج به این سامانه متصل کند؛ با این کار در صدد هستیم تا کار برای 
مشــاوران اماک آسان تر شود و در این سامانه، مشاوران اماک نیز امکان 
دریافت رایگان کد رهگیری را دارند،با اتصال تمامی ســامانه ها به سامانه 
خودنویس و تقویت آن، کنترل و مدیریت کردن بازار به نحو شایسته تری 

انجام می شود.
 هدف از مذاکره با چینی ها،

 آوردن سرمایه به بخش مسکن و ساختمان است
وی در خصوص مذاکره چینی ها با وزارت راه و شهرسازی در خصوص 
موضوع مسکن، گفت: چینی ها پیشنهادات متعددی را ارایه کردند که چندین 
توافق با آن کشور انجام شده است؛ هدف گذاری ما در مشارکت با چینی ها 
آوردن سرمایه خارجی در بخش ساختمان و مسکن است و یکی از تاکیدهای 

ما این است که جذب سرمایه گذاری خارجی داشته باشیم.
در حوزه ساختمان و مسکن، دستاوردهای ما به لحاظ فن اوری مناسب 
است و نیازمندی و وابستگی در بخش ساختمان و مسکن حداقلی است. با 
این وجود برخی از کشــورها در بخش صنعتی سازی و ساخت واحدهای 
مسکونی با سرعت بالا توانمندی هایی دارند که در شرکت های داخلی نیز 

چندین شرکت این قبیل اقدامات را در برنامه های خود برای اجرا دارند.
بیش از آنکه به تکنولوژی نیاز داشته باشیم به منابع مالی نیاز داریم تا 

بتوانیم به پروژه ها سرعت بیش تری دهیم.
امروز در حوزه نهضت ملی مسکن،  ساخت بیش از دو میلیون و ۲44 

هزار واحد مسکونی آغاز شده که در قالب های مختلف در حال اجرا است.
در بخش ساختمان در تاش هستیم تا به فن اوری های روز دست یابیم. 
در داخل فن اوری های خوبی داریم که از آنها به ویژه در ساخت ساختمان های 

بلند، بهره مند خواهیم شد.
 ۵۰ درصد ساخت و سازها به احداث

 واحدهای تک طبقه و ویلایی اختصاص دارد

وی با اشــاره به اینکه سیاست های این دوره مسکن به تک طبقه و 
ویایی سازی اختصاص یافته است، گفت: بخش انبوه سازی در بخش تک 
طبقه و ویاسازی حدود ۵0 درصد ساخت و سازها را به خود اختصاص داده 
که سیاست ما به این سمت است. همچنین در سایر بخش های ساخت و ساز 
و احداث ساختمان های بلند، از فن اوری های ساخت بهره لازم را خواهیم برد، 
وزارت راه و شهرسازی در تامین زمین روستایی و شهری نیز تاش خود را به 
کار برده اســت و متعقد است که با این روش، هم الگوهای ایرانی-اسامی 

رعایت خواهد شد و هم نیاز متقاضیان به مسکن برآورده خواهد شد.
ظرفیت تخلیه و بارگیری بنادر به مرز 3۰۰ میلیون تن رسید

در جلسه هیات دولت با حضور رئیس جمهور ضمن اشاره به تاکید 
رئیس جمهور مبنی بر بهره گیری بیشتر از ظرفیت های اقتصاد دریامحور، 
گزارشی از اقدامات و تاش های صورت گرفته در این زمینه ارائه کرد، در یک 
سال و نیم گذشته فقط در بندر شهید رجایی ۲0 درصد افزایش ظرفیت 
تخلیه و بارگیری ایجاد شده و با توجه به سرمایه گذاری توأمان دولت در توسعه 
بنادر بزرگ و کوچک، ظرفیت تخلیه و بارگیری بندری کشور در مرز 300 
میلیون تن قرار دارد، دولت در کنار توسعه و افزایش ظرفیت بنادر بزرگی چون 
شهید رجایی، امام خمینی و شهید بهشتی، در بنادر کوچک و مردمی نیز 
سرمایه گذاری های خوبی داشته که در نتیجه آنها بندر خمیر، بندر سیریک، 
اروندکنار و بوموسی به بهره برداری رسیده و بنادر گناوه، دیر و کنگان نیز در 
مراحل پایانی ساخت و بهره برداری قرار دارند، با بهره برداری از بندر بزرگ 
مکران ظرفیت بندری کشور ۲00 میلیون تن افزایش خواهد یافت، در 11 
ماهه ابتدایی امسال تجارت دریایی کشور بیش از 9 درصد، ترانزیت دریایی 
34 درصد و ورودی مسافر از مرزهای دریایی نیز 10 درصد رشد داشته است. 
وی این افزایش ظرفیت ها در بخش بار و مسافر دریایی را حاصل بیش از ۵0 
هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری بخش خصوصی در کنار سرمایه گذاری های 
دولت عنوان کرد و گفت: در حال حاضر فقط در تکمیل فاز نخست بندر شهید 
بهشتی چابهار شــاهد ۸ هزار و 100 میلیارد تومان سرمایه گذاری بخش 
خصوصی هستیم و برای عملیات اجرایی فاز ۲ این بندر با همکاری بخش 
خصوصی نیز فراخوان داده شده است. او از عملیات در حال اجرای ساخت 
یک میلیون تن سیلوی غات، افزایش 30 درصدی مکنده های مکانیزه غات 
که سرعت بارگیری و تخلیه را چند برابر می کند و سفارش ساخت 40 دستگاه 
شناور دریایی به ارزش معادل بیش از 1۲0 میلیون دلار به شرکت های داخلی 
خبر داد و افزود: همه شاخص ها در بخش تجارت دریایی رشد قابل ماحظه ای 
داشته و در نتیجه موجودی کانتینری و فله ای در بخش تخلیه و بارگیری در 
بنادر کشور کاهش قابل ماحظه ای داشته است،کاهش ترافیک و معطلی 
کامیون ها در گمرک آستارا به کمتر از یک سوم که در نتیجه اجرای ۲ اقدام 
نوبت دهی از مبدأ و بهره برداری از مسیر جدید ترانزیتی حاصل شده است، با 
بهره برداری کامل از این مســیر ترانزیتی دیگر شــاهد ترافیک و معطلی 

کامیون ها در این بخش نخواهیم بود.
توافق برای نوسازی ناوگان  حمل ونقل ریلی با وزارت صمت

مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی با اشاره به امضای توافقنامه با 
وزارت صمت برای نوسازی ناوگان  حمل ونقل ریلی در هفته گذشته، گفت: 
گردشگری و حمل و نقل ارتباط تنگاتنگی با هم دارند،گردشگری و حمل و نقل 
ارتباط تنگاتنگی با هم دارند و تامین زیرساخت های راه، ارتباط مستقیمی 
با رونق گردشگری در تمام سطوح دارد. خوشبختانه در ۲ سال اخیر در حوزه 
گردشگری رشد خوبی داشتیم، از این رو نیازمند تقویت ناوگان های هوایی، 
دریایی و ریلی هستیم،هفته گذشته برای تقویت ناوگان  حمل ونقل با وزیر 
صمت توافقنامه ای امضا کردیم و در این باره قرار است در حوزه ریلی همکاری 
جدیدی داشته باشیم. ما اعتقاد داریم باید سفرها تسهیل و  دسترسی ها به 
امکانات سفر آسان تر و عادلانه تر شود. معرفی جاذبه های گردشگری در 
آزادراه ها و جاده های کشور یکی از موضوعاتی است که آن را دنبال می کنیم 
و در این باره تسهیاتی را نیز در نظر خواهیم گرفت. با وزیر میراث  فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی تعامل خوبی داریم که این تعامات به صورت 
جدی تر دنبال می شود. او افزود: بهسازی راه ها برای دسترسی بهتر به مراکز 
گردشگری و اماکن فرهنگی - تاریخی یکی دیگر از محورهای همکاری با 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی است، چرا که ایران سرشار 
از ظرفیت های گردشگری و فرهنگی و تاریخی است که موجب مباهات و 

افتخار است.
 ساخت بیش از 418 هزار واحدهای مسکونی روستایی

 تا به امروز در دولت سیزدهم
مهرداد بذرپاش در قرارگاه مسکن این وزارتخانه، با تأکید بر ساخت و 
تحویل مسکن روستایی اعام کرد: 41۸،39۸ واحد مسکونی در دست اجرا 
و اتمام یافته در روستاها است که در بین استان ها، سیستان و بلوچستان 

بیشترین تعداد را دارد.
نسبت پروژه های در حال ساخت و اتمام یافته روستایی نسبت به 
برنامه در کشور استان یزد و هرمزگان بیش از 90 درصد تعداد تعیین شده 
را عملیاتی و اجرا کرده اند.   ماموریت ویژه ای به بانک مسکن و صندوق ملی 
مسکن برای ایجاد ظرفیت بیشتر در حوزه تامین منابع مالی ساخت پروژه 

های نهضت ملی مسکن داد.
وزیر راه و شهرسازی از صدور پروانه ساختمانی برای بیش از ۲30 
هزار واحد در بافت های فرسوده شهرها از ابتدای دولت سیزدهم تاکنون، 
خبر داد و گفت: از این میزان ۸0 هزار واحد مسکن به بهره برداری رسیده 
است.وی درجلسه قرارگاه مسکن دستور تأمین مالی به منظور تکمیل 

واحدهای مسکن مهر باقی مانده سال های گذشته را داد.
ساخت واحد های مسکونی طرح نهضت ملی مسکن به بیش از دو 

میلیون و ۲۸۶ هزار واحد مسکونی رسید.

 سال آینده بخش خرید و فروش 
در سامانه خودنویس فعال می شود 
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دکتر زمان پور، مدیرعامل هلدینگ صباانرژی در مراســم 
رونمایی از خدمات نوین و دســتاوردهای ارزش آفرین صندوق 
بازنشســتگی کشوری بیان داشــت: هلدینگ صباانرژی بر پایه 
تأکیدات رهبر معظم انقاب در یک ســال اخیر اهتمام خود را بر 

افزایش سرمایه گذاری های کان نهاده است.
آیین رونمایی از خدمات نوین و دستاوردهای ارزش آفرین 
صندوق بازنشستگی کشوری با حضور دکتر صولت مرتضوی وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دکتر مســکنی مدیرعامل صندوق 
بازنشستگی، دکتر زمان پور مدیرعامل هلدینگ صباانرژی و مدیران 
و اعضای هیأت مدیره شــرکت های تابعه صندوق بازنشستگی 

کشوری، در سالن همایش های کتابخانه ملی برگزار شد.
در ابتدای این مراســم دکتر علیرضــا زمان پور، مدیرعامل 
هلدینگ صباانرژی با بیان اینکه وظیفه اصلی هلدینگ صباانرژی 
سرمایه گذاری اســت گفت: مشکل اصلی کشــور، رشد منفی 
سرمایه گذاری ها در سال های اخیر است. در حالی که مقام معظم 
رهبری در دیدار با فعالان اقتصادی، بهره وری و سرمایه گذاری را 
از اولویت های اصلی اقتصاد کشــور عنــوان کرده اند. هلدینگ 
صباانرژی بر پایه تأکیدات رهبر معظم انقاب در یک ســال اخیر 
اهتمام خود را بر افزایش ســرمایه گذاری های کان نهاده تا هم 
بازنشستگان عزیز را منتفع کند و هم نقش ویژه ای در اقتصاد کشور 

ایفا کند.
وی به ارائه گزارش اقدامات و دستاوردهای این هلدینگ در 
سال 140۲ پرداخت و اظهار داشت: شرکت صبافولاد خلیج فارس 
یکی از شرکت های فولادی مهم در کشور است. طی سال جاری، 
عاوه بر عرضه سهام این شرکت در بورس و افزایش سرمایه، رکورد 
بزرگترین پذیره نویســی تاریخ بازار سرمایه را شکست و از محل 
آورده های مردمی بیش از 4.۵ همت سرمایه برای راه اندازی پروژه 
احیای دو، منابع مالی جذب کرد. قرارداد اجرای این پروژه به ارزش 
۲1۲ میلیون یورو مصوب شــده و قرار اســت ظــرف ۲4 ماه به 

بهره برداری برسد.
زمان پور به پیشرفت اجرای پروژه PDH-PP اشاره کرد و 
گفت: مگاپروژه PDH-PP با سرمایه گذاری 1.۲ میلیارد یورو در 
حال اجرا اســت که با تولید ۶00 هزار تن پروپیلن و ۶00 هزار تن 
پلی پروپیلن حدود ۵۵0 میلیون دلار درآمد سالانه خواهد داشت. 
در یک سال گذشته، مشکل زمین و تأمین مالی آن پیگیری و مرتفع 
شده و عمیات اجرایی آن آغاز شده است. لازم است از حمایت مؤثر 
وزیر محترم تعاون، کار و رفاه اجتماعی جناب آقای دکتر مرتضوی 
و پیگیری ویژه مدیرعامل محترم صندوق بازنشستگی کشوری 

جناب آقای دکتر مسکنی قدردانی نمایم./ روابط عمومی

محمدرضا اســماعیل زاده، قائم مقام مدیر بخش فولادسازی 
ذوب آهن اصفهان گفت : مدت زمان انجام تعمیرات اخیر رکورد جدیدی 
در زمان تعمیرات دیگ بوده که با برنامه ریزی های انجام شده قبل از توقف 
کنورتور، اعم از تهیه نقشه و ساخت تجهیزات مورد نیاز توسط مدیریت 
برنامه ریــزی و نظارت بر نگهداری و تعمیــرات مکانیک و همکاری 
مدیریت های امور فنی و برنامه ریزی تولید، خرید تجهیزات ، سفارشات 
و کنترل کالا،  تعمیرات و نوسازی راه و ساختمان ، راهبری و پشتیبانی 
ماشین آلات وخودروهای سنگین و .... این تعمیرات با ثبت رکورد 14 

روز به اتمام رسید و کنورتور 3 در مدار تولید قرار گرفت.
کاهش ۲40 هزار متر مکعبی مصرف روزانه گاز طبیعی و صرفه 

اقتصادی 10 میلیارد و ۸00 میلیون ریالی
محمد کریمی معاون تجهیزات انرژیتیک بخش فولادسازی نیز 

تصریح کرد : دیگ های اوتیلیزاتور کنورتور در فرایند تبدیل چدن به فولاد 
سه نقش کلیدی دارند : اولین وظیفه دیگ های اوتیلیزاتور جذب حرارت 
حاصل از دمش اکسیژن و تولید بخار است : با جذب انرژی گرمایی توسط 
سطوح حرارتی و کاهش دمای غبار خروجی از کنورتور ۲00 تن بر ساعت 
بخار تولید گردیده و برای  استفاده در بخش های مختلف کارخانه در 
اختیار  شبکه مصرف  قرار می گیرد لذا می توان گفت حرارت حاصل از 
فرآیند تبدیل چدن مذاب به فولاد در کنورتور، جذب و به صورت مستقیم 
در خدمت افزایش توان حرارتی کارخانه قرار می گیرد که این موضوع، 
مزایایی از قبیل عدم نیاز به مصرف روزانه گاز طبیعی به میزان ۲40 هزار 
متــر مکعب و به دنبال آن صرفه اقتصادی 10 میلیارد و ۸00 میلیون 
ریالی را برای کارخانه پی دارد،سوزاندن گاز CO حاصل از فرایند تولید 
فولاد، دومین وظیفه دیگ های اوتیلیزاتور است تا اثر مخرب زیست 

محیطی آن ها در حد استاندارد کاهش 
یابد.

وی سومین وظیفه این دیگ ها 
را چنین توصیف کرد : پس از تولید بخار 
و ســوزاندن گاز CO ، غبار به سمت 
سیستم تصفیه گاز هدایت می شود. 
وظیفه سیستم تصفیه گاز، جدا سازی 
غبار از هوا و جذب آن  به صورت لجن و 
ارسال توسط خط برگشتی به ستلرهای 
آبزدایی می باشــد. پس از ته نشینی و 

جداسازی لجن از آب توسط فیلترهای پرس، در نهایت لجن تغلیظ شده 
به دلیل وجود درصد بالایی از مواد غنی قابل استفاده به صورت متوسط 

روزانه 1۲ کامیون  با وزن تقریبی  1۵ تن ، بارگیری و به عنوان یکی از 
مواد اولیه خط تولید برای بخش آگلومراسیون ارسال و مجدد در چرخه 

تولید قرار می گیرد./روابط عمومی 

تعمیرات فولادسازی ذوب آهن اصفهان با رویکرد زیست محیطی 

 حمایت بانک ملی از بومی سازی
 سوخت رسانی هوشمند در كشور

مدیرعامل بانک ملی ایران با بیان این که وظیفه بانک ملی در حوزه 
اقدامات دانش بنیان حمایت و تامین مالی است، گفت: بانک ملی طی 
تفاهم نامه ای با شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی، حمایت و تامین 
مالی طرح های بومی ســازی سوخت رسانی هوشمند را به انجام می 

رساند.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، ابوالفضل نجارزاده، در 
آیین رونمایی و انعقاد توافق نامه کارت خوان های ساخت داخل سامانه 
هوشمند سوخت و هوشمند سازی توزیع سوخت در محل شرکت ملی 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی گفت: اتفاقی که امروز رخ می دهد، 
سال هاست که مورد تاکید مقام معظم رهبری بود که بر این اساس باید 
موضوعات تولید داخل و استفاده از اراده جوانان به صورت جدی مورد 

توجه قرار گیرد.
وی با اشــاره این که موضوع تجهیزات و دستگاه های موجود در 
صنعت نفت و انرژی همیشه مورد تهدید بوده، اظهار کرد: خوشبختانه 
با همت و پشتکار جوانان و دانشمندان داخلی، توان تولید داخلی کارت 
خوان های هوشمند توزیع سوخت محقق شده است.وظیفه بانک ملی 
این است که از فعالیت های دانش بنیان در مسیر تولید داخلی و بومی 

سازی حمایت کند.
مدیرعامل بانــک ملی ایران ادامه داد: خوشــبختانه در دولت 
سیزدهم شاهد شکوفایی شرکت های دانش بنیان بوده ایم و بانک ملی 

نیز در راستای این اهداف، حمایت های لازم را به انجام رسانده است.
نجارزاده با بیان این که ســال ها همکاری بین بانک ملی ایران و 
مجموعه وزارت نفت وجود داشته، افزود: متاسفانه این همکاری ها مدتی 
کاهش پیدا کرده بودند که اخیرا بار دیگر همکاری های بین بانک ملی 
و وزارت نفت قوت گرفته و امیدواریم این همکاری ها ادامه داشته باشند.

وی با تاکید بر این که بانک ملی در حوزه بانکداری بیشتر از سود 
و زیان به خدمت رســانی به مردم توجه می کنــد، گفت: امیدواریم 
اکوسیستم جدیدی در حوزه تامین مالی و سرمایه گذاری در خصوص 
حمایت از دانش بینان ها ایجاد شود تا همه مردم از این فرآیند منتفع 

شوند.
ظرفیت هایی نیز در بانک ملی ایران وجود دارد که می تواند در 
زمینه هوشمندسازی سوخت رسانی به مجموعه وزارت نفت کمک 
کند. در این راستا شرکت سداد می تواند در خدمت توسعه و به روزرسانی 

سامانه های سوخت رسانی باشد.
 امضای تفاهم نامه همکاری بانک ملی ایران

 و شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی
در ادامه این مراسم، شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران 
و بانک ملی ایران با هدف توسعه و ارتقای زیرساخت های امنیت شبکه 

سامانه هوشمند سوخت کشور تفاهم نامه امضا کردند.
تفاهم نامه توسعه و ارتقای زیرساخت های امنیت شبکه سامانه 
هوشمند سوخت کشور با حضور جلیل سالاری، مدیرعامل شرکت ملی 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی، جعفر سالاری نسب، مدیرعامل 
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی و ابوالفضل نجارزاده، مدیرعامل 
بانک ملی در محل ســاختمان مرکزی شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی امضا شد.هدف از امضای این سند، سرمایه گذاری 
در ترمینال جدید سامانه هوشمند سوخت، نگهداشت ترمینال ها در 
سطح شــبکه، ارتقای شبکه و روزآمدسازی سیستم های نرم افزاری 

سامانه هوشمند سوخت کشور است.

 به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، محمد آیینی، 
معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری 
ایران در نشست بررسی آخرین وضعیت پرداخت تسهیات نوسازی 
مسکن در قالب طرح نهضت ملی مسکن )موضوع قانون جهش تولید 
مسکن( که با حضور نمایندگان بانک های مختلف کشور برگزار شد، 
با اشاره به اینکه بین سال های ۸۸ تا 9۲ در مجموع، ۲۵7 هزار فقره 
تسهیات نوســازی در محات بازآفرینی شهری به متقاضیان 
پرداخت شده است، گفت: در این سال ها 3۵3 هزار واحد مسکن در 

محات هدف بازآفرینی شهری، نوسازی شده است.
آیینی با بیان اینکه بازآفرینی شهری به مثابه یک تیر است با 
چند نشان ، بیان داشت: دو میلیون و 700 هزار بنای ناپایدار و لرزان 
با 10 میلیون نفر ساکن در بافت های ناکارآمد کشور، شناسایی شده 
است که از این میزان یک میلیون و 4۵0 هزار بنا در بافت فرسوده 
قرار دارند،حفظ جان ســاکنان در محات فرســوده شــهری از 
اولویت های اصلی دولت سیزدهم به شمار می آید، با تخریب هر پاک 

فرســوده به طور متوسط در کشور سه واحد مسکن اضافی تولید 
می شود.

سرعت نوسازی مسکن در محات هدف بازآفرینی شهری با 
توجه به وجود امکانات زیربنایی و روبنایی دراین محدوده ها، از سرعت 
بالایی برخوردار است و بازآفرینی شهری به بازگشایی معابر در این 

محدوده ها با کمترین هزینه به شهرداری ها کمک می کند.
در بافت های فرسوده به جهت اینکه زمین برای مردم است، 

سریع ساخته و تحویل متقاضیان قرار می گیرد.
وی از صدور پروانه ساختمانی برای بیش از ۲30 هزار واحد در 
بافت های فرسوده شهرها از ابتدای دولت سیزدهم تاکنون، خبر داد، 
و گفت: از این میزان ۸0 هزار واحد مســکن به بهره برداری رسیده 
است،برای اجرای نهضت ملی مسکن به احیای بافت های فرسوده 
باید توجه کرد، وزیر راه و شهرســازی مکررا بر اهمیت نوسازی در 
بافت های فرسوده تاکید دارند و از نظر ایشان نوسازی بناهای ناپایدار 
در بافت های فرسوده به اندازه ساخت مسکن در طرح نهضت ملی 

مهم است، بلکه مهم تر، زود بازده تر، اثربخش تر و مفیدتر است.
ارائه وام ۶00 میلیون تومانی برای نوسازی بافت های فرسوده

محمد آیینی مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری کشور گفت: 
بیش از ۲ میلیون و 700 هزار بنای ناپایدار و سکونت 10 میلیون نفر 
از هموطنان زیر سقف های لرزان داریم، بنابراین در راستای حفظ 
امنیت جان شهروندان ساکن در این بافت ها، شتاب بخشی به نوسازی 
و مقاوم سازی مســاکن ناپایدار و فرسوده در بافت های فرسوده و 
ناکارآمد شهری به عنوان اولویت اصلی در دستورکار قرار گرفته است. 
به گفته وی در راســتای ورود بیشتر سازندگان به بحث نوسازی 
بافت های فرسوده در کشور بسته های تشویقی شهرسازانه، مالی و 
اداری به خصوص بسته تشویقی 19 بندی کالبدی و نیز وام های 
ارزان قیمت که شامل ۶00 میلیون تومان می شود در نظر گرفته شده 

تا برای نوسازی مساکن فرسوده تشویق و ترغیب شوند.
معاون وزیر راه و شهرســازی از استفاده از حلقه های میانی و 
بهره گیری از فعالیت آنها جهت اطاع رسانی از طرح های تشویقی 

بافت های فرسوده خبر داد و گفت: حلقه های میانی نیز بر تدوین و 
اجرای قراردادهای مشارکت بین مردم و سازندگان برای حفظ حقوق 
مالکان واحدهای فرسوده نظارت می کنند،بهره گیری از همکاری 
حلقه های میانی برعهده شــهرداری ها گذاشته شده است، زیرا 
شهرداری ها از زیرساخت های لازم برای تعامل با حلقه های میانی 
برخوردارند و می توانند در محاتی که از وسعت چندانی برخوردار 

نیستند از نیروهای خود برای تشکیل این حلقه ها استفاده کنند.

یک میلیون و 450 هزار بنا در بافت فرسوده قرار دارند

سه شنبه هشتم اسفند ماه 1402، شماره 400-490
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 هراس و نگرانی دشمنان، ماندگاری و 
زنده ماندن یاد شهدا است

محسن سیفی مدیرعامل بانک صادرات ایران در یازدهمین یادواره شهدای 
بانک صادرات ایران در مشهد مقدس که با حضور خانواده های شهدا، ایثارگران، 
جانبازان و مدیران ارشد بانک صادرات ایران برگزار شد، گفت: نگرانی دشمنان از 
ماندگاری و ادامه داشتن یاد شهدا است یعنی دشمن حتی از زنده نگاه داشتن یاد 
شهدا هراس دارد و حادثه اخیر شهدای کرمان این واقعیت را نشان داد،این مسأله 
وظیفه ما را برای برگزاری بهتر و جدی تر یادواره شهدا در سال های آتی سنگین تر 
می کند تا با گرامی داشتن یاد شهدا و تبیین مسیر آنها، گام برداشتن در راه شهدا 

را برای خود و آیندگان تکرار کنیم و ادامه دهنده راه آنها باشیم.
وی خطاب به خانواده های شهدا، افزود: قطعا انقاب و سرافرازی امروز کشور 
مدیون و مرهون دلاوری فرزندانی است که در دامان شما پرورش یافته اند و آنها با 
تقدیم جان، جوارح و سامتی خود، در تاریخ ماندگار شده اند. بخشی از شهدا نیز 
دوران طولانی را با جانبازی گذرانده اند که انقاب و کشور مدیون صبر و مقاومت 

و ایثارگری خانواده های آنها نیز هست.
او با اشاره به شرایط اقتصادی و تنگناهای بین المللی نیز گفت: هنوز در فضای 
جنگ اقتصادی هستیم و در یکی از بزرگترین بنگاه های اقتصادی کشور عما در 
جبهه های دیگر در حال جنگیدن هستیم و همه ما وظایف خطیر و متفاوتی داریم.
وی با بیان شــرایط دوران دفاع مقدس و ایستادگی مردم ایران در مقابل 
استکبار جهانی، تاکید کرد: امروز هم در پی تحریم های ظالمانه که بر کشور ما وضع 
شده است، باید با اعتماد و توکل به خداوند و مردم برای اصاح و بهبود برخی از 
موضوعات اقتصادی و جاری کشور و همچنین تبیین اتفاقات خوبی که در جریان 
است، به طور جهادی عمل کنیم. به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران ، 
سیفی با تاکید بر اینکه در جایگاه بانکدار باید تمامی انرژی خود را برای حل مشکات 
اقتصاد کشور و معیشت مردم به کار بگیریم، افزود: تحریم های ظالمانه بیش از 4 
دهه است که بر اقتصاد ما تحمیل شده و باید به طور جهادی در حوزه رسیدگی به 
امور مشــتریان، رســیدگی به امور همکاران و به طریق اولی رسیدگی به امور 

خانواده های شهدا و ایثارگران عمل کنیم.

محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی با حضور در 
آیین اختتامیه ملی دوازدهمین جشنواره کتابخوانی رضوی، ضمن تبریک 
ایام ماه شعبان و با تشکر از نهاد کتابخانه های عمومی کشور، بابت برگزاری 
این جشنواره گفت: »ما در بنیاد فرهنگی امام رضا)ع( کارهای مختلفی را 
برگزار می کنیم و بخش کتابخوانی را هم دوستان نهاد کتابخانه ها برعهده 

گرفتند.«
به گفته مجریان برگزاری این جشــنواره و وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســامی، تا به امروز 1۲ دوره از این جشــنواره برگزار شده و طی 7 دوره 
گذشته، در مجموع بیش از ۶ میلیون و ۵00 هزار نفر در این جشنواره ملی 

شرکت کرده اند.
 اســماعیلی گفت: »امسال نیز نزدیک به یک میلیون و 100 نفر 
شــرکت کننده داشتیم. این اعداد عشق و عاقه به حوزه کتاب را نشان 

می دهد، این جریان باید با قوت ادامه پیدا کند.
ما با افتخار حوزه فرهنگ و هنر را در کشور روایت می کنیم. بهجت 
وجود ما را می گیرد که از این ذوق، شور، شوق و عاقه جوانان، نوجوانان، 
کودکان و خانواده ها در حوزه کتاب یاد می کنیم و وجودمان پر از شعف و 
شادی می شود که این را افتخاری برای جامعه فرهنگی و فرهنگ دوست 
ایران عزیز می دانیم . همچنین هر گوشه ای از خاک ایران عزیز ما مملو از 
اســتعداد های بزرگ فرهنگی است،ما در عدالت فرهنگی و شکوفایی 
استعدادها وظیفه سنگینی داریم. ان شاءالله چنین برنامه  هایی، معرف 

چهره های خاق باشد.
 ضرورت معرفی افتخارات 

جامعه علمی، فرهنگی و هنری کشور
وی بر ضرورت معرفی افتخارات جامعه علمی، فرهنگی و هنری 
کشور به نسل فعلی و آیندگان تأکید کرد و گفت: »ان شاءالله در خدمت 
دوستان باشیم و مسائل را حل کنیم . از شهردار و همه بزرگوارانی که زحمت 
برگزاری این مراســم را کشیدند، از شــعرای عزیز و گروه سرود تشکر 

می کنیم.«
محمدرضا هراتی دبیر دوازدهمین دوره جشنواره کتابخوانی رضوی 
ضمن ارائه گزارشی از چگونگی برگزاری این دوره گفت: »در این دوره قریب 

به ۶0 درصد شرکت کنندگان از خانم ها بودند.
فضای فرهنگی و ترویجی حوزه کتاب متفاوت و جدید شده و دارای 

خاقیت و ابتکار است.«
مهدی رمضانی دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور گفت: 
»جشنواره کتابخوانی رضوی بزرگ ترین رویداد در کتاب و کتابخوانی است 
که نهاد کتابخانه های عمومی کشور هفت دوره، این مراسم را برگزار کرده 

است.
امسال شاهد رشد جشنواره به لحاظ کیفی و کمی بودیم. همه اقشار 

و سطوح در جشنواره حاضر بودند.«
رمضانــی تصریح کرد: »کتاب ظرفیت بیش از ایــن را دارد. ما در 
برگزاری جشنواره کتابخانه رضوی نیازمند تولید، بیش از گذشته هستیم 
و ان شاءالله راجع به محتوای قابل ارائه برای سنین مختلف جامعه بیشتر 

تولید شود.«
از نــکات قابل توجه در برگزاری اختتامیه این دوره از جشــنواره 
کتابخوانی رضوی می توان به همت حاضران در این مراسم برای جمع آوری 
مبلغ مورد نیاز برای آزادسازی یک زندانی زن اشاره کرد؛ وزیر فرهنگ و 

ارشاد اسامی در این گلریزان، به عنوان اولین نفر مبلغی را هدیه کرد.
نمایشگاه رسانه های ایران، تبلور آزادی بیان و اندیشه

وزیر فرهنگ و ارشــاد اســامی از بخش های مختلف نمایشگاه 
مطبوعات بازدید کرد. هدف من و همکارانمان در برگزاری نمایشــگاه 
رسانه های ایران این بود که به دو موضوع برسیم؛ نخست اینکه نشاط را به 
جامعه رسانه ای مان برگردانیم که شاهد این نشاط در نمایشگاه هستیم و 
افراد می آیند و گفت و گو می کنند،دومین هدف ما هم نشان دادن عملی 
شــعاری اســت که دولت در بحث آزادی بیان و اندیشه داده است و این 

نمایشگاه محل تبلور آن است.
به گــزارش مرکــز اطــاع رســانی وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسامی،محمدمهدی اسماعیلی با اشاره به اینکه در دوره های پیشین 
برگزاری چنین نمایشگاه هایی، غالباً قهرها و آشتی هایی داشتیم، گفت: در 
این دوره عمده گروه ها و جریان ها و اصحاب رســانه در نمایشگاه حضور 
یافتند و از این تجربه استقبال کردند. وی با اشاره به نزدیک شدن به زمان 
برگزاری انتخابات مجلس شورای اسامی اضافه کرد: فضای گرم گفت و گو 
که در این نمایشگاه پدید آمده است، برای همه ما مایه مباهات است و من 
از همه رسانه ها و همکاران خوب خودم تشکر می کنم که در این دوره جدید 
پیشگام حوزه خبر و خبررسانی بوده اند و مشقت های زیادی را هم متحمل 
شده اند.وی درباره شعار نمایشگاه امسال با عنوان »نجستم همیشه جز از 
راستی« گفت: این همان اخاق حرفه ای است که ما در حوزه خبر دنبال 
آن هستیم. امیدواریم که این اخاق حاکم شود و رسانه های ایران پیشتاز 

اخاق مداری در میان رسانه ها باشند.
استقبال بیش از دویست هزار نفر از نمایشگاه رسانه 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی در آیین پایانی نمایشگاه رسانه های 
ایران گفت: در مدت زمانی که این نمایشگاه برگزار شد با وجود مقارن نبودن 
با ایام تعطیات، استقبال مخاطبان حرفه ای از نمایشگاه رسانه های ایران 

بیش از دویست هزار نفر برآورد شده بود.
 وی با بیان اینکه باید از اصحاب رســانه، سردبیران، دبیر گروه ها، 
خبرنگاران، عکاسان و تک تک اهالی رسانه تشکر کنم، و خطاب به آنها 
افزود: شوق، شور، شعف و نشاطی که جامعه رسانه ای تجربه می کند حاصل 

زحمات شماست.
 از رسانه ها با گرایش های مختلف و سایق گوناگون که در آزمونی 
مهم در ماه های اخیر سربلند بیرون آمده بودند نیز تشکر می کنم؛ آن آزمون 
حمایت از مظلومان غزه بود؛ ماهم تاش کردیم همدلی اصحاب رسانه در 

حمایت از مردم غزه را با بخش ویژه غزه به نمایش گذاریم.
عضو شورای عالی انقاب فرهنگی گفت: ان شاءالله سال آینده با 
فرصت بهتر و اطاع رسانی مناسب تر بتوانیم جشنواره ای در شأن جامعه 
فاخر رسانه ای ایران برگزار کنیم و بابت همه نواقص از شما عذرخواهی 

می کنم.
یک  کارخانه جدید در حوزه کاغذ افتتاح می شود

وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی درباره اتفاقات جدید حوزه کاغذ پس 
از برگزاری جشن خودکفایی  گونه تحریر آن در مازندران گفت: به دنبال 
آن هســتیم تا کارخانه جدیدی با ظرفیت تولید ۵0 هزار تن در سال به 
مجموعه های تولیدی حوزه کاغذ اضافه کنیم که گام بسیار مبارکی است. 
اسماعیلی گفت: تاشم این بود که این اتفاق پیش از پایان سال جاری بیفتد، 

اما امیدواریم حداکثر تا بهار امسال این کارخانه راه اندازی شود.

هرگوشه ای از خاک ایران مملو از استعدادهای بزرگی است خبـــر

 نشست مشترک مدیرعامل موسسه صندوق ذخیره فرهنگیان 
و هیات همراه با مدیرعامل، اعضای هیات مدیره و معاونان بانک سرمایه 

برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی بانک سرمایه ، فرج اله قدمی، مدیرعامل 
و عضو هیات مدیره بانک سرمایه ضمن تبریک فرارسیدن نیمه شعبان 
و عرض خیر مقدم به مدیرعامل موسسه صندوق ذخیره فرهنگیان و 
هیات همراه، برگزاری این نشست را فرصتی مغتنم برای هر دو مجموعه 
به منظور هم افزایی و تعامل بیشتر دانست و این اقدام موسسه صندوق 
ذخیره فرهنگیان را ارج گذاری نمود. وی در ادامه به تشریح فرایندهای 
طی شده و روند اقدامات صورت گرفته از زمان استقرار تیم مدیریتی 
فعلی از ســال 139۶ تاکنون در زمینه تاش برای کسب مجوز طرح 
احیای بانک پرداخت و افزود: رسیدن به شرایط و دستاوردهای موجود 

و حل و فصل موانع، مشکات و مسائل موجود در این مسیر جز با اراده، 
انگیزه، نیرو و پشتکار تیم مدیریتی فعلی و پرسنل کوشای بانک، ممکن 

نبود.
وی با بیان مراحل دشوار طی شده در طول مدیریت های مختلف 
نهادهای بالادســتی مانند بانک مرکزی و موسسه صندوق ذخیره 
فرهنگیان، به نتیجه رسیدن طرح احیای بانک را ثمره تاش هماهنگ 
و تعامل سازنده بین بانک و موسسه صندوق ذخیره فرهنگیان دانست و 
گفت: خوشبختانه بانک سرمایه از پشتوانه ای ارزشمند به نام جامعه معزز 

فرهنگیان و موسسه صندوق ذخیره فرهنگیان برخوردار است.
او با اشاره بر ظرفیت بالای سرمایه انسانی و پرسنل بانک سرمایه، 

حرکت به ســمت پیاده سازی کامل بانکداری حرفه ای در این بانک را 
نویدبخش تحول امیدآفرین دانست و افزود: اجرای طرح های تسهیاتی 
قرض الحسنه، تمرکز بر بانکداری خرد، ظرفیت های بالای بانکداری 
دیجیتال و رونمایی از سوپر اپلیکیشن سرمایه برای افتتاح حساب و اعطای 
تسهیات غیرحضوری به جامعه فرهنگیان در آینده نزدیک، از مهم ترین 
اقدامــات صورت گرفته در ماه های اخیر پس از اباغ مصوبه طرح احیا 
می باشد. ادامه مسیر طرح احیا و رسیدن به جایگاه مطلوب و درخور بانک 
با حمایت، پشتیبانی و اثرگذاری مؤثر موسسه صندوق ذخیره فرهنگیان، 
هدفی غیرقابل دسترس نمی نماید.محسن احمدی، مدیرعامل موسسه 
صندوق ذخیره فرهنگیان نیز در سخنان خود ضمن تبریک متقابل اعیاد 

شعبانیه و فرارسیدن نیمه شعبان، تغییر مسیر و ریل گذاری سیاست های 
بانک سرمایه را عاملی امیدوارکننده دانست و از تاش های چندساله تیم 
مدیریتی این بانک برای به ثمر رساندن طرح احیای بانک تقدیر و تشکر 
کرد. ترمیم و بهبود برند این بانک اولویتی است که باید با هم افزایی های 
بین دو مجموعه مورد تقویت و تبلیغات بیشتر قرار گیرد.وی با اشاره به 
ظرفیت بسیار بالای جامعه فرهنگیان برای مشارکت در طرح های بانک، 
این قشر را شایسته بهترین خدمات دانست و گفت: اتفاقات و تحولات 
بانک برای این قشر ملموس و در وضعیت معیشتی آنان بسیار تأثیرگذار 
است. احمدی در پایان خواستار توجه جدی تر به مقوله برندسازی و جلب 
اعتماد مردم و فرهنگیان شد و بر تمرکز بیشتر بر برنامه های کوتاه مدت 
و بهره گیری از ظرفیت هلدینگ های مختلف موسسه صندوق ذخیره 
فرهنگیان برای استفاده از خدمات ارزی، تسهیاتی، ضمانت نامه ای و ... 

در جهت افزایش تعامل و هم افزایی فیما بین بانک سرمایه و موسسه 
صندوق ذخیره فرهنگیان تأکید کرد.

بهدنبالپیادهسازیکاملبانکداریحرفهایدربانکسرمایههستیم

در حوزه هوش مصنوعی زمان كافی برای 
اقداماتی از جنس ترویج و تدوین نقشه راه نیست

روح الله دهقانی فیروز آبادی ، معاون علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان رییس جمهور با بیان این که اهمیت و ضرورت هوش 
مصنوعی بر کسی پوشیده نیست و فرصت محدودی برای حرکت 
هم گام با توسعه روزافزون این حوزه داریم، عنوان کرد: اعضای این 
کارگروه به اتفاق بر این باور هستند که فناوری هوش مصنوعی 
در آینده بســیار نزدیک، تحولات جدی را در تمامی عرصه های 
زندگی بشر رقم خواهد زد.پس از رونمایی تنها یکی از ابزارهای 
توسعه یافته هوش مصنوعی یعنی چت جی پی تی، این اهمیت از 
سوی مردم بیش تر احساس شد و موجی از توجه بین متخصصان 
شکل گرفت. آمارها و ارقام نشان می دهد که کشورهای مختلف 
از جمله کشورهای همسایه، سرمایه گذاری های عظیمی را روی 
توســعه هوش مصنوعی انجام داده اند و اقدامات جدی سلبی و 

ایجابی را در مسیر توسعه این فناوری صورت می دهند. 
وی با تأکید بر این  که بسیاری از افراد صاحب نفوذ، شناخته 
شده و تاثیرگذار عرصه فناوری و نوآوری، اظهار نظرهای جدی را 
در حوزه هوش مصنوعی صورت داده اند و مسأله هوش مصنوعی 
یک موضوع غیر واقعی، انتزاعی، احساسی و دور از دسترس نیست، 
ادامه داد: تحولات کشورها و تاش جدی برای کسب فرصت در 
این حوزه، زمان و فضای دســت یابی به موفقیت در این حوزه را 
بسیار محدودتر می کند؛ بنابراین در حوزه هوش مصنوعی، زمان 
کافی برای اقداماتی از جنس ترویج، تدوین نقشه راه و ... نیست 

و می بایست سریعاً گام های عملیاتی در این مسیر برداریم.
طی جلســاتی با رییس جمهور، اهمیــت موضوع هوش 
مصنوعی و الزامات حرکت در مسیر تسلط بر این فناوری، مطرح 
شد و دکتر رئیسی ضمن تاکید بر اهمیت این حوزه با صراحت و 
جدیت بر ایجاد مجموعه ای با مشخصات متناسب این حوزه تاکید 
کردند که منجر به شــکل گیری شــورای ملی راهبری هوش 
مصنوعی شــد، هدف از شکل گیری شورای ملی راهبری هوش 
مصنوعی را در گام نخست توسعه و پیشبرد هوش مصنوعی در 
کشــور به کمک بخش خصوصی و مردم دانست ،  در آغاز مسیر 
شکل گیری این شورا، تصمیم بر این شد که با توجه به نیاز مبرم 
به سرمایه گذاری های کان با استفاده از مدل های مشارکتی برای 
نقش آفرینی مردم و بخش خصوصی، دولت بیش تر به ســمت 
ایجاد زیرســاخت برود و بازیگران اصلی این حوزه مردم باشند. 
مانند تجربه توسعه اقتصاد دیجیتال در کشور که با توسعه نسل 
چهارم اینترنت همراه و زیرساخت های ارتباطی توسط دولت و 
در دسترس قرار گرفتن تلفن های هوشمند اتفاق افتاد و در واقع 
مردم، بازیگران اصلی توسعه اقتصاد دیجیتال در کشور شدند. به 
طوری که اکنون نزدیک به هفت درصد اقتصاد کشور متعلق به 

این حوزه است.
به گزارش پایگاه اطاع رسانی بنیاد ملی نخبگان، دهقانی 
ادامه داد: جمع بندی این بود که با شکل گیری شورای راهبری 
هوش مصنوعی، یک سری کار مشخص و زیرساختی در سه کان 
حوزه شامل »تامین داده«، »پردازش داده« و »ذخیره سازی ابری 
داده « تعریف شود و یک اپراتور سرویس دهنده، خدمات لازم را 

برای توسعه به مردم ارائه بدهد. 
وی با بیان این که این شورا قصد تصدی گری، تنظیم گری و 
مداخله گری در حوزه هوش مصنوعی را ندارد و به دنبال پیشبرد 
این عرصه با هماهنگی و تسهیل گری است، افزود: این شورا دارای 
ماهیت کاماً اجرایی است و قصد تصدی گری و  تنظیم گری در 
این حوزه را ندارد، هدف از تشکیل مرکز ملی هوش مصنوعی را 
ایجاد مرکزی برای پیگیری امور و شکل گیری جریان توسعه همه 
جانبه هوش مصنوعی عنوان کرد ، این مرکز به دنبال تصدی گیری 
در هوش مصنوعی نیست و قرار است با یک ساختار چابک، پویا 
و هم افزا، هماهنگی ها و تسهیل گری ها را در مسیر جریان توسعه 

هوش مصنوعی صورت دهد.
وی درباره تامین مالی و بودجه پیش بینی شــده برای این 
حوزه گفت: با توجه به پیش بینی های صورت گرفته برای سال 
آینده، تاش می کنیم تا با جذب اعتبار  پنج هزار میلیارد تومانی 
معــادل 100 میلیون دلار، زیرســاخت هــای لازم برای 
اپراتوری هوش مصنوعی و با مشــارکت بخش خصوصی و 

عمومی تامین شود.
 ساخت پارک علم و فناوری
 ایران و ازبکستان در سمرقند

معاون علمی فنــاوری رئیس جمهور هم از راه اندازی 
پارک علم و فناوری مشــترک ایران و ازبکســتان در شهر 
سمرقند و در کنار دانشگاه این شهر خبر داد. روح الله دهقانی 
 فیروزآبــادی همچنیــن از تاش هــا بــرای حمایت از 

هوش مصنوعی در کشور خبر داد.

خبـــر

سه شنبه هشتم اسفند ماه 1402، شماره 400-490

جریان سازش می گوید تا دم کدخدا را نبینی مسائل جهان حل نمی شود. حجت الاسلام طائب، مشاور عالی فرمانده کل سپاه در نشست دانشجویی »نظم جدید در دنیا« گفت: 
در قرآن آمده امریکا و اسرائیل را دوست خود نبینید، چون این ها پشت یکدیگر در می آیند، اگر دولت اسلامی میل به یکی از این دو کشور کند، جزو آن ها می شود. وی اضافه کرد: 
در خود انقلاب اسلامی هم اتفاق افتاده و همیشه در دولت ها هم دو ایده داریم. یک عده ای می گویند سازش یک عده می گویند مقاومت. طائب تصریح کرد: هر جریان سازش 
همیشه می گوید تا دم کدخدا را نبینی مسائل جهان حل نمی شود. آن هایی که در دل شان یک بیماری دارند به سمت یهود و نصاری شتاب می گیرند. وقتی از آن ها علت را می پرسند 
می گوید می ترسم. آن ها خیلی خوب دشمن را معرفی می کنند ولی می گویند اگر قدرت آن ها را نبینیم به جایی نمی رسیم و همچنین می ترسیم یک بلایی سرمان بیاید و می روند 
به آن ها نزدیک می شوند. وی گفت: با وعده های دشمنان، فکر می کنند هوا و آب هم با برجام درست می شوند و نتیجه این می شود که 10 سال کشور را از پیشرفت وا داشتند و 
عامدین اساسی در از دست دادن بخشی از سرمایه اجتماعی شدند. اگر زمانی کار نکنی و مدام وعده بدهی سرمایه اجتماعی را از دست می دهی در نتیجه بخشی از مردم 

بی تفاوت و بخشی هم واگرا می شوند. وی اضافه کرد: آن ها در دل شان به خاطر این کار پشیمان هستند ولی روی شان نمی شود بگویند./ فارس

جریانسازشحل
مسائلجهانرا
درارادهکدخدا

میبیند

محمدهادی سبحانیان، رئیس کل 
ســازمان امور مالیاتی کشــور در دیدار با 
دانشجویان با بیان اینکه نباید هزینه های 
پایدار بــرای دولت ایجاد کنیــم و آن را به 
درآمدهای ناپایدار نفت متصل کنیم، گفت: 
به دلیل تحریم های بین المللی و چالش   های 
فروش نفت، با جریان درآمدی ناپایدار مواجه 
هستیم. از منظر مبانی نظری نباید منابع 
بودجه دولت را به یک جریان درآمدی ناپایدار 
مثل نفت گره بزنیم. معاون وزیر امور اقتصادی 
و دارایی گفت:  نفت دارایی و سرمایه این کشور 
است. صرفا برای ما نیست، سهم نسل   های 
آینده هم هست و نباید صرف امور جاری شود، 
بلکه باید صرف ســرمایه   گذاری و جریان 
درآمدی کشور شود. همکاران سازمان امور 
مالیاتی در سنگر اول تامین منابع مالی دولت 
و کشور قرار دارند. امروز زحمات این عزیزان 

به مراتب بیشتر از گذشته است.
وی با بیان اینکه مردم    هم امروز بیش 
از آنکه از پرداخت مالیات گله داشته باشند، از 
بی   عدالتی در پرداخت مالیات گله دارند، بیان 
کرد: رفع معضل بی   عدالتی، سیستمی کردن 
و هوشمندسازی نظام مالیاتی است.او گفت: 
اینکه آیا امروز سازوکار مالیات ستانی درست 
اســت؟ عادلانه است؟ متاسفانه پاسخش 
خیلی مثبت نیست؛ چون برخی از عوامل 
منجر به بی   عدالتی می شوند. یکی از مظاهر 
بی   عدالتی این اســت که برخورد یکسان با 
مؤدیان و فعالان اقتصادی صورت نمی گیرد، 
مردم در پاســخ به یک مســاله مالیاتی با 
جواب   های متفاوت روبه رو می شــوند که با 
هوشمند شدن نظام مالیاتی از برخوردهای 
سلیقه   ای دور خواهیم شد. نظام مالیاتی کشور 
از دهه های گذشته سنتی بوده و مشکات 

زیادی داشــته اســت. باید به سمت نظام 
مالیات ستانی مبتنی بر داده حرکت کنیم. 
وقتی همه   چیز در فرآیند سیســتمی قرار 
گرفت آن وقت از نظام سنتی فاصله خواهیم 
گرفت و در یک نظام هوشمند و مدرن، مالیات 

عادلانه رسیدگی و اخذ خواهد شد.
به گزارش ســازمان امــور مالیاتی، 
سبحانیان خطاب به دانشجویان    بیان کرد: هر 
آنچه قانون گذار تصویب کرده سازمان امور 
مالیاتی مکلف به اجرای آن است؛ از جمله 
مالیات بر خانه های لوکس که در ســنوات 
گذشته بر اساس قانون بودجه اجرا شده است. 
انتظار داریم در تبیین این موضوع به ما کمک 
کنید؛ اینکه سازمان مالیاتی مجری قانون 
است و نه می تواند یک ریال از چیزی که معاف 
هست مالیات بگیرد و بالعکس نه از چیزی که 
مشمول مالیات هست، می تواند مالیات نگیرد. 
مطالبه   گری اجتماعی به ویژه از سوی نخبگان 
و جامعه دانشــگاهی در سرعت بخشیدن 
حرکت به سمت نظام مالیاتی هوشمند نقش 
بسزایی دارد. هم اکنون بسیاری از فرآیندهای 
مالیاتی سیستمی و سامانه   ای شده، تا مودیان 
اصا نیازی به حضور در ادارات مالیاتی پیدا 
نکنند. ما معتقدیم مودیان حتی المقدور به 
ادارات مالیاتی مراجعه نکنند. تا نه زمانش هدر 
برود و نه خدای نکرده مفسده   ای اتفاق بیفتد. 
یکی از موضوعاتی که برای ما بســیار حائز 
اهمیت است این است که فشار مالیاتی بر 

تولید را کم کنیم.
در بســیاری از نقــاط دنیا بار اصلی 
پرداخت مالیات بر ثروتمندان، پردرآمدها و 
کسانی است که مصرف بیشتری دارند. ما باید 
به سمت کاهش مالیات بر تولید برویم. باید 
فعالیت   های تولیــدی و مولد و دارای ارزش 

افزوده را با مکانیسم مالیاتی ترغیب بکنیم و 
در مقابل فعالیت   های غیر مولد و دارای جنبه 
سفته بازی باید جلویش را بگیریم. بنابراین 
مالیات صرفا ابزار درآمدزایی نیست، بلکه ابزار 
مهم سیاســتگذاری اقتصادی هم هست.

معاون وزیر اقتصاد خاطرنشان کرد: بیش از 
۵0 درصد اصناف و مشاغل مالیاتشان صفر 
مطلق اســت. حدود یک درصد اصناف و 
مشــاغل ۵0 درصد مالیات ایــن حوزه را 
می   پردازند. این آمار حاکی از این اســت که 
رویکرد ما مالیات ســتانی از دانه درشت   ها 
است.او در پایان تاکید کرد: معتقدیم نباید از 
همه مردم مالیات اخذ شود. باید از کسانی 
مالیات گرفت که دارای تمکن مالی هستند 
به همین دلیل در قوانین بودجه ســنواتی، 
معافیت سالانه حقوق و... افزایش می   یابد. 
مثا امسال که معافیت حقوق 10میلیون 
تومان بود، در سال آینده به 1۲میلیون تومان 
افزایش یافت. در حوزه اصناف و مشاغل نیز 
که امسال درآمد مشمول تا 47میلیون تومان 
معاف بود به 144میلیون تومان افزایش یافت.

دستور رئیس سازمان امور 
 مالیاتی برای حسابرسی 

دقیق مالیات بنگاه های املاک
براساس اباغیه سازمان امور مالیاتی، 
برای رسیدگی به پرونده های مالیاتی مربوط 
به اماکی ها باید معیارهای متعددی مانند 
ردیابی مبالغ واریزی، خروجی های حساب، 
زمان آنها یا مســتندات، قراردادها و مبایعه 

نامه های ارائه شده در نظر گرفته شود.
براساس بندی از اباغیه سازمان امور 
مالیاتی که در ۲3 بهمن ماه صادر شده است، 
تاکید شده که در رسیدگی ها و بررسی های 
گروه های رسیدگی و هیات های حل اختاف 

مالیاتی به پرونده های صاحبان مشــاغل و 
بنگاه های امــاک در خصوص واریزی ها از 
طریق دستگاه های کارتخوان یا سایر طرق به 
حساب های بانکی تجاری این اشخاص، مفاد 
بخشــنامه شــماره ۲00/99/1۶مــورخ 
1399/1/31علی الخصوص قسمت اخیر 
بندهای 10 و 11 و همچنین بندهای 1۸ و 
۲0 مدنظر قرار بگیرد و با ردیابی مبالغ واریزی 
و خروجی های حســاب و زمــان آنها و یا 
مستندات، قراردادها و مبایعه نامه های ارائه 
شده حسب مورد و در نظر داشتن واقعیت امر 
و ماهیت فعالیــت این گونه مودیان درآمد 
مشمول مالیات و مالیات متعلقه را تعیین 

نمایند.
بــا توجه به این اباغیــه واحدهای 
سازمان امور مالیاتی باید معیارهای متعددی 
از جمله ردیابی مبالغ واریزی، خروجی های 
حساب، زمان آنها و یا مستندات، قراردادها و 
مبایعه نامه های ارائه شده را در رسیدگی به 
پرونده های مالیاتی اماکی ها مورد نظر قرار 

دهند.
 اصل طلا از

 مالیات بر ارزش افزوده معاف است
اشکان هراتی ، معاون پژوهشی مرکز 

آموزش سازمان امور مالیاتی کشور گفت: 
اصل طا از جمله کالاهایی است که از مالیات 

بر ارزش افزوده معاف است.
طبق قانون دائمی مالیات بر ارزش 
افزوده مصــوب 1400، اصل طا معاف از 
مالیات بر ارزش افزوده است و در خرید طا، 
فقط اجرت طا محاسبه می شود و خریدار 
هیچگونه مالیاتی غیر از آن نباید بپردازد.با 
اجرای قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه 
مؤدیان و از طریق جریان صدور صورتحساب 
الکترونیکی، شفافیت ایجاد می شود و دیگر 
خریدار بابت کالای معاف از مالیات بر ارزش 

افزوده مالیات پرداخت نمی کند.
در صورتحساب الکترونیکی، یک بار 
مالیات بر ارزش افزوده کالا دریافت می شود 
و سازکار آن طوری طراحی شده که امکان 
اخذ مالیات از کالای معــاف و اخذ دوباره 
مالیات امکانپذیر نیســت، اما در غیر این 
صورت فروشــنده می تواند ارزش افزوده 
دیگری نیز از افــراد بگیرد.همه کالاها در 
سامانه مؤدیان با ذکر شماره سریال ثبت 
شــده اســت و افراد می توانند با در دست 
داشتن شماره سریال کالا از اصل و تقلبی 

بودن آن اطمینان حاصل کنند.

رویکرد دولت مالیات ستانی از دانه   درشت   هاست

محسن منصوری ، معاون اجرائی رئیس جمهور  در نشست سراسری اساتید 
معارف اسامی دانشگاه های کشور در محل مجموعه فرهنگی هنری آدینه که با حضور 
رئیس نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه ها، وزیر علوم، وزیر اقتصاد و ۵00 
نفر از اساتید علوم معارف همراه بود، اظهار کرد: در سال 1400 دولت را در شرایطی 

تحویل گرفتیم که حدود 400 هزار میلیارد تومان کسری بودجه داشت.
همچنین 1۵ تا ۲0 هزار میلیارد تومان در ماه نیز بدهی اوراق مشارکت دولت 

بوده که از قبل هزینه شده بود و ما باید آن را پرداخت می کردیم.
وی با اشاره به گام های پنجگانه تحقق انقاب اسامی که رهبر معظم انقاب 
اسامی تبیین کردند، گفت: می توانیم به طور قاطع اعام کنیم که ما در گام سوم یعنی 
تحقق دولت اسامی هستیم چرا که انقاب اسامی شکل گرفته و نظام اسامی نیز 
محقق شده است، برای دستیابی به دولت اسامی گام های بزرگی برداشته شده است 
، در حوزه های گفتمانی و دستاوردهای مبنایی، بساط حاکمیت دوگانه جمع شده 
است؛ همچنین دولت سیزدهم خادم مردم است و امروز خود را مسئولیت شناس و 

مسئولیت پذیر می داند و از مسئولیت گریزی بیزار است.
او  ســاده زیستی؛ پرهیز از اشــرافی گری؛ پرهیز از هزینه های هنگفت در 
مراسم های مختلف و دوری از تجمات و جلوگیری از فساد را از ویژگی های دولت 
سیزدهم برشمرد، رویکرد حل مسئله ویژگی مهم دولت است ، ما در ابتدای دولت؛ 
پرونده باز بیش از ۶0 هزار پروژه را تحویل گرفتیم که از زمان کلنگ زنی آنها ۲0 تا 40 
سال می گذشت که با بررسی و تحلیل این پروژه ها به این نتیجه رسیدیم که اگر در 
سال هزینه های عمرانی صورت نگیرد و تورمی وجود نداشته باشد، به سرانجام رساندن 
این پروژه ها بیش از 30 سال طول می کشد.وی با اشاره به اینکه سال گذشته بیشترین 
و بزرگ ترین اتفاق در حوزه عمرانی صورت گرفته است گفت: بیشترین کار عمرانی 
بعد از پیروزی انقاب اسامی، پروژه های عمرانی در سال گذشته بوده که برای به 
ســرانجام رســاندن آنها بیش از 300 هزار میلیارد تومان هزینه شد.او با اشاره به 
یکپارچه سازی حساب های مرتبط با خزانه؛ برنامه ریزی جهت پرداخت مستقیم 
هزینه های سازمان ها و ادارات و وزارتخانه ها از خزانه به ذی نفع ها؛ راه اندازی سامانه 
گمرکات و سامانه جامع تجارت گفت: انتشار لیست بیش از هزار ابربدهکار بانکی؛ 
اعتبارات شرکت ها و نظارت بر حقوق ها در همه سطوح دولت از مهم ترین کارهای 

اجرائی برای جلوگیری از فساد اقتصادی؛ اتاف منابع و بیت المال در دولت است.
وی یکی از وعده های دولت ســیزدهم را ساخت بیش از یک میلیون واحد 
مسکونی در سال عنوان و تصریح کرد: در حال حاضر ۲ میلیون و 30 هزار واحد مسکونی 

در حال ساخت است و پیشرفت آنها از سطح زمین تا 100 درصد بوده است./ ایرنا

 فعال كردن بیش از 7 هزار واحد صنعتی راكد
 و آغاز ساخت ۲ میلیون و 3۰ هزار مسکن
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هفته نامه اقتصادی ایران

  نشان استاندارد برتر ایران که مختص تولید کالا و خدمات بسیار با کیفیت است، رونمایی شد.مهدی اسلام پناه معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان 
ملی استاندارد ایران در مراسمی با حضور اعضای انجمن تولیدکنندگان صنایع سلولزی کشور هنگام رونمایی از نشان استاندارد برتر گفت: این نشان علاوه 
بر رقابت پذیرکردن صنایع برای ورود به بازارهای جهانی، به مشتریان داخلی این امکان انتخاب محصولات برتر را می دهد.وی تحول در ساختار و مراحل 
صدور مجوز کاربرد نشان استاندارد در راستای به روز رسانی، رقابت پذیر کردن، بهره گیری از فناوری های پیشرفته و درجه بندی کیفیت کالاهای با 
نشان استاندارد را از تکالیف قانونی این سازمان دانست و افزود: این تکلیف قانونی که اجرای آن به تعویق افتاده بود، در دوره تحولی سازمان ملی استاندارد 
ایران با همت حوزه معاونت ارزیابی انطباق و همکاری سایر همکاران نهایی و رونمایی شد. رئیس سازمان ملی استاندارد با بیان اینکه طی ماه های اخیر 
دستورالعمل ها و روش های اجرایی متناسب با مولفه های علمی ، فنی و تخصصی در صنایع تدوین شد، افزود: نخستین صنایعی که آمادگی خود را برای 

دریافت این نشان اعلام کرد، صنایع سلولزی بود و سایر صنایع از جمله صنایع غذایی هم خواستار دریافت این نشان هستند. 

رونماییازنشان
استانداردبرترایران

  آیت ا... ســید ابراهیم رئیســی با تبریک سالروز ولادت حضرت 
علی اکبر )ع( و روز جوان، بر ضرورت اعتماد کردن و میدان دادن به جوانان 
تاکیــد و تصریح کرد: در طول تاریخ انقاب اســامی هر جا به جوانان 
مسئولیت سپرده شده، آنجا عرصه موفقیت و کسب دستاوردهای بزرگ 
بوده است. این جوانان بودند که میدان دفاع مقدس را مدیریت کردند و 
لذا مسئولان بخش های مختلف نباید از ظرفیت ها، توانمندی ها، نشاط 

و انگیزه جوانی غفلت کنند.
وی در ادامه به فرمایشات رهبر معظم انقاب اسامی در دیدار با 
جمعی از مردم آذربایجان شرقی اشاره کرد و افزود:  توجه بیش از پیش 
به مدیریت آسیب های اجتماعی مثل طاق، اعتیاد و حاشیه نشینی و 
توجه جدی به موضوع اجرای عدالت در تصمیم سازی ها و تصمیم گیری ها 
از جملــه نکات مهمی بود کــه رهبر معظم انقاب در کنار اشــاره به 
پیشرفت ها و دستاوردها به آنها اشاره کردند و ضرورت دارد از سوی همه 
به ویژه دولت به عنوان دستگاه اجرائی و اداره کننده کشور به طور جدی 

پیگیری شود.
رئیس جمهور با اشــاره به نزدیک شدن به روز برگزاری انتخابات 
مجلس شورای اسامی و مجلس خبرگان رهبری، با تاکید بر ضرورت 
تاش همگانی برای برگزاری هر چه پرشــورتر این رویداد مهم اظهار 
داشت: توجه به قانون، رعایت اخاق انتخاباتی و اتخاذ رویکرد امیدآفرین 
و پرهیز از سیاه نمایی مورد توجه همه کسانی باشد که در عرصه انتخابات 
و تبلیغات انتخاباتی فعالیت می کنند،نظام جمهوری اسامی در 4۵ سال 
گذشته خدمات و دستاوردهای ارزشمندی داشته که باید پاس داشته 
شوند، حفظ وحدت و انسجام ملی یکی از مهم ترین ضرورت ها در عرصه 
تبلیغات انتخاباتی است و اساسا خود انتخابات باید یکی از جلوه های مهم 

و بزرگ انسجام ملی باشد.
دکتر رئیســی برگزاری نمایشگاه رســانه های ایران در آستانه 
برگزاری انتخابات را اقدامی شایسته و زمینه ساز ایجاد فضای تضارب آرا 
و اندیشه ها و گفت وگو دانست که می تواند زمینه ساز برگزاری پرشورتر 
انتخابات باشــد تا برگ زرین دیگری به دفتر حماسه آفرینی های ملت 

ایران افزوده شود.
وی به وتوی دوباره قطعنامه آتش بس فوری در غزه از سوی آمریکا 
اشاره و خاطرنشان کرد: امروز بدون تردید آمریکا محور و در رأس همه 
شرارت ها در عالم و بانی اصلی جنایات و نسل کشی در غزه و مقصر تداوم 

این جنایات است و همه دنیا باید این اقدامات را محکوم کنند.
به گزارش مرکز اطاع رســانی ریاست جمهوری،دکتررئیسی با 
اشاره به اعام خبر بازگرداندن اموال بابک زنجانی به کشور، تاش های 
ســازمان اطاعات سپاه و نیز همکاری مســئولان قوه قضائیه را که با 
هم افزایی و پیگیری مجدانه اطاعاتی و قضائی این پرونده را به نتیجه 
رساندند، شایسته قدردانی دانست و اظهار داشت: این اموال به طور کامل 
متعلق به ملت و دولت جمهوری اسامی ایران است و به عنوان پشتوانه 

پولی کشور به خزانه بانک مرکزی باز می گردد.
 تقدیر »وزیر اطلاعات« از »سازمان اطلاعات سپاه«

 برای بازگرداندن بدهی های بابک زنجانی
حجت الاســام خطیب، وزیر اطاعات در حاشیه جلسه هیئت 
دولت در جمع خبرنگاران، درباره بازگرداندن بدهی های بابک زنجانی 
اظهار داشت: بازگشت اموال مردم با تاش سازمان اطاعات سپاه و قوه 
قضائیه را به همه مردم تبریک می گویم؛ این اتفاق ارزشمندی برای مردم 

بود.
وی با بیــان اینکه به لطف خدا با هم افزایی واحدها؛ ۲۲ بهمن با 
کمال امنیت برگزار شــد گفت:  ان شاءالله انتخابات هم با امنیت کامل 
برگزار می شود،داعشی که از حکمرانی مایوس شده، در منطقه سرگردان 

است و آمریکا و رژیم صهیونیستی در حال بهره برداری از آنها هستند.
 اطلاعات واریزی اموال بابک زنجانی

 به خزانه اعلام خواهد شد
 ســپهر خلجی، رئیس شورای اطاع رسانی دولت نیز در حاشیه 
جلســه هیئت دولت گفت: اقدام بانک مرکزی، وزارت نفت و اطاعات 
ســپاه در بازگشت اموال بابک زنجانی نقش تعیین کننده ای داشت و با 
اهتمام قوه قضائیه این پرونده به نتیجه رســید و مشخص کرد اگر در 
موضوعات مختلف همراهی و همدلی باشــد، به طور قطع این موارد به 

نتیجه مطلوب می رسد.
قبل از این دو سال احساس می شد مقاومتی وجود داشته است تا 

این کار به نتیجه نرسد.
رئیس شورای اطاع رسانی در ادامه گفت: رئیس جمهور در جلسه 
هیئت وزیران از همه کسانی که در جمع شدن پرونده بابک زنجانی نقش 
داشتند، تشکر کرد،اطاعات مربوط به واریز اموال بابک زنجانی به خزانه 

دولت به تدریج توسط مسئولان اطاع رسانی خواهد شد.
 توضیحات سردار رمضان شریف درباره نقش
 اطلاعات سپاه در بازگرداندن اموال بابک زنجانی

سخنگوی سپاه پاسداران انقاب اسامی درباره سؤالی پیرامون 
همکاری ســازمان اطاعات ســپاه برای بازگرداندن اموال ارزی بابک 
زنجانی به کشــور گفت: بحث بابک زنجانی و اموال به غارت رفته مردم 
عزیز ایران موضوعی است که افکار عمومی چندین سال درگیر آن بود، 
فکر می کنم در این سال ها پیرامون این موضوع در حوزه رسانه و افکار 
عمومی خیلی بحث شد و موضوع مورد توجه و مورد مطالبه مردم بود و 
جا دارد تا از رئیس قوه قضائیه تشکر ویژه ای بکنیم که برای برگشتن این 
اموال اهتمام خاصی داشتند،سازمان اطاعات سپاه مخصوصا در یک 
سال اخیر در دو موضوع، قوه قضائیه را کمک کرد، یک موضوع کشف و 
شناسایی این اموال بود که خب فرآیند پیچیده ای داشت و بخش عمده 

آن در خارج از کشور بود.
سردار رمضان شریف یادآور شــد: به اعتقاد من رسانه ها باید به 
موضــوع احقاق حق ملت ایران که بــا مدیریت قوه قضائیه و همکاری 
سازمان اطاعات سپاه و بقیه مجموعه هایی که کمک کردند این موضوع 
مهم اتفاق بیفتد، بپردازند و بتوانیم بخشی از این فضاسازی رسانه ای که 
شکل گرفته بود، را خنثی کنیم،به اعتقاد من کار بسیار بزرگی انجام شد، 
شاید جز موارد معدودی بود که یک اموالی را با این وسعت و با این حجم 

به کشور بازگرداندند و از این بابت خدارا شاکر هستیم.
 حکم دادگاه زنجانی از ابتدا این بود

که اگر اموال برگردد، اعدام نمی شود
محمد دهقان، معاون حقوقی رئیس جمهور نیز در رابطه با پرونده 
بابک زنجانی اظهار کرد: بابک زنجانی سال 97 از زندان به مسئولین نامه 
زد که »من در خارج از کشور اموالی دارم و می توانم بدهی را برگردانم«؛ 
رئیس وقت قوه قضائیه هم فرصتی برای بازگشت پول به او داد،بخشی از 
بدهیِ زنجانی پیش تر با توقیف اموال او در داخل کشور پرداخت شد و 
بخش دیگرِ بدهیِ او هم با کالای ارزشمندی که وارد کشور شده پرداخت 
شــد،حکم دادگاه زنجانی از ابتدا این بود که اگــر اموال برگردد اعدام 
نمی شــود،آنچه که امروز از ظلم بر بشریت شاهدش هستیم ناشی از 

مهجوریت قرآن کریم است.
آیت ا... ســید ابراهیم رئیسی در مراسم اختتامیه چهلمین دوره 
مســابقات بین المللی قرآن کریم ضمن تقدیر از برگزارکنندگان این 

محفل نورانی و باشکوه و همچنین حضور قاریان حافظان قرآن کریم از 
کشورهای مختلف اسامی، با بیان اینکه قرآن کتاب هدایت برای هم 
انسانهاست گرچه بخشی از انســانها هدایت پذیر نیستند، بر ضرورت 
تــاش برای ترویج فهم، تاوت و انس با قرآن تاکید کرد و گفت :  امروز 
وظیفه همه حافظان، قاریان و کسانی که با قرآن انس دارند، ترویج معارف 
دینی، تنویر افکار عمومی و روشــنگری در جامعه با آیات نورانی قرآن 

کریم است.
وی در ادامه حرکت، پویایی، داشتن مقصد و هدف و امام و مقتدا 
را 4 عنصر شــکل دهنده امت اسامی و قرآن کریم را محور امت عنوان 
کرد و افزود :  مبارزه با بی عدالتی و  مبارزه با ظلم و تبعیض در عالم نیز از 
آموخته های همین قرآن است و اگر امروز کشورهای اسامی منطبق بر 
هدایت های قرآن حرکت می کردند آیا رژیم صهیونیستی جرات می کرد 
این گونه مردم مظلوم و مقتدر غزه را قتل عام کند؟  آیا آمریکا جرات داشت 
در حمایت از این رژیم جنایتکار چندین قطعنامه برای توقف جنایت در 

غزه را وتو کند؟ 
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه امروز در غزه تمام »شــرافت« در 
مقابل تمام »شــرارت« قرار گرفته است افزود : آنچه که امروز از ظلم بر 
بشریت شاهدش هستیم ناشی از مهجوریت قرآن کریم است  و راهکار 
اصاح این وضعیت بازگشــت به قرآن اســت،  تشکیل امت اسامی با 
محوریت قرآن ،  پیامبر )ص( و اهل بیت عصمت و طهارت )ع(، عمل به 

آیات و رهنمودهای قرآن کریم و مجید است.
رئیسی با بیان اینکه بی تردید در همه باها و مصائب قرآن ملجا و 
پناهگاه انسان است و انسانهای متحیر و سرگردان و مایوس در این عالم 
به وســیله قرآن هدایت می شود  و امید پیدا می کنند تصریح کرد : این 
نشست نورانی که از قاریان و حافظان سراسر جهان  تشکیل شده،  نوید 
همگرایی، همراهی و هم اندیشی با محوریت قرآن را می دهد و می تواند 
منادی امید، تشکیل امت واحده، و منادی مقاومت و ایستادگی در مقابل 
ظلم و ستم و بیدادگری باشد.   وی با اشاره به اینکه جمهوری اسامی 
ایران همواره توفیق برگزاری چنین مســابقاتی را داشته است، گفت: 
همگرایی، همراهی و هم اندیشی که در جریان برگزاری این مسابقات 
شــاهد بودیم می تواند جمهوری اسامی ایران را به عنوان مهد قرآن و 
پرچمدار وحدت امت اســامی معرفی کند. رئیس جمهور با تبریک به 
همه برگزیدگان این دوره از مسابقات بین المللی قرآن کریم خاطرنشان 
کرد: اگرچه برخی در رشته های مختلف حائز رتبه های برتر شدند اما هر 
کس که با قران انس بگیرد و در محافل قرآنی حضور یابد و قلب و دل و 
روح خود را جایگاه قرآن قرار دهد برنده است؛ این مسابقات از آن دست 

رقابت هایی است که بازنده ندارد و همه در آن پیروز و مأجور هستند.
رئیسی در این مراسم ۲7 نفر از برگزیدگان رتبه های اول تا سوم 
رشته های مختلف قرائت و حفظ کل قرآن کریم در بخش آقایان و بانوان 

و دانش آموزان پسر و دختر با اهدای لوح تجلیل کرد.

مسئولان بخش های مختلف نباید از ظرفیت ها، 
۸۸۰هزار میلیارد تومان تقاضای توانمندی ها، نشاط و انگیزه جوانی غفلت کنند

سرمایه گذاری درمناطق آزاد

حجت الله عبدالملکی مشــاور رئیس جمهور و دبیر شورای عالی 
مناطق آزاد تجاری- صنعتی و ویژه اقتصادی در آیین افتتاح همایش و 
نمایشــگاه »ایران پتروکم« در جزیره کیش گفت: از ابتدای امسال با 
رویکرد جهش در سرمایه گذاری، یک هزار بسته سرمایه گذاری با ارزش 
900هزار میلیارد تومان را آماده و تعریف کردیم. از ابتدای امسال بیش 
از۸۸0 هزار میلیارد تومان تقاضا برای ســرمایه گذاری در این مناطق 
دریافت شده که بخش قابل توجهی از آن در حوزه پتروشیمی و صنایع 

وابسته به این بخش است.
وی با اشاره به نشست مدیران مناطق آزاد و ویژه اقتصادی کشور 
با رئیس جمهور در 17 بهمن و دستور ایشان بر تهیه لایحه جامعی که 
برطرف کننده تمامی نواقص گذشته این مناطق باشد؛ تأکید کرد: در 
پیش نویــس لایحه که آماده و تقدیم رئیس جمهور شــده اســت؛ 
مشوق های اقتصادی این مناطق در نظر گرفته شده است و در حال حاضر 
به جد دنبال تقویت زیر ســاخت های فیزیکی و پیگیر زیر ساخت های 

حقوقی و قانونی فعالیت در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی هستیم.
عبدالملکی افزود: بند ۲سیاست کلی اقتصاد مقاومتی بر توسعه 
ارکان اقتصادی کشور مبتنی بر عنصر دانش توجه داشته و بند 1۵ آن 
نیز بر ایجاد ارزش افزوده در حوزه نفت و گاز و پتروشیمی تأکید دارد که 
تلفیق این دوبند موضوع این نمایشــگاه و همایشی است که در حال 
برگزاری اســت. تغییر سیاســت خام فروشــی نفت و نگاه راهبردی 
جمهوری اسامی ایران به این بخش، این امکان را فراهم کرد تا ظرفیت 
محصولات پتروشــیمی با ۶0 برابر رشد از یک و نیم میلیون تن قبل از 

انقاب با جهش خیرکننده هم اکنون بالغ بر 9۵ میلیون تن شود.
 پل خلیج فارس با تهاتر نفت

 و مشارکت چینی ها ساخته می شود
حجت الله عبدالملکی ، دبیر شورای عالی مناطق آزاد با اشاره به 
برآورد 700 میلیون دلاری برای ساخت پل خلیج فارس گفت: این پل 
با مشارکت چینی ها و تامین بخشی از منابع مالی با تهاتر نفت ساخته 
می شــود. تمام مطالعات پل خلیج فارس انجام شده و به دنبال تامین 

منابع مالی آن هستیم.
بخشی از منابع مالی توسط منطقه آزاد قشم تامین می شود بخشی 
از آن نیز با توجه به دســتور رئیس جمهوری از طریق لایحه بودجه و 
قسمتی نیز از طریق تهاتر نفت تامین خواهد شد، تاش می کنیم پل 
خلیج فارس طی ســه ســال آینده به بهره برداری برســد از مذاکره با 
پیمانکاران چینی خبر داد ، تعدادی از این پیمانکاران برای تامین مالی 
این پروژه اعام آمادگی کردند ضمن اینکه در گفتگو با معاون اول رئیس 
جمهوری نیز پیشنهاد دادیم پل خلیج فارس به عنوان پروژ های خط 
اعتباری ایران و چین در نظر گرفته شود که وی اعام کرد این موضوع 

قابل بررسی است.
وی با تاکید بر اینکه پل خلیج فارس باید اجرایی شود تصریح کرد: 
هر کســی به این پروژه تشــکیک وارد کند به نظرم یــا منافع ملی را 
نمی شناســند یا نیت دیگری دارد. با ساخت پل خلیج فارس بعضی از 
بنادر جنوبی حاشــیه خلیج فارس از رونق خواهند افتاد. بنابراین باید 

مراقب باشیم در ساخت این پروژه کارشکنی نشود.
او بــا بیان اینکه قرارگاه خاتم در پــروژه حضور دارد درخصوص 
برآورد هزینه ساخت این پروژه گفت : براساس برآوردهای صورت گرفته 
حــدود 700 میلیون دلار برای کل طرح با تکمیل بندر،  ریل و بزرگراه 
نیاز اســت. ساخت پل خلیج فارس منافع بلندمدت زیادی برای ایران 
دارد. پیشرفت فیزیکی این پروژه درحال حاضر 1۸ درصد است که به 

کندی پیش می رود./ تسنیم

خبـــرخبـــر

 جلیل سالاری مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
گفت: بحث قاچاق سوخت موضوع مهمی بوده که اقداماتی در این باره دست 
انجام است تا از انحراف سوخت در چرخه توزیع و مسائلی که منجر به قاچاق 

سوخت می شود جلوگیری کنیم.
او در مراسم رونمایی از کارتخوان های سامانه هوشمند سوخت ساخت 
داخل با بیان اینکه رویکرد ما به سمت شرکت های دانش بنیان است و در این 
زمینه نیز اقدامات زیادی انجام شــده است، گفت: در این حوزه نزدیک به 70 
میلیون یورو قرارداد داریم و تاکنون چهار دانش در کشور بومی سازی شده است.

وی با بیان اینکه دانش ارتقای کیفی نفت کوره و تولید کاتالیست ها را 
ایرانی سازی کردیم و به دنبال افزایش دانش بنیان ها در پالایش و پخش هستیم 
تا سهم آن ها در این حوزه افزایش یابد، گفت: بحث زنجیره کالایی مسئله مغفول 
مانده است که باید یک زنجیره کالایی ایجاد کنیم و تمام شرکت های دانش 
بنیانی را زیر یک سقف بیاریم و در قالب مشارکت بیایند، اتفاق بزرگ تری خواهد 

افتاد.
او با بیان اینکه در حوزه صدور خدمات فنی و مهندســی شرکت های 
دانش بنیان، تا کنون نزدیک به ۵0 میلیون یورو انتقال خدمات و تجهیزات در 
حوزه برون مرزی انجام شده است، گفت: به منظور افزایش سهم شرکت های 
دانش بنیان در طرح های پالایشی لازم است مولدسازی انجام شود، تاکنون در 
زمینه توانمندسازی موفق عمل کردیم،  اما آنچه مغفول مانده، بحث زنجیره 
کالایی است که اگر بتوانیم برندسازی و بومی سازی کنیم و یک زنجیره کالایی 
در حوزه نفت و نیازمندی ها شکل  بگیرد و همه شرکت های دانش بنیان زیر یک 
سقف قرار بگیرند، می توانیم در قالب یک مشارکت از ظرفیت  این ها استفاده 
کنیم و  اتفاق های بزرگ تری رخ خواهد داد. به گفته وی امروز بیش از ۸0 درصد 
کالاهای صنایع پالایشی در داخل کشور تولید می شود، اما زنجیره تولید معیوب 
است و باید بتوانیم ضمن برندسازی و بومی سازی، به سمت صادرات حرکت 

کنیم.
وی در جمع خبرنگاران با اشاره به میزان تولید و مصرف گفت: میزان تولید 
و مصرف معادل است،برای حل ناترازی پیش بینی های لازم انجام شده و مشکلی 
از این بابت نیست، باتوجه به اینکه برای تعمیرات اساسی در پالایشگاه های کشور 

برنامه ریزی های لازم انجام شده است، یکی از واحدهای ستاره در مرحله تعمیرات 
اساسی بود که از ابتدای ماه جاری وارد مدار سرویس شد و اکنون در ظرفیت 
کامل قرار دارد،اکنون غیر از ستاره خلیج فارس شرایط برای بقیه پالایشگاه ها نیز 
مساعد اســت، امیدواریم با وضعیتی که در حوزه تولید پالایشگاهی داریم و 
تعمیرات اساسی را پشت سر گذاشته ایم، مشکلی بابت تامین سوخت نداشته 
باشیم. او درباره زمان برخط شدن امکان ثبت درخواست های کارت سوخت 
گفت: یکسری از اطاعات مورد نیاز در اختیار شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی نیست و لازم است که این اطاعات به مجموعه منتقل شود. درخصوص 
استفاده از کارتخوان های تولید داخل که امروز رونمایی شد، آزمایش های اولیه 
انجام شده، نمونه پایلوت نصب و بهره برداری شده و باید به سمت تجاری سازی 

این کارتخوان ها حرکت کنیم.
توزیع کارت آزاد در جایگاه های سوخت در ایام نوروز

جعفر سالاری نسب مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی نیز 
با اشاره به آمادگی برای توزیع سوخت نوروزی و توزیع کارت آزاد به اندازه کافی 
در جایگاه های عرضه سوخت گفت: پیش بینی می کنیم مصرف بنزین روزانه 
کشور در این ایام 10 تا 1۲ درصد افزایش یابد،همه انبارها و ذخیره سازی های 
کشور در شرایط مطلوب به سر می برند و هیچ کمبودی در زمینه توزیع سوخت 

نوروزی در کشور وجود ندارد.
وی افزود: کارت های آزاد بنزین در همه کانشهرها و شهرهای بزرگ به 
مقدار کافی موجود است و تعدادی کارت آزاد جدید نیز تولید و در جایگاه های 
کشور توزیع شده است تا ایام نوروز هیچ کمبودی برای توزیع سوخت به مسافران 
نوروزی وجود نداشته باشد. به صورت میدانی درحال پایش وضعیت هستیم و 
این پایش تا پایان یافتن ســفرهای نوروزی مســافران ادامه خواهد داشت. 
سالاری نسب با تاکید بر آمادگی کامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
برای توزیع سوخت در ایام نوروز گفت: هم اکنون به طور میانگین روزانه 11۵ 
میلیون لیتر بنزین در کشور به مصرف می رسد که در مقایسه مدت مشابه سال 

گذشته 1۲ تا 13 درصد افزایش داشته است.
توافقنامه کارتخوان های سامانه هوشمند سوخت به منظور ساخت دو نوع 
کارتخوان در مراسمی با حضور جلیل سالاری، مدیرعامل شرکت ملی پالایش 

و پخش فرآورده های نفتی و جعفر سالاری نسب، مدیرعامل شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی با دو شرکت دانش بنیان امضا و از کارتخوان های ساخت داخل 

که با توان دانش بنیان های ایرانی تولید می شود، رونمایی شد.
هــدف از این توافقنامه که با حمایت شــرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی اجرایی شده، استفاده از توان داخلی برای توسعه زیرساخت های 
زنجیره توزیع سوخت و ارتقای امنیت سامانه هوشمند توزیع سوخت در کشور 

است./ایسنا 
 میانگین مصرف بنزین برای سال آینده

 به 124 الی 126 میلیون لیتردر روزخواهد رسید
مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش هشدار داد؛ جهش مصرف بنزین 

در 1403 با وجود خودروهای داخلی فعلی
جلیل سالاری مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
ایران گفت: برای سال آینده، برآورد ما این است که میانگین مصرف بنزین هشت 
تا 10 درصد نسبت به امسال رشد خواهد کرد که دلیل آن مصرف بسیار بالای 

خودروهای ساخت داخل است.
وی با اشاره به آخرین وضعیت مصرف و تولید بنزین در کشور اظهار کرد: 

مصرف بنزین در ماه های مختلف سال متفاوت است اما به طور میانگین امسال 
حدود 11۵ میلیون لیتر در روز بنزین در کشور مصرف شده است،برای سال 
آینده، برآورد ما این است که میانگین مصرف بنزین هشت الی 10 درصد نسبت 
به امسال رشد خواهد کرد و به 1۲4 الی 1۲۶ میلیون لیتر خواهد رسید،خودروهای 
تولید داخل، عامل اصلی مصرف بالای بنزین در کشــور اســت که با مصرف 
غیراستاندارد مشکل آفرین شده اند. همچنین به دلیل کندشدن اسقاط و از رده 
خارج نشدن خودروهای فرسوده، شیب مصرف بنزین سالانه افزایش می یابد. 

همچنین کاظمی؛ مدیرعامل اسبق شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی ایران درباره علت بروز ناترازی بنزین در کشور گفت: برای 
کاهش ناترازی بنزین در کشور باید به سمت متنوع کردن سبد سوختی 
حرکت کنیم که یکی از این راه ها اتکا به حمل ونقل برقی است. استفاده از 
خودرو های با مصرف بالای بنزین، منجر به ناترازی بنزین خواهد شد.  وی 
خودروسازان باید اقدام به افزایش کیفیت خودرو های خود کنند و همچنین 
از موتور های با کیفیت استفاده کنند. واردات خودرو های خارجی باید آزاد 

شود و محدودیت ها از بین برود./فارس 

میزان تولید و مصرف بنزین سربه سر است

سه شنبه هشتم اسفند ماه 1402، شماره 400-490

عیسی اسحاقی به عنوان مدیرعامل 
شركت نفت ایرانول منصوب شد

انتصاب قابل تحسین تاپیکو و خوشحالی کارکنان ایرانول؛ سکان 
نفت ایرانول به مدیرعامل موفق و محبوب کارگرانش سپرده شد 

به گزارش اعتبار به نقل از آژانس رویدادهای مهم نفت و انرژی 
“نفت ما”،دکتر بابک افقهی، مدیرعامل تاپیکو طی حکمی عیسی 

اسحاقی را به عنوان مدیرعامل شرکت نفت ایرانول منصوب کرد.
 مهندس اسحاقی که از مدیران توانمند، شناخته شده و محبوب 
کارگران و کارکنان ایرانول است دارای بیش از ده سال سابقه مدیریت 
ارشد در صنعت روانکاران )۶ سال مدیرعامل نفت ایرانول و از سال 
1399 تاکنون نایب رییس هیات مدیره نفت بهران وابسته به بنیاد 
مستعضعفان( می باشد و همچنین ۶سال نایب رییس هیات مدیره 

انجمن پالایشگاههای روغن سازی  ایران بود.
اسحاقی کار بنگاهداری را از سال 13۸۶ شروع و بیش از 1۵سال 
سابقه مدیریت ارشد در شرکتهای شیمیایی، نفتی و پتروشیمی را در 
ســوابق خود داشته و در ۲0 شــرکت رییس، عضو هیات مدیره یا 
مدیرعامل بوده است و پیش از این نیز رییس هیات مدیره پتروشیمی 
خارک وابسته به صندوق بازنشستگی نفت ونایب رییس نفت بهران 
بود. لازم به ذکر است در زمان مدیریت اسحاقی، ایرانول با رشد اکثر 
شاخص ها و توسعه همه جانبه پیشرفت چشمگیری داشت و ساخت 
پایانه صادراتی ایرانول که یکی از پروژه های مهم و استراتژیک ایرانول 
است را آغاز و به بهره برداری رساند و رکورد تولید، فروش مقداری، 
صادرات، سهم بازار )حدود 30 درصد و دوم بازار( و بیشترین رضایت 
کارکنان مربوط به دوره مدیریت وی می باشــد. انتصاب این مدیر 
مجرب و خوشــنام در دوره جدید مدیریت شستا و تاپیکو با بازتاب 
گسترده ای در صنعت روانکاران، شستا، تاپیکو و نفت ایرانول مواجه 
شده و کارگران ایرانول با شنیدن این خبر خوش، ضمن خوشحالی از 
انتصاب این مدیر موفق و محبوبشان از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
و مسوولین مربوطه تشکر کردند.  انتظار می رود با آمدن  اسحاقی 

شرکت نفت ایرانول به روزهای اوجش بازگردد.  
  گفتنی است اسحاقی شش سال مدیرعامل نفت ایرانول بود و 

بعد از وی در چهار سال اخیر ایرانول شش مدیرعامل داشته است.

 روابط عمومی
 مهمترین بخش یک سازمان است

دکتر بهرام عین اللهی در بازدید از بیست و چهارمین نمایشگاه رسانه 
های ایران ، از نیروهای وبدا و مرکز روابط عمومی و اطاع رسانی وزارت 
بهداشــت به دلیل تاش شــبانه روزی قدردانی کرد و گفت: همراهی 
نیروهای مرکز روابط عمومی در برنامه ها، مراسم و 1۶0 سفر استانی، قابل 
احترام و ارزشمند است. آنها هیچ زمانی، احساس خستگی نکرده و همیشه 

همراه ما بوده اند. 
وزیر بهداشت و درمان و آموزش پزشکی، از رسانه ها و روابط عمومی 
به عنوان مهمترین بخش یک سازمان یاد کرد و گفت: اگر سازمان را به یک 
خودرو تشبیه کنیم، رسانه و روابط عمومی همانند چراغ های آن خودرو 
است و بدون اطاع رسانی و مشارکت رسانه، اهداف سازمانها پیش نمی 
رود،اهمیت رشد و تقویت وبدا در آینده، امیدواریم عاوه بر عملکرد وزیر، 
دستاوردهای معاونت ها، سازمانهای تابعه و دانشگاه های علوم پزشکی و 
کارکنان خدوم دانشگاه ها و بیمارستانها نیز به خوبی در پایگاه خبری و 
اطاع رســانی وزارت بهداشت منعکس شود. در ایام همه گیری کرونا، 
تاش ها و ایثارگری های نیروهای بهداشتی و درمانی برای همگان مشهود 
بود و 300 شهید مدافع سامت تقدیم انقاب شد. او به برخی حاشیه 
سازی ها علیه جامعه پزشکی در دوران قبل از همه گیری کرونا، گفت: 
ارزش کار آنها در دوران کرونا مشخص شد بنابراین باید قدردان کارکنان 
وزارت بهداشت باشیم چراکه کارکنان ما در دنیا بی نظیر هستند.  وی 
برگزاری نمایشگاه رسانه های ایران را فرصتی مغتنم برای مردم و مسئولان 
دانست و گفت: واقعیت ها و دستاوردهای وزارت بهداشت در وبدا منعکس 
و نقاط قوت، به مردم اطاع رسانی شود. مجموعه کارکنان ما در وزارت 
بهداشت در حوزه های مختلف، تاشگر و خدوم هستند،کمبود نیروی 
انسانی از مشکات وبداست، حجم فعالیت وبدا و همکاران ما در مرکز روابط 
عمومی و اطاع رسانی وزارت بهداشت، بسیار گسترده است و ضمن تشکر 
از خدمات آنها، امیدواریم امکانات این مرکز تقویت شود چون می تواند با 
اطاع رســانی، مــردم را امیــدوار کند،اســتفاده از روش های نوین و 
هوشمندسازی در اطاع رسانی، خوشبختانه استودیو سامت و زیرساخت 
های مناسبی برای تولید محتوا در مرکز روابط عمومی و اطاع رسانی 
وزارت بهداشت ایجاد شده که در پویش ملی سامت، کارایی و تولیدات 

بسیار خوبی داشت. 
وی از رسانه ها خواست برای بهره مندی از اخبار موثق حوزه سامت 
به وبدا مراجعه کنند تا از انتشار شایعات و مطالب نادرست، پیشگیری 
شود،در حدود ۲0 سال گذشته که در وزارت بهداشت مسئولیت های 
مختلف داشته ام با فعالیت های وبدا آشَنایی دارم و خوشبختانه پیشرفت 
های وبدا و مرکز روابط عمومی و اطاع رسانی وزارت بهداشت بسیار خوب 
بوده که امیدواریم تا پایان دولت با کمک هایی که می شود شاهد رشد و 

تقویت این بخش نیز باشیم./وبدا 
www.etebar.net



 برگــزاری نشســت مشــترک مدیــران ارشــد
 شرکت زامیاد و هیات دیپلماتیک کنیا؛

تمجید سفیر کنیا از استحکام و قدرت وانت نیسان زامیاد ؛ 
ایجاد سایت مونتاژ و فروش محصولات زامیاد در کنیا

سفیر کنیا در ایران ضمن برگزاری نشست مشترک با مدیرعامل 
و جمعی از مدیران ارشد شرکت زامیاد  از خطوط تولیدی و خودرو  فرمان 

راست وانت نیسان این شرکت بازدید کرد.
“جاشوا ایگوتا گاتیمو” سفیر کنیا در این نشست مشترک ضمن 
اشــاره به پیشینه و تداوم روابط تجاری این کشور با جمهوری اسامی 
ایران خاطرنشان کرد: مطمئناً همکاری های دوجانبه صنعتی و بازرگانی 
ایران و کنیا افزایش می یابد و با اراده مقامات ارشــد دو کشور، صنعت 
خودروسازی و قطعه سازی کنیا با کمک ایران رشد و پیشرفت خواهد 

کرد.
او در ادامه با اشاره به سفر رئیس جمهوری اسامی ایران به کنیا در 
تیرماه ســال جاری و امضاء تفاهم نامه تولید و فروش خودروهای گروه 
خودروســازی ســایپا در این کشــور تاکید کرد: با توجه به موقعیت 
جغرافیایی کشــور کنیا در قاره آفریقا، شرکت خودروسازی زامیاد می 
تواند سرمایه گذاری مناسبی در این کشور در حوزه خودروهای تجاری 

داشته باشد.
سفیر کنیا همچنین با مثبت ارزیابی کردن بازدید خود از خطوط 
تولیدی و محصولات زامیاد گفت: اســتحکام و قدرت فوق العاده وانت 
نیســان زامیاد شگفت زده ام کرد! چرا که این محصول با دارا بودن این 
قدرت می تواند هم در شهرها و هم در جاده های کنیا دارای کاربرد بسیار 

باشد.
در ادامه این نشست، سعید علی زاده مدیرعامل شرکت زامیاد نیز 
ضمن خیر مقدم به ســفیر کنیا و هیات دیپلماتیک همراه وی گفت: 
شــرکت زامیاد بزرگترین خودروساز تجاری کشور با قدمتی طولانی و 
سابقه ای درخشان است که توانسته با توجه به ظرفیت و مزیت محصولات 
خود نسبت به رقبا و نیز توجه به توسعه محصول و تاش برای افزایش 
کیفیت، محبوبیت زیادی در بین ایرانیان کسب کند و امروز خوشحالیم 
که محصولات این شــرکت برای صادرات نیز مورد توجه کشــورهای 

مختلف قرار دارد.
علی زاده تصریح کرد: گروه سایپا در راستای سیاستهای صادرات 
محور دولت ســیزدهم در بازارهای هدف فعال شده است و قاره آفریقا 
یکی از بازارهای مهم برای صادرات تولیدات این گروه خودروسازی است.
مدیرعامل شرکت زامیاد با اشاره به سفر ریاست محترم جمهوری 
و مدیرعامل گروه سایپا به کنیا و انعقاد تفاهم نامه همکاری برای ایجاد 
سایت مونتاژ و فروش در کنیا و کشورهای شرق آفریقا افزود: با توجه به 
اینکه خودروها در کشور کنیا به صورت راست فرمان هستند، نمونه  
فرمان راست وانت نیسان توسط زامیاد تولید شده که آقای سفیر امروز 

از این خودرو بازدید کردند.
وی خبر داد: در این نشســت و با حضور سفیر محترم کنیا مقرر 

شد صادرات وانت نیسان راست فرمان و نیز تکمیل فرآیند سایت مونتاژ 
محصولات زامیاد در کنیا برای اســتفاده در سیستم حمل و نقل بار و 
مسافر این کشور آفریقایی با سرعت بیشتری توسط دو طرف پیگیری 
شود،زامیاد اقدامات بسیار خوبی در مسیر خودکفایی انجام داده است و 

تاش شده قطعاتی که در گذشته از کشورهای خارجی تامین می شده، 
داخلی ســازی شــود، در این راســتا اخیراً قالب هــای قطعات بدنه 
کامیونت های خانواده محصول پادرا خریداری شــده و با تولید کامل 
قطعات بدنه این محصول در داخل کشور از سال آینده تیراژ تولید این 
محصولات با یک افزایش قابل توجه به بیش از 10 هزار دستگاه خواهد 

رسید.
 آغاز تحویل خودروی چانگان CS55 پلاس 

به مشتریان سایپا
تحویل خودروی چانگان  CS۵۵ پاس به مشتریان سایپا آغاز 

شده و این روند برای روزهای آتی ادامه خواهد داشت.
در ایام الله دهه مبارک فجر و آســتانه سالروز پیروزی شکوهمند 
انقاب اســامی ایران و عید ســعید مبعث، تحویل خودروی چانگان 
CS۵۵ پاس بــه ثبت نام کنندگان خودروهای وارداتی در ســامانه 

یکپارچه آغاز شده است.
بر اســاس این گزارش، همزمان با حضــور وزیر صنعت، معدن و 
تجارت در شرکت سایپا به صورت نمادین ۵ دستگاه خودروی چانگان 
CS۵۵ پاس توسط مدیران ارشد گروه خودروسازی سایپا به مشتریان 

تحویل گردید و رسما تحویل این مدل خودرو آغاز شد.
خــودروی CS۵۵ پاس یکی از خودروهای به روز و کراس اوور 
است که مصرف سوخت بسیار پایینی دارد و امکانات بیشتری را به راننده 
و سرنشــینان آن ارائه می دهد. چانگان CS۵۵ پاس از پیشرانه 1.۵ 
 GDi (Gasoline Direct لیتری توربو و سیستم سوخت رســانی
Injection / پاشش مستقیم بنزین(  بهره می برد. این خودروی جذاب 
1۸0 اسب بخار قدرت و ۲۸0 نیوتن متر گشتاور دارد و قدرت از طریق 
جعبه دنده 7 ســرعته دوکاچه تر به چرخ های جلو منتقل می شــود. 
سیستم تعلیق مستقل مک فرسون برای چرخ های جلو و چند پیوندی 
)مولتی لینک( برای محور عقب، سواری راحت و پایداری را در هر مسیر 
و جاده ای، چه در شهر و چه در بزرگراه، برای راننده و سرنشینان فراهم 

می کند.
خــودروی CS۵۵ پاس امکانات رفاهی متعدد و منحصر به 
فــردی دارد. این خودرو به تنظیم آینه جانبی برقی با گرمکن، آینه 
جانبی تاشو برقی،  صندلی راننده ۶ حالت برقی،  صندلی سرنشین 
جلو 4 حالت دستی،  چراغ های جلو همراهی کننده،  سنسور پارک 

دنده عقــب، چراغ 
روشنایی 

روز، 

 سیستم نمایش کنترل باد تایرها،  مولتی مدیا با نمایشگر 3/ 1۲ 
اینچ،  دوربین جانبی ســمت راست با تصویر پانوراماتیک 3۶0 درجه،  
شیشــه رنگی،  ورود بدون کلید و اســتارت دکمه ای مجهز است. این 
خودروی به روز،  مجهز به هشــدار برخورد رو به جلو، سیســتم توقف 
خودکار شیشه سانروف، کروز کنترل تطبیقی و سقف شیشه ای بازشونده 

است.
خودروی یاد شــده از تجهیزات ایمنی ترمز ضد قفل،  سیســتم 
تقسیم کننده الکترونیکی نیروی ترمز)EBD(،  سیستم کنترل پایداری 
)ESP(،  سیستم کنترل کشش)TCS(، سیستم HDC که سرعت 
خودرو در زمان پایین آمدن از یک ســرازیری یا تپه را کنترل می کند و 

... بهره می برد.
گروه خودروسازی سایپا برنامه پیش فروش 4000 دستگاه خودرو 
CS۵۵ پاس و ۲000 دستگاه خودرو CS3۵ پاس را برای مشتریانی 
که در مرحله جدید در سامانه یکپارچه خودروهای وارداتی در حال ثبت 

نام هستند، برنامه ریزی کرده است.
گروه ســایپا تاکنون 3 هزار خودرو چانگان و زوتی را وارد کشور 
کرده که بخش قابل توجهی از خودروها تحویل مشتریان شده و 10 هزار 
دســتگاه خودرو نیز در فرایند حمل است. همچنین تاکنون 10 هزار 
خودرو برقی و هیبریدی ثبت ســفارش شده که از این تعداد، مراحل 

تکمیلی ۲ هزار دستگاه آن انجام شده و خودروها آماده حمل هستند.
 در ششمین سمینار  “ بررسی چالش های 

مکانیکی و برقی-مکانیکی خودروهای برقی”  مطرح شد:
 ضرورت استفاده از تجربیات کشورهایی 

که در تولید خودروهای برقی کارنامه درخشانی دارند
ششمین سمینار خودروهای برقی با موضوع “بررسی چالش های 
مکانیکی و برقی-مکانیکی خودروهای برقی” برگزار شد و در این نشست 
تخصصی تاکید شد که صنعت و دانشگاه باید از امکانات و پتانسیل های 

یکدیگر با هدف برقی سازی خودروها استفاده کنند.
حسین پیوندی، اســتاد و محقق دانشــگاه صنعتی شریف در 
ششمین ســمینار “ بررســی چالش های مکانیکی و برقی-مکانیکی 
خودروهای برقی” گفت: صنعت و دانشگاه با تعامل و همکاری در حوزه 
تکنولوژی هــای نوین می توانند نقش مهمی در ارتقاء و رشــد صنعت 

خودروسازی کشور ایفاء کنند.
او با بیان اینکه صنعت خودروســازی کشور 
برای تولیــد خودروهای برقــی با فرایند 
جدیدی روبرو خواهد شــد،  افزود: 
بــرای آنکــه در تولید 
خودروهای برقی به 

موفقیت برسیم، ضرورت دارد که از تجربه شرکت های که در این حوزه 
پیش قدم بودند و درخشان هستند،   استفاده کنیم. در این مسیر سخت 
و ناهمــوار خودروســازان نیاز بــه همکاری همه جانبه دانشــگاه ها،  
مجموعه های دانش بنیان ، سازمان ها و صنایع مختلف از جمله صنعت 

برق، فولاد، پلیمر و ... هستند.
استاد دانشگاه شریف با تاکید بر اینکه گروه خودروسازی سایپا در 
زمینه استفاده از تکنولوژی های جدید پیشرو بوده است و امیدواریم سایر 
مجموعه ها در تولید خودروهای برقی همراهی و همکاری لازم را داشته 
باشند،  تصریح کرد: ظرفیت بالایی برای تولید خودروهای نسل جدید 
در کشــور وجود دارد لذا با توجه به روند روبه رشد خودروهای برقی در 
جهان و به خصوص کشور چین، امکان جایگزینی خودرو های احتراقی 

با برقی می تواند با سرعت در ایران اجرایی شود.
پیوندی با اشاره به اینکه نیاز است تا صنعت و دانشگاه از امکانات 
و پتانسیل های یکدیگر در برقی سازی خودروها به نحو مطلوب استفاده 
کنند،  افزود: برای آنکه خودروهای برقی در کشورمان به سرانجام برسد 
و مردم از این امر استقبال کنند،  ضرورت دارد وزارت نیرو تسهیاتی را 
فراهم کند تا سرمایه گذاری در زیرساخت ها به خصوص ایجاد نیروگاه، 

تقویت شود.
او تاکید کرد: رشــد و توسعه انرژی های تجدید پذیر در کشور با 
توجه به شــرایط اقلیمــی موجود، می تواند نقــش مهمی در کاهش 

آلایندگی کان شهر ها و توسعه صنعت خودروهای برقی داشته باشد.
استاد و محقق دانشگاه صنعتی شریف با بیان اینکه تامین باتری 
خودروهای برقی  یکی از چالش های صنعت خودروسازی جهان است، 
 گفت: کشورهایی که در عرصه خودروهای برقی ورود کردند برای تولید 
باتری نسل جدید برنامه ریزی کردند. لذا باتری های جدید به لحاظ وزن، 
قیمت و دوام شارژ بهینه تر شده اند. از همین رو با بهره گرفتن از دانش و 
توان مهندســی که در کشــورهای صاحب این تکنولوژی وجود دارد 

می توان خودروهای برقی مناسب و به روز تولید کرد.
او اظهارداشت: گروه خودروسازی سایپا از چندی پیش در حوزه 
خودروهای برقی ورود کرده که نمونه آن خودروی ساینای برقی )تولید 
محدود( است. امیدواریم با فراهم شدن زیرساخت ها این بنگاه اقتصادی 

و صنعتی،  خودروهای برقی تولید داخل را روانه بازار کند.
رامبد سعی الدین، رئیس اداره مطالعات راهبردی سرمایه های 
انســانی و اطاعاتی گروه سایپا  نیز در این مراســم، با اشاره به اینکه 
خودروهای برقی و گسترش آن باعث تغییر در مشاغل مرتبط با صنعت 
خودرو می شــود،  گفت: به اســتناد تحلیلی که گروه مشاوره بوستون 
)Boston Consulting Group( در حــوزه تغییرات شــغلی در 
بخش هــای مختلف صنعت خودرو در اروپا انجام داده اســت، گذر به 
خودروی برقی منجر به از دســت دادن خالص ۵0 هزار شــغل به طور 

مستقیم در صنعت خودرو و زنجیره تامین آن خواهد شد.
او با اشــاره به راهبردهای شرکت های خودروسازی دنیا برای 
حل چالش های منابع انســانی افزود: فورد متعهد شده است که 
۵۲۵ میلیون دلار طی پنج سال آینده برای آموزش تکنسین ها 
برای ســرویس خودروهای برقی هزینه کند. مرسدس بنز نیز 
اعام کرده است تا سال ۲030 تنها در آلمان 1.3 میلیارد یورو 
ســرمایه گذاری خواهد کرد تا تمام کارکنان خود را از تولید تا 
مدیریت در زمینه برقی سازی و دیجیتالی کردن وسایل نقلیه، 
آموزش دهد. تامین کننده خودرو بوش نیز گفته اســت در پنج 
سال آینده عاوه بر یک میلیارد یورویی که قباً خرج کرده است، 
یک میلیارد یورو دیگر برای مهارت دهی مجدد نیروی کار خود در 

فناوری های مرتبط با خودروهای برقی هزینه خواهد کرد.
گفتنی است،  سلسله ســمینارهای علمی و تخصصی در مورد 
خودروهای برقی با ابتکار و ایده مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا،  از 
چند هفته پیش  آغاز شــده و تاکنون پنج موضوع،” خودروهای برقی 
تکنولوژی ها و چالش ها” ،  “رویکرد جهانی در توسعه خودروهای برقی” 
،  “باتری خودروهای برقی و انواع تکنولوژی های ســاخت” و “ارزیابی 
زیرساخت ها و سیاست گذاری اقتصادی در زمینه خودروهای برقی” و 
“بررســی تکنولوژی ها و چالش هــای خودروهای برقی” مورد بحث و 
بررسی قرار گرفته است. این سمینار به همت مدیریت مطالعات راهبردی 
و رسانه گروه خودروسازی سایپا و اجرای مدیریت آموزش معاونت منابع 
انســانی و همکاری سایر شرکت های گروه سایپا برگزار شده است. در 
هفته های آتی “معرفی خودروهای پیل سوختی” برگزار می شود. این 
سمینار با هدف آشنایی بیشتر و مناسب تر  مهندسان و کارشناسان گروه 
سایپا با برنامه های آتی،  طراحی و تولید خودروهای برقی، مزایا و معایب 
خودروهای برقی و روندی که خودروسازان جهانی طی می کنند، برپا 

می شود.
 مجمع عمومی فوق العاده شرکت فنر سازی زر،

 افزایش سرمایه ۳٨ درصدی را تصویب کرد
مجمع عمومی فوق العاده شــرکت فنر سازی زر )سهامی عام( با 
حضور اکثر سهامداران برگزار و  افزایش سرمایه به میزان 3۸ درصد از 

محل سود انباشته، تصویب شد.
به گزارش سایپانیوز، مجمع عمومی فوق العاده شرکت فنرسازی 
زر)سهامی عام( با حضور اعضای هیات مدیره شرکت و اکثریت صاحبان 
ســهام و نمایندگان قانونی، نماینده ســازمان بورس و اوراق بهادار و 

حسابرس و بازرس قانونی تشکیل شد.
بر این اساس پس از انتخاب اعضای هیات رئیسه مجمع با توجه 
بــه ماده 101 لایحه قانونی اصاح قســمتی از قانون تجارت )مجامع 
عمومی توســط هیات  رئیسه ای مرکب از یک رئیس و یک منشی و دو 
ناظر اداره می شود.( رسمیت جلسه توسط رییس مجمع اعام و دستور 
جلسه مجمع طبق آگهی منتشره در روزنامه کثیرالانتشار شرکت مبنی 
بر پیشنهاد هیات مدیره در خصوص افزایش سرمایه به میزان 3۸ درصد 
از محل ســود انباشته و همچنین اضافه شدن انجام کلیه فعالیت های 
آزمایشگاهی به موضوع فعالیت شرکت به عنوان دستور جلسه مجمع، 

با موافقت اکثریت آراء مورد تصویب قرار گرفت.
این افزایش سرمایه با هدف بهره مندی از معافیت مالیاتی مقرر 
در بند )هـ( تبصره ۲ قانون بودجه سال 140۲ کل کشور، بهبود ساختار 
مالی از طریق جلوگیری از خروج نقدینگی شــرکت، بهبود سرمایه در 
گردش، بهبود نسبت مالکانه و رقابت پذیری شرکت در صنعت و تقویت 
جریان های نقدی در پشتیبانی خطوط تولید و بهبود معامات در بازار 

سرمایه انجام شده است.
صرفه جویی مالیاتی ناشی از افزایش سرمایه 3۸ درصدی شرکت 
فنرسازی زر، بیش از 140میلیارد ریال برآورد شده است و پیش از این 
شرکت فنرسازی زر به منظور جلوگیری از خروج نقدینگی و تقویت توان 
تولیدی و توسعه سبد محصولات خود با ارائه مستندات به سازمان بورس 
اوراق بهادار، مجوز افزایش سرمایه خود را از مبلغ۵۸۸/3 میلیارد ریال 

به 93۸/4 میلیارد ریال دریافت کرده بود.

قیمت بازار )تومان(نوع سکه

34/000/000سکه طرح جدید
3۲/000/000سکه طرح قدیم

19/000/000نیم سکه
1۲/000/000ربع سکه
قیمت بازار )تومان(نوع ارز

4۲/000د                    لار ) توافقی (
4۵/۵۸۸یورو ) توافقی (

۵3/۲۶0پوند                    
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به دیگران ظلم نکن آنچنان که دوست نداری به تو ظلم شود ؛  اندیشیدن درباره نعمت های خدا چه نیکو عبادتی است. امام علی)ع(:

 معاون سرمایه انسانی و توسعه مدیریت
  هلدینگ پتروپالایش اصفهان به عنوان 

مدیر منابع انسانی برتر سال ۱4۰۲ در كشور انتخاب گردید

به گزارش روابط عمومی و بین الملل هلدینگ پتروپالایش اصفهان، “بنیاد توانمندسازی 
منابع انسانی ایران و انجمن مدیریت سبز ایران” با هدف انتخاب مدیر و مدیریت برتر کشور، 43 

شرکت و سازمان بزرگ صنعتی کشور را ارزیابی نمود.
 هدف از انجام این ارزیابی، توسعه دانش روز و کاربردی مدیریت سرمایه انسانی در سازمان ها، 
صنایع و دستگاه های اجرایی کشور از و همچنین اطمینان از به کارگیری دانش روز مدیریت منابع 

انسانی در کلیه واحدها توسط مدیران غیر منابع انسانی است.
 مدیریت یادگیری و مهارت، مدیریت انگیزش، حال خوب سازمانی )کوچینگ و منتورینگ(، 

هوش سبز و مدیریت دانش از جمله شاخص های این ارزیابی بوده است.
 با توجه به حمایت های هیئت مدیره محترم، مدیرعامل گرانقدر و تاش همه کارکنان ارجمند 
هلدینگ پتروپالایش اصفهان در سال 140۲ طرح های ارزشمندی در حوزه های مختلف با رویکرد 
منابع انسانی انجام شد که با ارائه گزارش خود اظهاری جامع و مستندات مربوطه به کمیته علمی 

داوری بنیاد و انجمن
معاونت سرمایه انسانی و توسعه مدیریت هلدینگ پتروپالایش اصفهان به عنوان واحد 
منتخب سال 140۲ با نشان “طایی و یک در سطح سازمان سیستم محور متعالی” برگزیده 

گردید.
همچنین معاون سرمایه انسانی و توسعه مدیریت با ارزیابی سوابق اجرایی برتر و عالی به 

عنوان “مدیر برتر واحد منابع انسانی” سال 140۲ کشور انتخاب گردید.
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امضای تفاهمنامه 4۵۰ هزار میلیارد ریالی بین 
بانک ملت و هلدینگ پتروشیمی خلیج فارس

بانک ملت و هلدینگ خلیج فارس 
در نخســتین همایش و نمایشــگاه 
بین المللی ایــران پتروکم تفاهم نامه 

همکاری امضا کردند.
به گــزارش روابط عمومی بانک 
ملت، در جریان برگزاری نخســتین 
نمایشگاه ایران پتروکم تفاهم نامه ۲00 هزار میلیارد ریالی تسهیات و ۲۵0 هزار میلیاردی تعهدات 
بین بانک ملت و شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس با حضور مسعود نصر اصفهانی، رئیس 
هیئت مدیره بانک ملت و عبدالعلی علی عسکری مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس، برای تأمین مالی 
طرح های پتروشیمی امضا شد.نصر اصفهانی در این مراسم با تأکید بر لزوم تقویت همکاری ها میان 
دو مجموعه اظهار داشت: امضای تفاهم نامه با شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس را به فال نیک 
می گیریم و به آینده درخشان همکاری این دو مجموعه امیدواریم. علی عسکری نیز در آیین امضای 
این تفاهم نامه با گرامیداشت یاد و خدمات مرحوم رضا دولت آبادی، مدیرعامل فقید بانک ملت اظهار 
امیدواری کرد که همکاری های این دو مجموعه به نحو شایسته ادامه پیدا کند.شایان ذکر است 
نخستین همایش و نمایشگاه بین المللی ایران پتروکم با شعار حمایت از تولید دانش بنیان در صنعت 
پتروشــیمی، پالایش و پتروپالایش به همت شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس در مرکز 

بین المللی همایش ها و نمایشگاه های جزیره کیش برگزار شد.


